
Woensdag 8 januari 2014

.............ergeeKortweg

redactie@sallander.nl

© Roel Gritter

Best moedig van het Hardenbergs 
Christelijk Mannenkoor, om in het 
clubblad Legato een verslag te laten 
schrijven van een optreden door 
iemand die niet van mannenkoren 
houdt. Het is een zij, partner van 
een HCM-lid. En dus wel liefhebber 
van mannen, maar niet van wat ze 
als bassen en tenoren in gezamen-
lijkheid voortbrengen. En ook wel 
liefhebber van mannenstemmen, 
maar dan vervlochten met de stem-
men van vrouwen, zoals in haar 
eigen koor Zevenmaal. Dat koor 
verzorgde zondag 22 december in 
de Höftekerk in Hardenberg een 
programma van Lessons and Ca-
rols, met zo’n beetje 40 vrouwen en 
slechts 9 mannen. De mannenkoren 
in de regio hebben vrijwel niets 
overgelaten voor de gemengde ko-
ren. Het HCM telt zo’n 140 leden en 
de wens is om de 150 vol te maken, 
noteert de voorzitter in Legato. 
Ik zou zeggen: elk mannenkoor 
halveren en de bassen en tenoren 
verdelen over de noodlijdende ge-
mengde koren.

Over koren gesproken: Tweede 
Kerstdag was er een sextet te horen 
in Oud-Avereest, zes jonge meiden 
uit Ruinen die zichzelf Pearl Voices 
noemen, de parelstemmen. Je zou 
het wat aanmatigend kunnen noe-
men, maar misschien is het wel een 
correcte naam want de jongedames 
waren anderhalf jaar geleden te 
horen toen de opvolger van Peter 
Snijders, de huidige burgemeester 
van Hardenberg, werd geïnstalleerd 
als burgemeester van De Wolden. 
En dan neem je uiteraard niet 
dorpskoor de Valse Kraaien om het 
publiek te vermaken maar kies je 
voor de Pearl Voices.

Er waren Tweede Kerstdag veel 
bezoekers bij de Reestkerk in Oud-
Avereest, die allemaal de Levende 
Kerststal wilden bezoeken, een eve-
nement dat in eendrachtige samen-
werking van Landschap Overijssel 

en de Vrienden van de Reestkerk 
was voorbereid. In vier voorstel-
lingen, voor telkens 300 personen, 
werd het Bijbelverhaal over de 
geboorte van Jezus uitgebeeld 
door schoolkinderen, met uiteraard 
een oud-onderwijzer als verteller. 
In afwachting van de voorstelling 
wandelden velen even over de 
Reestvonder naar Drenthe en weer 
terug, maar dat was maar een korte 
tocht en geen wandeling van 12 
kilometer, die een wethouder van 
Ommen met zijn gezin wilde lopen.

Tja, dat krijg je ervan als je een 
BV-er bent, een Bekende Vechtdal-
ler. Dan val je op als je een kaartje 
wilt kopen voor een wandelroute 
die niet in Oud-Avereest is uitgezet 
maar in Beerze. Ook van Landschap 
Overijssel, maar dan vijfvoudig wat 
aantal deelnemers betreft. De vrou-
welijke partner van de wethouder 
was zeer stellig: een wandeling 
van 12 kilometer met muzikanten 
op strategische plaatsen, in Oud-
Avereest. En als dat niet correct 

was moest er iets mis zijn met de 
website van Landschap Overijssel. 
Afijn, ze zijn toch maar gebleven 
en waarschijnlijk was het geen 
verkeerde keus.

File op weg naar Beerze en tijdens 
de wandeling zelf was er weinig 
meer te zien dan de schoenzolen 
van je voorganger. “Dit is toch vele 
malen leuker en gezonder dan met 
stress je een weg te moeten banen 
op zo’n overvolle meubelboule-
vard”, schreef een bezoeker op de 
website van RTV Oost. De beste 
man moet wel veelvuldig naar de 
wijnfles hebben gegrepen tijdens 
het kerstdiner, om zo’n uitspraak 
te durven doen. Elk evenement in 
Overijssel op Tweede Kerstdag 
was vol. Niet gewoon vol maar 
boordevol, overvol. Er is in mijn 
ogen maar één oplossing om dit in 
het vervolg te voorkomen: gewoon 
afschaffen die Tweede Kerstdag en 
iedereen weer aan de slag met werk 
of vrijwilligerswerk. Dat is nog eens 
gezond.

HARDENBERG – Nog niet zo lang geleden dacht je bij zendelingen aan 
volwassen Nederlanders die naar Afrika en Azië trokken om daar over het 
christelijk geloof te vertellen. Tegenwoordig zijn het voornamelijk jongeren, 
die niet naar het buitenland trekken maar Nederland als hun zendingsge-
bied zien. Zaterdag 28 december was een groep van zo’n vijftig Teens in 
mission (TiM) neergestreken in Hardenberg.
Vertellen over je geloof is voor volwassenen al moeilijk genoeg maar voor 
jongeren helemaal. En het niet bij woorden laten maar dat geloof ook nog 
eens uitdragen, dat is een extra uitdaging. Geen woorden maar daden, was 

Jongeren op zendingspad in Hardenberg

de laatste zaterdag van het jaar de leus in Hardenberg. Op een praktische 
manier Gods liefde uitdelen door middel van een outreach, noemden de 
jongeren het zelf. Oftewel op pad gaan om iets voor anderen te betekenen. 
In Hardenberg probeerden ze zaterdagmiddag het winkelend publiek te 
bereiken, met de Markt als uitvalsbasis. De jongeren deden dat onder meer 
door het uitdelen van zelfgemaakte hapjes, door kinderen te schminken, 
zelf geschreven liedjes ter gehore te brengen, te sporten met voorbijgangers 
en ballonfiguren te maken die vervolgens werden uitgedeeld. De activiteit 
in Hardenberg was de eerste outreach in Nederland van TiM.

HARDENBERG - Het Britten 
Jeugd Strijkorkest speelt zaterdag 
25 januari in theater De Voorvegh-
ter in Hardenberg. Op zich niets 
bijzonders, ware het niet dat een 
Hardenberger stichting het motto 
van het orkest heeft opgepikt en er 
iets mee heeft gedaan. Dat motto 
is: kwaliteit, warmte, bezieling en 
plezier. Vooral de eerste drie woor-
den zijn de bestuursleden van de 
stichting Our Energy Foundation in 
het goede keelgat geschoten. Deze 

Winterwandeling – In Klooster-
haar wordt zondag 19 januari de 
jaarlijkse winterwandeling gehou-
den door de Engbertsdijksvenen. 
De start is vanaf 15.00 uur bij de 
boerderij van Staatsbosbeheer. 
Deelname is gratis maar een vrije 
gift wordt op prijs gesteld. Onder-
weg kan genoten worden van mu-
ziek, zang en dans, uitgevoerd door 
plaatselijke verenigingen. Niemand 
hoeft honger te lijden, want er is on-
derweg van alles verkrijgbaar, zelfs 
raasdonders met spek en uien. De 
inwoners van Kloosterhaar wordt 
gevraagd lopend of per fiets naar 
het startpunt te gaan om parkeer-
problemen te vermijden.

Bomen – Leerlingen uit groep 5 
van CBS De Akker in Gramsbergen 
hebben eind december met hun 
leeftijdsgenoten uit het Duitse dorp 
Laar en middelbare scholieren uit 
Emlichheim bomen geplant. Dat 
gebeurde in een nog aan te leggen 
Toekomstbos, net aan de Duitse 
kant van de grens. Het doel van 
het bomenproject is de leerlingen 
op een educatieve wijze kennis te 
laten maken met het nut van duur-
zame bossen in combinatie met de 
CO2-vermindering. Deze eerste 
keer hebben de scholieren 50 eiken 
geplant. Het is de bedoeling dat er 
ooit een bos van 4000 bomen staat. 
De school uit Gramsbergen doet 
mee aan het project omdat het een 
partnerschool is van de Grund-
schule in Laar.

Arbeidspoule - Voor iedereen die 
zonder werk zit in Kloosterhaar 
houdt de plaatselijke werkgroep 
Arbeidspoule een Voor-elkaar-
markt.  Dat gebeurt woensdag 15 
januari vanaf 20.00 uur in dorpshuis 
‘t Haarschut. Het doel van de markt 
is het hulp bieden bij de zoektocht 
naar een betaalde baan en daar-
naast mensen bijeen te brengen die 
werkzaamheden in het dorp willen 
uitvoeren zonder dat hun uitkering 
in gevaar komt.

Grondfonds – Gemeenten met 
onverkoopbare gronden waarvoor 
wel plannen voor zijn gemaakt 
kunnen die gronden overdragen 
aan de provincie. Dat is althans het 
plan van Gedeputeerde Staten. Het 
gaat dan voornamelijk om gronden 
die bedoeld zijn voor woningbouw 
en bedrijventerreinen. Volgens 
een eerste verkenning bedraagt 
de waarde van die gronden zo’n 
200 miljoen euro. Gedeputeerde 
Staten stellen voor deze gronden 
tegen boekwaarde over te nemen. 
Daarnaast worden geen nieuwe 
bestemmingsplannen meer in pro-
cedure genomen en ontstaat er een 
reëel beeld van vraag en aanbod. 
Provinciale Staten buigen zich in 
januari over het voorstel.

Vliegende dokters – De Afrikaanse 
gezondheidsorganisatie Flying 
Doctor heeft 50.000 euro ontvan-
gen van de Hardenberger Stichting 
2015. Dat gebeurde vrijdag tijdens 
het Wintercircus in theater De Voor-
veghter. Het geld wordt gebruikt 
voor het verbeteren van de gezond-
heid van moeder en kind in de Ethi-
opische hoofdstad  Addis Abeba. De 
Flying Doctors gaan de bewoners 
van de sloppenwijk Kechene onder-
steunen bij de aanleg van duurzame 
bronnen van schoon drinkwater en 
sanitaire voorzieningen. Ook wordt 
de inwoners van deze sloppenwijk 
uitleg gegeven over goede hygiëne. 
De verwachting is dat door de gift 
de gezondheid van zo’n 13.000 
vrouwen en kinderen verbetert.

KLOOSTERHAAR – Het dorpsar-
chief van Kloosterhaar krijgt een 
nieuw onderkomen. De historische 
gegevens over het ruim 150 jaar 
oude veendorp werden tot voor 
kort bewaard in een gedeelte van 
de voormalige veeschuur Nijeboer, 
eigendom van Calduran Kalkzand-
steenfabriek.
Onlangs heeft Calduran de gron-
den ten noorden van de Verleng-
de Broekdijk verkocht. Bij deze 
verkoop zat ook de voormalige 
veeschuur van Nijboer, zodat het 
dorpsarchief moest omzien naar

een ander onderkomen. Dat is 
gevonden in een ander pand van 
Calduran, namelijk de boerderij van 
Mollen aan de Verlengde Broekdijk. 
De boerderij zal als expositie- en 
ontvangstruimte voor
het dorpsarchief dienst gaan doen. 
De onderwerpen van eerste expo-
sities zijn al bekend, namelijk de 
joodse werkkampen Balderhaar 
en Kloosterhaar en de godsdienst-
onderwijzer Johannes Fredriks. 
De openingstijden van het nieuwe 
onderkomen worden binnenkort 
vastgesteld.

Verhuizing dorpsarchief KloosterhaarOrkest speelt voor 
water en elektriciteit

stichting wil mensen in de derde 
wereld aan elektriciteit en warm 
water helpen door zonne-energie 
te gebruiken. 
Het geld dat betaald moet worden 
voor het optreden van dit orkest 
mèt de pianist Daniël Wayenberg 
komt volgens de bestuurders Henk 
Meulink en Johan Bel helemaal ten 
goede aan het gebruik van zonne-
energie. Het optreden begint om 
19.30 uur. Daarvoor wordt door 
middel van een korte presentatie 
uitleg gegeven over het werk van 
de stichting.
Meer informatie is te vinden op  
www.ourenergyfoundation.com.



over de provinciegrenzen heen zou 
volgens Snijders moeten groeien. 
Als voorbeeld van een vorm van 
samenwerking noemde hij de acties 
om Veldzicht in Balkbrug open te 
houden. “We hebben samen opge-
trokken omdat er ook veel mensen 
van Veldzicht wonen in De Wolden 
en Hoogeveen. Het was in ieders 
belang dat de kliniek open bleef. 
Maar er is meer dat ons bindt. Kijk 
bijvoorbeeld eens naar Fokker in 
Hoogeveen. Hardenberger firma’s 
leveren aan dit bedrijf, er werken 
mensen uit Slagharen. Stel dat 
zo’n bedrijf op enig moment wat 
steun nodig heeft, dan zou de pro-
vincie Overijssel die ook moeten 
kunnen geven, ondanks dat Fok-
ker in Drenthe zit. We moeten zo 
langzamerhand af van dat denken 
in gemeente- en provinciegrenzen.”

De liberale burgemeester bevindt 
zich met zijn uitspraken in goed 
gezelschap. De socialistische com-
missaris van de Koning in Drenthe, 
Jacques Tichelaar, zei tijdens zijn 
nieuwjaarstoespraak dat het einde 
van het middenbestuur weer een 
stapje dichterbij is gekomen. “Om 
ons heen ontstaan grote gemeenten 
en samenwerkingsverbanden. Pro-
vinciegrenzen tellen niet meer. We 
gaan naar economische regio’s”, 
aldus Tichelaar.

Woensdag 15 januari 2014

.............ergeeKortweg

redactie@sallander.nl

We krijgen na 19 maart de beste 
gemeenteraad ooit met ambitieuze 
mensen die allemaal graag willen. 
Dat zeggen de partijen zelf. Er is 
landelijk wat reuring ontstaan om-
dat volgens de NOS in meer dan 
20 gemeenten bepaalde politieke 
partijen niet meedoen omdat ze 
geen kandidaten kunnen vinden. 
Schadelijk voor de democratie, is 
de reactie. Nou, bij ons geen pro-
bleem, pochen onder meer VVD, 
CDA en ChristenUnie. Wij hebben 
geen moeite om gemotiveerde kan-
didaten te vinden, twitterde de CU. 
Geen mensen te vinden? Wij heb-
ben er wel 26, liet het CDA weten. 
Landelijk veel problemen, maar in 
Hardenberg hebben we een toplijst, 
aldus de VVD-aanvoerder.

Genoeg mensen dus, maar toppers? 
Misschien toppers-in-wording. Zo 
zit er tussen de CDA-kandidaten 
eentje die de Telegraaf leest. Nou is 
het niet meer zo dat de mannenbroe-
ders (m/v) verplicht worden Trouw 
te lezen, omdat deze krant mis-
schien wel de beste van Nederland 
is maar niet meer de spreekbuis van 
het protestants-christelijke deel der 
natie. Maar als je berichtjes uit de 
Telegraaf twittert over het opblazen 
van vuilcontainers tijdens Oud & 
Nieuw en daarbij opmerkt dat het 
schandalig is dat ze dit ‘baldadig’ 
noemen, tja, dan moet er nog wel 

iets groeien. Dan ga je nou net in die 
emotie mee die de Telegraaf graag 
oproept met zijn berichtjes. Lijkt 
mij niet erg verstandig voor een toe-
komstig CDA-raadslid. Maar ach, 
dat zal wel als ouderwets worden 
betiteld. En dat is het natuurlijk ook.

Soms is dat ouderwetse toch ook 
weer modern. Ik heb altijd een he-
kel gehad aan het gebruik van het 
Engelse woord kids als je kinderen 
bedoelt. En ik blijk niet de enige te 
zijn. De meeste Nederlanders en 
Vlamingen die eind vorig jaar mee-
deden aan de Weg met dat woord-
verkiezing willen kids niet meer 
terugzien of -horen in 2014, omdat 
ze het een overbodig en onnodig hip 
woord vinden. Bovendien bestaat 

er al een Nederlands woord voor 
dat prima voldoet. Waarschijnlijk 
hebben de Ommenaren niet aan die 
verkiezing meegedaan.

Zelfstandig en uniek, zo afficheerde 
deze gemeente zich enkele jaren 
geleden in een poging niet te hoeven 
fuseren met buurgemeenten. Apart 
en een beetje wereldvreemd, paste 
ook wel. Want vorige week is er 
een nieuwe activiteit knallend van 
start gegaan, om het lokale sport- en 
cultuuraanbod voor scholieren te 
activeren. De titel van dat project?  
Ommen Kids. Na de toekomstige 
fusie met Hardenberg is dat de 
eerste naam die moet sneuvelen, 
stel ik voor.

Groen gas – Dit jaar wordt begon-
nen met de bouw van de grootste fa-
briek voor groen gas in Nederland. 
En die fabriek komt op bedrijven-
terrein Broeklanden in Hardenberg, 
waar het bedrijf Bio Rights als sinds 
2007 een kavel bezit. Samen met 
het Groningse bedrijf GasTerra 
is donderdag een overeenkomst 
ondertekend voor de productie en 
levering van groen gas.  De groen-
gasproductie omvat een volume van 
tenminste 23 miljoen m3 per jaar, 
waarmee ruim 15.000 huishoudens 
voorzien kunnen worden van gas.

Doppen - Voetballers en voet-
balsupporters in Hardenberg zijn 
blijkbaar gek op het sportdrankje 
Aquarius, want HHC wist voor de 
tweede keer de doppenactie van dit 
merk te winnen. Door de meeste 
doppen te verzamelen won de club 
een geldbedrag van 10.000 euro dat 
aan de verfraaiing van het clubhuis 
besteed moet worden.

Tachtigjarige oorlog - Vrijdag 
17 januari om 15.30 uur onthult 
wethouder René de Vent Het land-
schap aan tafel, een kunstwerk 
van Martijn Schoots. Dat gebeurt 
op de hoek Hoogenweg–Stob-
benhaarweg. Dit door de provincie 
Overijssel betaalde kunstwerk heeft 
te maken met de Slag op de Harden-
berger heide in 1580, toen tijdens 
de opstand tegen de Spanjaarden 
de troepen die vochten voor Willem 
van Oranje zo’n beetje bij de grens-
overgang Venebrugge smadelijk 
werden verslagen.

Kikkers – In natuurcentrum de 
Koppel in Hardenberg wordt woens-
dag 22 januari een kindermiddag 
gehouden waarbij het om kikkers 
draait. Kinderen van 6 t/m 12 jaar 
zijn van harte welkom. Informatie 
vertellen over kikkers en collages 
maken staan op het programma. 
De activiteit begint om 14.00 uur 
en eindigt rond 16.00 uur.

Aanvallers – Topklasser HHC is 
al druk bezig met het volgende 
seizoen. Vorige week contracteerde 
de club twee spitsen: de 31-jarige 
Willem Lanjouw, afkomstig van 
sportclub Genemuiden, en de 21-ja-
rige Rob van de Leij van Be Quick 
1887 uit Groningen. Die laatste 
staat ook in de belangstelling van 
enkele profclubs zodat zijn komst 
naar Hardenberg nog niet 100% 
zeker is. Zowel Lanjouw als Van 
de Leij zijn oude bekenden van de 
huidige HHC-trainer Marcel Gro-
ninger, die beiden meemaakte toen 
hij nog trainer van Be Quick was.

Nieuw raadslid – Dries Kesselaar 
is dinsdag 7 januari beëdigd als 
raadslid voor de PvdA in Harden-
berg. Hij is de opvolger van Wim 
Kloekhorst die in november zijn ze-
tel opgaf omdat hij bij de komende 
verkiezingen een gooi naar een 
raadszetel wil doen voor de partij 
Op Koers.nu. De Hardenberger 
Kesselaar zat ook van 2006 tot 2010 
in de raad van Hardenberg.

Economie – Hardenberg moet in-
zetten op nieuwe ontwikkelingen in 
de landbouw, hoogwaardige maak-
industrie en toerisme. Dat heeft het 
lokale Werkgeversberaad bedacht. 
Deze drie sectoren zorgen nu al 
voor 30% van de werkgelegenheid 
en bieden groeikansen. Bedenken 
hoe de economie kan groeien is één 
ding. Ervoor zorgen dat die groei er 
ook echt komt is iets anders. Daar 
gaat het Werkgeversberaad de ko-
mende tijd aan werken.

HARDENBERG - Onderwijsinstel-
ling De Ambelt in Hardenberg, waar 
kinderen naar toe gaan die extra 
zorg nodig hebben, heeft een part-
ner gevonden om leerlingen aan een 
landelijk erkend diploma te kunnen 
helpen. Sinds begin dit schooljaar 
volgen 13 scholieren lessen op het 
Vechtdal College: 11 in de afdeling 
Dienstverlening en Commercie 
en 2 in de afdeling Techniek. De 
theorielessen worden in de eigen 
school gegeven, met boeken die 
ook op het Vechtdal College worden 
gebruikt en volgens het programma 
van de partnerschool. Voor de prak-
tijklessen steken de leerlingen de 
weg over naar de lokalen van het 
Vechtdal College. 

Van de Piet Heinstraat naar de Bur-
gemeester Schuitestraat is slechts 
enkele meters lopen voor de leer-
lingen, maar in de beginperiode 
vonden ze het wel een hele stap. 
Nu ze wat gewend zijn blijken de 
verschillen met de overige leerlin-
gen niet zo groot als vooraf was 
gedacht. Dat komt onder meer door 
de begeleider van De Ambelt, meent 
vmbo-directeur Wim Boersma van 
het Vechtdal College: “Hij begeleidt 
de leerlingen, heeft contact met de 
docenten en met de ouders, waar-
door er snel en makkelijk bijge-
stuurd kan worden als dat nodig is.”

Boersma heeft dinsdag 7 januari 
samen met Hendrien Zijlstra, di-
recteur Ambelt-Noord, een con-
venant ondertekend waardoor de 
samenwerking een officiële status 
heeft gekregen. Hierdoor kunnen 
de leerlingen van De Ambelt vol-
gend schooljaar hetzelfde examen 
afleggen als de leerlingen van het 
Vechtdal College.

HARDENBERG - “Sommige 
Overijsselse en Drentse gedepu-
teerden zijn misschien bang dat ik 
hun baan op de tocht wil zetten”, 
vertelde burgemeester Peter Snij-
ders vorige week dinsdag tijdens 
de raadsvergadering, “maar dat 
is niet wat mij bezighoudt.” Hij 
had vragen gekregen over zijn 
‘kerstboodschap’, een interview 
met Boompers waarin hij zei dat 
provinciegrenzen belemmerend 
werken en misschien beter op-
geheven zouden kunnen worden.

Aan die laatste opmerking is veel 
aandacht besteed, terwijl het vol-
gens Snijders om iets anders gaat. 
“Hardenberg is gericht op Zwolle, 
naar die kant gaat de dominante 
stroom van goederen, diensten en 

UELSEN - Popkoor Canta Libre uit 
Hardenberg, folkband Porterhouse 
uit Coevorden met oud-Hardenber-
ger Wim Nieborg in de gelederen en 
gospelkoor Vision uit Vriezenveen 
zijn een paar van de Nederlandse 
deelnemers aan de Duitse Uelsener 
Musiknacht op vrijdag 17 januari. 
De Rotaryclub uit dit Duitse dorp – 
ongeveer 16 kilometer verwijderd 
van de grensovergang Venebrugge 
-  heeft voor de zesde keer een 
evenement georganiseerd waar 
een paar honderd muzikanten aan 
deelnemen.

Op 16 locaties, allemaal op loop-
afstand van elkaar, wordt de hele 
avond opgetreden door 24 groepen, 

Ambelt vindt partner om de hoek 

De directieleden Hendrien Zijlstra (l) en Wim Boersma ondertekenen het convenant over samenwerking tussen 
De Ambelt en het Vechtdal College. © Roel Gritter

Economische regio’s maken 
provinciegrenzen overbodig

onderwijs. Op de tweede plek komt 
Coevorden en daarna Almelo en 
Hoogeveen. Dat is niet zo verwon-
derlijk want Hardenberg past bij 
de Regio Zwolle als je kijkt naar 
onze manier van werken en het 
soort bedrijven dat we hier hebben. 
De boodschap richting Emmen en 
Coevorden was dat ze daar wat 
meer moeten doen, meer moeten 
samenwerken. Niet wachten tot de 
lokale overheid het voortouw neemt 
maar zelf aanpakken. Ondernemers 
kunnen dat best, zo laten ze in 
Overijssel zien.” Overigens hebben 
wethouders in Coevorden en Em-
men vorige week laten weten zich 
niet te herkennen in de woorden 
van Snijders.

Ook bestuurlijke samenwerking 

Muziek in 
alle soorten 
en maten

bands, solisten, duo’s en koren.  
Bezoekers, waaronder steeds meer 
Nederlanders, betalen een tientje 
voor alle optredens en steunen daar-
mee regionale goede doelen. Omdat 
alle muzikanten afzien van een gage 
en sponsors flink in de buidel tasten 
kan een behoorlijk bedrag worden 
geschonken aan bijvoorbeeld  een 
hospice. Sinds de eerste Musiknacht 
in 2009 is meer dan 50.000 euro aan 
sociale projecten geschonken, ook 
in Nederland.

De officiële opening is om 19.15 
uur op het marktplein in het dorps-
centrum, wanneer Johan Vloedbeld 
uit Harbrinkhoek op een vier meter 
lange Alpenhoorn blaast. Hij zal om 
22.30 uur ook met zijn hoorn aan-
geven dat de Musiknacht ten einde 
is. Tussendoor kan drie uur lang 
genoten worden van jazz, gospel, 
popmuziek, Ierse volksmuziek, big 
band, koorwerk, saxofoonmuziek, 
harmonica’s en niet te vergeten 
Schlagermusik.



De gemeente Hardenberg wordt 
bedankt voor het mooie kunstwerk 
dat we in Hoogenweg mochten 
ontvangen, noteerde een dorpsge-
noot vrijdagmiddag. Net daarvoor 
was met een daverende knal Het 
landschap aan tafel onthuld. Nou 
hoefde trouwens niet de gemeente 
bedankt te worden, want het was de 
provincie Overijssel die de komst 
van een setje tafel en stoelen van 
blank eikenhout heeft betaald, maar 
een kniesoor die daarop let. Op die 
tafel staat de plek afgebeeld van de 
Slag op de Hardenberger heide in 
1580. Als u vroeger een beetje hebt 
opgelet bij de geschiedenislessen 
op school weet u dat dat tijdens 
de Tachtigjarige Oorlog was, die 
overigens tegenwoordig de Opstand 
wordt genoemd. Het was de strijd 
van de dappere, vrijheidslievende 
protestantse Nederlanders tegen de 
boze, sluwe, katholieke Spanjaar-

den, hoewel die dat zelf iets anders 
zien. Maar goed, die Spanjaarden 
zouden er ook dit keer zijn meende 
ik, want in de uitnodiging stond 
dat er gelopen zou worden van 
het dorpshuis – niet zomaar een 
gebouw maar Het Gebouw – naar 
de plek waar het monument was 
geplaatst onder begeleiding van 
acteurs in historisch legertenue. 
Weliswaar onder voorbehoud, maar 
toch. En daar aangekomen zou een 
historisch kanon worden afgescho-
ten. Kanon was voor mij ook al vol-
doende want ik had niet de indruk 
dat de minister van Defensie een 
modern stuk geschut zou uitlenen 
om de feestvreugde te verhogen. 
Het woordje historisch deed wel 
vermoeden dat er een exemplaar 

uit de tijd van de Opstand was ge-
vonden. Spaanse soldaten dus, of 
misschien Staatse troepen (betaald 
door de Staten-Generaal) en een 
kanon uit de Tachtigjarige Oorlog, 
voor liefhebbers van historie een 
lekkernij om van te smullen. He-
laas viel dat een beetje tegen. Geen 
Spanjaarden uit 1580 maar Duitsers 
uit 1814. Een kleine vijfenzeventig 
jaar geleden had je daar niet aan 
moeten denken, maar de tijden zijn 
veranderd, tegenwoordig worden 
Duitsers uitgenodigd gewapend 
en in uniform naar Nederland te 
komen.

De verkeerde soldaten met het 
verkeerde kanon was de tweede 
teleurstelling, want even daarvoor 
was er in het dorpshuis ook al wei-
nig te genieten geweest. Nou moet 
je iemands gebrek niet teveel aan-
dikken, maar als je een inleidende 

spreker hebt die welgeteld 783 keer 
...uhm... tijdens zijn speech zegt dan 
begrijpt u dat de aandacht danig 
verslapte. Normaal gesproken zou 
ik er niets van zeggen maar de beste 
man moet waarschijnlijk nog 14 
keer een inleidend verhaal houden, 
namelijk bij de andere kunstwer-
ken die de provincie Overijssel 
betaalt om de historische canon 
onder de blijvende aandacht van 
het publiek te brengen. Of er een 
derde teleurstelling bijkomt moet 
afgewacht worden. Enkele buurt-
bewoners hielden hun hart vast, 
zeiden ze, omdat het kunstwerk 
bestaat uit blank eikenhout en niet 
uit gewapend beton. Ik deel hun 
bezorgdheid, maar als het spul voor 
een zomerse buurtbarbecue wordt 
gebruikt of in de oudejaarsnacht als 
lanceerbasis wordt gebruikt kun je 
in elk geval nog spreken van func-
tionele kunst.

Woensdag 22 januari 2014
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Stemmen tellen - Het ministerie 
van Binnenlandse Zaken heeft 
Hardenberg aangewezen als een 
van de vijf gemeenten die meedoen 
aan een experiment bij het tellen 
van stemmen bij de gemeenteraads-
verkiezingen in maart. Hoewel de 
gemeenteraad in eerste instantie 
nogal wat bedenkingen had heeft 
Hardenberg zich hiervoor toch 
kandidaat gesteld.

Het is de bedoeling dat in de stemlo-
kalen alleen nog de partijen worden 
geteld en dat daarna op een centrale 
plek op persoonsniveau wordt ge-
teld. Het ministerie hoopt dat door 
de nieuwe werkwijze er minder 
fouten worden gemaakt en dat 
het telproces beter controleerbaar 
wordt. Op een centrale locatie is 
het ook makkelijker voor publiek, 
media en politici om het tellen van 
de stemmen bij te wonen. De an-
dere gemeenten die meedoen zijn 
Kampen, Raalte, Sittard-Geleen en 
Ouder-Amstel.

Darmonderzoek - Het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg 
zegt klaar te zijn voor het landelijk 
bevolkingsonderzoek darmkanker 
dat dit jaar van start gaat. Vanaf 24 
januari krijgen de eerste mensen 
uitnodigingspakketten van het 
screeningscentrum. Geleidelijk aan 
ontvangen alle mensen in Neder-
land in de leeftijd tussen de 55 en 75 
jaar een oproep om hun ontlasting 
te laten onderzoeken op sporen van 
bloed; één van de belangrijkste 
symptomen van dikke darmkanker. 
De verwachting is, dat het aantal ex-
tra onderzoeken zal toenemen naar-
mate ook het bevolkingsonderzoek 
vordert. Voor het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis wordt uitgegaan van 350 
extra onderzoeken in 2014.

Jazz - De  Jazzclub Hardenberg 
begint het nieuwe jaar met een op-
treden op  zondag 26 januari van de 
Freetime Dixielanders, afkomstig 
uit hartje Drenthe. In het  reper-
toire van het septet is de invloed 
van de New Orleans-, Dixieland-, 
en countrymuziek herkenbaar. Het 
twee uur durend  optreden in Har-
denberg vindt plaats in de foyer van 
theater De Voorveghter en begint 
om 16.00 uur.

HHC – “Als we de wil om te win-
nen uitstralen kunnen we meedoen 
om de bovenste plaatsen. Ik vind 
dat we dat absoluut vandaag gedaan 
hebben”, vertelde HHC-trainer 
Marcel Groninger na de thuiswed-
strijd tegen GVVV uit Veenendaal. 
Die mening werd door de suppor-
ters op de staantribune niet gedeeld. 
De speler met de meeste balbehan-
delingen was HHC-keeper Danes. 
En niet omdat GVVV zijn doel bij 
voortduring onder schot nam, maar 
omdat zijn eigen spelers telkens de 
bal terugspeelden. Tot teleurstelling  
van de Hardenberger supporters, 
die zich ontevreden toonden over 
de voorzichtige spelopvatting. De 
supporters waren behalve over het 
angstige voetbal ook ontevreden 
over de scheidsrechter, die zich 
moeiteloos aan het niveau van de 
beide topklassers aanpaste. Beide 
goals – de eindstand werd 1-1 – wa-
ren een cadeautje van de leidsman. 
HHC scoorde nadat scheidsrech-
ter Dijkstra het treuzelen van de 
GVVV-keeper bestrafte met een 
indirecte vrije trap en even later 
mocht GVVV van de elfmeterstip 
raakschieten nadat Dijkstra een 
overtreding had gezien die nie-
mand van de 1200 toeschouwers 
had gezien.

HOOGENWEG - Met een daverend 
kanonschot is vrijdagmiddag het 
kunstwerk Het landschap aan tafel 
onthuld van de kunstenaar Martijn 
Schoofs. Het is het eerste van 
15 kunstwerken die de provincie 
Overijssel laat maken om de lokale 
of regionale geschiedenis onder de 
aandacht te brengen. De opening 
werd verricht door wethouder René 
de Vent op de hoek van de Hoog-

enweg en de Stobbenhaarweg, waar 
ruim 430 jaar geleden de Slag op de 
Hardenberger heide heeft plaatsge-
vonden. Die slag was onderdeel van 
de opstand van de Nederlandse ge-
westen tegen de koning van Spanje.
Het houten kunstwerk bestaat uit 
een ronde tafel met daaromheen 
stoelen. In de tafel is afgebeeld waar 
de slag zich heeft afgespeeld. De 
tafel moet uitnodigen om verhalen 

te vertellen, vond Martijn Schoofs. 
Verhalen over de slag, of over de 
fietstocht die net gemaakt is, of over 
het dorp Hoogenweg.

Overigens ontstak de wethouder 
niet persoonlijk de lont van het ka-
non maar liet hij dat doen door een 
soldaat van de 4e Compagnie uit het 
Duitse dorp Uelsen. Die compagnie 
bestaat uit re-enactmentsoldaten die 

de tijd van Napoleon Bonaparte 
naspelen. Zij waren uitgenodigd om 
de onthulling luister bij te zetten.

De Dalfser dichter Koos Geerds 
was aanwezig om een episch ge-
dicht voor te dragen over de slag 
en vooral over de boeren rond 
Venebrugge en de Hoogenweg, die 
na de slag de vluchtende soldaten 
van waardevolle spullen ontdeden.

KLOOSTERHAAR -  Ongeveer 
80 inwoners van Kloosterhaar zit-
ten zonder werk, solliciteren zich 
een ongeluk maar bereiken weinig 
resultaat. De leden van de werk-
groep Arbeidspoule van het project 
Kloosterhaar Voor Elkaar is dat een 
doorn in het oog. Zij vinden dat de 
talenten van hun dorpsbewoners 
best ingezet kunnen worden voor 
de dorpsgemeenschap zolang die 
geen baan hebben. Goed voor de 
Kloosterhaarder zonder werk, om-
dat hij of zij actief blijft, voldoening 
in zijn werk vindt en samen met 
anderen aan de slag gaat, vindt 
de werkgroep. Ook goed voor het 

Slag op Hardenberger heide verbeeld

“Dooie boel maar wel vrolijke klus”
dorp, want er is genoeg werk dat op 
helpende handen wacht. Woensdag 
15 januari was er in dorpshuis ‘t 
Haarschut een voor-elkaar-markt 
waar klussen en klussers bij elkaar 
werden gebracht.

Eén van de klussen die op hulp 
wacht is het schoonmaken van 
graven op de begraafplaats Sibculo-
Kloosterhaar. Een eenmalig karwei 
in het voorjaar om verwaarloosde 
graven weer netjes te maken, omdat 
familieleden niet te achterhalen zijn 
of niet in staat zijn het werk zelf te 
doen. “Misschien een dooie boel, 
maar met een aardig groepje wel 

een vrolijke klus”, vond de verte-
genwoordiger van Plaatselijk Be-
lang. Anderen waren op zoek naar 
verkeersregelaars, naar vrijwilligers 
die zonnepanelen willen leggen op 
het dorpshuis of naar hulp bij het 
computercafé en het jeugdhonk.

Wim Idema vertelde namens de ge-
meente Hardenberg dat het project 
van harte wordt aanbevolen aan 
Kloosterhaarders met een bijstands-
uitkering. “Hier ligt een mooie kans 
om iets voor het dorp te doen en 
om jezelf te ontplooien. Maar als 
halverwege het project de klusser 
moet afhaken omdat hij een baan 

heeft gevonden is dat misschien 
jammer voor de klus maar goed 
voor degene met een uitkering, want 
het is uiteindelijk wel de bedoeling 
dat men weer een reguliere baan 
vindt.” Voorzitter Riekele Bron 
van de stichting die het dorpshuis 
beheert vertelde dat daar rekening 
mee wordt gehouden. “Als wij 
het plaatsen van zonnepanelen 
aanbesteden zal in de voorwaarden 
staan dat wanneer een vrijwilliger 
afhaakt omdat hij een baan heeft 
gevonden er nieuwe vrijwilligers 
worden gezocht.” Hoewel niet alle 
80 Kloosterhaarders zonder werk 
de markt hebben bezocht was er 
voldoende belangstelling om de 
meeste klussen van helpende han-
den te voorzien.



Er is grote onrust ontstaan in Har-
denberg. En de veroorzaker van die 
onrust is raadslid Petra Baarslag 
van Liberaal Hardenberg. Ze heeft 
namelijk voor de 33e keer vragen 
gesteld aan B&W van Hardenberg 
over betaald parkeren. Elke keer 
als ze een reisje buiten de gemeen-
tegrenzen maakt bekijkt ze het 
lokale weekblad om te zien of die 
over betaald parkeren schrijven. 
Onlangs kreeg ze iets onder ogen 
van de gemeente Stichtse Vecht, 
waar maatregelen zijn genomen om 
het betaald parkeren af te schaffen 
en prompt is ze weer in de pen ge-
klommen. Of B&W van plan zijn 
de lokale economie aan te jagen 
door opnieuw gratis parkeren in te 
voeren in Hardenberg, schrijft ze in 
een brief aan het gemeentebestuur. 
Baarslag beweert dat ze al enige tijd 

signalen ontvangt van ondernemers 
die merken dat hun omzet daalt en 
van inwoners die ergens anders hun 
inkopen gaan doen. Niet alleen van-
wege de economische crisis, maar 
ook vanwege het betaald parkeren.

Dat lijkt natuurlijk erg onlogisch, 
dat mensen bijvoorbeeld in Om-
men, Dedemsvaart of Coevorden 
inkopen gaan doen, daar twee liter 
benzine voor verstoken om ander-
halve euro parkeergeld uit te sparen, 
maar goed, Petra Baarslag zal het 
wel weten. Zou ze trouwens ook 
juichende geluiden uit de ons om-
ringende plaatsen hebben gehoord, 
omdat al die Hardenbergers daar nu 

inkopen doen?

Maar even terug naar de onrust 
die het raadslid veroorzaakt. Er 
zijn namelijk twee groepen Har-
denbergers die met angst en beven 
afwachten wat B&W gaan doen. 
Als het college namelijk voorstelt 
om geen parkeergeld meer te hef-
fen en de gemeenteraad steunt dat 
voorstel, dan verliest de gemeente 
veel inkomsten terwijl er voor de 
parkeervoorzieningen wel moet 
worden betaald. De gemeenteraad 
kan er dan voor kiezen minder geld 
uit te geven, door bijvoorbeeld de 
bijzondere bijstand af te schaffen, 
of de zorghulp verder af te knijpen. 
De gemeenteraad kan ook besluiten 
om de uitgaven op hetzelfde peil te 
houden maar ervoor te zorgen dat 
er meer geld in de gemeentelijke 

schatkist vloeit. Bijvoorbeeld door 
de OZB te verhogen. En bezuinigen 
dan, is dat misschien een optie? Nou 
nee, dat lukt bijna niet meer, want 
dat is de laatste twee jaar al volop 
gebeurd, tot het minimum aan ser-
vice zo’n beetje is bereikt.

Minder hulp krijgen of meer belas-
ting betalen, wat heeft de raad voor 
de burgers in petto? Maar misschien 
besluiten B&W en de raad wel dat 
er niets verandert, dat de parkeerder 
gewoon parkeergeld moet blijven 
betalen en keert de rust weer in 
Hardenberg terug. Totdat Baarslag 
brief nummer 34 stuurt om maar in 
het nieuws te blijven en de regionale 
media weer braaf melden dat er 
opnieuw vragen zijn gesteld over 
betaald parkeren. En zo kunnen we 
nog wel even doorgaan.

Woensdag 29 januari 2014
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HARDENBERG – Na drie keer organiseren moet het maar eens een 
vast element op de jaarkalender worden met een gegarandeerd budget. 
HardenbergArt heeft dit jaar opnieuw pas afgestuurde kunstenaars van de 
ArtEZ-opleiding in Zwolle een expositie aangeboden met als titel Stroom-
opwaarts. Zaterdag 25 januari was de officiële opening in het LOC aan de 
Parkweg, met daarbij een prachtig optreden van het Zwolse saxofoonorkest 
For saxes only.

Stroomopwaarts heeft te maken met de rivier de Vecht, die Zwolle en 
Hardenberg verbindt, maar ook met de instelling van de jonge kunstenaars: 
tegen de stroom ingaan, op zoek naar het nieuwe. Zeven van hen zijn door 

een driekoppige jury geselecteerd voor de expositie: drie van de afstudeer-
richting Fine Art, twee van Illustration Design, één van Comic Design en 
één van Interieurarchitectuur. Hun werk is te zien in de ruimte van Harden-
bergArt in het LOC maar ook in de gang en de vitrines bij de bibliotheek.

Strips, composities van grillige metalen voorwerpen, boekillustraties, grote 
kamelen van stof, siliconenkoppen en installaties van latten tonen dat de 
nieuwste generatie kunstenaars over voldoende kwaliteit en originaliteit 
beschikken om veel publiek te trekken. Hun werk is dankzij de inzet van 
veel vrijwilligers en een financiële schenking van het Christelijk Cultureel 
Studiecentrum in Kampen nog tot en met 15 maart te zien.

Nieuwe kunst gaat tegen de stroom in
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HARDENBERG - Gedeputeerde 
Staten van Overijssel hebben vorige 
week op een rij laten zetten hoe 
er tussen de 120 en 150 miljoen 
euro bespaard kan worden op de 
opwaardering van de N340 tussen 
Zwolle en Ommen en de N377 
langs Balkbrug en Dedemsvaart. 
Dat is gebeurd op verzoek van 
een meerderheid van Provinciale 
Staten. Een motie van de oppositie 
om geld te besparen dat daarna 
besteed zou kunnen worden aan 
de N35 tussen Zwolle en Enschede 
en het openbaar vervoer, werd ook 
gesteund door regeringspartij VVD. 
Die partij had na 15 jaar praten en 
onderhandelen vier weken daarvoor 
nog tegen de motie gestemd, maar 
nadat een herstemming nodig was 
omdat een SGP-er per vergissing 
voor had gestemd in plaats van 
tegen was de VVD opeens voor 
de motie. Noordoost-Overijssel 
spreekt van onbetrouwbare politici.

Als er werkelijk 150 miljoen euro 
bespaard moet worden gaat vrijwel 
geen enkel plan voor de N340 nog 
door, behalve het aanleggen van een 
viaduct over de spoorlijn Zwolle – 
Meppel en een verbeterde aanslui-
ting van de weg op het wegennet 
rond Zwolle. Bij de N377 verandert 
niets, ook de al toegezegde tunnel in 
Balkbrug wordt dan niet aangelegd. 
Om duidelijk te maken welke keu-
zes Provinciale Staten nog kunnen 
maken hebben GS ook een lijstje 
gemaakt van alle onderdelen van 
het oorspronkelijke plan. Als bij-
voorbeeld het knooppunt Varsen bij 
Ommen toch wordt aangepakt kost 
dat minimaal 25 miljoen euro. En 
willen Provinciale Staten tocht dat 
er een viaduct bij Drogteropslagen 
komt dan moet er minstens 4 mil-
joen euro op tafel worden gelegd.

Verder hebben GS duidelijk ge-
maakt dat er al 6 miljoen euro aan 
voorbereidingskosten zijn gemaakt 
en dat voor een bedrag van bijna 17 
miljoen euro aan grond is gekocht. 
Ook aan de relatie met aanwonen-
den en betrokken gemeenten is in 
de brief van GS aan PS aandacht 
besteed. Volgens GS is die relatie 
ernstig verstoord omdat niemand 
de provincie nog vertrouwt. De 
gemeente Hardenberg heeft dat 
eind vorige week in een brief aan 
de provinciale politici nog eens dui-
delijk gemaakt. Binnenkort zullen 
Provinciale Staten zich uitspreken 
over de brief van GS en de reactie 
van de gemeente Hardenberg.

Ambtelijke top te zwaar

Pissig op provincie

HARDENBERG - De ambtelijke 
top van de Bestuursdienst Om-
men-Hardenberg is te zwaar. Nu 
bestaat die nog uit twee gemeente-
secretarissen, een directeur en een 
adjunct-directeur. Over een half 
jaar blijven er nog twee functies 
over: een gemeentesecretaris voor 
Hardenberg die ook directielid is 
en een gemeentesecretaris voor 
Ommen die eveneens directielid 
is. In onderling overleg worden 
dan de directietaken verdeeld. Dat 
is de aanbeveling van het bureau 
BCM dat in opdracht van de beide 
gemeentebesturen onderzoek heeft 

gedaan naar het functioneren van de 
topambtenaren. Uit het onderzoek is 
gebleken dat het huidige systeem te 
ingewikkeld is en dat niet duidelijk 
is wie waarvoor verantwoordelijk 
is. Dat moet eenvoudiger en dui-
delijker, vindt BCM en de colleges 
van Hardenberg en Ommen hebben 
die aanbeveling overgenomen.
Wie straks op de stoel van secreta-
ris-directeur zit in nog niet bekend. 
Dat kunnen twee van de huidige 
vier functionarissen zijn, maar er 
zouden ook twee nieuwen kunnen 
komen. B&W hebben tot juni de tijd 
om deze zaak te regelen.

De bespreking over de ambte-
lijke top door de gemeenteraad 
was onderdeel van een evaluatie 
na anderhalf jaar van de ambtelijke 
fusie tussen Ommen en Hardenberg. 
De raadsleden wilden weten wat 
er terecht is gekomen van de doel-
stellingen, namelijk meer kwaliteit 
bieden, minder kwetsbaar zijn als 
ambtenaren ziek zijn en minder 
kosten maken.
OpKoers legde de nadruk vorige 
week dinsdag tijdens de raadsverga-
dering op het kostenaspect. Volgens  
B&W is het nog te vroeg om te zien 
of de beoogde besparing wordt 
gehaald, hoewel er al wel succesjes 
zijn te melden. Over anderhalf jaar 
moet dat wel duidelijk zijn.
De ChristenUnie had vooral oog 

voor het onderdeel kwaliteitsver-
betering. Levert de fusie betere 
ambtelijke afdelingen op die meer 
kennis van zaken hebben en grotere 
klussen aankunnen, was de kern van 
de vraag. Het schrappen van tiental-
len banen waar we nu mee bezig 
zijn helpt niet echt om het doel te 
bereiken, zo reageerden B&W, maar 
met dat antwoord nam de CU geen 
genoegen. Het college zal straks 
moeten aantonen dat de fusie een 
meerwaarde heeft gehad.
Overigens zal de komende maanden 
niet alleen worden gesproken over 
de ambtelijke fusie maar zal ook een 
totale samenvoeging van Ommen 
en Hardenberg ter sprake komen. In 
veel verkiezingsprogramma’s wordt 
dit namelijk uitdrukkelijk genoemd.

Uitbreiding - Het Greijdanus Col-
lege in Hardenberg mag in augustus 
beginnen met een vwo-bovenbouw. 
Hiervoor moesten leerlingen vanaf 
klas vier naar andere scholen in de 
regio om hun opleiding af te ronden. 

Stank – Een stinkende mestsilo aan 
de Tweede Blokweg in De Krim 
heeft de afgelopen weken voor 
druk belverkeer gezorgd tussen 
inwoners en gemeente. Volgens de 
brandweer zijn er geen gevaarlijke 
stoffen vrijgekomen. De gemeente 
heeft de eigenaar  opdracht gegeven 
het probleem op te lossen.

Winst - Dankzij twee doelpunten 
van Hielke Penterman en eentje 
van Dennis Krohne heeft HHC voor 
het eerst in de topklasse gewonnen 
van Excelsior’31 in Rijssen. De 
Hardenbergers blijven op de derde 
plaats staan. Zaterdag ontvangt 
HHC koploper Kozakken Boys.
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Misschien kent u de Belgische 
speelfilm Daens, over een priester 
die opkwam voor zijn arme paro-
chianen in plaats van braaf te doen 
wat de heersende klasse van een 
priester verwachtte, namelijk het 
volk laten gehoorzamen. Als u die 
film niet kent wordt het toch echt 
tijd hem eens te huren. In de film 
zit een gedeelte waarbij de kiezers 
worden opgeroepen te stemmen op 
de katholieke kandidaat Charles 
Woeste. Die oproep wordt gedaan 
in het café, waar de mannen gratis 
bier en worsten krijgen uitgedeeld. 
Alleen de mannen, want er was nog 
geen vrouwenkiesrecht.

Er is in 150 jaar wat dat betreft niet 
veel veranderd. De jongste kandi-
daat van D66 riep via Twitter op 
erwtensoep met hem te komen eten 
als start van de campagne. Niet in 

het café, want hij is nog geen 18 jaar 
en heeft wellicht weinig te zoeken 
in de kroeg, maar op de Markt in 
Hardenberg. Ook Liberaal Harden-
berg had iets uit te delen. Dankzij 
sponsoring van Albert Heijn kreeg 
elke voorzitter van Plaatselijk Be-
lang een taart voor zijn parochianen. 
In plaatsen met een Buurtkamer is 
hij daar uitgedeeld. Volgens Libe-
raal Hardenberg is dat de plek waar 
mensen elkaar kunnen ontmoeten 
en waar activiteiten worden gedaan, 
zoals in de tijd van Daens het café 
die functie had. De pers mocht bij 
de eerste taartuitdeling ook op visite 
komen. “En wie weet is er nog een 
stukje taart over…..”, zo liet de 
partijchef weten.

Op het moment dat u dit leest is 
die happening achter de rug. De 
start van de verkiezingscampagne 
is geweest, de taart is uitgedeeld en 
Liberaal Hardenberg heeft bekend 
gemaakt wie eventueel als wethou-
der naar voren wordt geschoven. 
“We zijn heel blij met de peilingen”, 
schrijven de LH-ers in een pers-
bericht, alleen weet ik niet welke 
peilingen ze bedoelen want een 
lokale Maurice de Hond hebben we 
niet. Toch hou ik wel van dit soort 
grappig optimisme. De vorige keer 
kreeg de partij 1 zetel. Om mee te 
kunnen doen heb je toch gauw een 
zetel of 5 nodig. Prachtig dat je dan 
gewoon durft te zeggen dat je wel 
even een wethouder wilt leveren.

Het CDA is eveneens begonnen. 
En ook met eten en drinken. Met 
een ontbijt, om precies te zijn. Niet 

bestemd voor de kiezers, maar voor 
de concurrenten, om duidelijk te 
maken dat ze moeten opstaan want 
de verkiezingsstrijd is begonnen. 
Nou ja, strijd? In Hardenberg zijn 
de meeste partijen het altijd aardig 
met elkaar eens, dus wordt het zoe-
ken met een vergrootglas naar iets 
afwijkends. Dat afwijkende is wel te 
vinden in de campagnestart van de 
PvdA. Die partij heeft de aftrap voor 
de lokale verkiezingen gegeven in 
Utrecht, met allerlei landelijke kop-
stukken. Ook andere partijen zijn al 
bezig hun coryfeeën de provincie in 
te sturen, zodat we binnenkort weer 
overstelpt raken met verzoeken om 
gratis de komst van kamerlid-zus of 
partijvoorzitter-zo aan te kondigen. 
“Wie weet is er nog wat ruimte in 
de krant over…..” Maar ik denk 
het niet.

HARDENBERG – Het begint een beetje de gewoonte te worden dat 
wanneer HHC tegen de koploper van dat moment speelt de lijst-
aanvoerder het onderspit delft. Zaterdag in de thuiswedstrijd tegen 
Kozakken Boys was dat niet anders. De enige manier om deze traditie 
te doorbreken is door zelf koploper te worden. Of door te verliezen 
uiteraard, maar dat hebben de Hardenbergers al zeven wedstrijden 
achtereen niet gedaan. Op een vol sportpark De Boshoek (1300 toe-
schouwers) werden de Brabanders uit Werkendam met 4-1 verslagen.

Wie alleen de eerste helft heeft gezien zal niet geloven dat HHC uiteindelijk 
aan het langste eind heeft getrokken. Twee voorzichtige ploegen die de toe-
schouwers aanvankelijk een vrij saaie wedstrijd voorschotelden. Met twee 
cadeautjes die voor de ruststand van 1-1 zorgden. Het eerste presentje werd 
uitgedeeld door HHC-verdediger Patrick Jurgens, die op de bal ging staan 
waardoor de spitsen van Kozakken Boys een niet te missen kans kregen. 
De gelijkmaker was een cadeau van scheidsrechter Van der Wielen, die vlak 
voor de rust een strafschop aan HHC-er Hielke Penterman gaf omdat hij 
volgens de arbiter onderuit werd gehaald door keeper Munten. In werkelijk-
heid liet Penterman zien dat de jaren aan de toneelschool niet voor niets 
waren geweest. Hij benutte overigens de toegekende strafschop feilloos.

Na rust speelde HHC veel agressiever, het lukte nu wel een pass over vier 
meter bij een medespeler te krijgen in plaats van bij een tegenstander en 
de snelheid van de voorwaartsen werd beter benut. De 2-1 door Tiemen 
van Hezel lag dan ook in de lijn der verwachting. Toen even later Ismail 
Yildrim bewust HHC-aanvaller Sargon Gouriye van achteren tackelde 
terwijl hij niet meer bij de bal kon bleef voor de arbiter niets anders over 
dan rood te trekken. Volgens enkele supporters uit Werkendam maakte Van 
der Wielen daarmee een eind aan de wedstrijd, maar de tv-beelden lieten 
zien dat de scheidsrechter een juiste beslissing had genomen. Hierna wist 
HHC nog uit te lopen naar 4-1 door doelpunten van (opnieuw) Penterman 
en Van Hezel. Voor enkele fans van Kozakken Boys was dat moeilijk te 
verteren, zodat voor het eerst in het bestaan van de Topklasse de HHC-
stewards moesten ingrijpen om erger te voorkomen.

Top-3
Door de overwinning van HHC is het gat tussen de top en de achtervolgers 
wat kleiner geworden. Koploper is nu IJsselmeervogels met 35 punten, 
gevolgd door Kozakken Boys dat evenveel punten heeft maar een slech-
ter doelsaldo terwijl HHC derde staat met 33 punten. Komende zaterdag 
moeten de Hardenbergers op bezoek bij FC Lisse.

HHC verslaat koploper met ruime cijfers

KLOOSTERHAAR - Bij voldoen-
de belangstelling wil Plaatselijk 
Belang Kloosterhaar een reis naar 
Auschwitz organiseren. Het vertrek 
is op donderdag 29 mei (Hemel-
vaartsdag ) en de terugkomst staat 
gepland op zondagavond 1 juni.
Vrijdag staat een bezoek aan de 
restanten van het vernietigingskamp 
Auschwitz op het programma. Za-

Reis naar Auschwitz terdag wordt eerst Krakow bezocht 
waar een stadswandeling wordt 
gemaakt en ‘s middags gaat de reis 
naar de zoutmijnen  van Wieliczka. 
Hier wordt onder meer een bezoek 
gebracht aan de beroemde zoutka-
mer Kapel van de zalige Kinga. Na 
terugkomst in Kloosterhaar wacht 
een diner dat wordt verzorgd door 
de kookploeg van Noaberschap.

Volgens medeorganisator Freddy 

Ekkel is het initiatief tot deze reis 
al ontstaan bij de onthulling van 
monumenten bij de voormalige 
joodse werkkampen Balderhaar en 
Kloosterhaar in 2005, toen door 
enkele aanwezigen werd geopperd 
een reis naar Auschwitz te maken. 
Negen jaar later lijkt dat toch nog 
werkelijkheid te worden. Om de reis 
door te laten gaan hebben de organi-
satoren minimaal 30 aanmeldingen 
nodig. In dat geval bedraagt de prijs 

399 euro all in, dus inclusief ver-
voer, overnachtingen, ontbijt, diner 
en entree. Als zich meer deelnemers 
aanmelden wordt de reis goedkoper.

De deelnemers hoeven geen lid te 
zijn van Plaatselijk Belang Kloos-
terhaar en ook niet woonachtig te 
zijn in Kloosterhaar. Voor meer 
informatie kan contact worden op-
genomen met de heer H. Nijeboer, 
tel: 0523-242196.

Natuur in beeld - Dinsdag 11 
februari geeft Piet Westerveld 
in natuurcentrum De Koppel in 
Hardenberg een show van beeld 
en geluid over natuur en cultuur. 
De voorstelling begint om 20.00 
uur en eindigt rond 21.45 uur. Piet 
Westerveld houdt zich al meer dan 
40 jaar bezig met natuurfotografie. 
Vanaf 2012 richt hij zich geheel op 
het maken van audiovisuele shows. 
Deze worden op een scherm van 
drie meter breed vertoond. Te zien 
zijn onder meer beelden van de 
Vecht, een vlindertuin, een rondreis 
door IJsland, het Geuldal in Lim-
burg en Venetië. Als zich minder 
dan 10 personen aanmelden gaat de 
voorstelling niet door.

Historie – De geschiedenis van 
het Erve Lennips aan de Rondweg 
in Den Veld is sinds kort te boek 
gesteld. Schrijver van het werk is 
Jan Altena, die vorig jaar ook al 
een boek heeft uitgegeven over 
de Tweede Wereldoorlog in Ane. 
Het eerste exemplaar van het boek 
is vrijdag aangeboden aan Klaas 
Bolks, voorzitter van de historische 
vereniging Gramsbergen.

Kanobaan – De wildwaterbaan is 
de Vecht bij Hardenberg is vorige 
week getest door de ontwerper, 
de Engelsman Andy Laird. Deze 
exepert heeft ook de Olympische 
baan in Londen ontworpen. Uit de 
test bleek dat enkele blokken in 
de betonnen baan anders geplaatst 
moesten worden om het verval 
maximaal tot z’n recht komt. De 
baan in Hardenberg is 150 meter 
lang en heeft een verval van 1,5 me-
ter. Hij is onderdeel van het project 
Molengoot in het Vechtpark.

Vogelvoer – Bij natuurcentrum 
De Koppel draait het zaterdag 8 
februari tussen 13.00 en 15.00 uur 
om vogelvoer. Tinus Ekkelenkamp 
en Gait Hofsink laten zien hoe je 
zelf vogelvoer kunt maken. Ze ge-
bruiken daarvoor lege melkpakken, 
frituurvet en zaad. Deze gevulde 
pakken zijn ook te koop voor twee 
euro per stuk.

Schoorsteenbrand – De brandweer 
van Hardenberg is zaterdagavond 
gealarmeerd voor een schoor-
steenbrand aan de Stoetendijk in 
Rheeze. Het betrof een vrijstaande 
woning met pannendak. De alarm-
centrale meldde dat de vonken uit 
de schoorsteen kwamen en dat de 
eigenaar al op het dak geklommen 
was en er een doek op had gelegd. 
Toen de brandweerlieden ter plaatse 
kwamen zagen ze een vonkenregen 
uit de pijp komen. Met behulp 
van de hoogwerker kon men de 
schoorsteen bereiken die vervol-
gens werd geveegd. In de pijp zat 
een gloeiende massa creosoot, die 
de vonkenregen had veroorzaakt.

Afval - Staatssecretaris Wilma 
Mansveld van Infrastructuur en 
Milieu wil de hoeveelheid afval 
die wordt gestort en verbrand hal-
veren. In 2020 moet 75% van het 
huishoudelijk afval en het afval 
van kantoren en winkels gescheiden 
worden ingezameld. Mansveld kon-
digde dit voornemen deze week aan 
in een brief aan de Tweede Kamer. 
De ROVA-cijfers van 2013 over 
omgekeerd inzamelen in Staphorst, 
Dalfsen, Hattem, Steenwijkerland 
en Zwolle laten zien dat deze 
gemeenten op 79% zitten. Sinds 
begin januari wordt deze manier 
van inzamelen ook toegepast in de 
gemeente Hardenberg.



voor een onkostenpost van 31.000 
euro per jaar. Gemiddeld kwamen 
er 200 bezoekers per jaar, zodat een 
toiletbezoek de gemeente 155 euro 
kostte. Van Veldhuisen denkt dat de 
slechte bebording en daardoor on-
bekendheid met het bestaan van een 
toilet de oorzaak van het geringe 
aantal bezoekers is.

Verantwoordelijk wethouder Jannes 
Janssen zegde toe de zaak nog eens 
met de middenstanders te bespre-
ken, omdat die nu hebben aange-
geven dat ze willen meedenken om 
een oplossing te vinden.

Woensdag 12 februari 2014

.............ergeeKortweg

redactie@sallander.nl

Stop maar, de stemhokjes kunnen in 
de opslag blijven, de rode potloden 
hoeven niet geslepen te worden 
en u hoeft geen enkele folder van 
een politieke partij te lezen, want 
de gemeenteraadsverkiezingen 
van 19 maart kunnen beter niet 
gehouden worden. Ze zijn namelijk 
ondemocratisch. U leest het goed: 
on-de-mo-cra-tisch. De lokale af-
delingen van de VVD, GroenLinks 
en D66 hebben het zelf gezegd. 
Op de site van de groenen en in de 
Dedemsvaartse Courant is het na te 
lezen. Waarom het een ondemocra-
tische activiteit is? Omdat de drie 
wethouders van Hardenberg ook 
aan de verkiezingen meedoen. Als 
lijstrekker nog wel, van het CDA, 
de ChristenUnie en de PvdA.

Hoe kan een wethouder die niet 
van plan is zitting te nemen in de 
gemeenteraad nou raadsdebatten 

voeren? Dat is kiezersbedrog, zeg-
gen de drie oppositiepartijen, die 
inmiddels OpKoers en Liberaal 
Hardenberg aan hun zijde hebben. 
Het is tijd voor echt dualisme, vond 
de VVD-secretaris. Maar hoe zat 
dat nou ook alweer: was Rutte ook 
geen premier toen hij eerst lijsttrek-
ker van de VVD werd en daarna 
weer premier? Ja maar, reageerde de 
partijsecretaris, Rutte zou bij verlies 
in de kamer komen. En willen onze 
wethouders bij verlies in de raad?

Je zou denken dat de 3 partijen – en 
dan met name Anne van den Hoek, 
de nummer 2 van GroenLinks, die 
het hele gedoe is begonnen – dat die 
partijen dat dus wel even gevraagd 
hebben. Maar dat was niet zo. Hier 

ligt een journalistieke kans, was 
de reactie van de GroenLinks-
topkandidaat. Die benaming verzin 
ik trouwens niet, zo noemt ze zich-
zelf. Maar goed, vreemd is het wel. 
Anderen beschuldigen van ondemo-
cratisch handelen terwijl je niet eens 
onderzocht hebt of het klopt. Ook 
de collega van de Dedemsvaartse 
Courant had dat niet gedaan, hij 
had kritiekloos de woorden van de 
troika opgeschreven. Terwijl het 
niet zo moeilijk is: gewoon even 
aan de drie wethouders vragen of 
ze ook in de raad gaan zitten als ze 
geen wethouder worden.

Douwe Prinsse (CDA) reageerde 
kort en krachtig: mocht er geen 
wethouderspositie voor mij be-
schikbaar komen, dan neem ik 
zitting in de raad. Ook René de 
Vent (PvdA) had niet veel woor-
den nodig: ik ambieer een tweede 

wethoudersperiode. Lukt dat niet 
dan ben ik beschikbaar voor de 
raad. Der Dritte im Bunde, Jannes 
Janssen (CU), reageerde zoals altijd 
een stuk uitgebreider, maar de kern 
is: als de CU geen wethouder levert 
neem ik plaats in de raad. Op de 
achterste bankjes weliswaar, om 
niemand voor de voeten te lopen 
en waarschijnlijk niet voor de volle 
periode, maar wel in de raad.

Drie wethouders die alle drie lijst-
trekker zijn en raadslid worden als 
er geen plek naast de burgemeester 
voor hen inzit. Dus wat nou onde-
mocratisch? Het lijkt erop dat de 
(mogelijke) nieuwkomers in de raad 
zich naar voren proberen te schreeu-
wen terwijl ze eigenlijk nog een 
heel leerproces moeten doorlopen. 
Maar ach, dat komt vast wel goed, 
want wijsheid komt met de jaren. 
Tenminste, bij de meeste mensen.

HARDENBERG - Studenten in rood probeerden 
vorige week maandag bij het station in Harden-
berg zoveel mogelijk fietsers aan te houden. 
Niet om ze te bestraffen, maar om ze te belonen. 
Tenminste, als ze hun verlichting goed in orde 
hadden want dan kregen ze een aardigheidje. 

Maar ook als de verlichting niet deugde was er 
een presentje, want in dat geval werden er door 
de studenten lampjes op de fiets gemonteerd.

De actie was onderdeel van de fietslichtcam-
pagne die ROVO, het regionaal orgaan voor de 

verkeersveiligheid in Overijssel, eind november 
2013 is gestart. Hoewel ook ouderen werden aan-
gesproken was het vooral de bedoeling jongeren 
te bereiken, omdat van die groep het vaakst de 
verlichting niet deugt.

Fietsverlichting moet beter

© Roel Gritter

HARDENBERG - CDA-raadslid 
Henriette van Veldhuisen wil 
dat de gemeente nog eens kijkt 
of het mogelijk is een openbaar 
toilet in Hardenberg-centrum te 
plaatsen. Er was eentje tegenover 
café Marktzicht, maar die is weg-
bezuinigd.

Volgens het raadslid hoort ze steeds 
meer klachten van mensen die 
een invalidentoilet missen en van 
horecaondernemers die hun toilet 
voor hun gasten willen reserveren 
en niet voor het winkelend publiek. 
Dat het toilet enkele jaren geleden 
door de raad is wegbezuinigd komt 
doordat er weinig gebruik van werd 
gemaakt. Huur, schoonmaak, on-
derhoud en kapitaalslasten zorgden 

Openbaar toilet moet terug
HARDENBERG – In een poging 
nog groener te zijn dan Groen-
Links heeft de VVD tijdens de 
raadsvergadering van 4 februari 
een motie ingediend om energie-
bespaarders te belonen.

De gemeente kan nog meer doen om 
duurzaamheid te stimuleren, meent 
de VVD. Dat kan door woningbe-
zitters die kunnen bewijzen dat ze 
energiebesparende maatregelen 
hebben genomen te belonen. Als 
de woning van die eigenaar meer 
waard is geworden door de maat-
regelen om energie te besparen, 
zou hij eigenlijk meer belasting 
moeten betalen. De WOZ-waarde 
is dan namelijk gestegen. Als je nou 
eens vijf jaar lang geen verhoging 

vraagt stimuleer je de bereidheid 
om energie te besparen, vertelde 
VVD-raadslid Fedde Zijlstra.
Sympathiek idee, maar hoe moet de 
gemeente dit controleren (Christen-
Unie), we hebben al een duurzaam-
heidslening tegen 1% rente dus dit 
is overbodig (GroenLinks), alleen 
voor woningbezitters en niet voor 
huurders, bovendien mag het niet 
(CDA). Er bleek geen enkele steun 
van de overige partijen voor het idee 
van de VVD. Volgens wethouder 
Douwe Prinsse had verder praten 
ook geen zin, omdat het volgens 
hem een ‘kansloze missie’ is. Het 
is namelijk wettelijk niet toegestaan 
om voor elke woning een ander 
belastingtarief te hanteren.

Ook een motie om grond in erfpacht 
uit te geven voor starters op de 
woningmarkt kon op weinig waar-

dering rekenen. De VVD verwacht 
dat banken sneller geld willen ver-
strekken voor een hypotheek als de 
grond in erfpacht wordt uitgegeven, 
maar dat was volgens wethouder 
Prinsse niet zo. “We hebben daar 
al een groot onderzoek naar laten 
doen en het bleek dat hypotheek-
verstrekkers daar niet happig op 
zijn. Uiteindelijk kon niemand door 
zo’n constructie meer geld krijgen. 
Bovendien is een woning met de 
grond in erfpacht slechter verkoop-
baar dan een woning met de grond 
in eigendom”, aldus Prinsse.

De erfpachtkwestie wil de VVD 
nu nog verder uitzoeken, zodat de 
motie is aangehouden. De motie 
over een beloning voor energie-
besparende woningbezitters werd 
ingetrokken, omdat die geen enkele 
steun kreeg.

Moties VVD 
afgeserveerd

Lijstverbinding – Net als in 2010 
gaan de PvdA en GroenLinks in 
Hardenberg een lijstverbinding aan 
bij de gemeenteraadsverkiezingen. 
De partijen staan wel zelfstandig 
op de kieslijsten. De lijstverbinding 
betekent in de praktijk dat de par-
tijen een grotere kans maken op een 
restzetel. Vorige keer leverde deze 
constructie een extra zetel op voor 
GroenLinks, maar daar heeft de par-
tij weinig plezier aan beleefd omdat 
nummer 2 op de lijst halverwege 
de rit ermee stopte en de volgende 
op de lijst na enkele maanden voor 
zichzelf begon.

Drukke trein - Het aantal treinrei-
zigers op het traject Zwolle-Emmen 
groeit zo sterk, dat de treinen ‘s 
ochtends regelmatig overvol zijn. 
Arriva beaamt dit maar ziet als één 
van de oorzaken dat de passagiers 
zich niet over de trein verdelen 
waardoor nogal wat lege plekken 
ontstaan. De gedeputeerden Brink 
(Drenthe) en Kok (Overijssel) wil-
len dat ook gekeken wordt naar het 
vaker laten rijden van treinen na 9 
uur en het verlengen van de treinen 
op momenten dat het extra druk is.

Mutaties – Bij HHC worden niet 
alleen spelers gehaald voor volgend 
seizoen (Willem Lanjouw van Ge-
nemuiden en Rob van der Leij van 
Be Quick 1887), er vertrekken er 
ook een paar. Middenvelder Lars 
Offringa en spits Martijn Berger 
stoppen met voetballen terwijl 
Bjorn Zwikker en Frank Schijff op 
zoek gaan naar een nieuwe club. 
Of er nog meer mutaties komen is 
nog niet bekend, maar supporters 
hebben onlangs Almeloër Nick de 
Graaf op sportpark De Boshoek 
ontdekt. De 26-jarige verdediger 
verlaat het Brabantse JVC Cuijk 
(zondagtopklasse) en is op zoek 
naar een club dichter in de buurt 
van Almelo.

Voorlezen - De Nationale Voor-
leeswedstrijd is in volle gang. In de 
gemeente Hardenberg kwamen uit 
de voorrondes op de basisscholen 
29 voorleeskampioenen voort. Deze 
schoolkampioenen, afkomstig uit 
groep 7 of 8, hebben vorige week 
hun school vertegenwoordigd tij-
dens de drie gemeentelijke rondes. 
Winnaars werden Sander Bosma 
van De Morgenster in Hardenberg-
Baalderveld, Verel Bahnan van 
De Langewieke in Dedemsvaart 
en Jurjan Altena van De Wiekslag 
in Bruchterveld. De drie winnaars 
gaan door naar de regioronde op 
6 maart in de Carrousel in Om-
men. Daar treffen de Hardenberger 
kampioenen die van de gemeenten 
Ommen, Dalfsen en Twenterand.



maillijst van 40 potentiële kopers 
moet inleveren die door de uitge-
ver worden benaderd. Tot nu toe, 
zo’n vier weken nadat het boek is 
uitgegeven, zijn er 20 boeken ver-
kocht. Een bepaalde oplage is er niet 
want elk besteld boek wordt apart 
gedrukt. Mirka: “We hebben veel 
leuke reacties gehad. De opa van 
een vriendin bijvoorbeeld vertelde 
dat hij het zo’n mooi plot vond.”

Eenmalig
De kans dat er op den duur regionale 
opvolgers komen van het beroemde 
schrijversduo Nicci French is vol-
gens Mirka niet groot: ”Het was 
een eenmalig project. Wel leuk om 
te doen, maar ik zie mijzelf niet 
als schrijfster. Bovendien kost het 
veel tijd. We zijn in september 2012 
begonnen en op 3 januari 2014 is 
het boek uitgegeven. Dat het zo 
lang duurde komt natuurlijk voor 
een deel omdat we het eerste pro-
beersel hebben weggegooid. Maar 
als anderen graag willen schrijven 
en hun boeken willen uitgeven is 
dit wel een manier om het doel te 
bereiken.”

Woensdag 19 februari 2014
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Het is voorzegd en nu is het ge-
schied: de eerste politieke partijen 
in de regio die luidkeels rondtoete-
ren dat ze een landelijke politicus op 
bezoek krijgen zijn al gesignaleerd. 
In Twenterand meldt de Chris-
tenUnie dat het Tweede Kamerlid 
Carola Schouten op bezoek komt en 
in Ommen is VVD-minister Jeanine 
Hennis hoofdgast van een politiek 
café.  Terwijl het op 19 maart om 
gemeenteraadsverkiezingen gaat. 
Tenminste, dat zou het moeten 
gaan. Dus over lokale onderwerpen 
of hoe de lokale partijen de zaken 
gaan aanpakken als jeugdzorg, werk 
en inkomen en zorg aan langdurig 
zieken en ouderen, onderwerpen 
waarvoor de gemeenten vanaf 2015 
verantwoordelijk zijn.

Aan dergelijke bijeenkomsten heb je 
dus weinig als je een gemotiveerde 
keuze wilt maken bij de raadsver-
kiezingen. Leuk voor de eigen club, 
misschien motivatieverhogend voor 
de campagnemedewerkers, maar 
meer ook niet. Nee, dan onze lokale 
kieswijzer, die is nuttig om je te 
helpen bij je keus. Zou je denken. 
Op de site hardenberg.kiest.nu 
staan 15 stellingen waarvan je moet 
aangeven of je het ermee eens bent 
of niet of dat je neutraal reageert. 
Een week geleden was de site door 
200 personen bezocht, meldden 
de medewerkers zelf en OpKoers 

scoorde veruit het beste. Dat laatste 
is niet zo vreemd, zo kunt u zelf 
constateren. Als u namelijk door 
de vragen bladert, helemaal niets 
aankruist en alleen maar verder klikt 
is de uitkomst dat uw ‘mening’ voor 
77% overeenkomt met de mening 
van OpKoers.

De vragen zijn trouwens ook van 
een, tja, een apart niveau, om het 
zo maar eens te zeggen. Wat dacht 
u van Stelling 2: Hommen is een 
goede naam voor de nieuwe ge-
meente die ontstaat na fusie van de 
gemeenten Hardenberg en Ommen. 
Daar kun je dus geen politiek ant-
woord opgeven, dat is een kwestie 
van smaak. Nog zo eentje, Stelling 
3: Het herinneringsmonument van 

kunstenaar Kees Verkade komt in 
het nieuwe stadspark niet zo mooi 
tot zijn recht als op de rotonde 
Europaweg/Bruchterweg. Nou en? 
Daar is dus ook geen politiek ant-
woord op te geven, je kunt alleen 
je persoonlijke voorkeur meedelen. 
En zo gaat dat maar door en maar 
door. Nou had je eind jaren zeventig 
op de radio een programma getiteld 
Tussen start en finish. Daarin had 
Henk Spaan een column, die hij 
altijd afsloot met de vraag Vuilnis-
man, kan deze zak ook mee? Goed 
toepasbaar op de maker van de 
kieswijzer voor Hardenberg, lijkt 
mij. Je als kiezer voorbereiden op 
19 maart moet dus anders, maar 
hoe? Met deze cliffhanger zult u het 
voorlopig moeten doen.

De eerste stap die ze hebben gezet 
was het schriftelijk benaderen van 
een hele rits schrijvers en schrijf-
sters van jeugdboeken met de vraag 
hoe je nou een boek schrijft. Van vijf 
kregen ze antwoord, waaronder de 
bekende schrijfsters Lydia Rood en 
Mirjam Mous. Met bruikbare tips, 
aldus Mirka. Daarna begonnen de 
twee volgens een vast stramien 
aan het schrijven van een boek: er 
werd vanuit twee hoofdpersonen 
geschreven en om de beurt lever-

Jonge Hardenbergers schrijven thriller

HARDENBERG - Wat komt er allemaal bij kijken als je een boek wilt 
uitgeven. Die vraag hebben twee vwo-leerlingen van het Vechtdal Col-
lege in Hardenberg zich gesteld toen ze van school opdracht kregen een 
project te bedenken. De enige manier om daar echt achter te komen 
is zelf een boek schrijven en een uitgever zoeken, hadden ze bedacht. 
Afgelopen maand is het boek Achter de spiegel van Mirka Buist en 
Puck Oude Veldhuis verschenen, een thriller over twee schoolvriendin-
nen die ontdekken dat er op hun school een moordenaar rondloopt.

den ze een hoofdstuk. In het begin 
liep dat niet naar tevredenheid. 
Van het boek over iemand die naar 
een andere school ging waren al 
tien hoofdstukken klaar toen ze 
besloten ermee te stoppen. Mirka: 
“Het boek was niet leuk, het had te 
weinig diepgang. We wilden iets 
nieuws met een spannender ver-
haallijn.” Vervolgens is het grootste 
deel van dat nieuwe boek in één 
vakantie geschreven. “We hebben 
na het schijven van een hoofdstuk 

de tekst naar de ander opgestuurd, 
die gaf commentaar en tips hoe je 
verder kon gaan. Daar hebben we de 
hele meivakantie aan besteed. Dat 
moest wel in een rap tempo want 
we hadden al veel tijd besteed aan 
dat eerste mislukte boek.”

Nadat het boek in hun ogen klaar 
was heeft de begeleidster van het 
project, lerares Marja Ritterfeld, 
het manuscript nagelezen en zoveel 
mogelijk de fouten eruit gehaald. 
Vervolgens is het werk opgestuurd 
naar een uitgever. “We hadden 
gehoord dat je het manuscript kon 
opsturen naar Boekscout. Omdat we 
op dat moment nog geen 16 waren 
mochten we dat inleveren bij www.
boekscout-yo.nl, een uitgever voor 
kinderboeken. De uitgever heeft 
het manuscript beoordeeld waarna 
we werden uitgenodigd voor een 
bijeenkomst in Soest waar werd 
uitgelegd hoe het nou verder ging. 
We hebben daarna nog een keer 
ons materiaal laten nalezen door 
ouders en vrienden om de laatste 
puntjes op de i te zetten en toen 
konden we een echt contract teke-
nen”, vertelt Mirka. In zo’n contract 
staat onder meer hoeveel het boek 
kost, dat 10% van de verkoopprijs 
voor de schrijfsters is en dat je een 

Schadelijk – De gemeente Har-
denberg gebruikt schadelijke mid-
delen om onkruid te bestrijden. 
Dat antwoordt ze op vragen van de 
Partij voor de Dieren Overijssel. 
Met name het middel Roundup, 
dat gebruikt wordt voor onkruid-
bestrijding op verharding, is een 
probleem. De gemeente zegt erg 
terughoudend te zijn met de toe-
passing van deze middelen om de  
milieuschade tot een minimum te 
beperken. Vorig jaar zijn proeven 
gehouden om Roundup te vervan-
gen door een alternatief, niet-giftig 
middel. Die proeven worden dit 
jaar uitgebreid. Voor ècht duurzame 
middelen is op dit moment geen 
geld, zegt de gemeente, omdat er 
bezuinigd moet worden.

Parkeren – Er worden 19 parkeer-
plaatsen aangelegd bij natuurcen-
trum De Koppel in Hardenberg. Nu 
staan auto’s vaak willekeurig in de 
berm geparkeerd. Door de aanleg 
van de recreatiesluis in de Vecht is 
het met name in het weekeinde zo 
druk geworden dat de bestaande 
parkeerplekken in de buurt de vraag 
niet aankunnen.

Geen toestemming – Het was een 
leuk plan van een inwoner van 
Schuinesloot om aan de Elimmer-
weg een minicamping aan te leggen, 
inclusief trekkershutten, een Finse 
hut en een groepsaccommodatie 
voor ongeveer 20 personen. Het 
feest gaat echter niet door omdat 
het geen nevenactiviteit van een 
agrarisch bedrijf is, de groepsac-
commodatie niet in een bestaand 
gebouw wordt ondergebracht maar 
in nieuwbouw, achter de geplande 
nieuwbouw een woning van iemand 
anders staat die hinder kan onder-
vinden en in de directe omgeving 
een veebedrijf is gevestigd.

Vermomming - Om inbrekers eer-
der op te kunnen pakken gaat de ge-
meente de APV wijzigen. Het was 
al strafbaar om inbrekerswerktuig 
bij je te hebben maar nu is ook het 
bezit van vermommingsmiddelen 
verboden. Niet tijdens carnaval 
of een ander feest maar alleen als 
je de vermomming draagt om niet 
herkend te kunnen worden tijdens 
een inbraak.

HARDENBERG - Als de scheids-
rechter met je is, wie zal dan tegen 
je zijn? HHC uit Hardenberg 
had ruim twee weken geleden 
tegen de toenmalige koploper in 
de zaterdagtopklasse Kozakken 
Boys niet te klagen over de rol 
van de scheidsrechter. Afgelopen 
zaterdag daarentegen werd er tij-
dens de wedstrijd tegen de nieuwe 
koploper IJsselmeervogels volop 
gemopperd langs de lijn vanwege 
de beslissingen van de leidsman, 
die met één dubieuze actie de hele 
wedstrijd bedierf.

In de 18e minuut wilde Spakenbur-
ger Nabil el Gouari verwoestend 
uithalen maar hij werd op de huid 
gezeten door HHC’er Ashwin Ma-
nuhutu. Onreglementair, meende 
scheidsrechter Van der Roest die 
een strafschop gaf in het voordeel 
van IJsselmeervogels en een rode 
kaart voor de HHC-verdediger. Uit 
de tv-beelden van RTV Oost bleek 
later dat een Spakenburger vlak 
daarvoor hands had gemaakt en dat 
de Hardenberger verdediger slechts 
een lichte duw gaf die normaal 
gesproken hooguit met geel zou 
worden bestraft. Vanaf dat moment 

© Roel GritterMirka Buist is samen met Puck Oude Veldhuis de auteur van de thriller Achter de spiegel.

was de topper tussen de nummers 
1 en 3 van de ranglijst eigenlijk 
al voorbij. Oud-prof Pascal Bos-
schaert verzilverde de strafschop 
zodat IJsselmeervogels op een 0-1 
voorsprong kwam. In het uur daarna 
probeerden de Hardenbergers met 
veel inzet en bij vlagen goed voetbal 
een verdiend gelijkspel uit het vuur 
te slepen maar toen vlak voor tijd 

Maikel de Harder voor 0-2 zorgde 
was bij de HHC’ers de pijp leeg. 
Dat het in de laatste seconden ook 
nog 0-3 werd is alleen van belang 
voor de statistieken.

Door deze uitslag staat IJsselmeer-
vogels nog steviger aan kop en moet 
HHC voorlopig afhaken als het gaat 
om een plek in de top-3.

Topper na 18 
minuten voorbij
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HARDENBERG - Muggenzifterij 
noemde CDA-fractievoorzitter 
Sybrand Buma de actie van de 
gemeente Steenwijkerland om de 
lokale CDA’ers in Steenwijk erop 
te wijzen dat ze een illegale winkel 
hebben geopend. Het Tweede Ka-
merlid vertelde dat vrijdag bij de 
opening van net zo’n winkel aan 
de Fortuinstraat in Hardenberg, 
de 41e alweer voor hem. Overal in 
den lande worden dergelijke pop-
up winkels geopend. “Dat doen 
we om kiezers te informeren maar 
ook om aandacht voor de winkel-
leegstand te vragen”, vertelde de 
lokale CDA-lijsttrekker Douwe 
Prinsse. Eigenlijk is de winkel in 
Hardenberg net als in Steenwijk 
een illegaal project omdat er niets 
wordt verkocht terwijl er wel een 
detailhandelsbestemming op ligt, 
maar met die activiteit had Buma 
volgens eigen zeggen ‘totaal geen 
moeite’. De CDA-shop zal tot de 
gemeenteraadsverkiezingen op 19 
maart op drukke winkeltijdstippen 
geopend zijn om kiezers een plek te 
bieden waar ze met de raadskandi-
daten in gesprek kunnen gaan.

Sybrand Buma 
opent CDA-winkel

Sybrand Buma (l) opent de CDA-winkel in Hardenberg.

Stel dat wethouder Jannes Janssen 
van de ChristenUnie straks geen 
wethouder wordt maar vooralsnog 
‘gewoon’ raadslid, dan weet ik al 
welk vrijwilligersbaantje hij gaat 
vervullen: voorzitter van hengel-
sportvereniging De Dobber. Ten-
minste, dat dacht ik tot voor kort.

Tijdens de afgelopen raadsverga-
dering heeft hij wel vijf keer ge-
sproken over ‘het net ophalen’, een 
uitdrukking die hem waarschijnlijk 
zeer lief is want hij gebruikt hem 
regelmatig. Als lid van de Christen-
Unie is hij natuurlijk zeer vertrouwd 
met begrippen die te maken hebben 
met vissen, maar naar ik nu heb 
begrepen heeft de uitdrukking niets 
met de hengelsport te maken maar is 
het gewoon mode onder bestuurders 
en managers: bobotaal die duide-
lijk moet maken dat je tijdens een 
lopend proces af en toe eens moet 
kijken wat de opbrengst is.

Woensdag 19 maart zullen de po-
litieke partijen ook kijken wat de 
opbrengst is van hun inspanningen 
om zoveel mogelijk zetels te halen. 
Vorige week was het eerste poli-
tieke café in De Krim. Iedereen 
vol lof: de koffie was warm, de 
hapjes waren o.k. en het geluid was 
prima. Alleen van de inhoud werd 
niemand ècht gelukkig. Tuurlijk, de 
raadsleden, kandidaat-raadsleden 
en familieleden van kandidaat-
raadsleden – samen driekwart van 
de aanwezigen – vonden het fan-
tastisch maar dat was het dan ook 
wel zo’n beetje. Het lijkt wat op 
die tweelingplaatjes met minimale 
afwijkingen onder de titel Zoek de 
verschillen. Als je namelijk de pro-
gramma’s van de politieke partijen 
bekijkt zijn ze bijna inwisselbaar. 

Waarschijnlijk zijn de enige zaken 
die eruit springen dat de Christen-
Unie tegen koopzondagen is en 
dat de VVD iets meer dan anderen 
vindt dat je ondernemerschap moet 
stimuleren. Of eigenlijk bedoelen 
ze subsidiëren, als je kijkt naar de 
motie die deze partij begin februari 
heeft ingediend over belastingver-
laging voor woningeigenaren die 
geld stoppen in energiemaatregelen. 
Maar de kleine kernen leefbaar be-
houden, zorgen voor meer banen, de 
mensen met een minimaal inkomen 
blijven steunen, betaalbare zorg, 
duurzaam bouwen en besparen op 
energie, dat wil iedereen wel.

Elke week plaatst de gemeente een 
advertentie in de krant voor De-
demsvaart waarin de lijsttrekkers 
iets over hun partij en over zichzelf 
vertellen. Eigenlijk weggegooid 
geld, hoewel er een enkele keer 
iets opvallends valt te lezen. Bij 

het stukje over GroenLinks staat 
dat Kees Slingerland blij is dat 
zijn mensen hem hebben gekozen 
om hun lijsttrekker te zijn voor de 
komende vier jaar. Algemeen wordt 
verondersteld dat GroenLinks één 
zetel haalt en dat Kees na twee jaar 
plaats maakt voor nummer twee, 
high potential Anne van den Hoek. 
Nu hij zegt dat hij blij is dat de 
GL-leden hem voor vier jaar heb-
ben gekozen kan die constructie 
niet meer.

Overigens zou het wel aardig zijn 
om eens een verkiezingspoule te 
maken: hoeveel zetels krijgt elke 
partij? Er zijn 31 zetels te verdelen. 
Volgens mij worden die als volgt 
verdeeld: CDA 10, ChristenUnie 
7, PvdA 4, VVD 3, OpKoers 2, 
Liberaal Hardenberg 2, GroenLinks 
1 en D66 2. Over drie weken gaan 
we het net ophalen.

HARDENBERG - Als je de ambitie 
hebt om van Hardenberg een goed 
bereikbare stad te maken, zelfs de 
spil in het regionale OV-netwerk, 
dan moet je de nadelen op de koop 
toe nemen. Eén van die nadelen 
is dat de spoorbomen in de Jan 
Weitkamplaan in de spits straks 
12 keer per uur dichtgaan: 8x voor 
treinen van en naar Zwolle en 4x 

Spoorbomen Weitkamplaan vaker dicht

voor treinen van en naar Almelo. 
Dat betekent dat per uur de over-
gang een half uur niet gebruikt kan 
worden. Vorige week dinsdag kreeg 
de gemeenteraad van Hardenberg te 
zien wat de kosten en de gevolgen 
zijn van het aanpakken van de sta-
tionsomgeving.

De kwaliteit van de stationsomge-
ving moet verbeterd worden, zo 
heeft de raad al in 2010 uitgespro-
ken. Er moeten goede trein- en bus-
verbindingen zijn, het ziekenhuis 
moet goed bereikbaar zijn en er 
moeten voldoende parkeerplaatsen 
worden aangelegd voor auto’s en 
stallingen voor fietsers. Daar is 
ruim drie jaar geleden ook geld 
voor uitgetrokken, wat onder meer 
te zien is aan de vernieuwing van 
de Stationsstraat en de aanleg van 
de rotonde in de Jan Weitkamplaan. 
Verder is van het geld een tussen-
rapportage gemaakt die laat zien 
wat de gevolgen zijn van toekom-
stige beslissingen. Als in 2016 de 
lijn Almelo-Mariënberg wordt door-
getrokken naar Hardenberg moet in 
elk geval het aantal parkeerplaatsen 
worden uitgebreid. Onlangs is dat 

al gebeurd door van 120 naar 162 
plaatsen te gaan, waarbij de extra 
plaatsen zijn aangelegd op grond 
van woningstichting Beter Wonen. 
Straks moet er ruimte komen voor 
240 auto’s en 1400 fietsen. Het 
beste is een deel van die plaatsen 
aan te leggen aan de oostkant van 
het station, langs de Parallelweg, 
want dan kan het terrein van Beter 
Wonen aan de westkant behalve 
voor parkeerplaatsen ook voor wo-
ningbouw worden gebruikt, was de 
indruk. Maar als je dat doet moet er 
een tunnel onder het spoor worden 
aangelegd. Dat kan een voetgan-
gerstunnel zijn, alleen krijg je dan 
als gemeente geen subsidie van 
derden. Of het wordt een gecombi-
neerde fiets- en voetgangerstunnel 
waar de provincie en ProRail aan 
meebetalen. Als het een combitun-
nel wordt kunnen er pollers worden 
geplaatst (beweegbare palen) zodat 
hulpdiensten als ambulance en 
politie toch snel aan de overkant 
kunnen komen als de spoorbomen 
weer eens dicht zijn.

Wat het uiteindelijk gaat worden zal 
de nieuwe raad moeten beslissen. 

Die zal dan niet alleen kijken naar 
de kosten – de goedkoopste variant 
zonder tunnel kost de gemeente 
3,5 miljoen euro, voor de duurste 
variant moet 6,7 miljoen worden be-
taald – maar ook naar de veiligheid 
van fietsers en voetgangers die bij 
het ziekenhuis of de sportboulevard 
moeten zijn en naar het te verwach-
ten fileprobleem op de kruising 
Weitkamplaan/Schuitestraat.

Onderzoek - In januari is het 
landelijk bevolkingsonderzoek 
darmkanker van start gegaan. De 
Saxenburgh Groep heeft zich hierop 
voorbereid met een vernieuwd 
Endoscopiecentrum in het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg. 
Dinsdag 18 februari zijn de eerste 
twee patiënten hier voor nader on-
derzoek geweest.

Stomerij - Het is nog maar twee 
weken geleden dat textielstomerij 
Moderna in Hardenberg de eerste 
schop in de grond heeft gezet voor 
de vervanger van het afgebrande 
bedrijf en nu al heeft eigenaar 
familie Olsman een stomerij klaar 
staan. Het is het failliete bedrijf van 
de familie Zeekant in Middenbeem-
ster, waar Moderna al veel zaken 
mee deed. Door deze doorstart kan 
een groot gedeelte van de werkge-
legenheid in de stomerij/wasserij in 
Middenbeemster worden behouden.

N340 – Met 44 stemmen voor en 1 
tegen hebben Provinciale Staten op-
dracht gegeven 100 miljoen euro te 
besparen op de plannen voor de aan-
pak van de N340 (Zwolle-Ommen) 
en de N377 (Lichtmis-Slagharen). 
De Staten stellen hiervoor een bud-
get beschikbaar van maximaal 160 
miljoen euro in plaats van de eerder 
beschikbare 260 miljoen euro. Bin-
nen dit budget moet in ieder geval 
de ongelijkvloerse kruising bij 
Balkbrug gerealiseerd worden. De 
ommezwaai is veroorzaakt door 
coalitiepartij VVD die op het laatste 
moment tegen de plannen van de 
eigen gedeputeerde stemde.

HARDENBERG - Leerlingen van 
het Alfa-college in Hardenberg hou-
den donderdag 27 maart de tweede 
editie van de talentenjacht Har-
denberg’s Got Talent. Dat gebeurt 
vanaf 19.00 uur in het LOC-gebouw 
aan de Parkweg. De opbrengst van 
deze avond gaat naar de stichting 
Jayden4Life. Dansers, zangers, 
muzikanten of mensen met andere 
talenten kunnen zich opgeven via 
hardenbergsgottalent@hotmail.
com. Er is plaats voor acts van on-
geveer zeven minuten.

Op zoek naar talent

© Roel Gritter



Hardenbergers zijn slechte roton-
derijders. Vooral fietsers kunnen 
er geen hout van. Neem als voor-
beeld de rotonde in de Parkweg, 
bij het appartementencomplex De 
Bisschopshof. Als je als automo-
bilist op de rotonde rijdt richting 
Gramsbergerweg en er komt je een 
fietser tegemoet dan kun je beter 
beginnen te remmen, want in bijna 
alle gevallen rijdt de fietser gewoon 
door. Domheid? Brutaliteit? Onbe-
kendheid met de regels? Hoe dan 
ook, het is aan de alertheid van de 
automobilisten te danken dat ze in 
de buurt van de rotonde nog geen 
permanent onderdak hoeven te bie-
den aan een ambulance. De rotonde 
in de Bruchterweg/Europaweg is 
net zo’n drama. Fietsers lijken van 
God los en rijden maar wat in het 

wilde weg. Of ze denken juist dat ze 
niet van God los zijn en dat er per-
manent een leger beschermengelen 
klaar staat om ze te redden.

Overigens zijn het niet alleen fiet-
sers. Een ander voorbeeld, bij de 
rotonde op de kruising Parkweg/
Bramerstraat. Vorige week was nog 
te zien hoe iemand voor zijn leven 
moest fietsen om niet vermorzeld te 
worden onder de wielen van zo’n 
blauwe buurtbus. Op het moment 
dat de fietser de rotonde opreed 
werd hij ingehaald door de buurtbus 
die weliswaar een rondje wilde ma-
ken en dus aan de binnenkant van 

de rotonde reed, maar omdat het er 
nogal smal is moest de fietser zijn 
arm gebruiken om zich van de bus 
af te duwen. Domheid? Brutaliteit? 
Onbekendheid met de regels kan 
het in dit geval niet zijn want elke 
chauffeur van een buurtbus moet 
de verkeersregels kennen en weten 
dat je anderen niet in gevaar moet 
brengen.

Rotondes zijn dus levensgevaarlijk. 
En nou denken ze erover in Grams-
bergen een rotonde aan te leggen. 
Die ‘ze’ zijn dan inwoners van het 
Vechtdorp die zich zorgen maken 
over de ongelukken op de kruising 
Anerdijk/Voorstraat. Daar is ander-
halve week geleden een ongeval 
gebeurd waarbij een automobiliste 
gewond is geraakt. Alweer, zeggen 

de Gramsbergenaren, hoewel uit 
overzichten blijkt dat het met het 
aantal ongevallen ter plekke wel 
meevalt. Maar ook met rotondes 
blijft de kans op ongelukken groot 
aanwezig, zie de regels hierboven 
over Hardenberg. En bovendien: 
de veroorzaker van het ongeval had 
volgens getuigen nogal roekeloos 
en met hoge snelheid gereden. Bo-
vendien was hem bloed afgenomen 
vanwege verdenking van rijden on-
der invloed. Daar helpt geen vlucht-
heuvel, verkeerslicht of rotonde 
tegen. De veroorzaker, een knaap 
van amper 20, zouden ze voor straf 
twee dagen op een fiets rotondes 
in Hardenberg moeten laten rijden. 
Grote kans dat hij voortaan met het 
openbaar vervoer gaat reizen.

Woensdag 5 maart 2014
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HARDENBERG - Je hoeft niet 
ziek te zijn om beter te worden, 
vertelde horecamanager Frans 
Heerink vorige week maandag in 
de Anerhof in Ane tegen een grote 
groep recreatieondernemers uit 
het Vechtdal en Reestdal. Die 
uitspraak paste perfect bij de 
introductie van zijn lezing over 
gastvrijheid.

Hij had als arts verkleed een be-
zoeker onderzocht, maar eigenlijk 
meer bevraagd dan betast. “Als 
ondernemer in de wereld van toe-
risme en recreatie moet je luisteren 
naar je gasten. Horen met je oren 
is niet voldoende, want je moet 
luisteren met je hart”, meende 
Heerink. “Dat luisteren naar gasten 
gaat voor een deel al goed want het 
Vechtdal telt maar liefst 7 campings 
die tot de landelijke top horen, die 
uitblinken in gastvrijheid, zoals in 
het juryrapport staat. Gastvrijheid 
is zorgen voor een goed product in 

een aantrekkelijke omgeving maar 
vooral goed gedrag vertonen. Host-
manship is het begrip dat daarbij 
hoort”, vertelde Heerink. “Mensen 
moeten het gevoel hebben dat ze 
welkom zijn, dat er aandacht aan 
hen wordt besteed.”

Gewoon is eigenlijk bijzonder
De bijdrage van Frans Heerink was 
onderdeel van een bijeenkomst voor 
ondernemers in de horeca en recre-
atie in de gemeente Hardenberg, 
georganiseerd door Vechtdal Mar-
keting en ‘De kracht van gewoon 
doen’. Dat laatste is de slogan 
van ondernemers die samen met 
de gemeente werken aan citymar-
keting. Waar Vechtdal Marketing 
zich vooral inspant om toeristen 
naar het Vechtdal te halen probeert 
citymarketing een positief beeld van 
de gemeente Hardenberg te creëren 
waardoor mensen hier wellicht wil-
len wonen en werken. Om dat posi-
tieve beeld goed in zicht te krijgen 
is een bureau ‘van buiten’ gevraagd 

om eens te bekijken wat Hardenberg 
bijzonder maakt. Opvallend was dat 
wat veel Hardenbergers ‘gewoon’ 
vinden eigenlijk best ‘bijzonder’ is, 
bleek uit onderzoek van het bureau. 
Dat je voor elkaar klaar staat, dat je 
elkaar als mens tegemoet treedt en 
niet als nummer en dat men hier van 
aanpakken weet zonder daar veel 
woorden aan vuil te maken, dat is 
niet overal in Nederland het geval.

Grote rol voor i-punt
Vechtdal Marketing en citymarke-
ting doen het goed, had wethouder 
René de Vent aan het begin van de 
avond gezegd. Ruim 8 procent van 
de beroepsbevolking werkt in de 
sector toerisme en recreatie, een 
aantal dat is gestegen van 3600 
banen in 2008 naar 3900 nu. “We 
hebben een A-merk dat we moeten 
koesteren. Om die goede positie 
te behouden zul je een combinatie 
van arrangementen moeten aan-
bieden. Het Vechtdal zet daarbij 
in op regionale voedselproducten, 

zorg in combinatie met recreatie en 
vernieuwende verblijfsrecreatie. Tel 
daarbij op de kansen die de Vecht en 
de Reest bieden en je hebt een mooi 
product om aan te man te brengen”, 
vond De Vent. Dat laatste gebeurt 
onder meer door het nieuwe toe-
ristische infopunt op de Gedempte 
Haven in Hardenberg, als opvolger 
van de VVV. Dat moet straks de 
plek worden waar ondernemers met 
ideeën komen, waar wordt gewerkt 
aan het bedenken van arrangemen-
ten voor toeristen die dan niet alleen 
op de camping of in de stad blijven 
hangen maar die uitstapjes maken 
naar Zwolle, naar de Lemelerberg, 
naar Plopsaland in Coevorden of 
meedoen aan een outdoor activiteit 
in de bossen of op het water. Veel 
geld kan er door het I-punt niet 
besteed worden, zodat het aankomt 
op creatief denken, het inzetten van 
je netwerk en vooral hard werken. 
Maar dat laatste is Hardenbergers 
niet vreemd, is nu ook uit onderzoek 
gebleken.

“Mensen moeten het gevoel 
hebben dat ze welkom zijn”

Het carnaval zorgt elk jaar voor een golf aan creativiteit bij wagenbouwers en loopgroepen in Turfgat - Slagharen.  De optocht van zaterdag 1 maart 
trok dan ook veel publiek uit de wijde omgeving. Meer  foto’s van de optocht en een trotse prins Ramon de Eerste zijn te zien op bit.ly/sallander.

Het dak op – Installatiebedrijf E 
& H uit Kloosterhaar gaat samen 
met 7 werkloze vrijwilligers ruim 
100 zonnepanelen aanbrengen op 
het dak van dorpshuis ‘t Haarschut 
in Kloosterhaar. Het duurzaam 
maken van het dorpshuis is onder-
deel van het project Kloosterhaar 
voor Elkaar. Vrijdag 7 maart wordt 
hiermee een begin gemaakt. Voor 
de vrijwilligers betekent het onder 
meer dat ze  nieuwe werkervaring 
opdoen en kennis kunnen maken 
met een ander beroep waardoor ze 
hun kansen op een baan vergroten. 
Voor het dorpshuis levert het karwei 
een lagere energierekening op die 
het zonder de hulp niet voor elkaar 
had gekregen.

Selectie – Topklasser HHC uit 
Hardenberg heeft de selectie voor 
komend seizoen zo’n beetje rond. 
Als vierde nieuweling komt mid-
denvelder Dennis Rosink uit De-
demsvaart over van Staphorst. 
Daarvoor speelde hij  voor Heracles 
Almelo en Excelsior ’31 uit Rijs-
sen. Tegenover de komst van vier 
nieuwelingen staat het vertrek van 
vijf selectiespelers, waaronder Lars 
Offringa en Martijn Berger.   

Diefstal - Het verhaal dat dieven 
van koper en zitmaaiers buiten-
landers zijn die snel het gestolene 
over de grens brengen klopt. Maar 
anders dan altijd is gedacht. Vo-
rige week zijn twee inwoners van 
Schoonebeek op heterdaad betrapt 
die meer dan 60 keer koper van 
daken in de Duitse plaatsen Laar 
en Emlichheim hebben gestolen en 
het spul naar Nederland hebben ge-
bracht. Een dag later zijn inwoners 
van Coevorden opgepakt die in de 
buurt van Emlichheim een zitmaaier 
hadden gestolen en het apparaat in 
hun woonplaats bij een heler wilden 
onderbrengen.

Bezwaar – De gemeente Harden-
berg roep haar inwoners op geen 
commerciële bureaus of makelaars 
in de hand te nemen om een be-
zwaarschrift in te dienen tegen de 
WOZ-waarde van hun huis. Deze 
bureaus doen dat op basis van no 
cure no pay: als het niks oplevert 
hoeft voor de dienst niet te worden 
betaald. Voor de woningbezit-
ter betekent dit in de praktijk dat 
als de taxatie van de woning met 
bijvoorbeeld 10.000 euro wordt 
bijgesteld de OZB met nog geen 10 
euro wordt verminderd, maar dat de 
gemeente wettelijk verplicht is een 
bedrag van maximaal 700 euro te 
betalen aan zo’n bureau als onkos-
tenvergoeding. Uiteindelijk betalen 
dit alle belastingbetalers. In 2013 is 
er bij de gemeente Hardenberg 58 
keer een bezwaarschrift ingediend 
door een commercieel bureau of 
makelaar die werkt op basis van no 
cure no pay. In 23 van deze gevallen 
heeft de gemeente een vergoeding 
moeten betalen.

Skaten – Jongeren uit de gemeen-
ten Hardenberg en Twenterand kun-
nen de twee komende weekeinden 
indoorskaten in het oude Vechtdal 
College in Dedemsvaart. Het jonge-
renwerk van De Stuw en van ZorgS-
aam Twenterand hebben een indoor 
Skatepark aangelegd met rails, 
ledges, quarters en voor de laatste 
twee dagen een mini-ramp. De baan 
is geopend op 6, 7 en 8 maart en een 
week later op 13, 14 en 15 maart. De 
laatste dag wordt er op het parcours 
een Best Trickwedstrijd gehouden. 
De openingstijden zijn te vinden op 
de Facebookpagina van Skatepark 
Hardenberg.
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.............ergeeHeel lang werd tijdens sollicitatie-
gesprekken gevraagd hoe je in je 
nieuwe baan dit zou doen of dat zou 
aanpakken. Waarna bijna altijd soci-
aal wenselijke antwoorden werden 
gegeven. Gewoon een kwestie van 
je goed voorbereiden zodat je wist 
welke kant het gesprek op moest 
gaan. Totdat iemand op het snug-
gere idee kwam dat het helemaal 
anders moest. Niet vragen naar de 
toekomst maar naar het verleden. 
Hoe heb je deze situatie aangepakt 
of hoe ben je daarmee omgegaan? 
Geen gefantaseerde situaties meer 
maar met de billen bloot.

Eigenlijk zou dat tijdens het slot-
debat met de lokale lijsttrekkers 
ook moeten gebeuren. Op maandag 
17 maart wordt dat debat in het 
gemeentehuis gehouden, georgani-
seerd door Omroep Baalderborg en 
het grootste weekblad van Baalder, 
van Heemse, van Baalderveld en 
van Radewijk, zou Louis van Gaal 
zeggen als hij daar werkte. U mag 

daarvoor vragen indienen. Nou, 
vraag dan maar eens wat Groen-
Links de afgelopen vier jaar heeft 
laten zien. Vier jaar in de oppositie 
en wat hebben we daar van gemerkt 
aan voorstellen, moties, amende-
menten? Of Liberaal Hardenberg, 
de eenmanspartij die al jaren roept 
dat parkeren niet langer betaald 
moet worden door de parkeerders. 
Vraag eens door wie dan? Wie 
moet dan betalen voor de aanleg 
van de parkeervoorzieningen? En 
dat gemeentehuis, dat volgens veel 
klagers veel te groot en veel te duur 
is. Veertig miljoen, zei Liberaal 
Hardenberg. Klopt niet, zeggen re-
geringspartijen CDA, CU en PvdA. 
Wie heeft gelijk? Laat ze het eens 
uitleggen!

Of neem de grondpolitiek. Ergens 
in februari schreef het Financieel 

Dagblad een artikel over CDA-
wethouder Douwe Prinsse die 
werd gevraagd uit te leggen hoe 
je 95 miljoen euro kunt uitgeven 
aan grondaankopen terwijl je er in 
de nieuwste jaarrekening maar 54 
miljoen van terugziet, waardoor 
je geld hebt om bijvoorbeeld een 
nieuw zwembad te bouwen. Een 
gemeente die een hypotheek op de 
toekomst neemt met goedkeuring 
van alle partijen. Laat ze eens 
uitleggen hoe dat kan, want via de 
internetuitzendingen van de raads-
vergaderingen door de gemeente en 
de verhalen in de pers is blijkbaar 
niet iedereen veel wijzer geworden. 
En laat D66 eens vertellen waarom 
ze de afgelopen week zo hard heb-
ben geroepen over OZB die zo hard 
stijgt dat het leven in de  gemeente 
Hardenberg onbetaalbaar wordt. 
Nou blijken die cijfers – die  in een 
persbericht van de Vereniging Eigen 
Huis stonden – niet te kloppen. De 
stijging van 2011 tot 2014 is geen 
18% maar 8%. De journalisten die 

dit bericht hebben overgenomen 
zeggen dat ze tegenwoordig geen 
tijd meer hebben om cijfers te con-
troleren en dat je mag verwachten 
dat Eigen Huis zijn zaakjes goed 
voor elkaar heeft. Niet dus. Waarom 
heeft D66 dit niet gecontroleerd? 
Als je al weinig dossierkennis hebt 
doordat je de afgelopen 16 jaar niet 
in de gemeenteraad van Hardenberg 
vertegenwoordigd bent geweest, 
zou je dan niet extra voorzichtig 
moeten zijn en zaken extra moeten 
controleren?
Vragen naar wensen is zinloos. 
Iedereen wil het ziekenhuis be-
houden, iedereen wil meer werk, 
iedereen wil kansen voor kleine 
kernen, iedereen wil hulp voor 
zieken, voor mensen die veel zorg 
nodig hebben, voor armen en voor 
probleemjongeren. Maar wat heb-
ben ze de afgelopen jaren gedaan? 
Vraag het 17 maart, vanaf 19.00 uur. 
En nou maar hopen dat de vragen-
stellers scherp genoeg zijn om èchte 
antwoorden los te weken.

HARDENBERG - De letters BAM staan niet voor Blijkt Altijd Meer. 
GroenLinks-raadslid Kees Slingerland had dat wèl horen rondzingen 
en wilde vorige week dinsdag van B&W weten hoe groot de kans is 
dat dit bedrijf bij de bouw van het nieuwe overdekte zwembad in 
Hardenberg over de begroting heen gaat. Volgens wethouder Douwe 
Prinsse is die kans nihil. “Tenzij de raad allerlei extra dingen gaat 
vragen, maar anders niet. Er is een wensenlijst op tafel gelegd, die 
lijst wordt verwerkt in de nieuwbouw en daar betalen we 5,2 miljoen 
euro voor, een bedrag dat u als raad hebt afgetikt”, vertelde Prinsse. 
“Als de bouw duurder uitvalt zijn de kosten voor bouwbedrijf BAM.”

Volgend jaar zwemmen in nieuw bad

Prinsse reageerde op vragen nadat 
architect Rein Jansma van het Am-
sterdamse bureau  Zwarts & Jansma 
Architecten een schetsontwerp had 
laten zien van het nieuwe bad op 
de sportboulevard aan de Jan Wei-
tkamplaan. Te zien was dat er een 
25-meter bad komt, een bad voor 
doelgroepen, een tribune om naar 
zwem- en waterpolowedstrijden 

te kijken en een bad voor kleuters. 
Verder uiteraard kleedruimtes, 
toiletgroepen (ook voor minder-
validen) en een horecaruimte. De 
entree komt aan de zijkant, zodat 
de ingang en kassa gedeeld kunnen 
worden met een eventuele nieuwe 
sporthal die al enkele jaren op de 
bouwagenda staat. Boven de entree 
wordt een sculptuur gemaakt van 
Wavinbuizen, om de verbondenheid 
met dit bedrijf aan te geven. Wavin 
levert namelijk de restwarmte van 
haar productieproces aan het zwem-
bad. Aan de andere kant van het bad 
komt een ligweide.

Sauna
Of er ook welnessvoorzieningen 
zoals een sauna geleverd kunnen 
worden voor de 5,2 miljoen euro 
is nog de vraag. “Het is een le-
vendig onderwerp van gesprek”, 
gaf Jansma aan. Het is de bedoe-
ling dat medio juni met de bouw 
wordt begonnen zodat nog voor de 
zomer van 2015 in het nieuwe bad 
gezwommen kan worden.

Toneel - Leerlingen van het Gre-
ijdanus College in Hardenberg staan 
dinsdag 18 maart op het podium van 
theater de Voorveghter tijdens de 
jaarlijkse Grote Avond.  Het is de 
bedoeling dat ze dan vanaf 19.30 
uur schitteren met hun acteer-, dans- 
en muziektalenten tijdens het stuk 
‘De Droomfeecks’.

Sporthal – Volleybalvereniging 
Kangeroe uit Hardenberg gaat de 
gemeentelijke sporthal De Meet 
exploiteren. Dat gebeurt overigens 
niet eerder dan per 1 januari 2016, 
omdat dan het contract met de hui-
dige beheerder is afgelopen. Kan-
geroe wil haar eigen trainingen en 
wedstrijden zoveel mogelijk op één 
plek te concentreren met als doel 
uit te groeien tot een prominente 
club in de regio. Scholen en andere 
sportverenigingen kunnen gebruik 
blijven maken van de hal.

Starters - De gemeente Hardenberg 
heeft nog budget beschikbaar voor 
het verstrekken van 52 startersle-
ningen. Het afgelopen jaar zijn 49 
startersleningen verstrekt: 3 voor 
nieuwbouw en de rest voor bestaan-
de woningen. Sinds de introductie 
van de starterslening in 2005 zijn al 
circa 300 startersleningen verstrekt. 
Om in aanmerking te komen voor 
de starterslening worden voorwaar-
den gesteld. Meer informatie over 
de starterslening is te vinden op 
www.hardenberg.nl/woonkavels.

Wandelen - De gemeente Har-
denberg is genomineerd als Wan-
delgemeente van het jaar 2014. 
De jaarlijkse verkiezing wordt 
georganiseerd door Te Voet, de 
wandelkrant van Nederland. In april 
wordt de winnaar bekend gemaakt. 
Eerdere winnaars in de regio zijn 
Tubbergen (2011), Rijssen-Holte 
(2012) en Ommen (2013).

Meedoen - Scholieren in het grens-
gebied worden opgeroepen mee te 
doen aan de actie Mach Mit!. 10 
april is de landelijke actiedag ter 
promotie van de Duitse taal. Het 
thema dit jaar is Duitse muziek. 
Schoolklassen worden aangemoe-
digd een Duits liedje te zingen, 
een eigen videoclip van een Duitse 
popster op te nemen of een Neder-
lands popsong alleen of samen met 
klasgenoten in het Duits te vertalen. 
Het kan eigenlijk niet gek genoeg 
zijn, zolang het maar leuk is, laat de 
organisatie weten. Scholen kunnen 
zich aanmelden via mozer@eure-
gio.nl. Inzenden kan t/m 31 maart. 
Voor de mooiste inzendingen zijn 
prijzen beschikbaar gesteld.

Jeugd - Kinderen in de gemeente 
Hardenberg die door geldgebrek 
thuis niet kunnen meedoen aan 
culturele activiteiten, kunnen een 
beroep doen op het nieuwe Jeugd-
cultuurfonds. Eerder was al deel-
name mogelijk aan het Jeugdsport-
fonds. Beide fondsen zijn bedoeld 
voor kinderen van 6 t/m 17 jaar. De 
gemeente stop in elk fonds 10.000 
euro. Het geld wordt beheerd door 
een landelijke particuliere organisa-
tie. Het sportfonds keert maximaal 
225 euro per kind per jaar uit, het 
cultuurfonds maximaal 425 euro. 
De bijdrage wordt rechtstreeks 
betaald aan een club als het gaat 
om contributie of een bedrijf, als 
er sprake is van de aanschaf van 
bijvoorbeeld sportkleding of een 
instrument. Een aanvraag kan wor-
den ingediend via een intermediair. 
Dit zijn bijvoorbeeld docenten, 
schuldhulpverleners of de combi-
natiefunctionaris sport of cultuur.

HARDENBERG - De sleutels 
van de christelijke basisschool De 
Kastanjehof in Hardenberg-cen-
trum worden over enkele maan-
den ingeleverd bij de gemeente.

Schoolbestuur Chrono heeft be-
sloten de school per 1 augustus te 
laten fuseren met De Bloemenhof 
in Baalderveld en de deuren van 
het gebouw te sluiten. De leerlingen 
kunnen daarna hun schoolcarrière 

vervolgen bij De Bloemenhof, De 
Vlinder in Heemse of de MarsWe-
ijde in Marslanden. Deze Chrono-
scholen hebben leegstaande lokalen 
waar de Kastanjehoffers een plek 
kunnen krijgen.

Te groot en te duur
Het schoolgebouw aan de Lage 
Doelen – een gemeentelijk monu-
ment – is te groot en te duur om nog 
als school dienst te doen. Het leer-

lingenaantal is al jaren dalende, van 
een 11-klassige naar een 5-klassige 
basisschool en de komende jaren 
zelfs 4-klassig. Wat de gemeente 
na de sluiting van de school met 
het gebouw gaat doen is nog niet 
bekend. Als De Kastanjehof de 
deuren heeft gesloten is er geen 
enkele basisschool in Hardenberg-
centrum meer over. Eerder moest 
al de openbare Jan Ligthartschool 
(later De Kern) vertrekken.

Geen basisschool meer in Hardenberg



HARDENBERG – De verkiezin-
gen zijn nog niet geweest of de 
Hardenbergers kunnen opnieuw 
naar de stembus. Niet een fysieke, 
maar een digitale. De wandelroute 
Rondom Rheeze is voor wandel-
krant Te Voet aanleiding geweest de 
gemeente Hardenberg te nomineren 
als Wandelgemeente van het Jaar 

2014. Overijssel is blijkbaar de 
wandelprovincie bij uitstek want 
vorig jaar kon Ommen met de 
titel pronken en de jaren daarvoor 
Rijssen-Holten en Tubbergen. De 
nominatie van de wandelroute was 
voor de gemeente en Vechtdal Mar-
keting reden om hem op te nemen in 
het Wandelnetwerk als themaroute. 

De gemeente Hardenberg beschikt 
over 600 kilometer aan wandelrou-
tes die aan elkaar zijn gekoppeld 
in het Wandelnetwerk Vechtdal en 
Reestdal. Vrijdag 14 maart is aan de 
ingebruikname een officieel tintje 
gegeven met een ontbijt in de Rhee-
zerbelten voor vertegenwoordigers 
van bedrijven en instellingen die bij 

de totstandkoming van de route een 
rol hebben gespeeld. Overigens kan 
er nog t/m 8 april worden gestemd 
voor de titel Wandelgemeente van 
het Jaar via www.wandelkrant.nl. 
Zowel de stem van de lezer als van 
de redactie bepaalt uiteindelijk de 
winnaar, die later dit voorjaar wordt 
bekend gemaakt.

inmiddels ook bij D66 bekend. 
Gevraagd naar een reactie geeft 
D66-lijsttrekker Jacco Rodermond 
toe dat hij in  eerdere berichten is 
uitgegaan van verkeerde cijfers.  
Het is hem, zo blijkt uit zijn reactie, 
ook niet bekend dat wanneer de 
WOZ-waarde stijgt het percentage 
dat gebruikt wordt om de OZB te 
berekenen daalt en omgekeerd, 
wanneer de WOZ-waarde daalt het 
percentage stijgt. Het OZB-verhaal 
blijkt dus achteraf niet meer dan een 
storm in een glas water.
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Opvallend, vind ik, dat er in Har-
denberg geen groentewinkel meer 
is. Veel kleinere plaatsen hebben er 
nog wel eentje maar in Hardenberg 
is niks meer te vinden. Wel in de 
supermarkten, maar dat is toch an-
ders, niet volwaardig. Hoe zou het 
trouwens zijn met de winkels die 
we nog wèl hebben? Vorige week 
is opeens de speelgoedwinkel aan 
de Voorstraat leeggehaald en de al 
leegstaande winkel aan de Brink, 
waar sinds 1928 slagers, groente-
boeren en vishandelaren onderdak 
hebben gevonden, is de afgelopen 
week tegen de vlakte gewerkt. 
Waarschijnlijk komt er niks nieuws 
want de buren hebben een deel van 
het terrein gekocht.

Er verdwijnen nogal wat winkels, 
maar volgens veel Hardenbergers 
is er wel behoefte aan nog een 
supermarkt: een Lidl. Die had daar 
zelf ook wel oren naar. De super 
wilde eerst in de oude Albert Heijn                    

trekken, maar dan hadden alle 
klanten op fiets, autoped of hoog-
uit driewieler moeten komen want 
parkeerruimte is daar niet te vinden. 
Vervolgens was het oog gevallen op 
enkele panden aan de Hessenweg in 
Heemse, maar dan zouden de super-
markten in het centrum de deuren 
wel kunnen sluiten en zouden ook 
andere winkels klanten verliezen. 
Het gevolg zou een redelijk dood 
centrum zijn, was de redenatie van 
de bestuurders. Misschien in Mars-
landen? Maar daar is al een Aldi. 
Waarschijnlijk duurt het dus nog 
wel even voordat de van oorsprong 
Duitse discounter naar Hardenberg 
komt. Overigens is het inmiddels 
de vraag of dat erg is. Vorige week 
vertelde Rewe-baas Alain Caparros 
(nummer twee in Duitsland met 
onder meer winkels in Emlichheim 

en Nordhorn) dat hij vreest voor een 
alles verwoestende prijzenoorlog in 
de Duitse supermarkten. Voor hem 
is het duidelijk dat de discounters 
zich steeds meer in de richting van 
een gewone supermarkt bewegen. 
“Wij lijken steeds meer op een 
discounter en de Aldi’s en Lidl’s op 
ons.” Ergens in het midden komen 
de beide supermarkttypes elkaar te-
gen, denkt hij. Als dat klopt lijkt de 
Lidl straks op bijvoorbeeld Jumbo, 
en daar hebben we al twee van in 
Hardenberg. Of binnenkort zelfs 
drie, als de C1000 in Baalderveld 
wordt omgebouwd.

Maar Lidl heeft een goede groen-
teafdeling. Dat dan weer wel. De 
reclamemensen van de supermarkt 
laten in grote advertenties weten 
dat ze al vier jaar achtereen de prijs 
hebben gewonnen van De Beste in 
Groente & Fruit. Die prijs is uit-
gedeeld door Gfk, een bureau dat 
aan marktonderzoek doet. Dat is 

trouwens mode, prijzen uitreiken. 
Ook door instellingen die eigenlijk 
helemaal geen prijs zouden moeten 
uitreiken, zoals politieke partijen in 
verkiezingstijd. De ChristenUnie 
heeft een Noaber-Award uitgedeeld 
aan een groep die zich het best inzet 
voor een betrokken samenleving 
en D66 aan een stichting die zich 
het best inzet voor een duurzame 
samenleving. Dat lijkt mij nou niet 
behorend tot de core business van 
een politieke partij. Maar in verkie-
zingstijd doen ze wel meer dingen 
die ze normaal niet doen. Zoals 
bijna elke dag bedrijven, clubs of 
instellingen bezoeken. Werkbe-
zoeken, noemen ze dat, maar ze 
zijn vooral bedoeld om stemmen 
te trekken. Als ze ècht menen dat 
ze de burgers willen opzoeken om 
te horen wat er leeft moeten ze 
vier jaar lang op werkbezoek gaan. 
Elke partij, elke maand. Dan ben 
je misschien ook in verkiezingstijd 
geloofwaardig.

Hardenberg heeft stemmen nodig

HARDENBERG - De OZB (onroe-
rendezaakbelasting) in de gemeente 
Hardenberg heeft de afgelopen 
week heel wat tongen losgemaakt. 
De Vereniging Eigen Huis dacht 
ergens gelezen te hebben dat die be-
lasting in de gemeente Hardenberg 
het afgelopen jaar met maar liefst 
18% zou zijn gestegen, waardoor 
voor een gemiddelde koopwoning 
32 euro per jaar meer betaald zou 
moeten worden. Dat was voor D66 
reden om te melden dat het zo lang-

Bewering over OZB is onjuist
zamerhand onbetaalbaar wordt om 
in Hardenberg te wonen. Nu geeft 
lijsttrekker Jacco Rodermond toe 
dat hij mis zat met zijn bewering.

Het CDA in Hardenberg had vol-
gens eigen zeggen ontdekt dat 
Eigen Huis verkeerde gegevens 
had gebruikt en dat de stijging geen 
32 maar amper 5 euro zou zijn. 
Op verzoek van de partij heeft het 
gemeentebestuur onderzocht hoe 
het nou werkelijk zit. Volgens de 

lokale overheid zijn eind februari de 
gemeentelijke belastingaanslagen 
bij de inwoners van de gemeente 
Hardenberg op de deurmat gevallen. 
Hierbij is ook de nieuwe WOZ-
waarde bekend gemaakt. En daaruit 
blijkt dat een eigenaar van een ge-
middelde woning in 2014 op jaarba-
sis 3 euro meer betaalt aan OZB dan 
een jaar daarvoor. Het OZB-tarief 
in Hardenberg behoort volgens de 
gemeente tot de laagste tarieven 
van de regio. Deze gegevens zijn 

Opknapbeurt – Het raadsel van de 
grote zandbulten bij het Engelandse 
Bos in de buurtschap Anevelde 
is opgelost. Staatbosbeheer, de 
particuliere grondeigenaren in het 
gebied en Larcom Groentechniek 
gaan het bos een flinke opknapbeurt 
geven en daarvoor wordt het zand 
gebruikt. De onderhoudswerk-
zaamheden bestaan onder meer 
uit het verwijderen van dode en 
overhangende bomen langs wan-
delpaden, herstel en opruimen van 
wandelpaden en het verwijderen 
van niet‐streekeigen beplanting. 
Deze werkzaamheden worden 
uitgevoerd door Larcom Groentech-
niek. De werkzaamheden worden 
de komende maanden uitgevoerd 
en in het najaar afgerond.

Maatwerk – Het verhaal van Libe-
raal Hardenberg dat vanwege een 
ander systeem van afval inzamelen 
veel gezinnen in de problemen 
komen omdat ze nogal wat luiers 
kwijt moeten en dat de gemeente 
hier niets aan doet, is volgens B&W 
niet juist. De partij heeft hierover 
vragen gesteld en gezegd dat maar 
voor één gezin een uitzondering 
is gemaakt. Volgens het college is 
niet voor 1 maar voor 125 gevallen 
maatwerk geleverd, waarvan in 15 
gevallen sprake was van een medi-
sche indicatie.

Verbouw dorpshuis – Het bestuur 
van het dorpshuis in Kloosterhaar 
krijgt 12.000 euro subsidie van de 
gemeente Hardenberg om het pand 
een opknapbeurt te geven. Het 
meeste werk gebeurt door de dorps-
bewoners zelf, maar er moet toch 
nog een bedrag van 45.000 geïn-
vesteerd worden. Door de bijdrage 
van de gemeente, de schenking van 
enkele fondsen en door een kleine 
lening aan te gaan kan het project 
gerealiseerd worden.

Gitaar – De gemeente Hardenberg 
heeft Villa Dina verkocht, het voor-
malige gemeentehuis van Avereest. 
The Fellowship of Acoustics uit 
Bergentheim koopt het pand, ves-
tigt hier een gitarenspeciaalzaak. 
Verder willen de eigenaren er een 
foto-, film- en tv-studio vestigen, 
er wordt een kleine theaterzaal ge-
maakt en een deel wordt gebruikt 
als kantoorruimte. Het pand krijgt 
ook een woonfunctie.

Jongeren - De verenigingen voor 
Plaatselijk Belang in Bruchterveld 
en Ebbenbroek houden vrijdag 21 
maart vanaf 19.00 uur een jonge-
renavond in de Heujzolder. De bij-
eenkomst voor de groep 12-30 jaar 
is bedoeld om in kaart te brengen 
wat de wensen en behoeftes van 
de dorpsjongeren zijn. Aan de orde 
komen onder meer zaken als wonen 
en de sportvoorzieningen.

Water - In Hardenberg kan men 
sinds 1937 water uit de kraan drin-
ken. Hoe dat daarvoor ging, wat 
er moet gebeuren om veilig water 
te krijgen en waar water allemaal 
voor gebruikt wordt is donderdag 
27 maart te horen tijdens een lezing 
van Jan Nieuwenhuis in natuurcen-
trum De Koppel. Aanvang 20.00 
uur, einde rond 21.30 uur. Bij min-
der dan 10 aanmeldingen gaat de 
lezing niet door.

Jazz – Traditiegetrouw wordt het  
jazzseizoen in Hardenberg afgeslo-
ten met een optreden van één van de 
formaties van de Stichting Twenter 
Tainment. Dat is zondag 23 maart 
het Trio Oale Jaz met als gastsolist 
saxofonist John Kluijtmans. Het 
optreden is in de foyer van De Voor-
veghter van 16.00 uur tot 18.00 uur.
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Als je de woorden College van 
Bestuur leest denk je al gauw aan 
een groep oudere, wijze mannen 
en vrouwen in driedelig grijs of 
stemmig mantelpakje die leiding 
geven aan een groot bedrijf of grote 
instelling. Gek genoeg wordt die 
constructie soms ook voor scholen 
gebruikt. Drie dorpsschooltjes en 
je hebt een College van Bestuur 
nodig. Maar omdat de club eigenlijk 
te klein is of te weinig centen heeft 
bestaat het hele College uit één 
persoon. Onderwijsclub Chrono 
in Hardenberg heeft ook met die 
modegril meegedaan en kent zo’n 
CvB. Binnenkort is hij blijkbaar 
verdwenen, want er staat een ad-
vertentie in de krant waarin ze een 
nieuwe zoeken. Dat vertrek heeft 
één voordeel: je hoeft hem niet te 
ontslaan. Niet dat er op korte ter-
mijn een ontslag zat aan te komen, 
maar bij veel personeelsleden en 

ouders heeft hij geen enkel krediet 
meer. Met name degenen die bij 
basisschool De Kastanjehof in 
Hardenberg zijn betrokken kunnen 
z’n bloed wel drinken.

Een jaar geleden stond in deze krant 
te lezen dat het einde van de school 
in zicht was. Te groot gebouw voor 
de huidige populatie, erg duur aan 
energie en onderhoud. Om basis-
scholen in de dorpen in leven te 
houden zou er in Hardenberg een 
school moeten sluiten, had men 
berekend, en als dan in goedkopere 
scholen net buiten het centrum plek 
over is lijkt de keus niet zo moeilijk. 
Maar de Kastanjehof is wel de enige 
school in Hardenberg-centrum en 
ook nog eens eentje met een gewel-

dige historie. Dat er verzet tegen de 
sluiting komt is dan ook niet meer 
dan normaal. Maar waarom pas 
nu? Wat heeft de MR, wat heeft 
het personeel en wat hebben de 
ouders het afgelopen jaar gedaan? 
Het antwoord: zich met een kluitje 
in het riet laten sturen. Er is door 
de CvB van alles beloofd over 
onderzoek doen naar andere oplos-
singen, beweren de ouders, maar 
daar is niets van terecht gekomen. 
Wanneer leren de Hardenbergers 
nou eens een keer dat het niet meer 
is zoals vroeger. Onze lieve heer, 
de dominee, dokter en leraar weten 
wel wat goed voor ons is, het zal 
allemaal wel goed komen. Maar 
die tijd is voorbij, je moet af en toe 
met de vuist op tafel slaan om wat 
te bereiken.

En nu? Nadat de media over de 
op handen zijnde sluiting hadden 

gepubliceerd speelde Chrono de 
gemeente de zwartepiet toe, door in 
een brief aan de ouders te beweren 
dat de gemeente medeschuldig is 
omdat die structureel weigert te 
betalen voor nieuwbouw van de 
Kastanjehof. De gemeente op haar 
beurt zegt dat zij geen schoolbe-
stuur is en dat Chrono zijn eigen 
verantwoordelijkheid moet nemen. 
Dat alles helpt de Kastanjehof 
natuurlijk niet veel verder. Nu de 
verkiezingen achter de rug zijn 
kan men misschien weer eens een 
beetje normaal doen en proberen in 
overleg tot een acceptabele oplos-
sing te komen. Maar eerst moet er 
gecommuniceerd worden, de ouders 
hebben daar recht op, het is tenslotte 
hun school. En niet CvB, oftewel 
communiceren via beeldscherm, 
maar live, bijvoorbeeld in de grote 
zaal van De Schakel. Op korte ter-
mijn graag.

HARDENBERG - In de aanloop naar de raadsverkiezingen werd in de 
raadszaal van het gemeentehuis in Hardenberg maandag 17 maart een 
afsluitend debat gehouden. Ouders en leerlingen van cbs De Kastanjehof 
maakten van de gelegenheid gebruik aandacht te vragen voor de dreigende 
sluiting van hun school. Sommige lijsttrekkers probeerden heel opportunis-

tisch allerlei oplossingen aan te dragen zonder aan te geven waar het geld 
voor de redding vandaan moest komen. Anderen zagen vooral een rol voor 
schoolbestuur Chrono, waarbij het met name draait om goede communicatie 
en een goede uitleg van de voorgestelde maatregelen. In de nieuwe raad 
zal de mogelijke sluiting nog wel weer onderwerp van gesprek worden.

REGIO - De Duitse buurgemeente 
Uelsen zit wat in de maag met het 
plan van Hennie van der Most voor 
een vakantiepark net over de grens 
met Hardenberg. De van oorsprong 
Slagharense ondernemer heeft 
het vroegere Bundeswehr Depot 
in Itterbeck gekocht om er een 

Legerdepot nog lang geen vakantiepark 
recreatieterrein van te maken. Dat 
concept had hij eerder toegepast 
in onder meer Slagharen (Bonte 
Wever), Oranje (Speelstad Oranje) 
en Almelo (Preston Palace). Alleen 
duurt het dit keer wat langer om de 
aankoop gebruiksklaar te maken. In 
Almelo kocht hij in 1987 het Prinses 

Ireneziekenhuis, verbouwde het 
pand tot een hotel met zwembad, 
sauna, bowlingbanen en indoorker-
mis en kon vier jaar later de deuren 
als Preston Palace openen. Het 
terrein in Duitsland met zijn opslag-
hallen en munitiebunkers wacht al 
11 jaar op de grote verbouwing tot 
indoorcamping met zwemparadijs 
en kinderspeelstad.

Een week geleden gaf burgemeester 
Herbert Koers van de Samtge-
meinde Uelsen waartoe Itterbeck 
behoort een tussenstand aan de 
gemeenteraad, bericht de Graf-
schafter Nachrichten. Het blijkt dat 
Van der Most nog niet de benodigde 
vergunningen voor zijn plannen kan 
krijgen, omdat hij verouderde en 
niet volledige aanvragen heeft in-
geleverd. Met name het beschermen 
van natuur en milieu vraagt extra 
aandacht. Als dat is gebeurt zijn de 
kansen op een vergunning volop 

aanwezig, maar Van der Most lijkt 
geen haast te maken. In de eerste 
plaats omdat het nogal moeilijk is 
om in Duitsland vergunningen te 
krijgen. Burgemeester Wanink van 
Itterbeck zei zelfs “dat het makke-
lijker is om naar Mars te reizen dan 
hier een vergunning te krijgen.” Met 
name de druk van natuur- en mili-
eubewegingen zorgen voor opont-
houd. Aan de andere kant denkt men 
dat Van der Most ook niet meer over 
voldoende financiën beschikt om 
het vakantiepark op korte termijn te 
realiseren. Er waren dan ook weinig 
optimistische geluiden te horen in 
de gemeenteraad van Uelsen, al-
leen staat men machteloos omdat 
Van der Most niet tot meer spoed 
gedwongen kan worden. Logeren 
in een vroegere munitiebunker lijkt 
voorlopig ver weg.

Beurs – In gebouw De Schakel in 
Hardenberg wordt vrijdag 11 april 
van 18.00 uur tot 21.00 uur en za-
terdag 12 april van 10.00 tot 13.00 
uur een kleding–, boeken- en CD 
beurs gehouden. De opbrengst is 
bestemd voor het Diaconaal Jon-
geren Project.

Fietsroute - Deze maand is een 
begin gemaakt met de aanleg van 
de ontbrekende schakel in de veilige 
fietsroute van het noorden van de 
gemeente Hardenberg via de wijk 
Marslanden naar scholen, station, 
ziekenhuis en sportboulevard in 
het centrum. De fietsstraat loopt 
vanaf de Prinses Amaliabrug via 
de Prengerlaan tot aan de rotonde 
Sportlaan - Parkweg, waar de fiets-
route aansluit op de fietsroute van 
de Sportlaan via de Stationsstraat 
naar het station. Het eerste deel 
wordt in april opgeleverd.

Dinnershow - Leerlingen van de 
opleiding Recreatie en Toerisme 
van het Alfa-college in Hardenberg 
houden dinsdag 1 en woensdag 2 
april een dinnershow. Het thema 
is American Dream: Amerikaanse 
gerechten  in combinatie met een 
avondvullende theatershow. Van 
de 25 euro die een kaartje kost gaat 
7,50 euro naar de stichting The 
home of Hope and Dreams. Deze 
stichting, onder leiding van Giny 
Pullen uit Hardenberg, zet zich in 
voor weeskinderen in Uganda.

Schoon - Zo’n 15.000 scholieren 
uit een deel van Overijssel en Gel-
derland gaan de straat op om de 
omgeving van hun school schoon 
te maken. Uit de gemeente Har-
denberg doen 24 scholen van 31 
maart t/m 4 april mee aan de zwerf-
afvalcampagne Natuurlijk Schoon, 
een initiatief van ROVA. Naast 
scholieren zorgen ook vrijwilligers 
van verschillende verenigingen 
ervoor dat het zwerfafval in hun 
leefomgeving wordt opgeruimd. 
Het ingezamelde zwerfafval wordt 
door ROVA opgehaald. Het is de 
zesde keer dat de actie wordt geor-
ganiseerd. Vorig jaar werd 26.000 
kilo zwerfafval ingezameld. Dit is 
te vergelijken met ruim 17.000 volle 
vuilniszakken.

Expositie - Beeldend kunstenaar 
Igor Smirnov exposeert t/m 10 mei 
bij HardenbergArt in het LOC aan 
de Parkweg.  De schilderijen van de 
Hardenberg kunstenaar – in 1975 
geboren in Leningrad - hebben 
een verhalend karakter, zijn soms 
humoristisch maar kunnen ook een 
ietwat duistere kant hebben.  Een 
aantal is te zien in de expositie-
ruimte van HardenbergArt en op 
het Cultuurplein bij de bibliotheek. 
De openingstijden zijn te vinden op 
www.hardenbergart.nl

N34 - Donderdag 27 maart presen-
teren de provincie Overijssel en de 
gemeente Hardenberg tijdens een 
inloopbijeenkomst het plan voor 
de N34 tussen de Kellerlaan en de 
Drentse grens. Tijdens de bijeen-
komst tussen 16.00 en 20.30 uur in 
het gemeentehuis zijn onder meer 
impressies te zien van de viaduc-
ten en tunnels in de weg. Het deel 
tussen de Kellerlaan en Witte Paal 
wordt later gepresenteerd.

Parijs - Zes gymnasiumleerlingen 
uit leerjaar 3 van het Vechtdal 
College in Hardenberg zijn win-
naar geworden van de landelijke 
wedstrijd ‘Le français voyage en 
Europe’. Dit was een wedstrijd van 
de Ronde Tafel Frans waarbij een 
vervolg van een film moest worden 
geproduceerd. De Hardenbergers 
wonnen een cultureel dagje Parijs.

TWENTE - Het in februari 2014 
verschenen RIVM rapport Gezond 
opgroeien, Verkenning jeugdge-
zondheid meldt dat het overgewicht 
bij de Nederlandse jeugd in de 
laatste jaren gestabiliseerd is maar 
nog steeds te hoog is. In Twente 
daarentegen zien we de laatste twee 
jaar een daling van het overgewicht. 
In 2011 had 18 procent van de 
onderzochte Twentse jeugd over-
gewicht of ernstig overgewicht, in 
2012 was dat 15 procent en in 2013 

Twentse jeugd ietsje minder dik
14 procent. Deze afname in Twente 
heeft zich met name voorgedaan 
bij de oudere jeugd: jongeren uit 
groep 7 van het basisonderwijs en 
klas 2 van het voortgezet onderwijs. 
Overgewicht komt meer voor bij 
leerlingen van het VMBO, dan 
bij leerlingen die HAVO of VWO 
volgen. Leerlingen die in de gro-
tere Twentse steden wonen hebben 
gemiddeld meer overgewicht dan 
leerlingen die elders in Twente 
woonachtig zijn.
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Even een meerkeuzevraag:
Hoe maak je grote kans om raadslid 
te worden in Hardenberg?
A door in Kloosterhaar te wonen
B door veel voor je dorpsgenoten 
te betekenen
C door ambtenaar van de burger-
lijke stand te worden
D door klusjes te laten opknappen 
door landelijke politici
E alle bovengenoemde antwoorden 
zijn juist

Om met A te beginnen: Hans Botter 
van OpKoers woont in Klooster-
haar en kreeg bijna 50% van alle 
stemmen. En niet omdat OpKoers 
zoveel beter heeft gepresteerd dan 
andere partijen. Ook niet omdat de 
partij meelift op landelijk succes 
want het is een lokale partij. Maar 
het is inmiddels wel een feit dat het 
voormalige ‘rode dorp’ volkomen 
OK-groen is geworden.  Dat was 
vroeger wel anders, met Klooster-
haarders als Berend Nijboer, Berend 
Brink en Riekele Bron. Het maakt 
weer eens duidelijk dat je nog zo’n 

mooie campagne kunt voeren met 
een rode bank, maar dat het om 
mensen gaat, actievelingen in de 
dorpen die af en toe iets voor hun 
dorpsgenoten kunnen regelen. Kijk 
naar B: Klaas Mulder uit De Krim 
is makkelijk aanspreekbaar, zit in 
enkele verenigingen en bereikt af 
en toe iets voor ‘zijn’ dorp.

Vervolgens antwoord C.
Jenny Weitkamp, de CU-fractiege-
noot van Klaas Mulder, is vier jaar 
geleden in de raad gekozen, hoewel 
ze toen eigenlijk nog niet wilde. Ze 
kreeg echter zoveel voorkeurstem-
men dat ze geen ‘nee’ kon zeggen 
tegen het raadslidmaatschap. “Als 
ambtenaar van de burgerlijke stand 
was u een bekend persoon, wat bij 
de verkiezingen vast en zeker heeft 
meegespeeld”, zei burgemeester 
Peter Snijders vorige week dinsdag 
bij haar afscheid. Zij stopt er alweer 

mee, omdat het raadslidmaatschap 
niet echt iets voor haar is. Haar 
partij, de ChristenUnie, heeft bij 
de verkiezingen veel stemmen be-
haald. Maar in Balkbrug veel meer 
dan je op historische gronden mocht 
verwachten. Dat heeft natuurlijk al-
les te maken met Tweede Kamerlid 
Arie Slob die er (mede) voor heeft 
gezorgd dat tbs-kliniek Veldzicht 
openblijft. Alleen: Arie woont in 
Zwolle en werkt in Den Haag. De 
lokale partij heeft net zoveel voor 
het openhouden van de kliniek 
gedaan als alle andere partijen in 
de gemeenteraad van Hardenberg, 
maar omdat ‘Den Haag’ de stem 
van de CU nodig had kon Slob iets 
voor elkaar krijgen wat hem anders 
nooit was gelukt en daar profiteert 
de lokale afdeling van. Antwoord D 
is ook correct en dus is E het beste 
antwoord.

Nog een vraag:
Hoe kom je in aanmerking voor een 
koninklijke onderscheiding?
A door een gouden Olympische 

medaille te behalen
B door 12 jaar raadslid te zijn
C door je als vrijwilliger langdurig 
voor de gemeenschap in te zetten
D alle bovengenoemde antwoorden 
zijn juist

En ook hier zijn alle antwoorden 
goed. Terwijl het eigenlijk alleen 
C zou moeten zijn. Een gouden 
medaille wordt meestal gewonnen 
door een jonkie, maar dat kan alleen 
dankzij de hulp en met financiële 
steun van velen. En op ander ge-
bied kan een twintiger nog weinig 
gepresteerd hebben. B is ook goed, 
maar eigenlijk fout, als u begrijpt 
wat ik bedoel. Tenminste, als 12 
jaar blijven zitten de enige reden 
is. Sommigen hebben wel meer 
dan dat gedaan en hen is een lintje 
gegund, maar eigenlijk zouden alle 
raadsleden moeten afspreken dat ze 
voortaan principieel weigeren een 
onderscheiding voor het raadswerk 
te aanvaarden. Misschien als bijlage 
bij het nieuwe lokale regeerak-
koord?

Twee dagen later, donderdag 27 
maart, is de nieuwe gemeenteraad 
geïnstalleerd. Daarvoor moest de 
raadszaal een beetje anders worden 
ingericht. Er is voor het eerst een 
raadslid met rolstoel aanwezig, 
zodat ruimte gezocht moest worden 
om Rick Brink (CDA) een plek 
aan de ronde tafel te geven. Verder 
moest er een plek worden gezocht 
voor nieuweling D66, die met twee 
raadsleden is vertegenwoordigd. 
De raad was nog niet compleet 

Nieuwe raad wil geen dichtgetimmerd regeerakkoord

HARDENBERG - Vorige week dinsdag is van veertien raadsleden in 
de gemeente AHardenberg afscheid genomen. Vijf van hen hadden een 
koninklijke onderscheiding kunnen krijgen omdat ze langer dan twaalf 
jaar raadslid zijn geweest, maar Mettina Grimmerink (CU, 16 jaar 
raadslid) en Miny Lohuis (CDA, 16 jaar raadslid) wilden geen lintje 
omdat volgens hen andere vrijwilligers hiervoor meer in aanmerking 
komen. Wèl onderscheiden werden Wim Kloekhorst (PvdA, 32 jaar 
raadslid, eind vorig jaar opgestapt maar nu herkozen als raadslid 
voor OpKoers), Jaap Perlot (PvdA, 16 jaar raadslid) en Henk Steen-
bergen (CDA, 16 jaar raadslid). Zij zijn benoemd tot Lid in de Orde 
van Oranje-Nassau.

want twee leden konden door hun 
afwezigheid niet de eed of belofte 
afleggen, zodat burgemeester Pe-
ter Snijders tijdens de volgende 
vergadering nogmaals de teksten 
moet voorlezen die horen bij het 
installeren van raadsleden.

Tijdens die volgende raadsvergade-
ring op 8 april is naar verwachting 
nog geen nieuw college van B&W 
present, hoewel de onderhande-
laars wel erg opschieten. Vrijdag 

28 maart was de eerste openbare 
bijeenkomst in het gemeentehuis, 
waar zo’n 25 geïnteresseerden op 
waren afgekomen. Onafhankelijk 
voorzitter René Paas (voormalig 
CNV-voorzitter en wethouder in 
Groningen) kon na de eerste sessie 
van tweeënhalf uur concluderen dat 
de acht partijen die zitting hebben 
in de Hardenberger raad over veel 
zaken hetzelfde denken. De fracties 
hebben uitgesproken dat het nieuwe 
collegeprogramma, voor de periode 
2014 – 2018, een verhaal op hoofd-
lijnen moet zijn. In het programma 
moet onder andere aandacht zijn 
voor de financiële situatie van de 
gemeente en de werkzaamheden op 
het gebied van werk en zorg, die de 
gemeenten straks moeten uitvoeren 
in plaats van de rijksoverheid.

Geschilpunten zijn er ook, bijvoor-
beeld over het beter bevaarbaar ma-
ken van de Vecht met bijbehorend 
kostenplaatje, de koopzondag en 

het afschaffen van betaald parkeren 
en de  hondenbelasting. Wat nog 
onduidelijk is, is het antwoord op 
de vraag of 1-persoonsfracties als 
GroenLinks en Liberaal Hardenberg 
een vervanger naar een commis-
sievergadering mogen sturen. Dat 
zijn twee vergaderingen, officieel 
oriënterende raadsvergaderingen 
genoemd, die regelmatig gelijktij-
dig worden gehouden waardoor de 
1-persoonsfracties niet alles kunnen 
volgen. CU, OpKoers, D66, Groen-
Links en Liberaal Hardenberg zijn 
voor, CDA en PvdA tegen. De VVD 
leek ook tegen maar dat kwam door-
dat de nieuwelingen van die partij 
niet precies wisten wat zo’n ver-
vanger wel en niet mag doen. Later 
tijdens de onderhandelingen wordt 
hierover een besluit genomen. De 
eerstvolgende openbare onderhan-
delingsronde is vrijdag 4 april om 
15.30 uur in het gemeentehuis.

Bij het afscheid van de raad was er een lintje voor v.l.n.r. Henk Steenbergen, Wim Kloekorst en Jaap Perlot.

Tuinen – De Rijksdienst voor Cul-
tureel Erfgoed wil zes proeftuinen 
van Mien Ruys in Dedemsvaart 
aanwijzen als beschermd mo-
nument. De tuinen zijn in 1960 
aangelegd. Tien jaar geleden, op de 
100e geboortedag van de tuinarchi-
tecte, hebben al drie oudere tuinen 
de monumentenstatus gekregen. 
De gemeente Hardenberg is om 
advies gevraagd en heeft positief 
gereageerd op het plan. Uiteinde-
lijk beslist de minister of de tuinen 
daadwerkelijk monument worden.

Zonnepanelen – De wijkvereni-
ging Baalder houdt donderdag 3 
april van 19.30 tot 21.30 uur een 
infoavond over het gebruik van 
zonnepanelen. Dat gebeurt in de 
wijkboerderij aan de Beekberg. 
Wijkvereniging Baalder wil samen 
met de gemeente Hardenberg zo-
veel mogelijk woningen in deze 
Hardenberger wijk energiezuiniger 
maken. Onder de naam Baalder 
heeft Energie is daarom een ener-
giebesparingscampagne gestart. 
Enkele tientallen huiseigenaren 
hebben inmiddels maatregelen ge-
troffen of hebben plannen hiervoor.

Kraanwater – De gemeente Har-
denberg schenkt voortaan alleen 
nog kraanwater bij raadsvergade-
ringen, lunches, bijeenkomsten en 
vergaderingen als om bronwater 
wordt gevraagd. Kraanwater is ge-
zond, kost niks en is veel beter voor 
het milieu dan water uit  flesjes, 
beweert de gemeente. De milieu-
belasting van kraanwater is 400x 
minder dan dat van flessenwater 

Skatepark - Dinsdag 30 april 
wordt het tweede gedeelte van de 
skatebaan in Hardenberg met graf-
fiti bewerkt. Onder begeleiding van 
graffitikunstenaars en in samenwer-
king met een groep van de Jonge 
Mantelzorgers van Carinova en 
gebruikers van de skatebaan wordt 
de skatebaan opgeknapt. Vorig 
jaar is het eerste deel van de grijze 
betonbaan onder handen genomen. 
Jongeren die willen meehelpen met 
het project of willen kijken hoe de 
baan wordt opgeknapt zijn 30 april 
ook welkom.

SDG - Zaterdag 5 april speelt Soli 
Deo Gloria uit Ane in Zalencentrum 
De Anerhof. Alle onderdelen van de 
vereniging zullen optreden tijdens 
deze jaarlijkse uitvoering: de geza-
menlijke blokfluitgroep van SDG 
Ane en Harmonie Crescendo uit 
Gramsbergen, het opleidingsorkest, 
de malletband en de fanfare. Het 
thema van de uitvoering is SDG 
Rocks. Het programma begint om 
19.45 uur, de toegang is gratis.

Repareren – In natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg wordt 
zaterdag 5 april een Repair Café 
gehouden. Van 13.00 tot 15.30 uur 
kunnen kapotte spullen ter reparatie 
aangeboden worden. Deze keer is er 
speciale aandacht voor verstelwerk 
van kleding, beddengoed, etc.

Hartweek - De week van 6 t/m 12 
april staat landelijk in het teken van 
hart- en vaatziekten. In het Röpcke-
Zweers ziekenhuis wordt  woensdag 
9 april een voorlichtingsavond en 
rondleiding gehouden. Cardioloog 
Raymond Lionarons verzorgt een 
presentatie over verschillende 
hartaandoeningen en de behan-
delmogelijkheden in Hardenberg. 
De ontvangst is om 17.00 uur, de 
presentatie start om 17.30 uur en 
rond 18.00 uur volgt de rondleiding. 
Belangstellenden dienen zich van 
tevoren aan te melden via e-mail: 
g.verbree@sxb.nl
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.............ergeeWaar ik het liedje vandaan heb weet 
ik niet meer. Misschien van mijn 
ouders gehoord, of op de lagere 
school, maar na meer dan 50 jaar 
ken ik de beginwoorden nog: Op de 
hoek van de straat staat een NSB’er, 
‘t is geen man, ‘t is geen vrouw, ‘t is 
een farizeeër. Ergens in de jaren ‘30 
ontstaan om de ergernis over deze 
Nederlandse nazipartij een stem 
te geven. Er waren trouwens vele 
variaties  in omloop, maar dit was 

wel de meest intrigerende versie: 
het is geen man een geen vrouw. Dat 
kon je je eigenlijk niet voorstellen. 
Maar wat is een NSB’er dan wel? Ik 
weet het nu: het is een X. Met dank 
aan Australië.

Het Australische Hooggerechtshof 

heeft begin april een derde geslacht-
categorie erkend, naast man en 
vrouw. De nieuwe sekse heet ‘niet 
specifiek’.
Een mens was als man geboren, 
voelde zich vrouw en onderging 
een geslachtsoperatie maar voelde 
zich daarna toch ook weer geen 
vrouw. Dat betekende opnieuw een 
ingreep, dit keer om geen geslacht 
meer te hebben. ‘t Is geen man, ‘t 
is geen vrouw, maar na jarenlange 

strijd een X, zo staat op officiële 
documenten en in het paspoort ver-
meld.
Volgens mij is Mister X toch een 
vrouw, want zei de beroemde 
Romeinse dichter Vergilius al niet 
dat de vrouw een wispelturig en 
veranderlijk wezen is? En iemand 
die zo wispelturig is dat hij (of het) 
na al dat geknutsel aan z’n lijf nog 
niet weet wat hij wil kan dan niet 
anders dan een vrouw zijn.

SCHUINESLOOT - Een uit de hand 
gelopen hobby, noemt een inwoner 
van Schuinesloot zijn verkoopacti-
viteiten. Hij heeft bij zijn woning 
een ietwat vervallen schuur van 
90m2 waar hij spullen verkoopt en 
verhuurt, zoals tenten en muziekap-
paratuur.  Of hij niet een loods mag 
neerzetten van 600m2, wil hij van 
de gemeente Hardenberg weten. 
Een loods op een bedrijventerrein 
neerzetten is voor hem geen optie 
want hij moet vaak ‘s nachts op pad 
en de muziekapparatuur is te duur 
om op een bedrijventerrein achter 
te laten, vindt hij.
Gemeentelijke en provinciale re-
gels laten het echter niet toe dat in 

De Krim krijgt 12.000 euro van 
de gemeente Hardenberg voor de 
aanleg van een nieuwe ijsbaan 
annex evenemententerrein. Als de 
dorpsbewoners 9 maanden geduld 
hadden gehad hadden ze 2.000 euro 
meer gekregen, maar daar kon niet 
op gewacht worden.

De aanleg van het terrein kost 
67.000 euro aan materiaal. Vol-

Bieb terug - Sinds het verdwijnen 
van een vaste bibliotheekvesti-
ging in de kernen De Krim en 
Mariënberg konden bewoners 
gebruikmaken van de diensten van 
de bibliobus. Deze service gaat per 
1 mei  in heel Overijssel verdwij-
nen. Daarvoor in de plaats komt in 
beide dorpen een servicepunt: in De 
Krim op het adres Planetenstraat 
5a, in Mariënberg in een lokaal 
van basisschool De Regenboog. 
Deze servicepunten zullen worden 
gerund door vrijwilligers, die door 
Plaatselijk Belang in beide kernen 
zijn geworven.

Monument - Burgemeester Peter 
Snijders heeft maandag de eerste 
miniaturen uitgereikt van het oor-
logsmonument van Kees Verkade 
aan de basisscholen. De leerlingen 
van groep 8 krijgen ook het boek 
Verlies, Verdriet, Verzet en Vrijheid. 
Hiervan is inmiddels een tweede, 
gewijzigde druk verschenen. Het 
eerste beeldje en de eerste boeken 
zijn uitgereikt in OBS De Eiber in 
Dedemsvaart.

Vechtzomp - Het gaat voortvarend 
met de bouw van de Vechtzomp. 
Tenminste, aan de Duitse kant van 
de grens. Er moeten over anderhalf 
jaar twee nieuwe platbodems varen 
tussen Laar in Duitsland en Grams-
bergen in Nederland, een tocht 
over de grensrivier van zo’n 6,5 
kilometer. Niet meer zoals vroeger 
met vracht, maar nu met toeristen. 
De bouw gebeurt bij Houtindustrie 
Gramsbergen. De bouwers hebben 
een website gemaakt met nieuws 
en een webcam waarmee de bouw 
gevolgd kan worden: http://higbv.
nl/activiteiten/vechtzomp

Boerenavond - Alle overjarige 
jongeren van Kloosterhaar e.o. 
worden door het plaatselijk Oranje 
comité uitgenodigd voor een Boe-
renavond op vrijdag 25 april 2014. 
In de feesttent bij zwembad De 
Barg’ns wordt een avond verzorgd 
met muziek, dans en een optreden 
van de Nijverdalse Boerendansers. 
Aanvang: 20.00 uur.

Kindermiddag - Woensdag 16 
april houdt natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg een kennis- en 
knutselmiddag voor kinderen van 
6 t/m 12 jaar. Het thema is Pasen. 
Opgave is gewenst in verband met 
de aanschaf van materiaal. Begin 
14.00 uur, einde rond 16.00 uur.

Onderhandelingen - De coalitie-
onderhandelingen in Hardenberg 
hebben nog weinig nieuws opgele-
verd. Alle acht partijen zitten nog 
steeds aan tafel. Vrijdagmiddag, 
tijdens de tweede openbare bijeen-
komst, is verder gepraat over de 
inhoud van het collegeprogramma, 
met name op het gebied van wonen 
en werken. Er is onder meer  afge-
sproken dat er een toekomstvisie 
voor de kleine kernen wordt opge-
steld. Daarnaast moet er specifieke 
aandacht zijn voor de ontwikkeling 
van het centrum van Balkbrug. De 
partijen willen de handhaving van 
veiligheid en openbare orde op een 
hoger niveau brengen. Het instel-
len van koopzondagen blijft een 
discussiepunt. Er komt geen nader 
onderzoek naar betaald parkeren in 
het centrum van Hardenberg. De 
volgende keer gaat het vooral over 
geld. De voorstellen van de partijen 
kosten geld dat er niet is. Er moet 
dus bezuinigd worden en de onder-
handelaars moeten aangeven hoe. 
De volgende sessie is donderdag 
10 april om 20.00 uur.

Een projectgroep onder de leiding 
van Roelf van Biessum, directeur 
van adviesbureau Afterthewall, 
heeft vijf partijen gevonden die 
geïnteresseerd zijn in de cultu-
rele erfenis van organisaties als de 

Nieuwe opzet culturele vorming jongeren
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HARDENBERG - Het culturele aanbod voor jongeren in de 
gemeente Hardenberg wordt anders aangepakt dan voorheen. 
De gemeente gaat het subsidiebedrag met enkele tonnen vermin-
deren waarna er jaarlijks 300.000 euro overblijft voor kunst en 
cultuur . Volgens de gemeente levert dat voor diverse partijen 
pijn op, maar biedt het ook voordelen: er ontstaat een betere 
samenwerking tussen verschillende partijen, kunst en cultuur 
moet zich meer als ondernemer opstellen en geld gaan verdienen 
en culturele organisaties moeten actiever worden en laten zien 
waar ze mee bezig zijn.

Muzerie. Daaronder een school-
combinatie van de Zeven Linden 
en de Nieuwe Veste, een combi-
natie van de openbare bibliotheek 
en Kunstencentrum Vechtdal, de 
samenwerkende historische ver-

enigingen en de stichting Hafabra 
muziekonderwijs. Niet alle organi-
saties hebben plannen ingediend die 
probleemloos uitgewerkt kunnen 
worden, maar na enige bijstelling 
zullen ze naar verwachting passen 
bij de Cultuurkoepel Vechtdal, een 
netwerkorganisatie die Hardenber-
gers enthousiast wil maken voor 
kunst en cultuur,  die de deelname 
aan amateurkunst wil bevorderen 
en wil inspelen op vragen uit de 
samenleving.

Of in die plannen volgend jaar ook 
plaats is voor Kunstkick, hèt lokale 
culturele evenement voor jongeren, 
is nog niet bekend. Duidelijk is wel 

dat het programma een grote groep 
jongeren bereikt, dit jaar al voor 
de 7e keer. Vorige week konden 
ruim 800 leerlingen van vijf scho-
len voor voortgezet onderwijs op 
culturele ontdekkingstocht langs 
tien organisaties in Hardenberg. 
De scholieren hadden zelf een keus 
gemaakt uit het aanbod, zoals een 
workshop popsongs o.l.v. Anja 
Dalhuisen, breakdance en hiphop 
bij Dansschool Erik, tekenanima-
tie bij natuurcentrum De Koppel, 
workshops volgen bij Hardenber-
gArt en de Bibliotheek en spelen 
in een popband in het LOC. Buiten 
LOC was plek voor de workshop 
Detailfotografie (zie foto).

Gemeente wil geen 
grote hobbyschuur 
in buitengebied

het buitengebied zo’n grote loods 
wordt geplaatst. De gemeente wil 
wel meewerken aan een andere 
mogelijkheid, namelijk de huidige 
oude schuur slopen en een nieuw 
bijgebouw plaatsen dat twee keer 
zo groot is. Of de eigenaar op dat 
voorstel ingaat is niet bekend.

gens de regels kan de aanvrager, 
de stichting voor ijsvermaak Ons 
Genoegen, 25% subsidie krijgen. 
Eigenlijk is de stichting enkele 
maanden te laat met de aanvraag 
bij de gemeente omdat gedacht 
was dat de provincie Overijssel 
zou subsidiëren, maar dat ging niet 
door. Hardenberg wil nu wel de 
helpende hand bieden, maar in het 
potje waaruit de subsidie betaald 
kan worden zit nog maar 12.000 
euro. Het was dus wachten tot 2015 
of nu genoegen nemen met iets 
minder. De stichting heeft voor dat 
laatste gekozen.

Als plek voor de nieuwe ijsbaan 
is het terrein in beeld tussen de 
volkstuinen en het uitlaatbos aan 
de Beukenlaan. Dit terrein is groot 
genoeg voor een ijsbaan en om het 
een meer multifunctioneel karakter 
te geven is het voorstel om de ijs-

baan te combineren met een grote 
parkeerplaats en een evenementen-
terrein. Het voordeel is dat er een 
vaste locatie is voor de ijsbaan waar 
dan alle benodigde voorzieningen 
kunnen worden gemaakt en in de 
zomer kan het terrein gebruikt wor-
den voor de evenementen die in De 
Krim worden georganiseerd, zoals 
het Oranjefeest, volleybaltoernooi 
en de Vezeldagen.De Krim krijgt 

geld voor  ijsbaan
HHC nadert top
HARDENBERG - HHC heeft ook 
de derde thuiswedstrijd op rij ge-
wonnen. Hekkensluiter Ter Leede 
werd met een uitslag van 4-0 naar 
Zuid-Holland teruggestuurd, na een 
ruststand van 3-0. De doelpunten 
kwamen op naam van Tiemen van 
Hezel, Dennis Krohne, Sargon 
Gouriye en Gersom Klok.

Woensdag 9 april 2014



De eerste vergaderavond van de 
nieuwe gemeenteraad vorige week 
dinsdag was niet spectaculair, 
maar in bepaalde opzichten wel 
opvallend. Met de installatie van de 
raadsleden Piet-Cees van der Wel 
(CDA) en Rein Jonkhans (PvdA) 
is de raad weer op volle sterkte 
gekomen, een raad met veel nieu-
welingen en een stel oudgedienden. 
En juist bij die laatste groep ging 
er wat mis.

Inspreker Gerrit Hartholt wilde de 
raadsleden aan het werk zetten om 
bij de regering in Den Haag flink te 
lobbyen voor zijn parafrase van het 
Feyenoord-motto: Geen woorden 
maar banen. GroenLinks-raadslid 
Kees Slingerland wilde daarna van 
meneer Gerrits (!) iets horen over 
zijn eigen werkverleden en zijn 
huidige toestand van werkloos-
heid. Daar kwam nogal wat com-
mentaar op, want het is uiteraard 

nogal onkies om zoiets aan een 
inspreker te vragen. Bovendien 
niet ter zake doende omdat het 
niks met de inspraak te maken had 
maar alleen met de inspreker. Deze 
uitglijer werd bijna geëvenaard door 
de GroenLinks-reserve die vanaf 
de publieke tribune commentaar 
gaf via twitter, daarbij overdadig 
gebruik makend van het woord ‘res-
pect’ (zo van: D66, de kop is eraf, 
respect! nadat de fractievoorzitter 
voor het eerst iets had gezegd. Waar 
je respect voor moet hebben werd 
niet duidelijk gemaakt. Dat-ie iets 
durft te zeggen misschien?) Ze had 
het in haar tweets ook steeds over 
oude politiek: wethouder Prinsse 
gaf een college oude politiek. Dat 
deed hij toen hij aan de VVD uit-
legde hoe men tot nu toe in de raad 

was omgegaan met het legaliseren 
van bedrijfjes in het buitengebied 
als dat mogelijk en toegestaan was. 
Dat een ruime meerderheid van 
de Hardenbergers daar tevreden 
mee is plaatst zo’n loze kreet van 
het reserve-raadslid een beetje in 
het luchtledige. Tot begin maart 
was 74% van de kiezers blij met 
de coalitie CDA, CU en PvdA. Na 
de raadsverkiezingen is dat 68%, 
nog altijd een ruime tweederde-
meerderheid. Politiek van vandaag, 
derhalve, of je daar nu blij mee bent 
of niet.

De VVD kreeg ook even een tikje 
over de vingers. Nieuweling Back 
wilde weten waarom een bedrijfje 
aan de Hongerdijk in Bruchterveld 
gelegaliseerd wordt. Daar steek 
hopelijk wel iets meer achter dan 
alleen maar een muntje opgooien 
door de wethouder, merkte hij ba-
dinerend op. De uitleg van Prinsse 

vond hij niet voldoende, want hij 
wilde vervolgens weten aan welke 
objectieve voorwaarden voldaan 
moet worden om voor legalisering 
in aanmerking te komen, waarop 
Klaas Mulder (CU) vroeg of de 
VVD misschien voorstanders was 
van meer regels? Als u weet dat het 
verminderen van regels een belang-
rijk punt is bij de VVD snapt u dat 
Back lachte als een boer met kies-
pijn. En nog iets opvallends: Petra 
Baarslag (Liberaal Hardenberg) was 
het tot haar eigen verbazing hele-
maal eens met wethouder Douwe 
Prinsse, zei ze. Dat de ondernemer 
in Bruchterveld zo goed was gehol-
pen door de gemeente verdiende 
alle lof. Waarop de VVD’er de 
mond hield en zich waarschijnlijk 
eerst eens gaat verdiepen in het 
handboek dat hij onlangs cadeau 
heeft gekregen: “Gekozen. En nu?”.

Kortweg
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.............ergee
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Woensdag 16 april 2014

HEEMSE – Het was de tweede keer 
in 19 jaar dat dominee Jan Slomp 
achter de microfoon ging staan 
bij de jaarlijkse herdenking van 
de bevrijding van het toenmalige 
dorp Heemse op 11 april 1945. De 
eerste keer was in 1995, toen het 
borstbeeld van zijn vader, dominee 
Frits Slomp alias Frits de Zwerver, 

werd onthuld op het plantsoen aan 
de Brandweg. Die tweede keer was 
afgelopen vrijdag, toen hij bekend 
maakte dat zijn ouders postuum een 
onderscheiding krijgen.

Frits Slomp heeft tijdens de Tweede 
Wereldoorlog heel wat Nederlan-
ders laten onderduiken en daarnaast 

met anderen een organisatie op 
poten gezet om hulp te bieden aan 
die onderduikers, die geen bonnen 
hadden en dus geen eten en kleding 
konden kopen. Daarnaast hebben 
hij en zijn vrouw Tjaltje ten Kate 
zelf ook onderduikers in de pastorie 
in Heemse verborgen gehouden. 
Eén van hen was Doortje Berner, 

die eigenlijk Rachel de Leeuw 
heette, een joodse kleuterjuf uit 
Winterswijk. Deze thans 96-jarige 
vrouw heeft een aanvraag ingediend 
bij het Yad Vashem instituut in Jeru-
zalem om de ouders van Jan Slomp 
te eren met een onderscheiding. 
Dat gebeurt maandag 28 april in 
het Verzetsmuseum in Amsterdam.

Yad Vashem onderscheiding 
voor Tjaltje en Frits Slomp

HARDENBERG – De politieke 
partij OpKoers heeft zichzelf voor 
de komende vier jaren buitenspel 
gezet. De partij, bij de afgelo-
pen raadsverkiezingen gestegen 
van 2 naar 3 zetels, had volgens 
fractievoorzitter Hans Botter het 
gevoel dat andere partijen wilden 
regeren zonder OpKoers. Botter 
komt zelfs met beschuldigingen 
van achterkamertjespolitiek, maar 
kan daarvoor desgevraagd geen 
concrete aanwijzingen noemen. 

Eerder gaf Petra Baarslag al aan 
dat Liberaal Hardenberg niet meer 
meedoet. Officieel omdat geen van 
de speerpunten van LH gerealiseerd 
kan worden. Of dat de werkelijke 
reden is, is niet duidelijk. Eén van 
de punten, het mogelijk maken dat 
eenpersoons partijen met plaats-
vervangers kunnen werken, wordt 
namelijk pas aan het eind van de 
onderhandelingen afgewerkt zodat 
het afhaken van Liberaal Harden-
berg in feite te vroeg was.

Waar OpKoers en Liberaal Harden-
berg tijdens de rit zijn uitgestapt 
blijft nieuweling D66 proberen in 
de onderhandelingen zoveel mo-
gelijk van de eigen standpunten in 
het coalitieakkoord te krijgen. Tot 
nu toe lukt dat aardig, want ook af-
gelopen donderdag, tijdens de derde 
ronde van de onderhandelingen, 
werden D66-accenten aangebracht 
in de paragrafen onderwijs, controle 
door de rekenkamer en samenstel-
ling van het bestuur. Lijsttrekker 
Jacco Rodermond stelde voor 
om tijdelijk een 4e wethouder te 
benoemen, eventueel gedeeld met 

Ommen, om de vernieuwingen op 
het gebied van zorg, jeugdzorg en 
werkloosheid in goede banen te lei-
den. Dat zou dan voor een periode 
van vier jaar moeten gelden, waarna 
weer teruggekeerd wordt naar 
het systeem met drie wethouders. 
Tijdens de vierde ronde op Goede 
Vrijdag komt dit punt opnieuw aan 
de orde. Dan is ook bekend welke 
prijskaartjes aan de wensen van de 
diverse partijen hangen. Dat niet 
alles gerealiseerd kan worden is 
al wel duidelijk geworden, omdat 
anders geen sluitende begroting 
meer is te maken.

Onderhandelaars raken twee partijen kwijt

Prijs - In de raadzaal van het ge-
meentehuis in Hardenberg worden 
vrijdag 25 april, om 16.00 uur, 
de winnaars bekendgemaakt van 
de Frits de Zwerverprijzen 2014. 
Voor deze prijsuitreiking is als 
gastspreker uitgenodigd de heer 
Dick Kaajan, archivaris bij het 
Nationaal Archief. Hij houdt een 
toespraak met de titel Lessen uit 
de oorlog van Frits de Zwerver. 
De voorzitter van de jury en zoon 
van Frits de Zwerver, Jan Slomp, 
leest het juryrapport voor, waarna 
wethouder Jannes Janssen de prij-
zen 2014 uitreikt aan de winnaars. 
Het programma wordt muzikaal 
opgeluisterd door Kirsten en Elvira 
Nijmeijer uit Bergentheim.

Ommerschans - De Historische 
Vereniging Hardenberg heeft Ans 
Esselink en Jannita Visscher van 
de vereniging De Ommerschans 
uitgenodigd voor de voorjaarslezing 
op woensdag 16 april in het LOC in 
Hardenberg. Zij vertellen over de 
geschiedenis van de schans, maar 
ook de toekomstpannen komen aan 
de orde. De bijeenkomst begint om 
20.00 uur. De toegang is gratis en 
iedereen is welkom.

Kastanjehof - Leerlingen van 
basisschool De Kastanjehof in Har-
denberg hebben maandagmiddag 
samen met enkele ouders het resul-
taat van een handtekeningenactie 
aan burgemeester Peter Snijders 
aangeboden. Hiermee protesteert 
de laatste centrumschool van Har-
denberg tegen de dreigende sluiting. 
Voorafgaand aan het aanbieden van 
de handtekeningen zijn 140 ballon-
nen opgelaten, het aantal dat staat 
voor de jaren dat de Kastanjehof 
bestaat. De handtekeningenactie is 
een initiatief van de kinderen van 
de school en is gehouden onder de 
inwoners van Hardenberg. Zij zijn 
benaderd met de vraag: “Vindt u 
dat De Kastanjehof in het centrum 
van Hardenberg moet blijven?”. 
Ruim 6000 respondenten hebben 
deze vraag beantwoord met ‘ja’ en 
bekrachtigd met een handtekening.

Kleppertoer - De eerste rit van het 
Kleppertoerseizoen 2014 wordt 
verreden op woensdag 7 mei. De 
toer gaat dit keer via Balkbrug en 
het Reestdal naar de omgeving van 
Staphorst.

Gedenkplaat - De mislukte plaat-
sing van een plaquette in Nordhorn 
om de vele dwangarbeiders in de 
Tweede Wereldoorlog te gedenken 
krijgt nu toch een vervolg. Vorig 
jaar september zou in de Zwarte 
Tuin een gedenkplaat komen met 
daarop de naam van Seine Prins uit 
Almelo, een Nederlandse dwangar-
beider die in Nordhorn te werk was 
gesteld en in 1944 in Auschwitz is 
gestorven. Hij staat als voorbeeld 
van duizenden, waaronder veel be-
woners van de grensstreek. Omdat 
het aanbrengen van de bronzen plaat 
nog niet door de gemeenteraad was 
goedgekeurd kon de plaatsing toen 
niet doorgaan. Op 8 mei, de Duitse 
gedenkdag van het einde van de 
oorlog en de bevrijding van het 
fascisme, zal de gedenkplaat alsnog 
worden aangebracht.

Voetbal – HHC heeft zaterdag 
goede zaken gedaan door met 1-3 
te winnen van Excelsior Maas-
sluis. Alle doelpunten kwamen op 
naam van Sargon Gouriye. Door de 
overwinning zijn de Hardenbergers 
gestegen naar de tweede plaats in de 
Topklasse. Zaterdag komt Scheve-
ningen op bezoek.
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Het klonk bijna als een mantra: 
voetbal, ambiance, solidariteit – 
voetbal, ambiance, solidariteit. 
Voorzitter Joop Munsterman van 
FC Twente was vorige week dins-
dag te gast in Hardenberg bij de 
jaarlijkse Hardenberg Lezing van 
Hogeschool Windesheim, om te 
vertellen hoe zijn voetbalclub scoort 
in de wijk. Zelden na afloop zo’n 
adoratie gehoord van een verhalen-
verteller. Want dat was hij. Iemand 
die tientallen lezingen per jaar houdt 
en dat jaren achtereen doet kent het 
klappen van de zweep. De techniek 
van het vertellen beheerst hij, met 
stiltes, stemverheffing, accenten op 
het juiste moment. En met beelden. 
De mens is meer een kijker dan een 
luisteraar en dat weet Munsterman. 
Hij had een assistent meegenomen 
die op tijd de PowerPoint-dia’s ver-
wisselde en op het juiste moment de 
filmpjes startte. Filmpjes om spor-
ters te motiveren, bijvoorbeeld. Het 
damesteam dat voor een beslissende 
wedstrijd tegen PEC Zwolle in 

2011 een filmpje te zien kreeg over 
de Britse atleet Derek Redmond. 
Deze favoriet voor de 400 meter 
sprint bij de Olympische Spelen 
van 1992 in Barcelona kreeg in de 
finale een hamstringblessure maar 
strompelde - ondersteund door zijn 
vader – onder luid applaus toch over 
de finish. De winnaar is iedereen al 
lang vergeten, maar Redmond is bij 
velen nog bekend. FC Twente liet 
het vrouwenteam met een handvol 
tieners die geblesseerde speelsters 
vervingen zien, wat topsport ook 
kan zijn: tegenslagen overwinnen 
en samen de race volmaken, eindi-
gen wat je begonnen bent. Twente 
won die wedstrijd met 1-5.

Voetbal, ambiance, solidariteit. 
Natuurlijk, voetbal op de eerste 
plaats. En dat moet bekeken wor-
den in een passende ambiance, 

een mooi stadion. Maar ook terug 
naar de kern, toen voetbalclubs 
nog vriendenclubs waren, fami-
lieclubs, buurtclubs. Met aandacht 
voor persoonlijk leed en persoon-
lijke vreugde. Die solidariteit met 
de buurt wil Twente terugbren-
gen, door projecten in de wijk te 
starten. Munsterman zit weer in 
de gaarkeuken soep uit te delen, 
smaalden Johan Derksen en René 
van der Gijp op tv, maar volgens de 
voorzitter doet hem dat weinig. Hij 
wil dat de club kansarme jongeren 
een kans biedt met bijvoorbeeld 
stageplekken bij de club of in het 
stadion en ze weer terugbrengt in 
de schoolbanken. Twente wil meer 
zijn dan een voetbalclub. “Het gaat 
er niet om wat je bent maar wie je 
bent. Je bent misschien slager, dat 
is dan wat je bent. Maar wie ben je 
als slager, waar onderscheid je je in, 
dat is belangrijk.”

Natuurlijk weet Munsterman zo 
langzamerhand ook wel dat je af 

en toe een mooie soundbite ertus-
sendoor moet gooien, zo van “Je 
moet altijd delen om van daaruit te 
vermenigvuldigen.” Of de uitspraak 
van erelid Desmond Tutu: “We are 
made to be one family”, iets wat 
Twente ook wil zijn. Een hele show 
maakte de Twente-voorzitter er 
van en het werkte. Na afloop twee 
keer applaus, lovende woorden, 
tweets over zijn bijdrage. Door 
zijn manier van vertellen hingen 
de gasten aan zijn lippen, En daar 
maakte hij nog slim gebruik van. 
Want net voor de laatste woorden 
van de avond werden uitgesproken 
veerde hij op, pakte de microfoon 
en vertelde dat hij een bus zou laten 
rijden om alle gasten een keer een 
wedstrijd van FC Twente te laten 
meebeleven. Wie weet komt uit de 
groep werkgevers nog een sponsor 
voort voor FC Twente. Was de 
avond niet alleen aangenaam maar 
ook nog nuttig. Voetbal, ambiance, 
solidariteit. En geld.

HARDENBERG - Present Har-
denberg zoekt mensen die 23 en 
24 mei 1 dag en 1 nacht zich willen 
inzetten voor een ander: nonstop.

Bij de actie Nonstop Present Har-
denberg gaat het om overdag in de 
buurt karweitjes te doen als schil-
deren, tuinieren of een sociale ac-
tiviteit. Voor ’s nachts bijvoorbeeld 
het schoonmaken van rolstoelen, 
verzorgen van een maaltijd en het 
bakken van taarten voor de vol-
gende dag. Wie 24 uur te lang vindt 
kan ook 12 uur meedoen. Verder is 
het bedoeling je te laten sponsoren. 
Het geld is voor Present Hardenberg 
waarmee nog meer mensen gehol-
pen kunnen worden. Inschrijven 
kan via www.nonstoppresent.nl.

HARDENBERG - HHC heeft de 
selectie voor komend seizoen com-
pleet. Naast de eerder vastgelegde 
spelers Willem Lanjouw (Genemui-
den), Rob van de Leij (Be Quick 
1887), Sven Weustink (HSC’21) en 
Dennis Rosink (Staphorst), tekent 
nu ook Koos Werkman een contract 
bij de Topklasser.

De 23-jarige Groninger is een cen-
trale verdediger, die nu nog uitkomt 
voor ACV uit Assen. Daarvoor 
kwam hij uit voor De Vogels, FC 
Groningen en Harkemase Boys. Uit 
de eigen opleiding komt de 20-jari-
ge Sander ter Wijlen in aanmerking 
voor een jaarcontract. Stagiair Stan 
Ypenburg, 20 jaar, aanvaller, komt 
eveneens in aanmerking voor een 
jaarcontract. Tegenover de komst 
van deze nieuwelingen staat het 
vertrek van Robert Schonewille, 
Wesley Wakker, John van Dalen, 
Bjorn Zwikker, Frank Schijff en 
het afscheid als speler van Martijn 
Berger en Lars Offringa.

KOOSTERHAAR -  Blij waren 
ze, toen ze hoorden dat de ge-
meente de vijftig jaar oude kleed-
kamers wilde vervangen, vertelde 
Ilse Gast, omdat ze dan eindelijk 
af waren van dat gezeur van die 
voetballertjes in hun dorp over 
korfballers die te arm waren om 
hun eigen kleedkamers te betalen.

De jeugdspeelster van UNI Kloos-
terhaar was onlangs samen met haar 
clubgenoten Lynn Ekkel en Madé 
ter Wijlen naar het gemeentehuis 
in Hardenberg afgereisd om de ge-
meenteraad toe te spreken. Die moet 
formeel nog een besluit nemen over 
het geldbedrag dat UNI krijgt voor 
nieuwe kleedkamers, maar feitelijk 
is dat besluit al begin maart geno-

UNI wil eigen kleedkamers
men, toen B&W toezegden 102.000 
euro te betalen voor twee nieuwe 
kleedkamers. UNI heeft eigenlijk 
vier kleedkamers nodig, maar de 
club moet maar gebruik maken 
van de kleedkamers van voetbal-
vereniging Kloosterhaar, die nog 
wel wat ruimte heeft. “We moeten 
bezuinigen”, was de motivering van 
B&W om niet alle wensen te hono-
reren. Toen ze hoorden dat er geen 
vier maar slechts twee kleedkamers 
zouden komen waren de leden van 
UNI niet meer zo blij, zei Ilse.

De voorzitter van de club, Marleen 
van Nuil, rekende vervolgens de 
raadsleden voor dat de oplossing 
van de gemeente geen èchte oplos-
sing is. De voetbalvereniging groeit 

en heeft straks zelf de kleedruimtes 
nodig, tijdens toernooien worden 
alle kleedkamers gebruikt zodat 
de korfballers geen plek hebben en 
bovendien is ook UNI een groeiver-
eniging, van 86 leden in 2012 naar 
120 leden op dit moment. En het 
eind is nog niet in zicht. Bovendien 
moet de gemeente 1000 euro per 
jaar betalen voor de huur van de 
voetbalkleedkamers. “Wij komen 
34.000 euro te kort. Dat was meer, 
maar we gaan veel zelf doen en 
de bouwplannen zijn versoberd. 
Als jullie nou de huur van 30 jaar 
bij de eerste toezegging leggen, is 
iedereen tevreden”, meende Van 
Nuil. De korfbalclub uit Klooster-
haar moet in elk geval tot 10 juni 
wachten, omdat de gemeenteraad 
die dag besluit of het plan van B&W 
nog steeds geldig is of dat UNI toch 
geld krijgt voor vier kleedkamers.

Zip Your Lip-deelnemers wakker gezongen

24 uur in touw
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Selectie HHC rond 
voor nieuwe seizoen

Brug - In verband met een noodza-
kelijke vervanging van de slijtlaag 
op het brugdek wordt de brug 
Hoogenweg binnenkort enkele da-
gen afgesloten voor gemotoriseerd 
verkeer. Fietsers en voetgangers 
kunnen wel passeren, maar overig 
verkeer zal omgeleid worden. De 
voorlopige planning is dat de brug 
van 6 mei (6.30 uur) t/m 8 mei 
(10.00 uur) is afgesloten.

Schoolgebouw - Tijdens de jaarlijk-
se ledenvergadering van Plaatselijk 
belang Hoogenweg begin april zijn 
de nieuwste plannen gepresenteerd 
die zorginstelling Baalderborg heeft 
met de voormalige basisschool in 
het dorp. Het was oorspronkelijk 
de bedoeling de school af te breken 
en er een gebouw neer te zetten met 
24 wooneenheden voor mensen met 
een verstandelijke beperking. Een 
groot deel van de dorpsbewoners 
vond dat niet genoeg en vroeg 
ook om aandacht voor de eigen 
bevolking. In de nieuwste plan-
nen is een woonblok getekend met 
vier woningen die geschikt zijn als 
ouderenwoning en starterswoning.

Voorzitter - De Raad van Toezicht 
van de Saxenburgh Groep heeft 
drs. Hein Pieper (51) per 14 april 
2014 benoemd tot haar voorzit-
ter. Hij volgt in deze functie René 
Schuldink op, die volgens rooster 
aftredend is. Pieper is dijkgraaf van 
waterschap Rijn en IJssel en was 
daarvoor Tweede Kamerlid (CDA).

Vogelexcursie - Woensdag 7 mei 
houdt het IVN een excursie naar 
het Borkener Paradies bij de Duitse 
stad Meppen. Dit oorspronkelijke 
natuurgebied is vooral bekend om 
de zang van de vele nachtegalen. 
De start is om 8.00 uur bij De 
Koppel, Vechtstraat 8, Hardenberg. 
Terug omstreeks 12.00 uur. Goed 
schoeisel en een verrekijker worden 
aanbevolen. Aanmelden bij de gids 
Wiebe Tolman, tel. 06-20009596.

Veteranen - De stichting Indiëmo-
nument en de stichting Veteranen 
Hardenberg presenteren zich op 
de Oranjebraderie van 26 april in 
Heemse. De bemensing van de 
kraam wil de confrontatie aangaan 
met de bezoekers van de markt om 
meer bekendheid te geven aan de 
stichtingen en hun activiteiten.

HARDENBERG - Meer dan 170 leerlingen en 3 docenten van het Alfa-
college in Hardenberg hebben vorige week meegedaan met de actie Zip 
your Lip. De scholieren hebben 24 uur geleefd op water en thee met als 
doel geld in te zamelen voor Zuid-Soedan. Dat geld wordt besteed aan 
onderwijs, het ontwikkelen van de landbouw en het verbeteren van de 

watervoorziening. De aftrap van de actie was woensdag 16 april rond een 
uur of tien door twee dansinstructeurs die Afrikaans getinte dansen aan-
leerden. Donderdagmorgen om 8.00 uur kwamen zangeres Anja Dalhuisen 
en gitarist Ad Hofsink de deelnemers wakker zingen. Twee uur later kon 
bekend worden gemaakt dat de actie zo’n 4700 euro heeft opgebracht.



Van de onlangs overleden Colom-
biaanse  schrijver Gabriel García 
Márquez wordt gezegd dat één van 
de vele redenen voor zijn populari-
teit zijn gave was, om iemand direct 
in een verhaal te plaatsen. Geen lang 
voorspel met uitweidingen over van 
alles en nog wat maar meteen to the 
point. Als ik dat nu had gedaan was 
de eerste zin geweest: D66 liegt. 
Die zin had ongetwijfeld aandacht 
getrokken. Maar dekt hij ook de 
lading?

Vrijdag 18 april hebben drie politie-
ke partijen in Hardenberg een lokaal 
regeerakkoord gesloten, waaraan 
D66, de VVD en GroenLinks heb-
ben bijgedragen. Deze drie partijen 
hebben niks ondertekend, want het 
zijn tenslotte oppositiepartijen die 
de handen vrij wil houden, maar ze 
staan wel achter het akkoord. De 
gemeente stuurde nog dezelfde dag 
een persbericht over de positieve 

uitkomst van de onderhandelin-
gen, maar dat was voor de fractie 
van D66 niet voldoende omdat de 
eigen inbreng niet genoeg aandacht 
kreeg. De voorman van deze partij, 
Jacco Rodermond, is een gewezen 
journalist en hij weet wel hoe je een 
boodschap moet brengen.

Het akkoord kent drie hoofdstuk-
ken: wonen, werken en welzijn. 
Op alle terreinen heeft D66 een 
bijdrage kunnen leveren, beweert 
Rodermond. Bijvoorbeeld dat er 
één wethouder verantwoordelijk is 
voor de drie grote veranderingen 
op het gebied van zorg en werk. En 
ook dat de rekenkamer een meer 
onafhankelijk karakter krijgt. Om 
met dat laatste te beginnen: D66 
had bij de onderhandelingen inge-

bracht dat er een onafhankelijke 
rekenkamer moest komen zonder 
raadsleden Anders heb je een slager 
die zijn eigen vlees keurt, schreef 
Rodermond. En wat is daarvan 
terug te vinden in het akkoord? 
Niets. De rekenkamer blijft bestaan 
uit een onafhankelijke voorzitter 
en vier raadsleden. Waarbij het 
CDA voorstelde dat de verhouding 
coalitie-oppositie zou veranderen 
van 3-1 in 2-2. Dat is alles. O ja, 
en bij staken van stemmen geeft de 
stem van de voorzitter de doorslag. 
Dat mocht er nog bij.
En dan de afspraak dat voortaan 
één wethouder verantwoordelijk 
is voor de grote veranderingen op 
het gebied van werk en zorg. D66 
had voorgesteld tijdelijk een vierde 
wethouder voor deze portefeuille te 
benoemen, maar dat voorstel is van 
tafel geveegd. Dat nu één wethou-
der verantwoordelijk wordt is een 
besluit van de coalitiepartijen, want 

alleen zij hebben zich gebogen over 
de portefeuilleverdeling, daar heeft 
D66 of een andere partij niets mee 
te maken gehad.

Rodermond kent het klappen van de 
publicitaire zweep. Dat heeft hij ook 
laten zien toen tijdens de verkie-
zingscampagne de Vereniging Ei-
gen Huis met verontrustende cijfers 
kwam over de OZB in Hardenberg. 
D66 reageerde meteen vol vuur op 
deze kwalijke zaak. Maar toen later 
bleek dat de cijfers niet deugden 
en D66 de woorden eigenlijk terug 
moest nemen werden de excuses 
zodanig verpakt in een persbericht, 
dat het geen excuses meer waren 
maar een reclameverhaal voor de 
eigen partij. Daar kunnen de overige 
partijen nog een puntje aan zuigen. 
Als ze niet oppassen moeten zij 
straks het werk doen en claimt D66 
de successen. Best knap eigenlijk 
van de nieuweling. 
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HARDENBERG - De aubade moet weer 
een traditie worden, vindt voorzitter Henk 
Dunnewind van Stad Hardenberg Promotie, 
en daarom zal de activiteit voortaan in het 
jaarprogramma van zijn stichting worden 
opgenomen.

Een jaar of drie geleden heeft de Oranjevereni-
ging Heemse de aubade nieuwe leven ingeblazen, 
nadat het in de vijftig jaar daarvoor erg stil was 

gebleven tijdens Koninginnedag. Op het Rusten-
bergherplein stonden toen zo’n 200 belangstel-
lenden klaar om mee te zingen met een lied van 
Valerius, een lied over een zeeheld (Michiel de 
Ruyter) en het Wilhelmus. Dit jaar is de locatie 
verplaatst naar het vernieuwde Spindeplein bij 
het gemeentehuis. En ook nu waren er zo’n 200 
belangstellenden die konden meezingen met een 
lied van Valerius, een lied over een zeeheld (Piet 
Hein) en het Wilhelmus. Maar dit keer waren 

er ook modernere bijdragen. Het jeugdkoor 
Animato zong Doe de Kanga, het nationale ko-
ningslied uit Kinderen voor Kinderen, en een lied 
over de kleuren van de vlag. De zilvervloot werd 
door de jonge zangertjes binnengezongen onder 
begeleiding van muziekvereniging De Eendracht.
Burgemeester Peter Snijders sprak vervolgens 
een dankwoord, waarna het Leve de Koning! over 
het plein schalde. Vanaf nu dus elk jaar, als het 
aan Stad Hardenberg Promotie ligt.

Aubade wordt weer traditie

Dirigente Monique van Steenbruggen van Animato laat de zangertjes zien hoe je de Kanga danst.

Longpunt - Dinsdag  13 mei staat 
het onderwerp “Dokter is het mijn 
hart of zijn het mijn longen?” op het 
programma bij Longpunt Harden-
berg. Dokter Lionarons, cardioloog 
van de Saxenburgh groep, is de 
gastspreker van deze middag. Het is 
niet altijd duidelijk wanneer klach-
ten van het hart of de longen komen. 
De cardioloog legt uit waarom. De 
bijeenkomst wordt gehouden in 
Het Heemse, Blanckvoortallee 2 in 
Hardenberg en begint om 14.00 uur.

Wonen – In de Ouderenwinkel 
aan de Kollergang in Hardenberg 
is nog tot en met vrijdag 2 mei de 
tentoonstelling Lang zult u wonen te 
zien. Deze tentoonstelling laat zien 
hoe huiseigenaren gestimuleerd 
kunnen worden hun woning levens-
loopbestendig te maken, zodat men 
er langer kan blijven wonen. Onder 
de bezoekers van de tentoonstelling 
wordt een huisbezoek met advies 
op maat van een deskundige én een 
attentie van de Ouderenwinkel ver-
loot. De Ouderenwinkel is tussen 
9.00 en 17.00 uur geopend.

Keizersnede - Zaterdag 10 mei 
worden de deuren van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg 
van 10.00 tot 15.00 uur opengezet 
voor publiek. De organisatie heeft 
een interactief programma samen-
gesteld voor een breed publiek van 
alle leeftijden. Belangstellenden 
ontvangen bij binnenkomst in het 
ziekenhuis een routekaart, aan de 
hand waarvan zij hun route door 
het ziekenhuis kunnen bepalen. 
Liefhebbers van operaties kun-
nen in het restaurant Santé ‘live’ 
meekijken bij een keizersnede, 
uitgevoerd door één van de gynae-
cologen in de operatiekamer in het 
ziekenhuis. In het restaurant geeft 
een gynaecoloog toelichting. Voor 
deze activiteit moet men zich van 
tevoren aanmelden via de website 
www.sxb.nl.

Expositie - In het kader van 
de 4-Mei herdenking houdt het 
Dorpsarchief Kloosterhaar op zon-
dag 4 mei een expositie over de 
werkkampen Balderhaar en Kloos-
terhaar. Dit zal plaats vinden in de 
Calduran Expositieboerderij aan de 
Verlengde Broekdijk 16 in Kloos-
terhaar. De openingstijden zijn van 
10.00 tot 12.30 uur en van 13.30 
tot 16.30 uur. De toegang is gratis 
maar een gift wordt op prijs gesteld.

Raad – Tijdens een extra raadsver-
gadering zijn donderdag 24 april tot 
wethouder benoemd Douwe Prinsse 
(CDA), Jannes Janssen (CU) en 
René de Vent (PvdA). Hun plaatsen 
als raadslid zijn ingenomen door 
respectievelijk Gerard Nijhof, Hans 
Odink en Gitta Luiten. Nijhof is in 
de raad terecht gekomen vanwege 
een fors aantal voorkeurstemmen.  
Dat was hem in 1998 in de oude 
gemeente Hardenberg ook al bijna 
gelukt. Hij kwam toen tien stemmen 
tekort om met stip te stijgen van 18 
naar 8, wat toen een verkiesbare 
plaats was.

Eetcafé – Mensen die wonen of 
werken in de woonservicezone 
in Hardenberg-centrum kunnen 
vanaf dinsdag 6 mei elke dinsdag 
om 17.30 uur een warme maaltijd 
gebruiken in activiteitencentrum 
De Bramer aan de Burgemeester 
Bramerstraat. De eerste maaltijd is 
gratis, daarna moet 4 euro per keer 
worden betaald. Het gezamenlijk 
eten komt voort uit een behoefte-
peiling onder bewoners en cliënten.

HARDENBERG - De nieuwe 
demo-keuken in het LOC aan de 
Parkweg in Hardenberg wordt al 
volop gebruikt. Woensdag 23 april 
waren meer dan 30 kinderen te gast 
om te koken uit Otje’s Kookboek 
van Annie M.G. Schmidt. Dat is 
een boek met spannende verhalen 
die worden afgesloten met een 
kindvriendelijk recept.
De kinderen gingen aan de slag met 
Fletse Flensjes. Na afloop kregen ze 
allemaal een kinderkookdiploma 
mee naar huis.

HARDENBERG – De toerclub van 
de Hardenberger Wielervereniging 
houdt zaterdag 3 mei de jaarlijkse 
Klepperklimtocht. Voor een uitje 
met de hele familie is er een route 

HARDENBERG – Van een ware 
lintjesregen kun je in Hardenberg 
dit jaar niet spreken, daarvoor 
moet je blijkbaar in Tubbergen 
zijn. Vergeleken met het inwoner-
aantal van Hardenberg bijna drie 
keer zo klein, maar wèl drie keer 
zoveel koninklijke onderscheidin-
gen. Burgemeester Snijders heeft 
er vrijdagmorgen vijf uitgereikt. 
Tijdens een feestelijke bijeenkomst 
in theater De Voorveghter zijn twee 
mannen en drie vrouwen in het 
zonnetje gezet voor hun inzet voor 

Kookmiddag voor 
kinderen in OLC

Vijf lintjes in 
Hardenberg

de samenleving: Truida Buchner–
Breukelman uit Heemse, Gerrit Jan 
Sasbrink uit Dedemsvaart, Hennie 
Reinders  uit Hardenberg, Gerrit Jan 
Veltkamp uit Hardenberg en Erica 
Kroeze uit Hardenberg. De beide 
laatstgenoemden zijn benoemd tot 
Ridder in de Orde van Oranje Nas-
sau, de anderen tot Lid in de Orde 
van Oranje Nassau.

van 35 km, voor de sportieve recre-
ant een tocht van 100 km en voor 
de getrainde toerfietser is een tocht 
van 150 km uitgezet. Die laatste 
tocht gaat voor een groot deel over 
de ‘bergen’ in Duitsland en Overijs-
sel. Paspoort/ID-kaart en fietshelm 
zijn verplicht.
De twee lange tochten hebben 
de kwalificatie ‘2 sterren’ van de 
NTFU. Dit houdt onder meer in dat 
de plaatselijke EHBO-vereniging 
op de controleposten aanwezig is, 
dat gestrande deelnemers gerepa-
trieerd kunnen worden en dat de 
organisatie aan strenge eisen moet 
voldoen. Voor meer info kan ge-
maild worden naar info@tchwv.nl.

Klepperklimtocht



BEERZE - Het kan verkeren. Enkele decennia geleden werd het beeld van 
het platteland bepaald door de aanblik van paarden, varkens en vooral koei-
en. Tegenwoordig is dat iets bijzonders en wordt een boerderij overspoeld 
door belangstellenden als de koeien weer de wei in mogen. Voorheen had 
je alleen vlaggetjesdag voor de nieuwe haring, toen kwam daar de dag bij 
waarop de eerste Beaujolais Primeur werd gepresenteerd, vervolgens was 
er aandacht voor het begin van het aspergeseizoen en nu is ook een dag 
waarop gevierd wordt dat de koeien weer naar buiten mogen.
Daar gaat trouwens wel een hele marketingcampagne aan vooraf, zoals 
woensdag 30 april te merken was op het bedrijf van Bert Zandman in 

Beerze. Deze veehouder, campingbaas, winkelier en eigenaar van een 
Agrarisch Belevingscentrum met meer dan 300 koeien had samen met zijn 
vrouw Jolanda en de mensen van Cono Kaasmakers (o.a. Beemster kaas 
en Ben & Jerry’s ijs) een heel festijn voorbereid voor de eerste weidegang.

Hoogtepunt was het openen van de staldeuren door Helma Lodders (Tweede 
Kamerlid VVD) en Jan Huitema (VVD-kandidaat voor het Europees par-
lement) om de koeien voor het eerst dit jaar weer los te laten. Meer dan 
100 belangstellenden – waaronder veel campinggasten uit de gemeente 
Ommen – vonden het de moeite waard hierbij aanwezig te zijn.

Kortweg .............ergee

redactie@sallander.nl
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Meer dan 30 jaar geleden zong ca-
baretier Wim Kan tijdens een oude-
jaarsconference over de bodem van 
de schatkist die bijna was bereikt:
Zuinig zijn, zuinig zijn
Zuinig met elkaar
Zuinig zijn, zuinig zijn
In het nieuwe jaar
Lichtjes uit en kaarsjes aan
Lekker vroeg naar bed toe gaan

Dat lied schoot mij te binnen toen ik 
de politieke partijen in Hardenberg 
hoorde tijdens de collegeonder-
handelingen over de gemeentelijke 
financiën. Tot ieders schrik bleek 
dat Hardenberg op het randje zit 
van wat nog is toegestaan. Wat geld 
lenen betreft, daar ging het over. De 
VVD had dat even uitgerekend: in 
de afgelopen tien jaar is de schuld 
van de gemeente gegroeid van 66 

miljoen naar 198 miljoen euro. En 
dan zijn de 30 miljoen die binnen-
gehaald zijn met de verkoop van 
aandelen Wavin, Vitens en Essent 
nog niet meegerekend. “Er is in 
die periode veel gebeurd, maar 
dat heeft ook veel gekost”, ver-
telde fractievoorzitter Bert Gelling. 

Dat lijkt mij trouwens wel een 
aardige aanwinst, die VVD-fractie, 
vooral op het gebied van financiën. 
Hoewel ze dat niet teveel van zich-
zelf moeten vinden, maar daarover 
heb ik het al eens gehad: eerst 
het handwerk leren en dan volop 
meedoen. De verkiezingsleus ‘De 
VVD maakt Hardenberg beter’ is 

een aardige, maar ik hou het liever 
bij het wat volksere ‘Geen woorden 
maar daden’. Op dat ene terrein dus 
misschien een verbetering, maar op 
andere gebieden zitten ze er nog wel 
eens naast. De VVD vertelde bij 
monde van Bert Gelling namelijk 
dat deze partij graag een vrouwe-
lijke wethouder had gezien in het 
college van B en W. “De VVD zou 
u dan ook willen oproepen om in uw 
gelederen aandacht te besteden aan 
uw opvolging”, zo sprak de liberale 
fractievoorzitter, daarbij tussen de 
regels door aangevend dat aan de 
houdbaarheid van de wethouders 
Douwe Prinsse en Jannes Janssen 
over een jaar of vier wel eens een 
einde kan zijn gekomen. Nou staan 
VVD’ers erom bekend dat ze in 
plaats van margarine graag boter 
op hun brood smeren, maar dit 

keer is dat zuivelproduct op hun 
hoofd terechtgekomen. Kijk maar 
eens even naar de kieslijst van 
deze partij. Bij de eerste tien op de 
lijst stonden slechts drie vrouwen, 
waarbij de vrouw op de verkies-
bare derde plaats ook nog eens is 
weggestemd. Ten faveure van een 
man, had ik willen schrijven, maar 
dat is overbodig want meer smaken 
dan man en vrouw hebben we nog 
niet. Tenminste, niet in Nederland. 
Hoe dan ook, het lijkt mij dat je 
pas recht van spreken hebt als je 
zelf je zaakjes op orde hebt. Ik 
verwacht dan ook dat de VVD bij 
de volgende gemeenteraadsverkie-
zingen vijf vrouwen bij de eerste 
tien heeft staan en dat deze partij 
een  vrouwelijke lijsttrekker heeft. 
En dan pas weer eens praten over 
mevrouw de wethouder.

Saxenburgh - De leiding van de 
Saxenburgh Groep in Hardenberg 
(o.a. Röpcke-Zweers ziekenhuis) 
is weer op volle sterkte. Per 1 juli 
vormt Henri Janssen als opvolger 
van de weggestuurde Henk van 
der Wal samen met Pauline Terwijn 
de directie van de zorginstelling. 
Jansen bekleedt nu dezelfde functie 
bij het Beatrixziekenhuis in Win-
terswijk. Van huis uit is de nieuwe 
directeur bedrijfseconoom.

Kampioen – Bruchterveld heeft 
een roerig weekend achter de rug. 
De plaatselijke voetbaltrots werd 
zaterdag kampioen in de 4e klasse 
D nadat twee weken geleden de 
eerste plaats was overgenomen van 
SVVN Nijverdal. De beslissende 
wedstrijd werd met 5-0 gewonnen 
in en van Daarle door spelers met 
oer-Bruchtervelder namen als Wa-
terink, Lenters, Lubbers en Otten.

Koppeltuin – Er is een begin 
gemaakt met de inrichting van de 
zogenoemde Koppeltuin. Deze tuin 
ligt langs de Vecht in Hardenberg, 
achter natuurcentrum De Koppel, 
en loopt tot aan de Radewijker-
beek. Het gebied krijgt een nieuwe 
inrichting naar een ontwerp van 
kunstenaar Carmela Bogman. Het 
gebied waar de Koppeltuin wordt 
aangelegd, is grotendeels in eigen-
dom bij Staatsbosbeheer. De tuin 
wordt in de toekomst beheerd door 
vrijwilligers van De Koppel en leer-
lingen van AOC de Groene Welle.

Annexatie - Er is geen referendum 
voor nodig noch een actie van 
separatisten om de grens tussen 
Hardenberg en Bruchterveld te wij-
zigen. Een deel van bedrijventerrein 
Broeklanden hoort bij Hardenberg 
en een ander deel bij Bruchterveld. 
Omdat dit tot verwarring kan leiden 
gaat de gemeente de woonplaats-
grens aanpassen, zodat heel Broek-
landen tot het grondgebied van 
Hardenberg behoort. De straten die 
van woonplaats veranderen zijn de 
Kanaalweg-oost, de Broeklanden-
weg en de Duitslandweg. Het is tot 
nu toe rustig gebleven aan de grens.

Tegel - De atleet Gerrit Voortman 
uit Rijssen krijgt een tegel op de 
Hardenberger Walk of Fame tus-
sen de Gedempte Haven en de 
Amaliabrug. Hij onthult de tegel 
vrijdag 9 mei, voorafgaand aan de 
Hardenberg City Run. Voortman is 
onder meer Nederlands en Europees 
kampioen halve marathon geweest. 

Natuur - Tot en met eind augustus 
zijn er bij natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg natuurschilderijen 
te zien van Ina Janzen uit Bergent-
heim. Het zijn veelal vierkante 
schilderijtjes van onder meer boom-
klever, bonte specht en kramsvogel.

Hospice - Met ingang van 1 mei 
heeft hospice ’t Huis aan de Vecht 
in Hardenberg een nieuwe coördi-
nator. Verpleegkundige Karien Eg-
berts uit Vriezenveen is de opvolger 
van Joke Michel, die eind 2013 op 
eigen verzoek is gestopt.

Stemmen – Leerlingen van de 
juridische opleidingen van het 
Alfa-college in Hardenberg worden 
ingezet op de stembureaus bij de 
verkiezingen voor het Europees 
Parlement op 22 mei. Zij kunnen 
daarmee een studieopdracht vol-
tooien en de gemeente heeft een 
oplossing voor het probleem om 
voldoende mensen te vinden om de 
stembureaus te bemannen.

HARDENBERG – Het leek er 
even op dat de omstreden Aaltje 
Kraakdag voorgoed van de ka-
lender was verdwenen, maar de 
draad wordt dit jaar toch weer 
opgepakt.

In 2008 is voor het eerst aandacht 
geschonken aan deze ramp op 8 
mei 1708, toen Hardenberg door 
toedoen van Aaltje Kraak in de as 
werd gelegd. Sindsdien wordt ieder 
jaar op de een of andere manier 
stilgestaan bij dit ongeluk. Tot vorig 
jaar, toen er helemaal niets werd 
georganiseerd, hoewel de gemeente 

Koeien als attractie

Opnieuw Aaltje Kraakdag
op haar website beweert dat in 2013 
een beeld van Aaltje Kraak is ont-
huld. Dat was echter een jaar eerder. 
Nu hebben basisscholen uit Harden-
berg zich toch weer aangemeld voor 
een programma op 8 mei. Zo’n 150 
leerlingen komen vanaf 9.30 uur 
bijeen in de hervormde kerk aan de 
Voorstraat om onder meer te luiste-
ren naar verhalenvertelster Johanna 
van de Berg. Belangstellenden zijn 
hierbij welkom. Daarna zal het  
brandweerkorps  van Hardenberg 
op het Wilhelminaplein demonstre-
ren hoe tegenwoordig een brand 
wordt bestreden.

HARDENBERG – Natuurlijk zijn 
de meer dan 700 supporters van 
HHC teleurgesteld dat hun ploeg 
zaterdag in Spakenburg met 2-1 
verloor van ‘de blauwen’, maar 
over enige tijd hebben alleen nog 
maar de positieve ervaringen een 
plek gevonden in de herinnering. 
Een geweldige actie om in korte 
tijd 7 bussen te laten sponsoren 
zodat honderden supporters gratis 
naar Spakenburg konden reizen en 
een prachtige feestdag die begon 
met het uitzwaaien op sportpark De 
Boshoek en eindigde met de ont-
vangst van de selectie op datzelfde 

Kampioenschap uit beeld
sportpark. Dat tussendoor duidelijk 
was geworden dat Spakenburg een 
sterkere voetbalploeg had was jam-
mer, maar in de beleving niet door-
slaggevend. Zelfs de meestal niet al 
te joviale supporters van de tegen-
stander waren onder de indruk van 
de Hardenberger fans en lieten dat 
in geschrift ook blijken. Zaterdag 
ontvang HHC uittredend kampioen 
Katwijk, dat vecht voor de laatste 
kans om niet te degraderen. Overi-
gens hebben de Hardenbergers nog 
wel een theoretische kans op het 
kampioenschap maar dan moeten 
alle concurrenten verliezen.
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Af en toe is het goed je blik te 
verleggen van een dorpse omge-
ving naar die van een grote stad, 
om te ontdekken wat er allemaal 
nog meer in de wereld te koop is 
behalve de klepperman, de boemel 
naar Almelo en een optreden van 
de Sjompiesingers. En dan bedoel 
ik ook echt een grote stad, met zo’n 
miljoen inwoners of meer. Daarvoor 
moet je niet in Nederland zijn, maar 
bijvoorbeeld bij onze oosterburen 
en dan is de dichtstbijzijnde stad 
voor ons Keulen. Vorige week heb 
ik zo’n reis gemaakt, op de Dag 
van de Arbeid. Die dag zegt hier 
niets meer, of vrijwel niets, maar 
in Duitsland zorgen vakbonden en 
politieke groeperingen nog volop 
voor activiteiten. Daarmee worden 
niet de traditionele knokpartijen 
tussen punkers en politie bedoeld, 
maar het vullen van een plein – in 
het geval van Keulen de Heumarkt – 

met kraampjes, eettentjes, stalletjes 
waar t-shirts met de kop van Che 
Guevara worden verkocht of waar 
je kunt blikgooien op de extreem-
rechtse NPD en verder een groot 
podium voor cabaret en muziek.

Alle winkels zijn 1 mei gesloten op 
een paar souvenirzaken na, want de 
toeristen moeten wel hun geld kwijt 
kunnen. In plaats van te shoppen 
kun je bijvoorbeeld langs de Rijn 
wandelen, de gratis concerten in de 
Kölner Philharmonie bezoeken, de 
Dom van binnen bekijken of je op 
het plein voor deze middeleeuwse 
gotische kathedraal vergapen aan 
reusachtige bellenblazen en be-
delaars. Maar er was meer. Een 
fluitist van anderhalve meter hoog 

met cymbalen onder de hak van zijn 
rechterschoen en het teengedeelte 
van zijn linkerschoen, zodat hij 
zichzelf tijdens het fluiten ritmisch 
begeleidde, een duo op trommel en 
didgeridoo, dat Australisch blaasin-
strument van de Aboriginals. En zes 
personen die zich in zilverkleurige 
pakken hadden gehesen, een zilver-
kleurig masker hadden opgezet en 
verder niets anders deden dan tegen 
een muurtje zitten en af en toe met 
een buisje rammelen als er een paar 
centen in een bakje waren gegooid.

De volgende dag waren de winkels 
wel open en dat was te merken: 
duizenden Keulenaars die een 
extra vrije dag hadden genomen 
om bijvoorbeeld in een lange rij te 
gaan staan om de opening van de 
nieuwe Primark bij te wonen. Met 
een geniale actie van concurrent 
C&A: op 2 mei werden veel pro-

ducten met 50% korting verkocht 
en iedereen die dat wilde – en dat 
was vrijwel iedereen - kon gratis 
een grote ballon krijgen, zodat 
tijdens de opening van Primark 
de C&A-ballonnen het straatbeeld 
bepaalden. In de kelder van die 
C&A-winkel was een fanshop 
gevestigd van 1 FC Köln, net weer 
gepromoveerd naar de Bundesliga. 
En dus was het winkelgedeelte af-
geladen met alle denkbare en vooral 
ondenkbare prullaria: vogelbadjes 
in rood en wit, natuurlijk glazen 
en kleding met daarop de Keulse 
bok en iets waar de HHC-fans ook 
eens aan zouden moeten denken: 
een broodrooster in clubkleuren 
met het Köln-logo. En terwijl het 
clublied wordt afgespeeld zie je op 
de geroosterde boterhammen de 
afbeelding van de Dom. Voor wie 
de bijbehorende beelden wil zien: 
surf naar bit.ly/keulen2014.

HARDENBERG – Waaraan denk je als je het woord Staphorst hoort, 
wilde burgemeester Joop Alssema van deze West-Overijsselse gemeente 
weten van de gasten van de Kleppertoer. Uiteraard werd polio genoemd 
en verder klederdracht, zondagsrust en volksgericht. Allemaal waar, vond 
Alssema, maar je zou het eerst moeten denken aan de mens, de hardwer-
kende Staphorster die het dorp had gemaakt tot wat het nu was. Een deel 
van de geschiedenis van die Staphorster en zijn dorp was te zien op de plek 
waar de burgemeester die woorden uitsprak: de museumboerderij aan de 
Gemeenteweg in Staphorst.
Het museum in Staphorst was de pauzeplek van de 16e Kleppertoer van 
de Historische Vereniging Hardenberg. Vorige week was de promotierit, 

vandaar dat Alssema als gastheer optrad. Deze week zijn de eerste reguliere 
ritten van start gegaan. Vanaf de opstapplaats bij het Vechtdal College aan 
de Burgemeester Schuitestraat gaat de tocht langs Witharen, Ommerschans, 
Balkbrug, Rouveen naar Staphorst. Vandaar volgt het tweede gedeelte door 
Noord-Overijssel terug naar Hardenberg, zo’n beetje de loop volgend van 
de provinciale grensrivier de Reest.

Deze maand rijden de Sickmanbussen op dinsdag en woensdag, vanaf half 
juni ook op maandag. De tocht is telkens van 17.00 tot ongeveer 21.00 
uur, maar in juni en juli vertrekt men een uur later. Kaarten zijn ‘s morgens 
verkrijgbaar bij museum ‘t Stadhuus aan de Voorstraat in Hardenberg.

Kleppertoer richting Staphorst

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg heeft het afgelopen jaar 
afgesloten met een winst van een 
miljoen euro, terwijl was gerekend 
op een verlies van een half miljoen. 
Op een omzet van 130 miljoen euro 
geen cijfers om wakker van te lig-
gen, ware het niet dat dit positieve 
resultaat voor een deel te danken is 
aan het inzetten van reserves om het 
huishoudboekje van de gemeente op 
orde te houden. Er moet financieel 
scherp aan de wind worden gezeild, 
om de woorden van wethouder Jan-

Hardenberg financieel nog op koers
nes Janssen te gebruiken, want de 
toestand blijft nog wel even wankel.

Het voordelige resultaat van ruim 
een miljoen wordt voor een belang-
rijk deel veroorzaakt doordat een 
aantal projecten in 2013 nog niet 
volledig is uitgevoerd. Een andere 
meevaller dat jaar was een hogere 
uitkering uit het Gemeentefonds, 
maar deze verhoging was slechts 
tijdelijk want structureel mist de 
gemeente sinds 2012 vier miljoen 
euro aan inkomsten van het Rijk. 

Ook een meevaller was het lager 
uitvallen van de kosten voor hulp 
bij het huishouden. Volgens B&W 
komt dat door de andere manier van 
werken bij het toepassen van de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning. 
Er wordt meer dan vroeger gekeken 
naar wat de aanvrager zelf nog kan 
in plaats van het automatisch toe-
kennen van allerlei voorzieningen 
die veel geld kosten en vaak niet 
gebruikt worden. Een grote tegen-
valler was het bedrag van bijna 1,4 
miljoen euro dat afgeboekt moest 
worden op het grondbezit van de 
gemeente, maar B&W verwachten 
dat het grondbedrijf nu in rustiger 

vaarwater is terechtgekomen.

Voor de komende jaren ligt er nog 
wel wat werk voor het gemeente-
bestuur omdat Hardenberg amper 
vet op de botten heeft. De algemene 
reserves zijn nauwelijks op peil en 
er is ook nog eens een fors bezuini-
gingsprogramma bezig, maar door 
de nieuwe taken die de gemeente 
van het Rijk krijgt op het gebied 
van werk en zorg terwijl er op het 
bijbehorende geld wordt gekort 
zal er af en toe nog wat extra geld 
nodig zijn. En dat moet ‘ergens’ uit 
de eigen begroting gehaald worden. 
De gemeenteraad is 10 juni aan zet.

De museumboerderij in Staphorst is de pauzeplek tijdens de Kleppertoer.

Kloostertuin – Op de plek van 
het voormalige klooster in Sibculo 
moet dit najaar een kloostertuin 
komen. Dat is het eerste onderdeel 
van een miljoenproject om de 
kloostergronden en omgeving een 
nieuwe bestemming te geven. De 
nieuw opgerichte stichting Stuwend 
Sibculo wil meer leven in de brou-
werij en probeert van het dorp een 
schakel te maken tussen Twente en 
het Vechtdal. Om die reden hebben 
de beide burgemeesters van Twen-
terand en Hardenberg vrijdag 9 mei 
op de gemeentegrens een klooster-
paal geslagen en een bord met logo 
onthuld. Wat de spitsmuis van de 
plannen vind is niet bekend. Het 
beschermde diertje heeft tot nu toe 
de plannen voor het vroegere kloos-
terterrein kunnen tegenhouden.

Zwembad - Begin juni starten de 
eerste werkzaamheden voor de 
bouw van het nieuwe zwembad 
op de Sportboulevard aan de Jan 
Weitkamplaan in Hardenberg. Om 
belangstellenden hierover te infor-
meren vindt op woensdag 14 mei 
een inloopbijeenkomst plaats. De 
bijeenkomst wordt gehouden tussen 
19.00 en 20.30 uur in de centrale hal 
van het gemeentehuis.

Kunst - Kunstencentrum Vechtdal 
(voorheen De Muzerie) stopt per 
september met het culturele aan-
bod in de gemeente Hardenberg. 
De Openbare Bibliotheek werkt 
momenteel aan een plan om onder 
de naam Cultuurkoepel Vechtdal 
vanaf september het culturele aan-
bod te verzorgen. Kunstencentrum 
Vechtdal gebruikt de periode van 
september tot december om de or-
ganisatie af te bouwen. Het doel van 
de hele operatie is dat er jaarlijks 
zo’n 300.00 euro wordt bezuinigd 
op de subsidies van de gemeente.

Wandelen – De gemeente Harden-
berg is trots op de tweede plaats 
die bereikt is in de wedstrijd Wan-
delgemeente van het jaar, maar feit 
is dat de pogingen om via allerlei 
acties van dj’s, zangeressen, mar-
ketingmensen en twitterconnecties 
als winnaar gekroond te worden 
zijn mislukt. Vorige week is be-
kend geworden dat de Brabantse 
gemeente Eersel is uitgeroepen tot 
Wandelgemeente 2014. Vreemd is 
dat niet, want deze gemeente heeft 
alleen al een wandelsite (www.eer-
selwandelgemeente.nl) om u tegen 
te zeggen. Hardenberg heeft door 
de nominatie wel veel landelijke 
bekendheid gekregen en de samen-
werking door toeristische partijen 
heeft een impuls gekregen.

Classic TT – Wil Hartog, in 1977 
winnaar van de 500cc wedstrijd tij-
dens de TT in Assen, is zaterdag 21 
juni een van de historische sterren 
die meerijdt in de 11e Classic TT 
Gramsbergen. Deze gratis toegan-
kelijke wedstrijd wordt vanaf 12.30 
uur gereden op een stratencircuit 
in Anerveen. Voorafgaand aan de 
wedstrijd wordt op vrijdagavond 20 
juni nabij café Bolte de technische 
keuring van de motoren gehouden, 
waarbij enkele bijzondere racemo-
toren te zien en te horen zullen zijn.

Vechtival – Bij natuurcentrum De 
Koppel wordt  zaterdag 7 juni van 
10.30 tot 16.00 uur voor de tweede 
keer het Vechtival gehouden. Op 
het programma staan onder meer 
broodjes bakken bij Staatsbosbe-
heer, meezingen met popkoor Canta 
Libre, vaar- en wandelexcursies en 
snuffelen op de Vechtmarkt.



HARDENBERG – Het festijn moest even op gang komen in Hardenbergs 
nieuwste woonwijk Marslanden, maar in de loop van de middag werd 
het nog behoorlijk druk tijdens Marslanden Fit. Op het terrein tegenover 
schoolgebouw De Matrix konden de wijkbewoners meedoen met allerlei 
activiteiten om hun fitheid te verbeteren en er waren stands met informatie 

over gezond leven. De organiserende vereniging voor Plaatselijk Belang had 
dan ook veel instellingen op het gebied van zorg ( o.a. Baalderborggroep, 
Saxenburgh Groep) en bewegen (o.a. Dansschool Erik, Bodytrend, Fysio-
totaal) bereid gevonden mee te doen. ‘s Avonds konden de Marslanders 
laten zien wat ze in huis hadden tijdens Marslanden Got Talent.
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Als u eigenaar bent van een woning 
in de gemeente Hardenberg hebt 
u pas geleden een brief gekregen 
over de OZB. Iets met het woord 
fout erin en woning/niet-woning 
en WOZ-waarde. Het zou mij niet 
verbazen als u die brief na drie re-
gels bij het oud-papier hebt gelegd. 
Onleesbaar. En dus zonde van de 
moeite en het geld. De schuld voor 
deze wartaal ligt geheel en al bij 
eigenwijze ambtenaren die denken 
dat ze zelf wel zo’n briefje in elkaar 
kunnen flansen terwijl er een afde-
ling Communicatie is die dit veel 
beter zou moeten kunnen. De dames 
van die afdeling krijgen echter heel 
vaak een kant en klaar concept waar 
ze dan in feite geen soep meer van 
kunnen maken. Blijf hier met je ten-
gels van af, zou ik zeggen, bespreek 
met de voorlichters wat je duidelijk 

wilt maken en laat hen het werk 
doen, als die tenminste niet in een 
knip- en plakbui zijn. De ambtenaar 
die voor deze OZB-brief verant-
woordelijk is zouden ze eigenlijk, 
net zoals in de scholen in vroeger 
tijd, een week lang met een lange 
puntmuts door het gemeentehuis 
moeten laten lopen met daarop in 
chocoladeletters het woord Ezel.

De brief was voor de raadsleden 
vorige week dinsdag aanleiding 
om vragen te stellen, want ook 
voor sommigen van hen was de 
inhoud onduidelijk. Moet je nou 
volgend jaar inhalen wat je dit jaar 
niet hebt betaald? Of wordt de fout 

gerepareerd en krijg je nog een extra 
aanslag? Nou zijn het niet allemaal 
mensen met een universitaire oplei-
ding, die raadsleden, maar als zij het 
al niet snappen, wat moeten wij als 
‘gewoon volk’ dan met zo’n brief?
Hoe het wel zit? Ik heb het mij als 
volgt laten uitleggen. Stel dat u 
bijvoorbeeld 300 euro OZB hebt 
betaald. Dat had eigenlijk 320 euro 
moeten zijn, maar door een foute 
berekening is die verhoging niet aan 
u doorberekend. Eenmalig voordeel 
voor u, ongeveer twee kratjes bier 
verdiend want daar geeft u graag uw 
geld aan uit, blijkt uit onderzoek. 
Nu heeft de gemeenteraad vorig jaar 
besloten dat drie jaar achter elkaar 
de OZB wordt verhoogd omdat de 
gemeente op zwart zaad zit. In dit 
voorbeeld dit jaar van 300 naar 320 
euro, volgend jaar van 320 naar 340 

euro en daarna nog een keer van 340 
naar 360 euro. Die eerste verhoging 
heeft de gemeente gemist en dus 
moeten B&W maar zien hoe ze dat 
oplossen. Alleen u, als huizenbezit-
ter, hoeft dat niet te betalen. Maar 
nou komt het: volgend jaar moet 
in dit voorbeeld 340 euro worden 
betaald. Dat betekent een stap van 
300 naar 340 euro. Dat lijkt een hele 
grote stap. En dat is het natuurlijk 
ook. Alleen lijkt het erger dan het 
is omdat u die twee tientjes dit jaar 
niet hoefde te betalen.

Nog niet duidelijk? Dan zou ik 
de afdeling Belastingen van het 
gemeentehuis maar eens bellen, 
want daar zit vast en zeker ook de 
ambtenaar van die vreemde brief 
tussen. Trouwens, enig idee waar 
zo’n puntmuts nog te koop is?

Inktvisjes - Te vroeg geboren ba-
by’s krijgen in het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis in Hardenberg voortaan 
een handgehaakt inktvisje in hun 
couveuse. De pasgeborenen wor-
den er niet alleen een stuk rustiger 
van, ze trekken ook niet zo vaak 
meer aan de slangen en sondes. De 
tentakels van de inktvisjes lijken op 
de navelstreng die de baby’s vast-
hielden toen ze nog in de buik van 
de moeder zaten. Het idee is komen 
overwaaien uit Denemarken.

Veteranen - Aan de 7e veteranen-
dag op 31 mei in Hardenberg wordt 
meegewerkt door shantykoor Qua 
Patet Orbis, bestaande uit 25 oud-
mariniers uit Gelderland.  Zij treden 
om 13.30 uur op in het gemeente-
huis. Daarbij zijn belangstellenden 
van harte welkom, evenals bij de 
daaropvolgende vlaggenparade in 
het naastgelegen Stephanuspark.

Reptielen – In natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg is tot eind 
augustus een expositie te zien over 
amfibieën en reptielen, getiteld Ju-
rassic Polderland. In de tentoonstel-
ling spelen Nederlandse reptielen en 
amfibieën de hoofdrol.

Lelies - De PvdA Hardenberg is het 
getreuzel van wethouder Douwe 
Prinsse zat. Hij heeft al enkele 
keren beloofd dat een convenant 
wordt getekend met lelietelers 
over het verminderen van bestrij-
dingsmiddelen en het instellen 
van een spuitvrije zone in de buurt 
van bijvoorbeeld scholen, maar 
tot daden is het nog niet gekomen. 
Mondelinge vragen in de raad heb-
ben niet geholpen, zodat de PvdA nu 
schriftelijk heeft gevraagd- ook na-
mens de ChristenUnie, GroenLinks 
en D66 - waarom de afspraken nog 
niet zijn ondertekend. Verder willen 
de partijen weten wat er gebeurt met 
lelietelers die weigeren mee te doen.

Vistafette - De officiële start van 
het Hengelsportseizoen 2014 vindt 
dit jaar plaats in het Vechtdal Over-
ijssel en is gekoppeld aan een nieuw 
evenement: de Vechtdal Vistafette. 
Zaterdag 31 mei wordt een poging 
gedaan om een nieuw wereldrecord 
te vestigen: ‘Met zoveel mogelijk 
vissers op één moment aan één 
rivier’. Tussen 14.00 en 15.00 uur 
worden langs de hele rivier de Vecht 
tellingen uitgevoerd. Een notaris is 
aanwezig om het exacte aantal deel-
nemers vast te stellen. Rond 15.30 
uur moet duidelijk zijn of de re-
cordpoging is geslaagd. Deelname 
aan de Vechtdal Vistafette is gratis. 
Meer info is te vinden op www.
vechtdaloverijssel.nl/vistafette.

WAK – Op het Cultuurplein van 
het LOC+ aan de Parkweg in Har-
denberg wordt zaterdag 24 mei de 
Week van de Amateurkunst afge-
sloten met openbare schilder- en 
tekenlessen, kunstworkshops, klas-
siek ballet, een optreden van een 
djembé kindergroep, een workshop 
druktechniek en een concert van het 
Benjamin Britten Strijkorkest. De 
eerste activiteit begint om 10.00 uur. 

Rommelmarkt – De professor Wa-
terinkschool in Hardenberg houdt 
zaterdag 24 mei een rommelmarkt 
van 10.00 tot 13.00 uur. Vooraf-
gaand worden er spulletjes ingeza-
meld (geen grote meubelstukken). 
Dat kan nog t/m donderdag 22 mei, 
tijdens schooltijden en ‘s avonds 
tussen 19.00 en 21.00 uur.

N34 - Van 26 t/m 29 mei wordt 
tussen 19.00 en 6.00 uur gewerkt 
aan de N34, op het gedeelte tussen 
de Lutterhoofdwijk (N377) en de 
Overijsselse grens. 

HARDENBERG – De PvdA in de 
gemeenteraad van Hardenberg heeft 
twee weken geleden schriftelijk aan 
burgemeester Peter Snijders vragen 
gesteld over het Kinderpardon.

De burgemeester van Bunnik is een 
actie gestart om niet alleen kinderen 
in Nederland toe te laten die onder 
toezicht staan van de rijksover-
heid, maar ook kinderen die onder 
toezicht staan van de gemeente. De 
PvdA wilde weten of Snijders de 
petitie van zijn collega uit Bunnik 
had ondertekend en of hij tijdens 
de raadsvergadering van 13 mei 
antwoord zou willen geven. Nou 
is dat laatste ongebruikelijk, want 
een schriftelijke vraag moet altijd 
schriftelijk worden beantwoord. En 

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg heeft zes straatlan-
tarens geplaatst die werken op 
zonne-energie. Een aansluiting 
op het elektriciteitsnetwerk is 
daardoor overbodig geworden. De 
lichtmasten krijgen ook ‘s winters 
of bij laagstaande zon voldoende 
stroom om langdurig licht te kun-
nen geven. De masten staan op de 
hoek van de Knappersveldweg en 
Verlengde Kerkdijk in Oud-Lutten, 
bij begraafplaats De Larixhof in 
Rheeze en bij het gemeentehuis 
in Hardenberg. Als de lichtmasten 
bevallen wordt bekeken of ze ook 
op andere plekken geplaatst kunnen 
worden.

HARDENBERG - De Medezeg-
genschapsraad van basisschool 
De Kastanjehof heeft vorige week 
alle ouders een brief geschreven 
waarin staat dat de school nog een 
jaar open blijft.

Het was de bedoeling per augustus 
2014 de deuren te sluiten, maar na 
protestacties van ouders en leer-
lingen is gekozen voor een zorg-
vuldiger traject. De MR beseft dat 
openhouden niet mogelijk is door 
de keus die schoolbestuur Chrono 
heeft gemaakt, maar heeft nu wel 
bereikt dat er gezorgd wordt voor 
een goede overgang van kinderen 
en personeel. Wel wordt een klem-
mend beroep gedaan op de ouders 
om hun kind ook dit laatste jaar op 
de Kastanjehof te laten.

Extra jaar voor 
Kastanjehof

Straatlantarens 
op zonne-energie

Snijders ondertekent 
petitie Kinderpardon

dus was er ruimte voor de Christen-
Unie om met de vraag aan de haal 
te gaan door hetzelfde mondeling te 
vragen tijdens de raadsvergadering. 
Snijders vertelde dat hij de brief 
van Bunnik ook had ondertekend, 
hoewel er bij de gemeente en de 
stichting Vluchtelingenwerk geen 
gevallen bekend zijn van kinderen 
die buiten de boot dreigen te vallen. 
Kees Slingerland (GL) wist echter 
te vertellen dat het volgens hem 
minstens één kind in de gemeente 
Hardenberg betreft. Burgemeester 
Snijders deed vervolgens via de 
raad een oproep aan de inwoners 
van Hardenberg om aan te geven 
of er nog meer kinderen zijn die 
wellicht van het verruimde Kin-
derpardon gebruik kunnen maken.

Marslanden laat zien hoe fit het is 
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Rommelmarkt – In een tent naast 
de Sionskerk in Mariënberg wordt 
zaterdag 31 mei van 9.00 tot 12.30 
uur een rommelmarkt gehouden. 
Er wordt gereedschap, huisraad, 
verf en apparatuur verkocht en er 
staan kraampjes met bloemstukken, 
speelgoed en leesvoer. Er is een Rad 
van Avontuur en voor de inwendige 
mens wordt goed gezorgd.

Burgemeester – In ons land was 
afgelopen week alleen de verkie-
zing voor leden van het Europees 
parlement, maar in andere landen 
werden daar soms nog andere ver-
kiezingen aan vastgeknoopt. Bij de 
buren bijvoorbeeld moest ook een 
nieuwe burgemeester van de Sam-
tgemeinde Emlichheim gekozen 
worden. Alle inwoners waren uitge-
nodigd om zondagavond de uitslag 
in het dorpshuis bij te wonen. Niet 
volgens het strakke Duitse protocol 
maar “in lockerer Atmosphäre”. 
Dat kon waarschijnlijk omdat de 
verkiezing niet erg spannend was: 
er was maar één kandidaat. Nie-
mand had het aangedurfd zich als 
tegenkandidaat aan te melden voor 
de populaire burgemeester Daniela 
Kösters. Het enige dat de burgers 
konden aankruisen was Ja of Nee.

Mantelzorgboete – De PvdA in 
Hardenberg is niet blij met de plan-
nen van de eigen staatssecretaris 
Kleinsma, om ouderen die bij hun 
familieleden intrekken te korten op 
hun AOW. “De afdeling verzoekt 
u met klem dit onzalige voorstel te 
verwerpen. In Hardenberg proberen 
we juist om mantelzorg te stimu-
leren in plaats van te bestraffen”, 
hebben ze vorige week de staats-
secretaris van Sociale Zaken laten 
weten. Het plan om AOW’ers die 
vanwege de nodige zorg bij familie-
leden intrekken vanaf juli 2015 300 
euro te korten valt buitengewoon 
slecht bij de PvdA-achterban.

Bosprijs - Stichting Bostheater is de 
winnaar van de eerste Cultuurprijs 
in de gemeente Ommen. De prijs is 
afgelopen zaterdag uitgereikt. De 
Cultuurprijs is door de gemeente 
ingesteld als waardering voor alle 
mensen en organisaties die bouwen 
aan cultuur in Ommen. De grote 
opknapbeurt van het theater en het 
zorgen voor een programma dat 
aantrekkelijk is voor Ommenaren, 
inwoners van buurgemeenten en 
toeristen waren belangrijke zaken 
om dit vrijwilligersproject  te eren.

Afspraak - Negen van de tien 
bollenboeren in de gemeente Har-
denberg, de Werkgroep Bollenteelt 
Hardenberg en de gemeente Har-
denberg hebben vrijdag 23 mei het 
Convenant Bollenteelt Hardenberg 
ondertekend. In dit convenant 
staan afspraken over de manier 
waarop lelietelers die actief zijn in 
de gemeente Hardenberg gewas-
beschermingsmiddelen gebruiken. 
Voor de Werkgroep Bollenteelt is 
dit nog maar een eerste stap om de 
gezondheid van buren van lelievel-
den te bevorderen.

Thuis wonen - In Dedemsvaart 
is donderdag 22 mei het eerste 
exemplaar van Optimaal Thuis 
officieel in gebruik genomen. Dat 
is een kant-en-klare aanbouw bij 
een woning voor mensen die bij-
voorbeeld hun slaap- en badkamer 
op de verdieping niet meer kunnen 
bereiken vanwege rolstoelgebruik. 
De aanbouw kan worden verwij-
derd wanneer hij niet meer nodig is 
waarna hij bij een andere huis wordt 
geplaatst. Ditt systeem waardoor 
mensen langer thuis kunnen wonen 
is ontwikkeld door Van Dijk Bouw.

Er was even een lichte vorm van 
paniek, tijdens de raadsvergadering 
halverwege mei. Er waren enkele 
voetbalclubs in de gemeente Har-
denberg kampioen geworden en dat 
moest toch in de kantine gevierd 
kunnen worden? Maar de raad had 
net afgesproken dat de kantines 
een uur na de laatste wedstrijd of 
training gesloten moeten worden. 

Gelukkig reageerde burgemeester 
Peter Snijders op de vraag van het 
verontruste CDA-lid dat de regels 
hem toestonden uitzonderingen te 
maken. En in het geval van een 
kampioenschap zou hij uiteraard 
positief reageren als de vereniging 
een aanvraag had ingediend. Het 
raadslid was nog niet helemaal 
tevreden, want stel nou dat je onver-
wacht kampioen wordt? Jouw club 
wint tegen alle verwachtingen in de 
laatste wedstrijd en de concurrenten 
laten steken vallen. Daar kan jouw 
club zich niet op voorbereiden, 

zodat er geen vergunning is aange-
vraagd. Wat dan? Ook in dat geval 
zal de burgemeester zich als een 
echte burgervader gedragen en toe-
stemming geven tot een langdurig 
feestje, in de hoop dat de voetballers 
niet àl te dronken worden en er geen 
rotzooi wordt getrapt. Dat kan hier 
gelukkig nog, zo’n beroep doen 
op ieders nuchter verstand. Zelfs 
wanneer er alcohol in het spel is. 
Er is alleen een probleem als een 
club meer dan vier teams heeft die 
kampioen worden, want er mogen 
maximaal vier ontheffingen per 
jaar per kantine worden verleend. 
Maar ach, met het inschakelen van 
wat Belchinezen moet het lukken 
om een paar teams op dezelfde dag 
kampioen te laten worden en blijft 
het feestvieren binnen de wettelijke 
perken.

Toch zijn de regels niet soepel ge-
noeg om Volendammer Kees Tol te 
verleiden de clubkleuren van HHC 
te dragen. De topscorer van voetbal-
vereniging Spakenburg is vorig jaar 
overgestapt van Noordwijk naar ‘de 
blauwen’ en dat bevalt hem prima. 
Hij had ook bij ‘de roden’ uit het 
vroegere vissersdorp kunnen spe-
len, maar daar had hij naar eigen 
zeggen geen goed gevoel bij. “Op 
donderdagavond zitten we vaak 
tot na middernacht in de kantine. 
Daar geniet ik van”, beweert hij in 
het boek Puur Topklasse. “Onder 
spelers, supporters en sponsors is 
het ontzettend gezellig.” Zo lang 
in de kantine zitten, dat zal hem in 
Hardenberg niet lukken. Helemaal 
niet nu de gemeenteraad extra geld 
heeft uitgetrokken voor controleurs. 
Dit jaar is het nog even niks, want 
degenen die moeten controleren of 
alles wel volgens de regels verloopt 
hebben daar 50 uren voor. Per jaar, 
welteverstaan. Met al die sportclubs 

in de gemeente Hardenberg die een 
eigen kantine hebben is dat natuur-
lijk onbegonnen werk. Volgend jaar 
wordt dat beter, zegt de een. Nee, 
slechter, vindt de ander. Hoe dan 
ook, het wordt in elk geval anders. 
Kruistocht van christelijke moraal-
ridders en SDAP-erfgenamen die 
lid zijn van de blauwe knoop? Of 
een onderdeel van de strijd tegen 
het vele gezuip in deze streek van 
het land, waardoor je letterlijk van 
braindrain kunt spreken?

Goed, de raad moet eind mei nog 
even een definitief besluit nemen 
maar dat zit wel snor. In plaats van 
50 uur op jaarbasis is er dan 40.000 
euro beschikbaar voor controles. 
Nog niet veel, want dat betekent dat 
er alleen geld is om te controleren 
na klachten van burgers of kroegba-
zen. Voor de sportieve drinkers zal 
er niet veel veranderen, maar het 
staat allemaal wel mooi op papier. 
En dat is ook wat waard.

HARDENBERG – De WAK, de Week van de Amateurkunst, is zondag 25 
mei afgesloten met kunstexposities en open ateliers. De dagen daarvoor 
lieten amateurs in de regio van zich horen tijdens optredens, concerten, 
exposities, openbare repetities, lezingen en workshops.

De gemeenten Ommen, Dalfsen en Hardenberg werken sinds 2013 in-
tensiever samen op het gebied van  kunst en cultuur. Dat heeft vorig jaar 
geresulteerd in de eerste Vechtdal WAK. Ook voor 2014 gold dat de drie 
gemeenten graag activiteiten wilden stimuleren die de gemeentegrenzen 

Amateurs hebben zich week lang gepresenteerd

zouden overstijgen, maar daar is weinig van terecht gekomen omdat de 
muzikanten, clubs en verenigingen blijkbaar het liefst zelfstandig werken.
Eén van die muzikale optredens door amateurs was het voorjaarsconcert 
Klassiek ontmoet Populair in de Sint Vituskerk in Dedemsvaart. De zussen 
Ellen en Annet Uythof, pianist Jan Kamphuis, gitarist Geert van de Logt 
en aan het eind dochter Lisa van Ellen Uythof hebben zo’n 50 bezoekers 
laten horen dat werk van Mozart, Schubert en Schumann, Ierse dranklied-
jes, een winnend liedje van het Eurovisie Songfestival en een Afrikaans 
wiegeliedje ook door amateurs op hoog niveau gezongen kunnen worden.

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg heeft tijdens de ge-
meenteraadsverkiezingen in maart 
samen met vier andere gemeente 
meegedaan met een landelijk ex-
periment. De stemmen zijn vanuit 
de stembureaus naar het gemeen-
tehuis gebracht om daar geteld te 
worden. Het experiment moest het 
tellen van de stemmen efficiënter, 
betrouwbaarder,  transparanter en 
beter controleerbaar moet maken.

Vorige week is bekend geworden 
wat het experiment in Hardenberg 
heeft opgeleverd. Volgens de on-

Stemexperiment niet geslaagd
derzoekers moest er veel extra werk 
worden verricht waardoor het tellen 
duurder is geworden. De kwaliteit 
is volgens de onderzoekers niet 
toegenomen. Omdat het tellen in de 
raadszaal gebeurde, waar iedereen 
die dat wilde toegang kreeg, zou er 
sprake kunnen zijn van meer open-
heid, maar behalve door enkele 
vertegenwoordigers van de lokale 
en regionale pers is daar vrijwel 
geen gebruik gemaakt. De conclusie 
is dan ook dat het experiment wat 
Hardenberg betreft geen vervolg 
hoeft te krijgen. Stemmen per 
stemcomputer heeft de voorkeur, 

aldus de gemeente. De uitkomst 
van het onderzoek in de andere vier 
gemeenten is nog niet bekend.

REGIO - Waterschap Vechtstromen 
(o.m. de gemeenten Hardenberg 
en Twenterand) wil het belang 
van schoon en veilig water onder 
de aandacht brengen van basis-
schoolkinderen. Om dit te bereiken 
geven vrijwilligers waterlessen aan 
scholieren in groep 7 en 8. Hiervoor 
is het waterschap op zoek naar vrij-
willigers die waterlessen in Twente 
willen geven. Dit houdt in dat wordt 

uitgelegd waarom schoon en veilig 
water belangrijk is en hoe op een 
rioolwaterzuivering het water wordt 
schoongemaakt. De lessen bestaan 
uit twee delen, een les in de klas en 
ongeveer twee weken daarna een 
rondleiding op de rioolwaterzuive-
ring in de buurt. Voor meer informa-
tie is Janneke Heukers beschikbaar 
via tel. 088 220 3498.

Waterschap zoekt 
vrijwillige lesgevers

Noabermarkt - Tubbergen krijgt ook 
een noabermarkt. Dat is een maan-
delijkse markt met producten die 
geteeld en geproduceerd zijn op het 
platteland. De eerste noabermarkt is 
zondag 1 juni van 12.00 tot 17.00 uur.
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De raadsleden in Hardenberg lezen 
goed hun kranten en kijken met 
enige regelmaat naar nieuwspro-
gramma’s op tv of lezen berichten 
op websites. En elke keer als er 
weer iets gebeurd is in den lande 
wordt dat vertaald naar de lokale 
situatie. Het gaat nog niet zover 
dat ze na een aanslag op het Joods 
Museum in Brussel aan B&W vra-
gen of ook de joodse inwoners van 
Hardenberg speciale bescherming 
krijgen. Of dat ze willen weten 
hoeveel burgers in onze gemeente 
een wapenvergunning hebben als er 
weer eens ergens een schietpartij is 
geweest. Maar over andere nieuw-
tjes wordt met enige regelmaat aan 
de bel getrokken.

Vorige week dinsdag kwamen de 
asielzoekers weer voorbij. Fractie-
voorzitter Hans Botter van OpKoers 
had begrepen dat er sinds april elke 
week duizend asielzoekers bijko-
men, voornamelijk uit Eritrea en 
Syrië. Is Hardenberg benaderd door 
het COA voor acute opvang, wilde 

hij weten. En zo ja, waar worden 
die mensen ondergebracht? Of de 
gemeente soms actief naar plekken 
zoekt in bijvoorbeeld leegstaande 
schoolgebouwen of pakhuizen, 
was zijn volgende vraag. Wethou-
der De Vent kon hem geruststellen 
(of misschien moest hij hem wel 
teleurstellen, ik ken het standpunt 
van OpKoers inzake asielzoekers 
niet), want Hardenberg is niet in 
beeld. Waarschijnlijk durft het COA 
niet meer, na de mislukte poging 
vorig jaar om De Eik in Slagharen 
te heropenen.
Natuurlijk werd er ook gesproken 
over Attero. Dat is een afvalver-
werker in Brabant die gemeentes 
een boete wil opleggen omdat ze 
te weinig afval leveren. Een jaar 
of 20 geleden zijn er contracten 
afgesloten over de hoeveelheid 
restafval die de gemeenten aan 
Attero leveren. Nu de afvalschei-

ding ook in Brabant succesvol is 
gebleken wordt minder aangeboden 
dan is afgesproken en komen de 
gemeenten eigenlijk hun afspraken 
niet na. Schandalig dat dit bedrijf 
boetes oplegt, meende wethouder 
Jannes Janssen. Blijkbaar vindt hij 
dat contracten met bedrijven net zo 
zijn als contracten met voetbaltrai-
ners, namelijk van nul en generlei 
waarde. Maar dit zou Hardenberg 
niet kunnen overkomen, vertelde hij 
de raad, want de gemeente heeft dit 
soort problemen afgedekt.

De derde vraag kwam van Kees 
Slingerland (GL). In een nieuwsbe-
richt van waterschap Vechtstromen 
stond dat in april 150 agrariërs 
waren gecontroleerd op het gebruik 
van bestrijdingsmiddelen in een pe-
riode dat dit niet mag. Bij 37 boeren 
was een overtreding geconstateerd 
en 8 van hen hebben een boete 
gekregen. Hoeveel daarvan komen 
uit de gemeente Hardenberg, wilde 
Kees weten. Uiteraard wisten B&W 
dit niet want hij had het aan het wa-

terschap moeten vragen. Dat heb ik 
trouwens voor hem gedaan, gewoon 
even vragen aan de voorlichters. 
Alleen waren die vorige week te 
druk met de berichtgeving over de 
wateroverlast. Ze konden pas na het 
weekeinde reageren, zeiden ze, en 
dat was voor deze bijdrage te laat.

Waar raadsleden tot mijn verbazing 
nog niets over gevraagd hebben is 
het bericht dat agrariërs, en met 
name bollentelers, het grondont-
smettingsmiddel metam-natrium 
met onmiddellijke ingang niet 
meer mogen gebruiken, omdat het 
waarschijnlijk schadelijk is voor 
kinderen. RTV Drenthe berichtte 
het als eerste, gevolgd door de Tele-
graaf. De inkt van het Hardenberger 
convenant met de bollenboeren 
is nog niet droog of het stuk lijkt 
alweer achterhaald. Wat betekent 
dit verbod voor het convenant, had 
ik willen weten. Maar misschien 
lezen raadsleden geen Telegraaf en 
komt die vraag nooit. Kan meteen 
de eerste zin in de prullenbak.

HARDENBERG - De gemeente-
raad van Hardenberg vraagt zich af 
of het wel lukt om over tweeënhalf 
jaar het aantal ambtenaren van de 
Bestuurdienst Ommen-Hardenberg 
(BOH) met ongeveer 85 te ver-
minderen. Of eigenlijk gaat het 
om meer, omdat dit het aantal 
fulltime banen betreft en sommige 
ambtenaren in deeltijd werken. De 
werkplekken verdwijnen omdat de 
gemeente moet bezuinigen, maar 
makkelijk gaat dit nog niet omdat 
is afgesproken dat voorlopig geen 
gedwongen ontslagen mogen val-
len. Toen wethouder Douwe Prinsse 
dit aangaf vroeg CU-raadslid Sake 

Twijfel of verminderen
aantal ambtenaren lukt

Stelpstra “of B&W alvast een 
voorschot nemen op het misluk-
ken van de plannen.” Uiteraard gaf 
Prinsse dit niet toe, want dat was 
de hele raad over hem heen geval-
len. Maar hij kon ook niet zeggen 
dat het zeker zal lukken, want dan 
wordt hij politiek opgeknoopt als de 
doelstellingen straks niet op tijd zijn 
gehaald. Vandaar dat Prinsse zei 
dat het college er nog steeds vanuit 
gaat dat alles zal verlopen zoals 
gepland. Via natuurlijk verloop en 
detachering moet het grootste deel 
van de personeelsbezuiniging wor-
den behaald en vanaf 2016 kunnen 
er ook gedwongen ontslagen vallen.

HARDENBERG - Als je een bedrag 
van twee ton als handgeld wilt heb-
ben om in geval van nood verder 
te kunnen met een project en je 
noemt dat ‘reserve’ dan krijg je de 
gemeenteraad op je dak. Noem je 
het ‘post onvoorzien’ dan is er niets 
aan de hand omdat de raadsleden 
wel snappen dat je niet voor elke 
kleinigheid de raad om geld moet 
vragen. Wethouder Douwe Prinsse 
had vorige week moeite om het 
verschil uit te leggen.
De Bestuursdienst Ommen-Har-
denberg (BOH) heeft afgelopen 
jaar ruim 9 ton overgehouden. Dit 
geld kan terugvloeien in de kassen 
van Ommen en Hardenberg, maar 
eerst willen de bestuurders daar 
nog vier ton van afhalen: twee ton 

Raad wil geen geld in reservepot BOH
om de ambtelijke top te veranderen 
(de huidige directeur en adjunct-
directeur verdwijnen waarna de 
leiding in handen komt van de 
gemeentesecretaris van Hardenberg 
Jolanda Waaijer en de gemeentese-
cretaris van Ommen Leonie Den-
neberg) en twee ton als een buffer 
voor het opvangen van onverwachte 
tegenvallers. Bij het samenvoegen 
van de ambtenaren van Ommen en 
Hardenberg was afgesproken dat 
er geen reservepotje gevormd zou 
worden en dan kon die twee ton 
daar niet voor gebruikt worden, 
meende met name CU-raadslid 
Sake Stelpstra. Uiteindelijk wist 
Prinsse de raad ervan te overtuigen 
dat het wel handig was om een ‘post 
onvoorzien’ te hebben.

Twee dagen lang zijn de inwoners 
en bezoekers van Hardenberg 
verwend met 12 solisten, duo’s en 
groepen die hun talenten op straat 

hebben getoond. Al 20 jaar brengt 
Kunsten Op Straat professioneel 
straat- en locatietheater naar Har-
denberg, met dit keer artiesten van 

dichtbij uit Nederland, België en 
Duitsland, maar ook uit landen als 
Polen, Spanje en Chili. Voor een 
flink spektakel zorgden vrijdagmid-

dag de spelers van de Compagnie 
Deviaton, die dankzij de deelname 
van het publiek aan hun optreden op 
veel waardering kon rekenen.

Jubileum – Zondag 1 juni was het 
60 jaar geleden dat de voetbalver-
enigingen HVC uit Hardenberg en 
sv Heemse uit Heemse fuseerden 
tot voetbalvereniging HHC. Het 
60-jarig bestaan wordt zaterdag 7 
juni groots gevierd op sportpark 
De Boshoek. Vanaf 14.30 worden 
wedstrijden gespeeld met hoofdrol-
len voor oud-kampioenen, het jubi-
leumboek wordt gepresenteerd en ‘s 
avonds is er feest in het clubhuis.

Kunstkick – Het cultureel pro-
gramma Kunstkick voor scholieren 
blijft in Hardenberg bestaan. Tot nu 
toe was het zo dat leerlingen van 
leerjaar 2 en 3 van het voortgezet 
onderwijs workshops volgen en als 
afsluiting een voorstelling, film of 
concert bezoeken. Nu Kunstencen-
trum Vechtdal per september stopt 
omdat de gemeente de subsidie-
kraan dichtdraait leeft de angst bij 
de organisatie en de scholieren dat 
Kunstkick een vroegtijdige dood zal 
sterven. De gemeente heeft echter 
aan Cultuurkoepel Vechtdal – de 
lokale opvolger van het kunsten-
centrum – laten weten dat de jon-
geren ook komende jaren moeten 
‘kunstkicken’.

Kleedkamers – Korfbalvereniging 
UNI in Kloosterhaar mag voor-
zichtig hopen op uitbreiding van 
het aantal kleedkamers. B&W van 
Hardenberg hadden bedacht dat 
de club twee stuks krijgt en voor 
twee andere mag aankloppen bij 
de plaatselijke voetbalvereniging 
om samen te delen. Daar waren 
de korfballers maar voor een deel 
tevreden mee. Met name het sa-
men delen met de voetballers gaat 
niet goed, liet voorzitter Marleen 
van Nuil in april weten aan de ge-
meenteraad. Er ontbreekt nog een 
bedrag van zo’n 40.000 euro om 
zelf vier kleedkamers te bouwen. 
Tijdens de raadsvergadering van 
dinsdag 27 mei liet CDA’er Dirk 
van der Valk weten dat zijn partij 
de handschoen oppakt en probeert 
dekking te vinden voor het bedrag 
dat nog nodig is.

Legaal – De gemeente gaat de ille-
gale verhuur van 4 woonkamers in 
het pand Hessenweg 75 in Harden-
berg legaliseren. Op de eerste ver-
dieping worden volgens de eigenaar 
als sinds 1993 4 kamers verhuurd 
aan jongeren, wat al jaren bekend 
is bij de gemeente en de brandweer 
maar waar nooit officieel toestem-
ming voor is gegeven. Dat gaat nu 
wel gebeuren. Daarnaast mag de 
winkelruimte in het pand verbouwd 
worden tot woning. Hierin was 
tot voor kort Appie’s Hengelsport 
gevestigd.

Goede doel - De jaarlijkse kla-
verjasavond voor het goede doel 
van spelers van Bergentheim-6 en 
Mariënberg-6 heeft dit jaar ruim 
200 euro opgeleverd. Het bedrag is 
geschonken aan  hospice ’t Huis aan 
de Vecht in Hardenberg.

Pannenkoek – Het jaarlijkse dorps-
feest in Kloosterhaar waarbij het 
draait om pannenkoeken eten en 
– vooral – om elkaar ontmoeten 
wordt zaterdag 14 juni gehouden 
van 16.00 tot 19.00 uur. Jong en 
oud kunnen op het terrein achter 
dorpshuis ’t Haarschut versgebak-
ken pannenkoeken eten en zich 
vermaken met muziek, dans en 
spelactiviteiten. Er wordt onder 
meer opgetreden door dweilorkest 
de Haarschutters, een streetdance-
groep en de eigen DJ van jeugdhonk 
Kloo-jo.

redactie@sallander.nl



Zou ons dat nou iets gekost hebben, 
dat we tegenwoordig op de weer-
kaart van het NOS-journaal staan? 
Dat voetbalvereniging HHC de 
naam Hardenberg achter het origi-
neel heeft geplakt heeft de gemeente 
een paar duizend euro gekost. Maar 
dit? Als de weermannen het heb-
ben over Midden-Nederland zie je 
dat Hardenberg bij de noordelijke 
grens van het midden ligt. Provin-
ciegenoot Steenwijk is ook te zien, 
maar die regio ligt dan weer net bij 
de zuidelijk grens van het noorden, 
als u begrijpt wat ik bedoel.
 
Heel Nederland weet over enige tijd 
waar Hardenberg ligt, zodat we in 
verre oorden niet meer hoeven te 
zeggen dat we in de gemeente van 
het Ponypark Slagharen wonen. Dat 
wonen we trouwens ook niet, want 
de naam is al enkele jaren geleden 
veranderd in Attractiepark Slagha-
ren, vanwege het verdwijnen van de 

beestjes. Toch is de naam Ponypark 
veel mooier. En nu het park niet 
meer in Nederlandse handen is maar 
eigendom is geworden van een 
Spaanse investeringsgroep, kunnen 
we die oorspronkelijke naam best 
weer gebruiken, dat verstaan die 
Spanjaarden toch niet. En boven-
dien is het een soort eerbetoon aan 
oprichter Henk Bemboom, die twee 
weken geleden is overleden.

Wat ik mij afvraag is of de kinde-
ren van Henk Bemboom nu weer 
gewoon Bemboom heten en geen 
Bembom. Een jaar of wat geleden 
hebben ze de tweede o laten vallen, 
het kan ook de eerste zijn geweest, 
dat is nooit officieel bekend ge-
maakt. Dat klinkt internationaler en 
is voor buitenlanders makkelijker 

uit te spreken. Misschien blijft 
die o wel weg, want zoon Bouwe 
heeft net toestemming gekregen 
aan de Zwarte Dijk in Slagharen, 
tegenover sportpark De Kei, een 
paardenhouderij te beginnen voor 
het fokken, trainen en verhandelen 
van Arabieren. Blijkbaar is in de 
paardenhandel geld te verdienen.  

Dat is ook te merken aan de familie 
Koopmans uit Elim die veel geld 
heeft overgehouden aan allerlei 
zaken die met springconcoursen 
te maken hebben. Zoveel dat ze 
geweldige maneges konden bouwen 
en nu het voormalige AZC De Eik 
hebben gekocht, vlak bij het Pony-
park en ook vlakbij de paardenhou-
derij van Bembom. Niet voor de 
hoofdprijs, overigens. Ooit wilde 
het COA 1,7 miljoen euro hebben 
voor het voormalige nonnenkloos-
ter, de kloosterschool en het ruim 
5 hectare grote terrein, later werd 

dat 1,4 miljoen en op de site van de 
makelaar stond als laatste vraagprijs 
595.000 euro. En waarschijnlijk is 
zelfs dat bedrag niet betaald.

Voor het hoofdgebouw zijn nog 
geen concrete plannen – “iets met 
zorg?”- maar de andere ruimtes 
worden geschikt gemaakt om dienst 
te doen als groepsaccommodatie. 
Zeker voor Polen, Roemenen en 
Bulgaren die als seizoenarbeiders 
komen werken, gaat het verhaal in 
Slagharen. Volgens de gemeente 
kan dat niet, want er mag niet 
gewoond worden. Maar wat als ik 
in Polen woon en tijdelijk, zeg een 
maand of zes, onderdak nodig heb? 
Ook dan niet, meent een gemeente-
lijke woordvoerder. Het vervolg zal 
dus wel iets met paarden en paar-
denvolk te maken hebben, neem 
ik aan. Met als naam Paardenpark 
Slagharen? Beter van niet.

Kortweg .............ergee
Woensdag 11 juni 2014
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HARDENBERG - De werkloosheid 
met een derde laten dalen, zorgen 
voor meer banen bij bedrijven, die 
banen laten opvullen door werkloze 
jongeren, ouderen en vooral lager 
opgeleiden uit de regio en meer 
werk creëren door de samenwerking 
met Duitsland te zoeken.
Dát is de kern van het banenplan, dat 
op initiatief van de burgemeesters 

Ambitieus banenplan

HARDENBERG - De scholen 
in de gemeente Hardenberg zijn 
niet blij met de plannen van het 
gemeentebestuur om te stoppen 
met de gemeentelijke logopedie. 
Zij vinden het toch wel prettig 
dat een keer per jaar met een 
logopedist de twijfelgevallen wor-
den besproken of dat standaard 
een grofmazige screening wordt 
gehouden.

De gemeente wil per 1 januari 

Gemeente stopt met logopedie anders over. De ziektekostenver-
zekering dekt niet wat de scholen 
willen. Volgens Chrono hebben ze 
in Zwolle een systeem ontwikkeld 
dat goed werkt en dat de gemeente 
Hardenberg toch 30.000 euro kan 
besparen.
De gemeente erkent dat het plan 
van Chrono een meerwaarde heeft 
ten opzichte van de eigen plannen, 
maar omdat een screening door 
een logopedist volgens B&W geen 
gemeentelijke taak is moeten de 
scholen het plan zelf maar uitwer-
ken en betalen. Of de gemeenteraad 
dat ook vindt moet nog blijken.
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2015 stoppen om ruim 40.000 euro 
te besparen. Dat kan ook, zegt de 
gemeente, omdat met het Centrum 
voor Jeugd en Gezin afspraken zijn 
gemaakt om vroegtijdig onderzoek 
te doen naar spraak- en taalproble-
men, waarbij een belangrijke rol is 
weggelegd voor de jeugdarts. Bo-
vendien zit logopedie tegenwoordig 
in het basispakket van de zorgverze-
kering. De onderwijskoepel Chrono 
(christelijke basisscholen in de 
gemeente Hardenberg) denkt daar 

van het stedelijk netwerk Emmen, 
Coevorden, Hoogeveen en Harden-
berg gemaakt is. Donderdag 5 juni 
hebben zij het plan overhandigd 
aan de Drentse Commissaris van de 
Koning, Jacques Tichelaar. De vier 
gemeenten vragen medewerking en 
€ 75 miljoen van het Rijk. Hiervoor 
willen ze onder meer een fonds 
voor bedrijven, een acquisiteur voor 

buitenlandse investeringen, zoge-
heten invoegstroken voor jongeren 
om wekelijks in het onderwijs in 
te stromen, bedrijfsvakscholen en 
een nauwere samenwerking met 
Duitsland. Bovendien willen ze 
minder regels zodat Nederlanders 
makkelijker in het Duitse grensge-
bied kunnen werken. Het doel is de 
werkeloosheid fors te verminderen, 
binnen drie jaar moet het naar het 
landelijk gemiddelde dalen. Daarbij 
moet echter wel aangetekend wor-

den dat het met de werkloosheid 
in de gemeente Hardenberg nog 
relatief meevalt. Toen vorig jaar 
gesproken werd over een mogelijke 
sluiting van TBS-kliniek Veldzicht 
in Balkbrug waren de cijfers 14,1% 
werklozen in Hoogeveen en 7,6% in 
Hardenberg.

De vier gemeente willen het aan-
tal werklozen terugdringen door 
meer banen in het bedrijfsleven te 
creëren, deze laten invullen door 
mensen uit de regio en bovendien 
de kansen op banen in Duitsland 
benutten. Het creëren van banen 
moet gebeuren door het voor be-
drijven aantrekkelijk te maken 
om werk uit Azië terug te halen 
en om buitenlandse investeerders 
aan te trekken. De kansen zien de 
gemeenten vooral op het terrein 
van kunststof, chemie en vezels. 
In totaal hebben de colleges zo’n 
twintig ideeën ontwikkeld om het 
banenplan body te geven. Het is 
nu de taak van Tichelaar om zijn 
netwerk in Den Haag aan het werk 
te zetten, zodat het kabinet met geld 
over de brug komt om deze regio 
zichzelf te laten helpen.

Voetbalvereniging HHC uit Hardenberg heeft afgelopen weekeinde het 
60-jarig jubileum gevierd. Dat gebeurde onder meer met een wedstrijd 
tussen twee teams van oud-spelers. In de rust werd het boek Oranje zwart 

diep in ons hart van Peter Hertog over de clubhistorie gepresenteerd aan 
vier HHC’ers met een grote staat van dienst: vlnr. Lars Offringa, Jan Harm 
Hultink, Peter Hertog, Freek Hamberg en Jaap Nauta.

De Eik - Het centraal orgaan voor 
de opvang van asielzoekers (COA) 
heeft De Eik aan de Coevorderweg 
in Slagharen verkocht. De nieuwe 
eigenaren willen het terrein en de 
panden, met uitzondering van het 
klooster, een recreatieve invulling 
geven. Volgen het COA zijn Henri 
Koopmans uit Elim  - bekend in 
de paardenwereld – en zijn partner 
Diana de Boer de nieuwe eigenaars. 
Volgens de plannen worden de 
kloosterschool, het paviljoen en 
de schoolbarakken verbouwd tot 
groepsaccommodatie. Het hoofdge-
bouw, het vroegere klooster, wordt 
aan de buitenkant gerenoveerd. 
Omdat de gebouwen bestemd zijn 
voor toeristische, recreatieve of 
maatschappelijke functies mag er 
niet gewoond worden. De gemeente 
verwijst de verhalen dat er Poolse 
of Bulgaarse seizoenarbeiders ge-
huisvest worden naar de prullenbak.

N34 - De provincie Overijssel en 
de gemeente Hardenberg presen-
teren dinsdag 17 juni  tijdens een 
inloopbijeenkomst het plan voor de 
N34 tussen de Witte Paal en de  J.C. 
Kellerlaan in Hardenberg. De bij-
eenkomst wordt van 16.00 tot 20.30 
uur gehouden in het gemeentehuis. 
Belangstellenden kunnen dan bin-
nenlopen om het bestemmingsplan 
in te zien en de ontwerpen voor de 
weg, de tunnels en kruising met de 
Kellerlaan te bekijken.

Facelift – Het pand van voorheen 
café Mien Breur, op de hoek van 
de Herenstraat en Coevorderweg in 
Slagharen, wordt verbouwd tot ap-
partementencomplex. Ontwikkelaar 
Herman van der Most (voorheen 
eigenaar van de Evenementenhal 
in Hardenberg) wil er onder meer 
koop- en huurappartementen voor 
starters realiseren. Hiermee krijgt 
deze verpauperde hoek een face-
lift. De nieuwe invulling van deze 
locatie is mede mogelijk dankzij 
een provinciale subsidie van een 
100.000 euro. De gemeente Har-
denberg heeft bij de provincie in 
totaal vier ton weten los te peuteren 
om zogenoemde rotte kiezen in de 
openbare ruimte op te ruimen: twee 
ton voor de hoek Van Roijensweg 
en Kanaalweg Oost in Bergent-
heim, een ton voor Mien Breur in 
Slagharen en nog een ton voor de 
hoek Oosteinde/Stationsstraat in 
Hardenberg, waar nu twee voorma-
lige winkels en een garage wachten 
op sloop.

Vervroegd - De Podiumavond 
onderbouw van het Vechtdal Col-
lege Hardenberg in theater De 
Voorveghter begint vrijdag 13 juni 
een uur eerder dan eerst gepland. 
Om te voorkomen dat voetbal-
liefhebbers zouden afhaken omdat 
die avond het Nederlands voet-
balteam de WK-wedstrijd tegen 
Spanje speelt, begint de voorstelling 
al om 18.30 uur. Op donderdag 
wordt de gebruikelijke begin-
tijd van 19.30 uur aangehouden. 

Voetbalbios - Wie op een bijzonde-
re manier de WK-voetbalwedstrijd 
Spanje-Nederland wil beleven kan 
hiervoor terecht bij de buitenbio-
scoop van het Zomerfestival. Op 
het terrein van de Evenementenhal 
staat een groot scherm opgesteld. 
Na deze wedstrijd is er een after-
party met DJ Erik. Er zijn een paar 
voorwaarden: geen eigen drank 
meenemen en omdat het dit keer 
geen drive-in moet de auto netjes op 
de parkeerplaats worden geplaatst. 
De toegang is gratis.



Kortweg .............ergee
Woensdag 18 juni 2014
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Spelen in de buitenlucht en gezond eten waren de twee thema’s tijdens 
de Buitenspeeldag Heemse. Woensdag 11 juni hebben zo’n 80 kinderen 
meegedaan met spelletjes als zaklopen, krattenrace, kooivoetbal en een 

Het CDA denkt dat het een goede 
zet heeft gedaan door ervoor te 
zorgen dat korfbalvereniging UNI 
uit Kloosterhaar niet 2 maar 4 
nieuwe kleedkamers krijgt. Hier-
door hoeft deze club niet meer bij 
voetbalvereniging Kloosterhaar aan 
te kloppen. Weliswaar gebeurt dat 
tegen de eigen raadsafspraken in om 
clubs op sportparken samen te laten 
werken (zie Kruserbrink, sport-
boulevard, De Krim) en met geld 
dat nog ontvangen moet worden 
en waarvoor B&W al iets anders 
in gedachten hadden, maar voor 
het beeld dat men in Kloosterhaar 
heeft van het CDA zal dit een goed 
besluit zijn. Denkt men. Voor wie 
de vorige zinnen wat te cryptisch 
vindt: het CDA houdt zich niet aan 
afspraken, geeft geld uit dat nog 
verdiend moet worden en doet dat 
alleen maar om in Kloosterhaar aar-
dig gevonden te worden. Het CDA 

trouwens niet alleen. OpKoers deed 
dat ook maar die partij moét dat wel 
doen, omdat voorman Hans Botter 
een prominente Kloosterhaarder is 
en hij anders met pek en veren het 
dorp uitgebonjourd zou worden. 
En de VVD deed dat ook, hoewel 
woordvoerder Erik Backs nèt daar-
voor had gezegd dat zijn partij op de 
centen let, geen onnodige uitgaven 
wil doen en geen geld wil uitgeven 
dat er niet is. “Maar ach, wat is nou 
34.000 euro op een gemeentelijk 
budget van 140 miljoen euro”, ver-
telde hij tijdens een schorsing tegen 
medestrijders CDA en D66.

En toch is het geen goede zet, ook 
niet als je al deze opportunistische 
redenen weg denkt. UNI heeft aan-

gegeven dat de korfballertjes wor-
den gepest door de voetballertjes, 
zo van: “jullie zijn arme sloebers 
omdat jullie geen eigen kleedkamer 
kunnen betalen”. En daar kunnen 
de tere kinderzieltjes natuurlijk niet 
tegen. De voetbalvereniging heeft 
dit altijd als onzin afgedaan en de 
reacties op het raadsbesluit zijn nog 
steeds van die strekking. De kans 
is echter groot aanwezig dat de 
pesterijen nu wel gaan beginnen. Of 
als ze al bestaan dat ze flink groter 
worden, omdat de voetballertjes 
publiekelijk in een kwaad daglicht 
zijn gesteld.

Wie denkt dat ik overdrijf hoeft 
alleen maar even te kijken naar de 
voorwaarde die het CDA stelt aan 
de ontvangst van geld voor eigen 
kleedkamers: UNI moet elk jaar iets 
organiseren om de sociale binding 
in Kloosterhaar te versterken. Bij-

voorbeeld een straatkorfbaltoernooi 
organiseren, had CDA-voorman 
Dirk van der Valk bedacht, waar 
korfballertjes en voetballertjes 
elkaar ontmoeten. Een voorwaarde 
die de afgelopen 35 jaar nog nooit 
voorbij is gekomen.

Ja maar, zo wordt beweerd, er is een 
groot cultureel verschil tussen de 
beide clubs, die kunnen niet samen-
werken. Dus de leden gaan eerst 
naar dezelfde peuterspeelzaal, dan 
naar dezelfde basisschool, zwem-
men samen in hetzelfde zwembad 
en gaan naar hetzelfde jeugdhonk 
Klo-Jo maar kunnen op sportgebied 
niet samenwerken. Dat gelooft toch 
werkelijk niemand. Behalve het 
CDA dan. Maar misschien moet 
je wel concluderen dat de verkie-
zingscampagne 2018 al vroeg is 
begonnen.

Huisvesting – De ChristenUnie 
toonde zich vorige week tijdens de 
raadsvergadering niet blij met de 
ontwikkeling in de woningbouw. 
Woningcorporaties als Beter Wonen 
en De Veste zullen de komende ja-
ren minder investeren in sociale wo-
ningbouw, waar vooral jongeren de 
dupe van worden. “We stoppen veel 
geld in onderwijs, proberen banen 
voor jongeren te vinden maar als er 
geen woningen zijn vertrekken ze 
alsnog”, aldus de CU. Wethouder 
Douwe Prinsse beloofde hierover 
afspraken te willen maken met de 
woningcorporaties. Verder is hij 
op zoek naar particuliere beleggers, 
hoewel die niet graag in goedkope 
huurwoningen investeren en hij 
denkt zelfs over investeren door de 
gemeente tot de woningcorporaties 
hiertoe weer in staat zijn.

Camera - De treinen op de Vecht-
dallijnen tussen Emmen-Zwolle 
en Almelo-Mariënberg worden in 
de loop van dit jaar uitgerust met 
frontcamera’s. Die laten zien wat de 
machinist ziet. Het is de bedoeling 
dat de camerabeelden na bijvoor-
beeld een ongeval sneller dan nu 
duidelijk kunnen maken wat er is 
gebeurd. Hierdoor moet het trein-
verkeer sneller worden hervat.

Kleedkamer – Korfbalvereniging 
UNI in Kloosterhaar krijgt geen 
twee maar vier eigen kleedkamers. 
B&W wilden de club voor een deel 
laten inwonen bij de plaatselijke 
voetbalvereniging, maar daar was 
UNI niet blij mee vanwege het 
vermeende cultuurverschil tussen 
beide verenigingen. Tijdens de 
raadsvergadering van dinsdag 10 
juni is door het CDA een amende-
ment ingediend, waarin stond dat 
de korfbalclub toch 4 kleedkamers 
krijgt maar dat als tegenprestatie de 
vereniging iets moet doen om de so-
ciale binding in het dorp te verstevi-
gen. De benodigde 34.000 euro aan 
extra geld komt van de verkoop van 
aandelen van vuilverwerker Attero 
(de vroegere VAM in Wijster). Dat 
geld moet nog ontvangen worden, 
maar een raadsmeerderheid steunde 
desondanks het CDA-amendement. 
Twee van de drie regeringspartijen 
(CU en PvdA) en oppositiepartij 
GroenLinks stemden tegen, omdat 
het volgens deze partijen tegen ge-
maakte afspraken ingaat, omdat het 
geld nog niet binnen is en omdat er 
een forse bezuinigingsopdracht ligt.

Vechtpark - De gemeente Harden-
berg en waterschap Vechtstromen 
presenteren het Ontwerp voor het 
gebied Centrum Uiterwaard in 
het Vechtpark Hardenberg. Dat 
gebeurt donderdag 19 juni vanaf 
20.00 uur tijdens een informatie-
avond in Theater de Voorveghter 
in Hardenberg. Belangstellenden 
zijn welkom om te bekijken hoe het 
gebied tussen de Europaweg en de 
Kellerlaan ingericht gaat worden. 
Er komen fiets- en wandelpaden, 
de Voorstraatbrug wordt door een 
kunstenaar onder handen genomen, 
het gebied tussen de Amaliabrug 
en Voorstraatbrug wordt geschikt 
gemaakt voor grote evenementen 
en het Heemsermarspark wordt in-
gericht als noodberging bij extreem 
hoog water.

Ongeveer op de hoek van ‘t Holt 
en de Kellerlaan komen parkeer-
plaatsen en een vertrekpunt voor 
fiets- en wandeltochten die door 
een kunstenaar is gemaakt. ‘t Holt, 
de weg over de dijk, wordt straks 
geen doorgaande weg meer voor 
autoverkeer zodat er geen sluiper-
verkeer meer mogelijk is tussen de 
Kellerlaan en Heemse.

Theoretisch is het mogelijk dat er 
ooit op een zondag of feestdag een 
winkel in Hardenberg geopend zal 
zijn, want in uitzonderlijke gevallen 
kan de gemeente ontheffing verle-
nen. Op de vraag wanneer het een 
uitzonderlijk geval is antwoordde de 
gemeente dat wanneer bijvoorbeeld 
op 5 mei of een andere feestdag een 
groot evenement wordt georgani-

HARDENBERG – Alcohol ge-
bruiken op de openbare weg in de 
gemeente Hardenberg is verboden. 
Dat was het altijd al, maar volgens 
uitspraken van de rechter moet in de 
Algemene Plaatselijke Verordening 
(APV) duidelijker staan waar dat 
verbod geldt.

Door politie, toezichthouders vei-
ligheid en ambtenaren openbare 
orde en veiligheid zijn heel wat 

gebieden in de gemeente genoemd 
waar een verbod zou kunnen gel-
den. Dat zijn met name de plekken 
waar veel jongeren zich ophouden 
en waarvan bekend is dat er veel 
alcohol wordt gedronken. B&W 
hebben er echter niet voor gekozen 
de gemeente als het ware droog te 
leggen.

De plekken waar je volgens de 
nieuwe APV geen alcohol mag 

drinken of in geopende verpakking 
bij je mag hebben zijn de bebouwde 
kommen in de gemeente, de re-
creatiegebieden Kotermeerstal bij 
Dedemsvaart en de Oldemeijer in 
Rheeze en het nieuwe Vechtpark 
bij Hardenberg, voor zover dat niet 
binnen de bebouwde kom ligt. Hier 
hebben groepen jongeren al enkele 
keren voor overlast gezorgd en voor 
gevaarlijke situaties bij bruggen en 
de stuw in de Vecht.

Buitenspeeldag Heemse

moderne, plastic variant van het Oudhollandse bliklopen. Dankzij de hulp 
van veel vrijwilligsters en de jongerenwerkers van De Stuw verliep de 
speeldag vlekkeloos.

Winkeltijden 
moeten nog 
geregeld worden
HARDENBERG - Doordat een 
jaar geleden een nieuwe lande-
lijke Winkeltijdenwet in werking 
is getreden moeten alle gemeen-
teraden de winkeltijden op zon- 
en feestdagen gaan regelen. In 
Hardenberg wordt als vanouds 
geen ontheffing verleend voor 
het houden van koopzondagen. 
Alleen op campings en recreatie-
bedrijven mogen de winkels op 
zondag geopend zijn.

Gemeente probeert alcoholoverlast te beperken

seerd en de winkeliers willen graag 
dat hun winkels open zijn, dan kan 
de gemeente daar ontheffing voor 
verlenen. Volgens de afspraak in 
de Verordening Winkeltijden 2014 
zou dat ook kunnen gelden voor een 
zondag, maar volgens een Engels 
gezegde gebeurt dat alleen when 
hell freezes over.

HARDENBERG – Het aantal 
parkeerautomaten in Hardenberg-
centrum wordt teruggebracht van 
50 naar 37. Enkele zijn overbodig, 
omdat na de ingebruikname van 
de parkeergarage onder het ge-
meentehuis parkeerplaatsen zijn 
opgeheven. Bovendien zorgt het 

Betalen voor parkeren 
wordt eenvoudiger

verwijderen van de 13 automaten 
ervoor dat de overgebleven exem-
plaren meer rendabel zijn waardoor 
de kosten worden verminderd.
Het verwijderen van de automaten 
gebeurt gelijktijdig met het invoe-
ren van Dip & Go (pinnen zonder 
pincode) en belparkeren, dat is beta-
len met een mobiele telefoon. Naar 
verwachting kan medio september 
het belparkeren in gebruik worden 
genomen.
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Je moet als kraamverzorgster (m/v) 
tegenwoordig wel wat kunnen. 
Vooral op taalgebied wordt veel van 
je gevraagd. Om in het gezin van 
de kersverse moeder en vader goed 
je mondje te kunnen roeren dien je 
over een goede beheersing van de 
Nederlandse taal te beschikken en 
in deze streken is het ook handig dat 
je het Sallands onder de knie hebt, 
of in elk geval moet je het dialect 
kunnen verstaan. En nu moeten de 
dames en heren behalve luiers ver-
wisselen, het nieuwe wurm wassen 
en poederen en voor het bezoek 
beschuit met muisjes fabriceren ook 
babyliaans kunnen verstaan. Dat is 
de huiltaal van de baby’s.

Officieel heet dat geen babyliaans 
maar Dunstan babytaal. Dat heeft 
een Australische mevrouw Dunstan 
ontwikkeld. Toen ze voor het eerst 
moeder werd, merkte ze dat haar 

zoontje Tomas op verschillende 
manieren huilde als hij wilde com-
municeren. Wou meneer een schone 
luier, dan huilde hij anders dan wan-
neer hij een klapje op de rug nodig 
had om een boertje te laten. De 
Australische zette haar bevindingen 
op papier, en de Dunstan-methode 
was geboren. Nogal eenvoudig, lijkt 
het. Zo eenvoudig dat je je afvraagt 
waarom niemand dat eerder heeft 
bedacht. Dat vraagt natuurlijk om 
wetenschappelijk onderzoek. Niet 
eentje, maar drie graag. En jawel, 
haar theorie is getest met meer 
dan duizend baby’s van meer dan 
dertig nationaliteiten. Want je moet 
natuurlijk wel kijken of huilen 
op z’n Duits anders is dan huilen 
op z’n Zweeds.  Negen jaren van 

observaties leidden uiteindelijk 
tot drie onafhankelijke internati-
onale onderzoeken. En alle drie 
bevestigden het bestaan van een 
universele babytaal: de Dunstan 
Babytaal. Baby’s houden het trou-
wens wel een stuk simpeler dan de 
meesten van ons. Ze hebben een 
geluidje voor honger, voor moe zijn, 
voor een boertje dat dwarszit, voor 
darmkrampjes en voor ongemak. 
Opvallend dat het allemaal nega-
tieve gevoelens zijn? Nee, denk je 
eerst, want anders huil je niet. Maar 
wij kennen ook het huilen van blijd-
schap. Dat kan een baby blijkbaar 
niet, maar naar de juistheid van 
die bewering moet ook maar eens 
onderzoek worden gedaan.

Afijn, het schijn geen flauwekul te 
zijn want je kunt een cursus babyli-
aans volgen. Het dichtst in de buurt 
wonen docenten in IJsselmuiden, 

Apeldoorn en Enschede. Maar is 
dat te ver dan kun je ook een cursus 
op dvd kopen, voor 22 euro. Geen 
geld, lijkt mij, om een compleet 
nieuwe taal te leren. Zou dat iets 
zijn voor kraamverzorgsters in Har-
denberg, vroeg ik mij af. Dat bleek 
een overbodige vraag. Eind vorig 
jaar zijn alle kraamverzorgenden 
van Naviva Kraamzorg gestart met 
de opleiding Dunstan Babytaal en 
een week of twee geleden hebben 
alle Hardenberger employees van 
deze instelling de opleiding met 
succes afgesloten. Wij hebben dus 
gediplomeerde babyfluisteraars. Of 
eigenlijk luisteraars.

Nederlands, Sallands en nu ook 
babyliaans. Knappe kraamverzorg-
sters hebben we in Hardenberg. 
Ach, zeiden de meiden (m/v) tijdens 
de diploma-uitreiking: kwestie van 
gewoon doen.

ANE – De Bekende Nederlander bij de Classic TT in Ane was dit jaar 
Wil Hartog, de motorcoureur met als bijnaam De Witte Reus. Maar 
je moet wel zo’n beetje vóór 1960 zijn geboren om te weten dat hij een 
Bekende Nederlander is.

Wil Hartog won in 1977 de 500 cc-klasse in Assen waarbij hij alle duurbe-
taalde fabrieksrijders versloeg. Een prestatie die hem bijkans onsterfelijk 
maakte. Veel Nederlanders die toen in opperste staat van vreugde waren 

Liefhebbers genieten van oude racemotoren

geraakt stonden nu langs de baan op het stratencircuit in Ane. Voor de 11e 
keer werd daar zaterdag een Classic TT gehouden, met onder meer races 
in de klassen 50 cc, 350 cc, 500 cc en de zijspanklasse.

Voornaamste organisator van dit evenement is Eveno Racing, een stel 
enthousiaste motorsportliefhebbers die geld bijeenbrengen om jonge 
motorcoureurs te steunen. Dit jaar zijn dat de 14-jarige Walid Soppe uit 
Coevorden en de 25-jarige Ernst Dubbink uit Daarle.

Gids – De jaarlijks huis-aan-huis 
verspreide gemeentegids van Har-
denberg wordt nog maar in een 
beperkte oplage van maximaal 
zo’n 4.000 exemplaren gedrukt. 
Die gaan naar verzorgingshuizen 
om uit te delen, naar openbare 
gebouwen om op te halen en ze 
worden overhandigd aan nieuwe 
inwoners van de gemeente. De 
rest moet het doen met een digitale 
versie, bijvoorbeeld als E-book dat 
te vinden is op de gemeentelijke 
website. De gids kost de gemeente 
niks, omdat de uitgever voldoende 
adverteerders heeft.

Streektaal - Voor liefhebbers van 
streektaal is het Zunnewende festi-
val niet te versmaden. Op landgoed 
Schuileburg aan de Regge bij Hel-
lendoorn kan vrijdag 27 juni van 
20.00 tot 0.30 uur geluisterd worden 
naar dichters, verhalenvertellers en 
muzikanten in een streektaal. Dat is 
meer dan Twents en Sallands, want 
er wordt bijvoorbeeld ook opgetre-
den door de Fries Syb van der Ploeg 
en de Limburger Gé Reinders. Dat 
het een festival van naam is gewor-
den blijkt wel uit de provinciale 
subsidie van zo’n 25.000 euro. Op 
www.zunnewendefestival.nl is het 
hele programma te vinden.

Meevaller - De voormalige water-
schappen Velt en Vecht en Regge en 
Dinkel hebben in 2013 minder geld 
uitgegeven dan begroot. Dit levert 
waterschap Vechtstromen, dat per 
1 januari van dit jaar is ontstaan uit 
een fusie van deze waterschappen, 
een voordeel op van 4 miljoen euro. 
Het dagelijks bestuur van Vechts-
tromen stelt voor om dit bedrag te 
gebruiken om de komende jaren 
tariefstijgingen verder te matigen. 
Het algemeen bestuur beslist hier 
2 juli over.

Skaten - Dit jaar vindt de derde 
editie plaats van de Holy Oak Jam, 
een skate- en BMX-wedstrijd op de 
skatebaan in het Kruserbrinkpark in 
Hardenberg. Dat gebeurt op zater-
dag 5 juli vanaf 12.30 uur. Er wordt 
om de eer en geldprijzen gestreden 
in twee categorieën: 16- en 16+.

Trektocht - RTV Oost gaat deze 
zomer weer op stap voor het tv-pro-
gramma Heerlijk Overijssel. Vanaf 
maandag 14 juli toert de omroep zes 
weken lang door de provincie. Elke 
werkdag in Heerlijk Overijssel heeft 
een vast thema. De start is maandag 
14 juni in de gemeente Hardenberg. 
Voor het thema sportief/actief 
worden opnames gemaakt bij Total 
Outdoor Events in Rheeze. Vrijdag 
18 juli is men te gast bij het 25e 
Bouwvakfeest in Oud-Lutten.

Sponsor - De Nijhof Wassink 
Groep uit Rijssen is komend sei-
zoen  samen met de Rabobank de 
hoofdsponsor van HHC uit Harden-
berg. De voetbalclub moet landelijk 
duidelijk maken dat NijWa actief 
is in transport en op het gebied van 
logistiek. Het bedrijf is ook sponsor 
van de Poolse schaatsbond.

Cultuur - De eerste Night of the 
Forest is in 2010 volgens planning 
gehouden in de buitenlucht, in het 
Gramsberger bosje. Daarna is dat 
telkens misgegaan vanwege slechte 
weeromstandigheden. Vrijdag 27 
juni wordt een nieuwe poging on-
dernomen. Er is muziek, dans, zang, 
verhalen en toneel vanaf 19.30 uur. 
tot middernacht. Het festival Night 
of the Forest is gratis toegankelijk, 
al wordt van de bezoekers wel een 
vrije bijdrage gevraagd

HARDENBERG - Op het terrein 
van het Röpcke-Zweers zieken-
huis in Hardenberg hoeft niet 
meer overal betaald te worden 
voor het parkeren van een auto.

De slagboom op de toegangsweg 
is weggehaald, waardoor kortpar-
keerders gratis kunnen parkeren 
in de blauwe zone direct voor de 
ingang  van het ziekenhuis en voor 
de poliklinieken.  De plaatsen bij de 
ingang zijn bedoeld voor halen en 
brengen van patiënten,  de andere 
zoneplaatsen voor minder-validen 
en kortparkeerders. Er moet wel 
gebruik gemaakt worden van een 
parkeerschijf, met een maximale 
parkeerduur van twee uur.
Wanneer de plekken in de blauwe 
zone vol zijn, is er plaats op de 

REGIO - Waterschap Vechtstromen 
heeft maatregelen moeten nemen 
om de tijdelijke overdaad aan fri-
tuurvet uit het water te zuiveren.
Tijdens het WK-voetbal worden 
meer snacks gegeten dan normaal. 
Niet gezond voor de mens maar 
volgens het waterschap ook niet 
voor het riool, want veel mensen 
gooien het oude frituurvet in het 
afvoerputje of toilet. Vet in het 
riool is een grote kostenpost voor 

Nieuw parkeerbeleid ziekenhuis
twee andere parkeerterreinen. Deze 
terreinen zijn afgesloten met een 
slagboom. Hier moet voor het 
parkeren wèl betaald worden. Op 
het terrein aan de rechterkant van 
het ziekenhuis  zijn in  2013 vier 
oplaadpunten geplaatst voor mi-
lieuvriendelijke elektrische auto`s. 
Deze auto’s kunnen hier iedere dag 
gratis ‘tanken’, waar volgens een 
woordvoerder van het ziekenhuis 
veel gebruik van wordt gemaakt.

Teveel frituurvet gemeenten en waterschappen. 
Onderhoud door vetophoping kost 
Vechtstromen jaarlijks een bedrag 
van 180.000 euro, dat via rioolhef-
fing en zuiveringsheffing door de 
burgers betaald moet worden.
Het waterschap adviseert het vet in 
pannen te laten afkoelen en daarna 
met keukenpapier te verwijderen. 
Oud frituurvet kan bijvoorbeeld in 
lege melkpakken worden gegoten 
en daarna naar een inzamelpunt bij 
een supermarkt worden gebracht 
of in de afvalbak worden gegooid.

HARDENBERG - In de bibliotheek 
in Hardenberg is maandag 23 juni 
officieel een Taalpunt geopend. Het 
Taalpunt is de plek waar vraag en 
aanbod op het gebied van laaggelet-
terdheid worden samengebracht.  

Opening Taalpunt Het bevat o.a. boeken voor volwas-
senen die moeite hebben met lezen 
en schrijven. Sinds maandag is op 
vaste tijden Taalpuntcoördinator 
Hanneke Ardesch aanwezig die 
mensen die moeite hebben met  
lezen en schrijven helpt om les- en 
leesmateriaal te vinden. Dat gebeurt 

op maandagmorgen van 10.00 tot 
12.00 uur en woensdagavond van 
18.30 tot 20.00 uur. Speciaal voor 
het Taalpunt is een  lied geschreven 
door de broers Jan-Anne en Piet-
Cees van der Wel en Bert Nonkes 
dat tijdens de opening ten gehore 
is gebracht.
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De burgemeester met de meeste 
dienstjaren in de naoorlogse ge-
meente Hardenberg is Leo van 
Splunder. Dat wist trouwens bijna 
niemand, dat hij Leo heette, want 
in tegenstelling tot nu werd een 
burgemeester nooit bij zijn voor-
naam genoemd. Misschien wel 
door zijn vrouw, maar zelfs dat is 
niet helemaal zeker. Burgemeester 
Van Splunder heeft in de jaren dat 
hij burgemeester was, van 1969 tot 
1989, een groot stempel op de ge-
meentepolitiek gedrukt. Dat kwam 
onder meer doordat de raadsleden 
hem dat stempel lieten drukken: 
Leo van Splunder was de baas. Dat 
liet hij bijvoorbeeld blijken als de 
media ter sprake kwamen. Of eigen-
lijk het enige regionale medium, de 
Zwolse Courant. Als er al eens een 
raadslid met de opmerking kwam 
dat hij in de krant dit of dat had ge-
lezen werd hij meteen terechtgewe-
zen: het gemeentebestuur reageerde 
niet op wat in de krant stond.
Hoe anders is dat nu. Bijna weke-

lijks worden vragen gesteld aan 
B&W over iets dat een raadslid in 
een krant heeft gelezen. En niet al-
leen regionale bladen, ook kranten 
in andere provincies of landelijke 
kranten dienen als bron van het 
stellen van vragen. Zelfs raadsleden 
die burgemeester Van Splunder nog 
hebben meegemaakt maken zich er 
nu schuldig aan.

Pas geleden heeft een vertegen-
woordiger van OpKoers weer 
wat gelezen op de gemeentelijke 
pagina’s in de Dedemsvaartse 
Courant, namelijk een oproep van 
de medewerkers van het archief 
om meer vrijwilligers. Er zijn al 
20 vrijwilligers werkzaam met 
het digitaliseren van foto’s en het 
verwerken van oude kaarten uit 
het bevolkingsregister, maar zij 
kunnen nog wel wat extra handen 

gebruiken. Die mensen moeten 
begeleid worden door ambtenaren, 
die daardoor hun eigenlijke werk 
niet kunnen doen, denkt OpKoers. 
Daarnaast haal je vrijwilligers ‘uit 
de markt’ die andere verenigingen 
goed zouden kunnen gebruiken. Het 
gemeentelijk archief zou zich tot z’n 
wettelijke taak moeten bepreken, 
vindt OpKoers. Nu is er een website 
terwijl de historische verenigingen 
ook op internet zijn te vinden. Erg 
verwarrend voor de burgers, veron-
derstelt de partij. En zo zijn er nog 
wat vragen.

Je gelooft eigenlijk je ogen niet als 
je zoiets leest. Niet gehinderd door 
enige kennis strompelt OpKoers 
als een olifant door de porselein-
kast. Het Gemeentearchief beperkt 
zich namelijk tot de kerntaken, 
de vrijwilligers die er zijn hebben 
nauwelijks ondersteuning nodig, zij 
doen nu werk dat anders vanwege 
de hoge kosten nooit gedaan zou 
worden en de gemeente is wet-

telijk verplicht  voor het archief te 
zorgen, dat mag je een historische 
vereniging niet laten doen. Trou-
wens, welke historische vereniging 
in de gemeente Hardenberg is in 
staat archiefmateriaal te bewaren 
op plaatsen die wat klimaat betreft 
aan de hoogste eisen voldoen? De 
vraag stellen is hem beantwoorden.

De grappigste opmerking van Op-
Koers vind ik nog die over de web-
sites die voor verwarring kunnen 
zorgen. Kijk even op de site van de 
historische vereniging Hardenberg 
en je ziet meteen waarom. Al die 
vragen, wat zou daar nou werkelijk 
achter steken? Ooit ruzie gehad met 
een archivaris? Een familielid dat 
bij een historische vereniging werkt 
en heeft geklaagd over een gebrek 
aan vrijwilligers? Of toch gewoon 
een houding van “laat ik de krant 
naar eens pakken want ik moet weer 
eens wat vragen”. Al is het postuum, 
toch maar eens beter luisteren naar 
mr. L. van Splunder.

HARDENBERG – Het had niet 
veel gescheeld of het CDA in 
Hardenberg had het college van 
B&W met een groot financieel 
probleem opgezadeld. Oorzaak 
was het voorstel van B&W om te 
bezuinigen op de logopedie.

Vorig jaar heeft de raad besloten 
dat er de komende jaren 12 miljoen 
euro bezuinigd moet worden. In het 
bezuinigingsplan Tegen de stroom 
in wordt een bedrag van 73.000 
euro ingeboekt op onderwijsacti-
viteiten die de gemeente uitvoert, 
maar die eigenlijk ‘de markt’ zou 
moeten doen. Een deel hiervan, 
43.000 euro, kan verdiend worden 
door de gemeentelijke logopedie af 
te schaffen. Scholen, centrum voor 
Jeugd en Gezin en zorgverzekeraars 
kunnen dit zelf wel doen, meent de 

CDA schiet bijna gat in de begroting
gemeente. Dat B&W nu met dit 
voorstel komen en niet wachten tot 
de behandeling van de begroting 
in november heeft te maken met 
het op tijd moeten regelen dat de 
contracten met de logopedisten niet 
worden verlengd.

Appeltje, eitje, leek de behandeling 
van dit voorstel. Totdat de VVD 
met een motie kwam om nog eens 
in gesprek te gaan met het veld en 
tijdens de begrotingsvergadering te 
melden wat die gesprekken hebben 
opgeleverd. Want wij zijn al zo’n 
taalarme regio, screening is erg 
belangrijk en kost niet veel geld, 
hadden de VVD’ers bedacht. Ook 
het CDA, OpKoers en D66 vonden 
het belangrijk dat er gepraat wordt 
en als er geen oplossing komt dan 
moet de raad zelf met geld over de 

brug komen. Wethouder Janssen 
vond de motie voorbarig, want 
hij had al gezegd met ‘het veld’ in 
gesprek te gaan “en als je nu al zegt 
dat er een resultaat moet komen dan 
kan de tegenpartij mooi achterover 
leunen en niets doen, want de raad 
pakt het toch wel op.”

De CU-fractie vond de houding 
van met name coalitiegenoot CDA 
opvallend. “We hebben besloten 
te bezuinigen, we hebben beslo-
ten waar we het halen en nu het 
voorstel er ligt zijn jullie tegen”, 
verweet fractievoorzitter Boersma 
het CDA. Fractievoorzitter Dirk 
van der Valk van het CDA vond 
eigenlijk dat er een nieuw voorstel 
moest komen, want hij wilde het 
liefst de bezuinigingen halen maar 
ook de screening door logopedisten 

in stand houden. De verwarring was 
uiteindelijk zo groot dat de VVD 
eerst schorsing aanvroeg en daarna 
voorstelde het besluit met een 
week uit te stellen. Zelfs de uitleg 
van PvdA-fractievoorzitter Rita 
Juurlink overtuigde niet. Zij stelde 
dat nu een besluit tot bezuinigen 
wordt genomen, dat daarna wordt 
overlegd of de screening door de 
logopedie door scholen, verzeke-
ring en centrum Jeugd en Gezin kan 
worden geregeld en als de raad bij 
de begroting toch geld hiervoor wil 
uittrekken ergens anders op bezui-
nigd moet worden. Het CDA was 
evenwel niet te vermurwen, zodat 
het op een stemming aankwam. 
Niet alle raadsleden waren dinsdag 
aanwezig, zodat de 14 voorstem-
mers toch voldoende waren om de 
13 tegenstemmers te verslaan.

Donderdag 26 juni is het officiële startsein gegeven voor de bouw van het 
nieuwe zwembad op de Sportboulevard in Hardenberg. Leerlingen van 
basisschool De Bloemenhof speelden hierbij een rol. Zij hadden maanden 
geleden wethouder Douwe Prinsse benaderd met wensen en tips voor de 
bouw van het nieuwe zwembad. Joost Coolegem, directeur bij bouwbe-
drijf BAM, vertelde blij te zijn met de opdracht. En niet alleen omdat het 

werk en geld oplevert. “Maar het is ook een bijzondere opdracht, want 
een zwembad is een bijzondere plek. De meeste mensen weten nog waar 
ze hun zwemles kregen, of waar ze als jongere meer tijd besteedden aan 
ontmoetingen dan aan zwemmen.”
De warmte voor het bad komt van buurman WAVIN, dat restwarmte genoeg 
heeft voor zwembad, sporthal en zelfs voor het ziekenhuis.

Forest – Ook de 4e editie van 
het openluchtfestival Night of the 
Forest in Gramsbergen is afgelast. 
Afgelopen vrijdag zouden zangers, 
koren, muziekkorpsen, toneelspe-
lers en verhalenvertellers optreden 
in het Gramsberger bosje. Vanwege 
de kans op regen durfde techniekle-
verancier Showtime het echter niet 
aan de technische apparatuur op te 
bouwen in de buitenlucht. Alleen 
in 2010 kon het festival doorgang 
vinden zoals het bedoeld was. Het 
wachten is nu op een overdekt 
theater in het bosje. De eerste te-
keningen hiervoor zijn al gemaakt.

Score - Dit schooljaar hebben 465 
leerlingen van het Vechtdal College 
in Hardenberg deelgenomen aan de 
examens vmbo, havo, atheneum en 
gymnasium. Daarvan hebben 428 
een examen behaald, een aantal 
waar de school erg tevreden over 
is. Met name het slagingspercen-
tage van vmbo-tl geeft voldoening, 
omdat veel energie is gestoken in 
het verbeteren van de resultaten 
van deze afdeling. Ook de cijfers 
van havo zijn tegen de landelijke 
tendens in beter dan verleden jaar.

Nieuwbouw - Beter Wonen Vecht-
dal is maandag 30 juni begonnen 
met de bouw van 10 eengezinswo-
ningen in nieuwbouwwijk Garst-
landen fase III in Gramsbergen. 
De woningen zijn opgedeeld in 
twee blokken van vijf woningen. 
Beide blokken hebben twee eind-
woningen en drie tussenwoningen. 
De verwachting is dat de woningen 
eind dit jaar gereed zijn. Donderdag 
21 augustus is er een informatie-
bijeenkomst over het nieuwbouw-
project op het kantoor van Beter 
Wonen Vechtdal aan de Stelling 7 
in Hardenberg. Daarna worden ze 
aangeboden voor verhuur.

Samen - Het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis in Hardenberg gaat 
samenwerken met  het Universi-
tair Medisch Centrum Groningen 
(UMCG). Het doel hiervan is de 
continuïteit en kwaliteit te kunnen 
waarborgen in de regio Vechtdal 
en Coevorden van medische on-
cologie, dat is de niet-operatieve 
zorg voor kankerpatiënten, zoals 
chemokuren en hormoontherapie. 
De samenwerking betekent dat 
specialisten over en weer op locatie 
komen voor kennisoverdracht en 
behandeling van patiënten.

FC Twente – Voetbalvereniging 
Bergentheim ontvangt donderdag 
10 juli FC Twente op sportpark 
Moscou. Voor Twente is het een 
voorbereidingswedstrijd op het 
nieuwe seizoen, voor Bergentheim 
is het een afscheidswedstrijd van 
Wilco Eggengoor, die veel seizoe-
nen tot de eerste selectie behoorde. 
Twente speelt tegen een Vechtdal 
Selectie met o.m. spelers van Ber-
gentheim, HHC, Vroomshoopse 
Boys, Kloosterhaar, Mariënberg en 
Bruchterveld. De wedstrijd begint 
om 19.00 uur.

Wasdag - De stichting Klooster 
Sibculo houdt zaterdag 5 juli de 
jaarlijkse nostalgische wasdag. 
Van 10.00 tot 16.00 uur wordt op 
het plein voor museum Zichtbaar 
Verleden gedemonstreerd hoe het 
wassen vroeger in zijn werk ging. 
Medewerking wordt verleend door 
toneelspelers van Altied Wille en 
accordeonvereniging De Kloos-
terspeulers. Er wordt een hoekje 
ingericht waar bezoekers in oude 
klederdracht een foto van zichzelf 
kunnen laten maken.
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Hardenbergers zijn nogal tam. 
Donders tam? Nee, zelfs dat niet, 
ik heb zelfs nog geen juichpak op 
straat gezien. Zelfs op weg naar de 
vijfde wedstrijd op rij, twee meer 
dan iedereen  had gedacht, viel er 
weinig oranje te bespeuren. Ja, er 
was een enkel café dat richting de 
wedstrijd tegen Costa Rica - heel 
voorzichtig – een paar oranje vlag-
getjes had opgehangen en enkele 
oranje plastic zakken op de luifel 
had geplakt.

Hoe anders is het in Vroomshoop, 
waar na elke gewonnen wedstrijd 
een rotonde wordt bezet door uit-
bundige Oranjefans. Soms iets te 
uitbundig, waardoor het ook een 

enkele keer is voorgekomen dat 
per ongeluk wat oude vetes zijn 
beslecht met een gemoedelijke knal 
voor de kop. Of neem Enschede, 
waar verkeersborden tevergeefs 
met iets glibberigs zijn ingesmeerd 
om de aloude Twentse traditie van 
paalklimmen te voorkomen. En 
waar de burgemeester een rotonde 
heeft vrijgegeven voor feestgedruis, 
mits de jolige tukkers niet toeterend 
in auto’s en op scooters eindeloze 
rondjes maken. Waar men zich trou-
wens weinig van aantrok, zoals het 
echte Oranjefans betaamt.

En wij? Wij Hardenbergers? Waar-
om staan wij niet op tegen de 
grauwe middelmaat? Waarom 
bezetten wij geen rotonde waar we 
lallend, blèrend, toeterend en dan-
send onze overwinningen kunnen 
vieren? Waarom heeft geen enkele 
politieke partij tijdens de gemeen-
teraadsverkiezingen hier rekening 
mee gehouden en voorgesteld een 
nieuwe rotonde mèt fontein aan te 
leggen, teneinde onze verbonden-
heid met elkaar en de rest van het 
Nederlandse volk te tonen, onze 
traditionele noaberschap aan de 
wereld te tonen? Misschien is het 
omdat we nog niet zo lang roton-
des kennen, we moeten er nog een 
beetje aan wennen dat hij ook voor 

iets anders gebruikt kan worden dan 
elkaar vloekend en scheldend de pas 
af te snijden, dat hij niet alleen ge-
schapen is voor brutale fietsers die 
denken dat iedereen wel snapt dat je 
niet remt als je een rotonde oprijdt 
al staat die ook vol met voertuigen. 
Wij weten het gewoon niet. Pas 
onze kindskinderen zullen begrij-
pen waartoe een rotonde op aarde 
is. Maar goed, het gemeentebestuur 
heeft nog één kans – en misschien 
zelfs twee – op  het aanwijzen van 
een rotonde als feestrotonde. Tenzij 
het Nederlands elftal doet wat het 
tot nu toe altijd heeft gedaan: op 
beslissende momenten niet thuis 
geven. Dan beginnen we de discus-
sie over twee jaar gewoon opnieuw.

GRAMSBERGEN - Het lokale culturele Gramsberger festival Night of 
the Forest mag dan figuurlijk in het water zijn gevallen, het Gramsberger 
bosje met daarin het in verval geraakte openluchttheater blijft de komende 
weken decor voor muzikanten, verhalenvertellers en acrobaten.
Harmonie Crescendo was woensdag 2 juli aan de beurt met optredens 

Muzikanten spelen voor Groene Gramsbergers

door het jeugdorkest en vervolgens het A-orkest, beide onder leiding van 
dirigent Alfred Willering. Het luchtige zomeravondconcert met onder meer 
op het programma Sorry van The Kyteman Orchestra, muziek van de film 
Golden Eye en 99 Luftballons van de Duitse zangeres Nena, trok aardig 
wat belangstellenden.

Treinen - Deze week rijden geen 
treinen tussen Zwolle en Ommen. 
Dat duurt nog t/m vrijdag 11 juli. 
Zaterdag 12 en zondag 13 juli is er 
geen treinverkeer mogelijk tussen 
Zwolle en Coevorden. Arriva zet 
vervangende stop- en snelbussen in.

Controle – De gemeente Harden-
berg heeft samen met Ommen een 
ambtenaar in dienst genomen die 
geen cent verdient. Wèl zijn bedrijf, 
dat is ingehuurd om te controleren 
of mensen niet permanent in vakan-
tiehuisjes wonen in plaats van een 
‘gewoon’ huis. Volgens wettelijke 
regels mag alleen een overheids-
dienaar dit werk doen, vandaar 
dat voor deze constructie met een 
onbezoldigd ambtenaar is gekozen.

Gastheer - Boeren zijn niet alleen 
voedselproducenten, ze zijn ook 
gastheer. Zelfs Gastheer met een 
hoofdletter G, volgens de Ommer 
Marke. Die heeft een promotiefilm 
en negen bedrijfsfilms laten maken 
waarin getoond wordt dat boeren 
en boerinnen in het Vechtdal het 
hele jaar door actief zijn als boer 
èn gastheer. Al dat promotiemate-
riaal wordt zaterdag 12 juli gepre-
senteerd op De Velshoeve van de 
familie Grondman in Lemele.

Slobberen – De bouwvak moet 
nog beginnen, maar nu al wordt 
over het eind nagedacht. En zelfs 
meer dan dat, er zijn zelfs al twee 
feestavonden geregeld met bijbeho-
ren muziek. Om te vieren dat men 
eindelijk weer aan het werk mag, 
of om de laatste vakantiedag te 
gedenken. Hoe dan ook, op het Wil-
helminaplein in Hardenberg wordt 
donderdag 7 en vrijdag 8 augustus 
onder meer opgetreden door Diep 
Triest, Harry ‘Drukwerk’ Slinger 
en Big Apple.

Vakantiebieb – De openbare bi-
bliotheek heeft iets bedacht om 
mensen tijdens de vakantie aan het 
lezen te houden of te brengen. Met 
vanaf september misschien enkele 
nieuwe leden als bijvangst. Sinds 1 
juli is een app te downloaden in de 
AppStore en de Google Play Store 
waarmee men een aantal boeken 
voor volwassen en kinderen als-
mede enkele tijdschriften kan lenen. 
Gratis en voor niks, men hoeft er 
niet eens lid van de bieb voor te 
zijn. Na 31 augustus verdwijnen de 
boeken vanzelf uit de boekenkast.

Paupers - Misschien hebben uw 
voorouders ook wel enige tijd 
gewoond in het 19e-eeuwse pau-
pergesticht Veenhuizen. Dat is zeer 
goed mogelijk, want van 1 op de 16 
Nederlanders hebben vroegere fa-
milieleden in een Drents armenge-
sticht doorgebracht. Suzanna Jansen 
heeft daar enkele jaren geleden de 
bestseller Het pauperparadijs over 
geschreven. Nu wordt daar een the-
atervoorstelling van gemaakt die in 
de zomer van 2015 wordt gespeeld 
op de plaats delict, in Veenhuizen 
zelf dus. Alleen is er nog geen geld 
voor. Via crowdfunding wil men in 
vier maanden tijd 150.000 euro op-
halen bij bedrijven en particulieren. 
Op www.hetpauperparadijs.nl is te 
lezen hoe dat werkt.

Rommelmarkt - Wijkvereniging 
Rondom de Brink in Heemse houdt 
zaterdag 12 juli in en rond ‘t Ui-
lenest aan het Meeuwenplein van 
10.00 tot 16.00 uur een rommel-
markt met bazaar. Standhouders en 
particulieren kunnen zich opgeven 
bij A Otten, tel. 06-51402105.

HARDENBERG - Het Alfa-col-
lege in Hardenberg heeft een am-
bassadeur Duits aangesteld. Met 
ingang van het nieuwe schoolsei-
zoen gaat Vanessa Zahn proberen 
de leerlingen voor te bereiden op 
een stage en misschien zelfs een 
baan bij de oosterburen.

Duitsland wordt steeds belangrijker 
voor de regio Noordoost-Overijssel, 
meent het Alfa-college. Jongeren 
zoeken een stageplek tijdens hun 
studie en als ze daarmee klaar zijn 
een baan, maar als die niet in deze 
regio gevonden kan worden trek-
ken ze weg. Vlak over de grens  
is  volgens de onderwijsinstelling 
veel te halen aan stageplaatsen en 
werk. Het probleem is echter de 
koudwatervrees van de Nederlandse 
jongeren. Ze spreken de taal niet 
en bovendien krijgen ze met een 
andere cultuur te maken, waardoor 
ze letterlijk niet over de grens dur-

Ambassadeur Duits helpt 
Alfa-college de grens over

ven te stappen. Het Alfa-college 
heeft gemeend iemand te moeten 
benoemen als ambassadeur die die 
drempel kan slechten en Duitsland 
kan promoten. Het doel is de leer-
lingen in contact te brengen met 
Duitse scholen, bedrijven en instel-
lingen, hen duidelijk te maken hoe 
de arbeidsmarkt werkt in Duitsland 
en welke cultuurverschillen er zijn. 
Daarnaast is het aanleren van de 
Duitse taal belangrijk.

Het RTC (Regionaal Techniek 
Centrum) dat werkt onder de para-
plu van het Alfa-college is al enige 
tijd bezig de blik naar het oosten te 
richten. Sinds vorig jaar lopen leer-
lingen stage in Uelsen en een dele-
gatie van een school uit Nordhorn 
is onlangs op bezoek geweest om 
te kijken of er mogelijkheden zijn 
om een uitwisselingsprogramma te 
beginnen. Je zou dus verwachten 
dat de ambassadeur zich vooral 

gaat bezighouden met de kansrijke 
techniekafdeling, maar dat is niet 
het geval. “Met techniek liggen de 
contacten er al, dus daar gaan we 
gewoon mee verder, maar we willen 
ons juist richten op die opleidingen 
waar het niet vanzelfsprekend is om 
over de grens te kijken”,  zegt Petra 
Bartelds namens het Alfa-college. 
De eerste opleidingen waarnaar 
gekeken wordt zijn die van Zorg en 
Welzijn, met name kinderopvang en 
verpleegkunde.
Op de vraag hoe je aan een ambas-
sadeur Duits komt antwoordt Bar-
telds dat er gewoon een advertentie 
is geplaatst. “Maar we wilden niet 
een doorsnee docent. Het moest 
iemand zijn die zowel het Duits 
als het Nederlands goed beheerst, 
die beide landen goed kent en kan 
invoelen wat de hindernissen zijn 
om in Duitsland te gaan werken 
of stage te lopen. Iemand die niet 
alleen les wil geven, maar actief de 
boer op wil gaan om mogelijkheden 
te onderzoeken.”
In eerste instantie is Vanessa Zahn 
voor een baan van drieënhalve dag 
per week benoemd, maar dat kan 
later nog uitgebreid worden.

HARDENBERG - Hardenberg, 
Bergentheim, Mariënberg en Beer-
ze zijn zaterdagmiddag door een 
stroomstoring getroffen. In totaal 
zaten zo’n 12.000 bewoners zonder 
elektriciteit. De storing is veroor-
zaakt door een explosie in een 
elektriciteitskast aan De Stelling 
op bedrijventerrein Haardijk in  
Hardenberg. Na ongeveer anderhalf 
uur hadden de medewerkers van 
energiebedrijf Enexis de storing 
verholpen. Volgens een woord-
voerder van het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis is de patiëntenzorg geen 
moment in gevaar geweest. Het 
noodaggregaat van het ziekenhuis 
heeft de stroomvoorziening onmid-
dellijk overgenomen. Het crisisteam 
is bijeen gekomen, specialisten, 
OK-team, medewerkers technische 
dienst zijn volgens protocol naar het 
ziekenhuis gekomen en er stonden 
extra ambulances stand by. Omdat 
alles werkte zoals het moest hoefde 
verder niemand in actie te komen.

Hardenberg 
zonder stroom



Eindelijk, mijn zelfgekozen marte-
ling zit erop. Ik heb een paar weken 
geleden voor 15 euro een tijdelijk 
abonnement op het Algemeen 
Dagblad genomen: vijf weken WK-
nieuws voor drie euro per week. 
De eerste dag werd de krant niet 
bezorgd, de krantenjongen versliep 
zich twee keer en de laatste zaterdag 
werd er maar een halve krant in de 
bus gedaan. Maar verder verliep 
alles op rolletjes.
Daarmee houdt het positieve nieuws 
wel zo’n beetje op. Ik had jaren-
lang geen AD in handen gehad en 
dacht nog steeds dat het een milde 
uitgave was van de Telegraaf, maar 
dat bleek niet zo te zijn. Er zijn 
ooit plannen uitgesproken om een 
Nederlandse versie van de Duitse  
Bild Zeitung uit te geven. Die plan-

nen zijn in de prullenbak beland. 
Dacht ik. Naar nu blijkt zijn ze toch 
verwezenlijkt. Veel geschreeuw, 
weinig wol, vette koppen – vooral 
in vragende vorm – en idiote onder-
werpen om maar zoveel mogelijk 
kolommen te vullen. Bijvoorbeeld 
twee pagina’s met tips om de och-
tend na een wedstrijd niet op je werk 
te hoeven verschijnen. Of ander-
halve pagina met uitleg waarom we 
in de finale voor Duitsland zouden 
moet zijn. Koppen als Niemand kan 
dit Oranje stoppen! en enkele dagen 
later WK-kater? Zo komt u ervan af. 
Tja, dat journalisten zich hiervoor 
lenen, denk je dan.

Het meest vervelende is dat ik 
niemand de schuld kan geven van 
deze ergernis. Als ik het WK-abon-
nement cadeau had gekregen had 
ik altijd nog kunnen zeggen dat het 
weliswaar rommel is, maar dat je 
nou eenmaal een gegeven paard niet 
in de bek mag kijken. Ik had kun-
nen foeteren en mogen afgeven op 
alles en iedereen, want zelf zou ik 
natuurlijk nooooit zo’n flutkrantje 
hebben gekocht. Jammer genoeg 
gaat die vlieger niet op. Voorlopig 
maar even geen geld uitgeven aan 
wat voor krant dan ook.

Misschien moet ik mijn ergernis 
maar kwijt raken door Lets te leren, 
de taal die Letten spreken. Ook 
in Nederland, ook als ze dronken 
zijn, ook tegen politiemensen. 

Dan zou je de hele dag ti jsi kurwa 
kunnen roepen, dat is iets over je 
moeder die van lichte zeden is. In 
mei gebeurde dat in Rijssen tegen 
een brigadier die toevallig de taal 
sprak. Belediging, denk je, en daar 
zal de rechter wel een fikse boete 
tegenoverstellen. Nee, vond politie-
rechter Arco Jordaans vorige week: 
doordat de verdachte de woorden in 
een vreemde taal uitsprak, was niet 
duidelijk dat ze beledigend bedoeld 
waren. En dus volgde vrijspraak.
Wat er in het hoofd van die poli-
tierechter is gebeurd weet ik niet, 
daarvoor moet je de achtergronden 
van de zaak kennen. Staat in onze 
krant van zaterdag, schreef Tuban-
tia. Moet ik dus toch betalen om het 
naadje van de kous te weten. Ach, 
en eigenlijk hoort dat ook zo.
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Veel mensen zullen straks zelf 
moeten zorgen voor hulp in de 
huishouding, want het schoonhou-
den van een huis is geen kerntaak 
meer van de gemeente. Familie-
leden, buren en kennissen moeten 
eerst ingeschakeld worden. En wie 
voldoende geld heeft kan de hulp in-
kopen. Alleen voor degenen die het 
niet kunnen betalen en geen beroep 
op de omgeving kunnen doen kan 
de gemeente een rol van betekenis 
spelen. Om er achter te komen hoe 
iedereen ervoor staat worden de 
komende maanden met alle 2500 
cliënten gesprekken gevoerd. “We 
willen weten wat de mensen zelf 
nog kunnen doen en wat niet. Overi-
gens is het niet zo dat alle hulp voor 
iedereen verdwijnt. De gemeente 
moet wel de regie houden als er 

Grote verandering hulp in huishouden
HARDENBERG - De grootste verandering voor de inwoners 
van Hardenberg die zorg nodig hebben, heeft waarschijnlijk te 
maken met hulp in de huishouding. Het ‘toverwoord’ daarbij 
wordt ‘maatwerk’, hoewel er weinig getoverd wordt maar veel 
geregeld. Eerst door het rijk maar vanaf 2015 door de gemeente. 
Die dat overigens wel voor minder geld moet doen en daarom zit 
te puzzelen hoe de eindjes aan elkaar geknoopt kunnen worden.

een ‘probleemhuishouden’ is”, zegt 
verantwoordelijk wethouder René 
de Vent.

Wijkverpleegster
Om te ontdekken of er een ‘pro-
bleemhuishouden’ is komen er 
gebiedsteams die allemaal een stuk 
van de gemeente onder hun hoede 
nemen. Zij moeten dicht bij de 
bewoners staan, weten wat er leeft 
en wat er nodig is zodat niet weer 
alle hulpverleners achter elkaar 
aanrijden naar hetzelfde adres. 
Goed nieuws voor veel hulpvragers 
is dat de wijkverpleegkundige weer 
in beeld komt en een belangrijke 
rol krijgt in zo’n gebiedsteam. Het 
landelijk wegbezuinigen van deze 
functionaris blijkt achteraf geen 
goed idee, vindt de gemeente.

Komend jaar wordt een soort over-
gangsjaar, waarbij toegewerkt 
wordt naar de nieuwe situatie. De 
gemeente spreek van een zachte 
landing, waarbij de cliënten nog 
zoveel mogelijk de gebruikelijke 
hulp krijgen van de vertrouwde 
hulpverleners.

Er zit trouwens nog een laag tussen 
‘alle hulp zelf regelen’ en ‘alle hulp 
krijgen’. De gemeente wil namelijk 
dat er meer algemene voorzieningen 
komen. Daarbij kan gedacht worden 
aan een boodschappendienst, of een 
was- en strijkservice. “Maar dat 
laten we aan ‘de markt’ over”, aldus 
De Vent, “dat gaat de gemeente niet 
regelen. We willen wel geld stoppen 
in een soort innovatiefonds, om 
initiatieven vanuit de samenleving 
tijdelijk te ondersteunen.”

Tegenprestatie
Nieuw in de plannen is het vragen 
van een tegenprestatie. Wie hulp 
krijgt van de gemeenschap moet 
ook iets terug doen voor de gemeen-
schap, is het uitgangspunt. Dat kan 
zijn het helpen in een buurthuis of 

vrijwilligerswerk doen voor een 
vereniging. Welke tegenprestatie 
dat kan zijn en hoe lang die moet 
duren wordt van geval tot geval be-
keken, afgestemd op de belangstel-
ling en mogelijkheden van de cliënt, 
net zoals nu al kan voor mensen die 
een bijstandsuitkering krijgen. Dat 
er daarbij een discussie kan ontstaan 
over toestanden als in de jaren ‘30 
met zijn verplichte werkverschaf-
fing neemt de gemeente voor lief. 
“Dat kan, zo’n discussie, maar er 
wordt geen werkprestatie gevraagd 
en tegenwoordig wordt er iets an-
ders gedacht over het vragen van 
een tegenprestatie dan de afgelopen 
decennia.”

Hoewel het onderdeel Hulp in de 
huishouding eruit springt omvatten 
de plannen van B&W wel meer. 
Er worden ook voorstellen gedaan 
voor onder meer mantelzorgers, 
jeugdzorg, chronisch zieken en 
gehandicapten. De plannen worden 
2 september voor het eerst in de 
gemeenteraad besproken, waarna 
twee weken later een besluit wordt 
genomen.

© Roel Gritter

De titel was Oeverloos genieten aan de Vecht. En dat was het ook. Zater-
dagmiddag en –avond vormen de haven, de Vecht en de uiterwaarden in 
het centrum van Hardenberg het decor voor theater, muziek, zang, dans 

beeldende kunst en poëzie. Met als wereldprimeur het optreden van het 
Symfonisch Blaasorkest Overijssel, dat enkele nummers samen speelde  
met zangeres Anja Dalhuisen. En ook mooi: alles was gratis toegankelijk.

Breedband - De provincie Overijs-
sel gaat initiatieven ondersteunen 
om breedband aan te leggen in dun 
bevolkte gebieden en op bedrij-
venterreinen. De subsidieregeling 
die dit mogelijk maakt is op 4 juli 
gestart. Het initiatief voor de aan-
leg van breedband in een bepaald 
gebied ligt in eerste instantie bij de 
markt. Als de markt dit niet doet, 
is het aan de bewoners en onder-
nemers om het initiatief te nemen. 
De regeling is bestemd voor bewo-
nersinitiatieven van ten minste 2000 
adressen en voor ondernemersver-
enigingen op bedrijventerreinen.

Schaliegas – De gemeente Harden-
berg heeft bij het Ministerie van 
Economische Zaken gereageerd 
op de plannen voor het winnen 
van schaliegas. In de gemeente 
Hardenberg zit maar een beperkte 
hoeveelheid schaliegas in de grond, 
in de buurt van Kloosterhaar. Dat 
gas is met de huidige methodes 
niet-winbaar. Toch hebben B&W 
laten weten tegen de plannen te 
zijn om schaliegas te winnen. Het is 
een energiebron die niet vernieuwd 
kan worden en dat past niet bij onze 
visie, laat de gemeente weten.

Onderzoek - Landelijk zijn er 
problemen met het bevolkings-
onderzoek naar darmkanker. Veel 
ziekenhuizen kunnen het aanbod 
aan patiënten niet verwerken door-
dat het aantal deelnemers (68%) 
groters is dan verwacht (60%). Het 
Endoscopiecentrum in het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg 
heeft voldoende capaciteit voor 
de extra toeloop. Het ziekenhuis 
heeft hier vorig jaar al rekening 
mee gehouden door het centrum te 
vernieuwen en uit te breiden.

Orgelconcert – De serie donder-
dagavondconcerten 2014 start don-
derdag 17 juli met een optreden van 
Anneke Hamberg, orgel en sopraan, 
Petra van den Dolder, dwarsfluit en 
Riekus Hamberg, orgel. Dat gebeurt 
in de kerk Het Morgenlicht aan de 
Gramsbergerweg in Hardenberg. 
Op het programma staan onder 
meer werken van Buxtehude en 
Willem Vogel. Het concert begint 
om 20.00 uur. De toegang is gratis, 
wel wordt bij de uitgang een vrijwil-
lige bijdrage gevraagd.

Techniek - Het Regionaal Tech-
niekcentrum in Hardenberg krijgt 
opnieuw overheidssteun om te kun-
nen overleven. De provincie subsi-
dieert 150.000 euro, de gemeente 
Hardenberg 50.000 euro. B&W 
geven daarnaast een garantstelling 
af voor het project Centrum Vakop-
leiding Nieuwe Stijl. Het RTC wil 
doorgroeien tot een opleidingscen-
trum voor een kleine 200 mensen, 
zodat het financieel zelfstandig 
kan zijn. Daarnaast wil men extra 
instroom om te voldoen aan de toe-
komstige vraag naar meer mbo- en 
hbo-geschoold personeel en huidige 
werknemers om- en bijscholen.

Jazzconcert - Trio Oale Jaz treedt 
zaterdag 26 juli op in het openlucht-
theater in het Gramsberger Bosje. 
Oale Jaz wordt gevormd door twee 
bestuursleden van Jazzclub Harden-
berg, contrabassist Anton van der 
Leij en gitarist/zanger Ton Karmig-
gelt. Pianist/zanger Henk Brink uit 
Vriezenveen completeert het trio.  
Voor deze gelegenheid krijgen ze 
versterking van de Amersfoortse 
tenorsaxofonist/fluitist Martin Ver-
burg. Het optreden begint om 19.30 
uur, de toegang is gratis.



legd voor de gerestaureerde ploeg.

Boerenwagen
Volgens Henk Steenbergen van 
museum Gramsbergen wordt er al 
gedacht over een nieuwe restau-
ratieklus. Het museum bezit een 
oude boerenwagen die elk najaar 
bij een boer in een schuur wordt 
gestald en elk voorjaar weer wordt 
opgehaald om bij het museum te 
worden getoond. Enkele delen 
zijn vermolmd, er vallen elk jaar 
stukjes af en eigenlijk staat men op 
het punt de wagen te verwijderen 
of op te knappen. Voorlopig wordt 
voor de tweede optie gekozen. Er 
is inmiddels subsidie aangevraagd 
bij de provincie Overijssel om hout 
te kunnen kopen en als de school 
opnieuw ingeschakeld kan worden 
om de klus te klaren kan over en-
kele jaren de wagen weer rijden. 
“Bijvoorbeeld om passagiers te 
vervoeren van en naar de nieuwe 
Vechtzomp die gaat varen tussen 
Gramsbergen en het Duitse dorp 
Laar”, zo denkt Steenbergen al even 
vooruit. “Maar er is geen tijdsdruk. 
Nostalgisch, gemoedelijk, net zoals 
het museum, net zoals de oogstdag 
in Holthone. Daar past de restaura-
tieklus prima bij.”

nele vormen te kunnen maken. Dat 
restaureren is ook gebeurd met de 
wielen van de ploeg, nadat die net 
als de ploegschaar door de leerlin-
gen waren gezandstraald.

Smid
Omdat de school geen smederij 
heeft moest de hulp worden inge-
roepen van Emo Klement uit De 
Krim, een smid in ruste. Klement 

heeft voor het karwei een lading 
turf besteld om het vuur te kunnen 
opstoken, want hij wilde de banden 
op originele wijze om de wielen leg-
gen. Daarvoor had hij de hulp nodig 
van Gerrit Kroesen, de voormalige 
smidsknecht uit Elim, omdat Emo 
zelf het leggen van banden alleen 
maar kent van horen en zien toen 
zijn vader dat werk deed, maar 
Gerrit heeft vroeger daadwerkelijk 
banden om wielen gelegd. Onder 
toeziend oog van medewerkers 
van het museum, personeel van 

Kortweg .............ergee
Woensdag 23 juli 2014
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HARDENBERG/HOLTHONE - 
Tijdens de traditionele oogstdag 
op zaterdag 2 augustus in Hol-
tone kan het historisch museum 
Gramsbergen iets bijzonders 
laten zien, namelijk een werkende 
staartploeg. De houten ploeg is 
de afgelopen maanden geres-
taureerd door leerlingen van de 
sector Techniek van het Vechtdal 
College in Hardenberg.

Volgens Henk Steenbergen van 
museum Gramsbergen zijn derge-
lijke ploegen nog volop in de 19e 
eeuw gebruikt. Het is een houten 
ploeg met een ijzeren ploegschaar 
en ijzeren hoepels om de wielen. 
Het landbouwwerktuig is afkomstig 
van een oude Drentse boer uit Coe-
vorden, maar wel via een omweg. 
Tijdens de Tweede Wereldoorlog 
heeft de kinderloze Coevordenaar 
onderduikers geholpen, die na zijn 
overlijden op zijn boerderij gin-
gen wonen. Toen die kwamen te 
overlijden hebben hun kinderen de 
boerderij te koop aangeboden en de 
schuur leeggemaakt. Daar zat deze 
door houtworm aangevreten staart-
ploeg ook bij, die werd aangeboden 
aan het museum in Gramsbergen.

Steenbergen – raadslid voor het 
CDA - had geen idee wat hij met 
de ploeg moest doen, tot hij zijn 
collega-raadslid en vmbo-directeur 
Wim Boersma van het Vechtdal 
College in Hardenberg hierover 
sprak. De renovatie van de ploeg 
leek Boersma een aardige klus voor 

zijn leerlingen en hun docent Ewout 
Warringa. Die bleken inderdaad 
vanaf het begin enthousiast, zodat 
met Steenbergen de afspraak ge-
maakt kon worden dat het museum 
ergens hout zou regelen – gedroogd 
eiken – en dat de leerlingen de 
renovatie zouden verzorgen. Of 
eigenlijk kun je beter spreken van 
restauratie, omdat geprobeerd is de 
ploeg in de oorspronkelijke staat 
terug te brengen. De school heeft 
zelfs een oud draaibankje op de 
kop weten te tikken om de origi-

Historische ploeg net op 
tijd klaar voor oogstdag

de school en enkele leerlingen is 
dinsdag 1 juli het karwei geklaard. 
Niet helemaal probleemloos, omdat 
niet meer zoveel tijd aan het werk 
besteed kon worden zoals vroeger, 
maar de tweede poging lukte prima. 
Op het Vechtdal College is daarna 
de ploeg in elkaar gezet, waarna hij 
net voor de zomervakantie officieel 
aan vertegenwoordigers van het 
museum kon worden overhandigd. 
Dat gebeurde met hulp van twee 
leden van menvereniging Harp, 
die een fjordenpaard hadden inge-
spannen om de ploeg in werking te 
kunnen laten zien.

Oogstdag
Het is de bedoeling dat de ploeg 
een permanente plek krijgt op het 
museumplein achter het museum 
in Gramsbergen, maar voor die 
tijd wordt hij gebruikt tijdens de 
traditionele oogstsdag bij pannen-
koekboerderij De Ganzenhoeve in 
Holthone. Zaterdag 2 augustus van 
11.00 tot 18.00 uur wordt op tradi-
tionele wijze getoond hoe vroeger 
rogge werd verbouwd en geoogst. 
Een soort openluchtmuseum van 
oude landbouwmachines op een 
roggeakker, omlijst met tientallen 
kramen, waarbij een rol is wegge-

foto’s © Roel Gritter

Vroeger had je nog echte slagers in 
het dorp.  De waard stak twee vin-
gers op. En bakkers? Drie vingers. 
Maar nu niks meer. Ja, een winkeltje 
waar brood wordt verkocht, niet 
gebakken. En een Coöp Compact, 
met fabrieksbrood. Groningen loopt 
leeg. De waard ontkende het een 
beetje, maar in de kleine dorpjes 
langs de Waddenkust staan steeds 
meer huizen te koop terwijl winkels 

worden verbouwd tot woningen. 
De overgebleven middenstanders 
zijn blij met elk initiatief dat meer 
klanten trekt.

Hoe anders is dat in Hardenberg. 
Daar wil een ondernemer - zo’n free 

rider die wel van publiektrekkende 
initiatieven profiteert maar er niet 
voor betaalt - een claim indienen 
omdat er veel wordt georganiseerd. 

Teveel, vindt hij, want tijdens het 
korenfestival op zaterdag 12 juli had 
hij last van muziek. Geluidsover-
last. En er waren zangers die voor 
zijn winkelingang gingen schuilen 
tijdens noodweer. De ondernemer, 

Raymond Rekers van de tijdelijke 
Outlet Store aan de Voorstraat, gaat 
bij de gemeente een claim indienen 
van duizenden euro’s, zegt hij in de 
Dedemsvaartse Courant, omdat hij 
klandizie is misgelopen. 

Op de gevel van de winkel hangt 
een spandoek met de tekst: Help! 
Help! De baas is gek! Zijn perso-
neel kent hem blijkbaar erg goed.

Pop - Na jarenlange trouwe dienst 
heeft het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
afscheid genomen van Annie, de 
pop waarop veel verpleegkundigen 
en artsen jarenlang hun reanima-
tievaardigheden hebben geoefend. 
Annie heeft plaatsgemaakt voor een 
nieuwe high tech reanimatiepop. 
Deze pop kan geprogrammeerd 
worden, zodat allerlei problemen 
gesimuleerd kunnen worden. In het 
ziekenhuis vinden gemiddeld zo’n 
15 tot 20 reanimaties per jaar plaats.

Lego - Hardenberg wordt klein 
Legoland. Za 16 aug. van 10.00 tot 
17.00 uur en zon. 17 aug. van 10.00 
tot 16.00 uur in Evenementenhal.

Tol – Bij het bezoek van minister 
Opstelten en minister Pistorius van 
Nedersaksen vorige week aan het 
Europark bij Coevorden hebben 
de burgemeesters van Nordhorn en 
Emlichheim (D) en de burgemees-
ters van Emmen en Coevorden 
stelling genomen tegen de Duitse 
tolplannen. Het grensverkeer zal 
vrijwel tot stilstand komen, is de 
verwachting. Ook het toerisme zal 
een flinke veer moeten laten, want 
het grensoverschrijdend bezoek aan 
de dierentuinen in Emmen en Nord-
horn zal verdwijnen. Onbegrip is er 
ook omdat enkele Duitse wegen met 
Nederlands geld zijn aangelegd. Zo 
is de A31, de snelweg langs de grens 
naar het noorden, deels betaald 
met miljoenen van de provincies 
Groningen, Friesland en Drenthe en 
het Oost-Nederlandse bedrijfsleven.

Urk - Urker Mans Formatie olv. 
Martin Mans treedt za. 16 aug. op in 
de Kandelaarkerk Heemse. Thema: 
De zee zingt. Aanvang 15.00 uur.

Naam - Liberaal Hardenberg heet 
voortaan Leefbaar Hardenberg. Dat 
hebben de leden 14 juli besloten. 
Het bestuur is van mening dat door 
de naamswijziging duidelijk wordt 
dat Leefbaar Hardenberg voor de 
belangen van alle inwoners opkomt 
en volkomen los staat van landelijke 
partijen. Het begrip Liberaal dekt 
volgens fractievoorzitter Petra 
Baarslag niet meer de lading. De 
partij  wil zich in de toekomst na-
drukkelijk richten op de jongeren in 
de gemeente. Om dat te realiseren 
zal LH scholen gaan bezoeken en 
scholieren vragen welke toekomst 
zij voor Hardenberg zien. Of scho-
len daarop zitten te wachten kon 
niet duidelijk worden gemaakt.

Orgel – Donderdag 24 juli be-
speelt Roelof Hamberg uit Ven-
lo het Scheuer-orgel in de Step-
hanuskerk aan de Voorstraat in 
Hardenberg. Zijn vrouw Marian 
Hofstra, sopraan,  verleent haar 
medewerking aan dit concert. 
Aanvang 20.00 uur, toegang gratis. 
Zaterdag 26 juli bespeelt Toon Ha-
gen, het orgel in de Kandelaarkerk 
in Heemse. Toon Hagen is organist 
van de St. Michaelskerk in Zwolle. 
Aanvang 20.00 uur, toegang 6 euro.

Volleybal - Trainer Herre Oosterhof 
van volleybalvereniging Kangeroe 
uit Hardenberg is overgestapt van 
Heren 1 naar Dames 1. Zijn op-
volger is  Henk Hansma, voorheen 
trainer van eredivisieclub Reflex 
Kampen en ooit supercupwinnaar 
met Orion Doetinchem.

Prehistorie – Natuurcentrum De 
Koppel houdt woensdag 30 juli van 
14.00 tot 16.00 uur een kindermid-
dag met als onderwerp Prehistorie, 
voor kinderen van 8 t/m 12 jaar.



groot als twee luciferhoutjes naast 
elkaar en is daarmee meer dan 80% 
kleiner dan andere implanteerbare 
hartmonitoren. Het apparaatje stelt 
de arts in staat om het hartritme van 
een patiënt drie jaar lang continu en 
draadloos te monitoren. Cardioloog 
Bas van Bemmel: “Bij mensen die 
sporadisch onwel worden of die 
misschien last hebben van ritme-
stoornissen kunnen we gedurende 
zeer lange tijd het ritme in de gaten 
houden. Voorheen waren de appa-
raatjes die we gebruikten een stuk 
groter en daarmee ook het litteken 
en de zichtbaarheid ervan onder de 
huid. De nieuwe zijn minder belas-
tend voor de patiënt.”

Kortweg
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Opheffen die boel. Het hele bestuur 
van de vereniging Herdenking Slag 
bij Ane kan naar het mausoleum of 
de prullenbak.

En niet omdat ze eind juli van de 48e 
herdenking van de veldslag tussen 
Drentse boeren en het ridderleger 
van de bisschop van Utrecht een 
geheimzinnige herdenking heb-
ben gemaakt. Ook niet omdat ze 
überhaupt hebben herdacht, wat 
een inwoner van De Krim in het 
verkeerde keelgat was geschoten 
om het woord ‘herdenking’ vol-
gens hem een beladen woord is in 
deze post-traumatische periode van 
de vliegramp in Oekraïne. Maar 
waarom dan wel?

Elk jaar vindt rond de 27e juli de 
herdenking plaats. Maar omdat de 
club dit keer niets van zich had laten 
horen ben ik in de voorafgaande 
week zelf maar op zoek gegaan 
naar een aankondiging. Nergens iets 
te vinden. Niet in andere kranten, 
niet bij het museum Gramsbergen, 
niet op de website van de vereni-
ging. Een mailtje naar de club gaf 
na enkele dagen het verlossende 
antwoord op de vraag wanneer 
de herdenking zou plaatsvinden: 
“Desgevraagd kunnen wij U mee-
delen dat de jaarlijkse Herdenking 
van de Slag bij Ane hedenmiddag 
heeft plaatsgevonden.” Op de vraag 
waarom zo laat was gereageerd 
kwam het antwoord dat de beheer-
der van het webadres “niet elk uur 
of elke dag de ontvangen mailtjes 
bekijkt. Soms kan het dagen duren 
voordat we antwoord geven.”

Maar waarom dan geen aankondi-
ging? “Wij hebben besloten dit jaar 
weinig publicitaire aandacht aan de 
herdenking te besteden.” Ja, leuk, 
maar dat was geen antwoord op 
de vraag. Dus nogmaals: waarom 
geen publiciteit, waar ging de lezing 
over, wat is tijdens de herdenking 
gebeurd, wie heeft de bloemen dit 
jaar gelegd?
De reactie van het bestuurslid: “Om 
nogmaals uw mail te beantwoor-
den en gelijktijdig een eindeloze 
discussie te voorkomen hierbij het 
volgende: Het ligt in onze bedoe-
ling om op korte termijn, wanneer 
is nog niet bekend, op onze site 
een kort verslag weer te geven van 
de lezing die afgelopen zaterdag is 
gehouden.”

Dus nog steeds geen normale re-
actie. Op dat verslag zit trouwens 

niemand te wachten. Want enkele 
dagen na de herdenking hebben ze 
zelf een berichtje met foto’s naar 
Oud-Ommen en de Toren gestuurd. 
En hoe begon het verhaaltje? “On-
der grote belangstelling is zaterdag 
de Slag bij Ane herdacht.” Grote 
belangstelling? Als je alle foto’s 
bekijkt kun je met wat moeite net 20 
personen bij het monument ontdek-
ken. En bijna allemaal mensen die 
zo’n beetje de slag zelf nog hebben 
meegemaakt. Waarom opheffen die 
boel? Omdat de huidige bestuurders 
zo langzamerhand van de herden-
king een hobbybijeenkomst maken 
voor een klein clubje uitverkorenen. 
Een clubje dat de buitenwacht blijk-
baar zoveel mogelijk wil weren. En 
dat past niet bij de herdenking van 
een gebeurtenis die voor de geschie-
denis van de streek belangrijker is 
geweest dan menigeen denkt.

Aardolieroute - Liefhebbers van 
fietstochten in de omgeving heb-
ben er een rondje bijgekregen. 
De Duitse oliemaatschappij Win-
tershall heeft 26 juli een beborde 
route geschonken aan de gemeente 
Emlichheim. Dat gebeurde tijdens 
een receptie om te vieren dat sinds 
1944 aardolie is gewonnen in een 
olieveld dat gedeeld wordt met 
Nederland, in de buurt van het dorp 
Schoonebeek. De nieuwe fietstocht 
door ‘Klein-Texas’ is zo’n 30 ki-
lometer lang, van Emlichheim tot 
voorbij Schoonebeek.

Lintje – Voor het eerst heeft de 
burgemeester van Hardenberg een 
lintje uitgereikt aan een Duitser. 
Maandag 28 juli, bij het begin 
van de Dedemsvaria, is Karlhans 
Simnoch uit Bad Rothenfelde on-
derscheiden als Lid in de Orde van 
Oranje-Nassau. Simnoch zet zich al 
25 jaar in voor de versterking van de 
vriendschapsband tussen Nederland 
en Duitsland, in dit geval tussen 
Dedemsvaart en Bad Rothenfelde.

Zwemspektakel - Deze week wordt 
het zwembadspektakel Ommen-
Hardenberg afgesloten met het 
spelen met een levende sjoelbak, 
waarbij kinderen als een sjoelsteen 
over de bak kunnen glijden. Het 
zwembadspektakel wordt georga-
niseerd door de combinatiefuncti-
onarissen sport van de gemeente 
Ommen en Hardenberg met als doel 
jongeren in beweging te krijgen. 
Het zwemspektakel wordt nog 
gehouden op donderdag 7 augus-
tus in De Bargn’s in Kloosterhaar 
en vrijdag 8 augustus in zwembad 
Hattemat in Gramsbergen.

Trein - Vanwege werkzaamheden 
aan het spoor rijdt Arriva van 
maandag 4 t/m zondag 10 augustus 
met een gewijzigde dienstregeling 
op een deel van het traject Zwolle-
Emmen. Omdat er tussen Ommen 
en Mariënberg geen treinverkeer 
mogelijk is, zet Arriva hier vervan-
gende bussen in. Reizigers moeten 
rekening houden met extra reistijd.

Mobiliteit - Donderdag 2 oktober 
wordt in Twente/Achterhoek de 
regionale Dag van de Mobiliteit 
gehouden. Diverse organisaties uit 
verschillende sectoren openen voor 
één dag hun deuren voor elkaars 
werknemers. Medewerkers krijgen 
de mogelijkheid om bij een andere 
organisatie mee te lopen, mee te 
kijken en te gaan werken in een an-
dere werkomgeving, in een andere 
functie. Zo’n 25 organisaties uit de 
regio hebben samen 100 werkplek-
ken beschikbaar voor deze dag. Het 
gaat daarbij vooral om gemeenten, 
zorginstellingen, banken en uit-
zendbureaus.

Activiteiten - Woensdag 6 en 13 
augustus trekt er een bonte stoet 
van figuren door het centrum van 
Hardenberg. De zomerparade van 
het Vechtdal Zomerfestival start om 
14.00 uur bij de Troubadour en sluit 
af op de Markt. Maar er valt de ko-
mende week valt nog meer te bele-
ven: donderdag vanaf 18.00 uur het 
Standwerkerscouncours, van 10.00 
tot 16.00 uur de keuring van Fjor-
denpaarden en van 20.00 tot 01.00 
uur het eerste deel van het Slobber-
feest op het Wilhelminaplein. In de 
kerk Het Morgenlicht wordt vanaf 
20.00 uur een concert verzorgd door 
de Engelse organist Alex Jones. Za-
terdag 9 augustus is er van 11.00 tot 
17.00 uur een springkussenfestival 
in Hardenberg-centrum.

HARDENBERG – Het Röpcke-Zweers ziekenhuis heeft voor het eerste een 
mini hartmonitor geplaatst bij een patiënt. Het apparaatje is ongeveer zo 

HARDENBERG – Supporters-
vereniging HHC Club Support 
houdt zaterdag 16 augustus vanaf 
11.00 uur de jaarlijkse Open Dag 
van HHC. Voor het eerst wordt 
samengewerkt met BBFreestyle, 
een voetbalentertainmentbureau 
uit Groningen dat met name 
wordt ingeschakeld om de jeugd 
te vermaken. Een van de onder-
delen van het programma is de 
wedstrijd Wie maakt de beste 
omhaal? Ook pannavoetbal en 
levend tafelvoetbal staan op het 
programma.

Naast de voetbalattracties zijn er 
twee van de beste straatvoetbal-
lers van Nederland aanwezig op 
de Open Dag. Zij geven een voet-
balshow en leren de jeugd daarna 
de trucs die ze in hun show laten 
zien. De jongeren kunnen tijdens 
de Open Dag handtekeningen ver-
zamelen van selectiespelers en er 
kan kennis gemaakt worden met 
de nieuwe spelers Willem Lanjouw, 
Koos Werkman, Sven Weustink, 
Rob van der Leij en Dennis Ro-
sink. Om 14.30 uur speelt HHC 
een oefenwedstrijd tegen MSC uit 
Meppel.

Ziekenhuis plaatst eerste mini hartmonitor

Open Dag HHC

HOLTHONE – Opvallend: elk jaar 
staan eind juli/begin augustus de 
landbouwdagen prominent op de 
agenda in deze regio. In Hardenberg 
bijvoorbeeld, maar ook in Ommen, 
in Lemele en in Holthone. En overal 
is er veel publiek. De nostalgische, 
gemoedelijke sfeer bij de oogstda-
gen – bedrieglijk voor degenen die 
het zware oogstwerk nog aan den 
lijve hebben ondervonden –trekt 
toeristen, streekgenoten en bovenal 
ouderen die het authentieke oogst-
werk aan hun kinderen of kleinkin-
deren willen laten zien. En als dan 
ook het weer nog meewerkt kan de 
dag niet meer stuk.

Het lijkt alsof Holthone de topper is, 
omdat de omgeving een belangrijke 
rol speelt. Bij pannenkoekenboerde-
rij De Ganzenhoeve op landgoed De 
Grootse Scheere staan elk jaar twee 
akkers beschikbaar om te laten zien 
hoe vroeger rogge werd geoogst en 
verwerkt. Met maaiers en binders, 
maar ook met oude dorsmachines. 
En dit jaar met een bijzondere hou-
ten ploeg van het Museum Grams-
bergen. 100 jaar oud maar zodanig 
gerestaureerd door techniekleer-
lingen van het Vechtdal College 
in Hardenberg dat hij nog wel 100 
jaar mee kan. De openingshande-

Oogstdag boft met mooie weer

ling van de oogstdag zaterdag 2 
augustus werd verricht door Peter 
Snijders en Bert Bouwmeester, 
burgemeester van respectievelijk 
Hardenberg en Coevorden. Hierna 
kon men het oude boerenwerk be-

kijken, slenteren langs kraampjes 
met streekproducten, nieuwe land-
bouwmachines bewonderen, een 
ritje in een koets maken of luisteren 
naar zangers en muzikanten. Het 
drukst was het echter bij de kraam 
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van de Onstwedder Gaarv’n, waar 
rozijnenstoet werd gebakken in een 
houtgestookte oven. Net als tijdens 
de zware oogstdagen van weleer is 
goed eten en drinken volgens velen 
nog steeds van groot belang.

RHEEZERVEEN - De feestvier-
daagse in Rheezerveen en Heem-
serveen wordt zaterdag 23 augustus 
afgesloten met een optreden van de 
Achterhoekse band Boh Foi Toch. 

De band draait voornamelijk om 
dialectschrijver, zanger en trek-
zakbespeler Hans Keuper. Gelet 

Feest in Rheezerveen
op de namen van de albums die de 
groep heeft uitgebracht (onder meer 
Boekspek, Gewoon verdan en Veur 
geld en goeie weurde) mag ervan 
worden uitgegaan dat het Achter-
hoekse dialect de standaardtaal is. 
De muzieksoort die wordt gespeeld 
komt van een eindje verder weg: 
de grens van Texas en Mexico en 

de Amerikaanse staat Louisiana. 
Het optreden in de feesttent aan de 
Rheezerveenseweg begint ‘s avonds 
rond de klok van negen.

Voorafgaand aan het optreden is er 
een optocht van versierde wagens 
(vertrek 10.00 uur) en een zeskamp 
(start 14.00 uur). Het programma 
van woensdag, donderdag en vrij-
dag is te vinden op de facebookpa-
gina OranjebuurtRheezerveen.

.............ergee
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Zomerparade grote publiekstrekker
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Een bonte stoet van theaterfiguren van campings in de regio en Koning Koos, Sasa en Toto van het Zandkasteel trok door Hardenberg-centrum.

HARDENBERG - Twee jaar geleden waren de theatervoorstellingen van 
de kindershow het Zandkasteel in Hardenberg zo’n succes dat de hoofd-
rolspelers dit jaar zijn teruggekeerd. Koning Koos, Sasa en Toto waren 
30 juli in Dedemsvaart te zien en 6 augustus in theater De Voorveghter in 
Hardenberg. Liefhebbers van deze kindervoorstelling krijgen woensdag 
13 augustus nog een kans, voorafgaand en na afloop van de parade. Die 
parade is een optocht van de drie hoofdfiguren van het Zandkasteel en de 

theaterfiguren van campings in de regio en het Attractiepark Slagharen. 
Enkele honderden jonge campinggasten waren 6 augustus met hun ouders 
naar het centrum van Hardenberg gekomen om zich samen met de autoch-
tone Hardenbergertjes te vergapen aan figuren als Hannah de Heldhaftige 
van de Vechtstreek, Eekie Eekhoorn van De Kleine Belties,  Bultje van de 
Beerze Bulten en de steltlopers van Mardi Gras Slagharen. De parade van 13 
augustus begint om 14.00 uur bij de Voorstraatbrug en sluit af op de Markt.

De buurtbewoners hebben volgens 
eigen zeggen ontdekt dat in de 
zandwinput van Roelofs op termijn 
vervuilde grond wordt gestort. In 
het gat wordt tot op een diepte van 
32 meter vuil gestort zonder een 
beschermende afdeklaag. Hierdoor 
heeft regenwater vrij spel om de 
vervuiling te verplaatsen, zowel 
boven als in de grond. Daarnaast 
is er in de plannen ook nog sprake 
van overloop naar sloten zodat het 

Collendoorn vreest volstorten 
zandwinplas met vervuilde grond
COLLENDOORN – Dankzij vragen van GroenLinks-raadslid Kees 
Slingerland aan B&W is vorige week bekend geworden dat meer dan 
200 mensen een brief hebben ondertekend over dreigende vervuiling 
van de zandwinplas Collendoorn.

vuil zich door heel Collendoorn kan 
verspreiden, meent briefschrijver 
J.H. Altena van de Venneweg.

De gemeente Hardenberg heeft 15 
mei een voorlichtingsbijeenkomst 
gehouden over de uitbreidingsplan-
nen van de zandwinput van Roelofs 
Zandwinning BV in Collendoorn. 
Daar is toen niets over de vervui-
ling verteld. Altena: “Wij vinden 
het misleidend dat op de voorlich-

tingsavond dit verhaal niet open en 
eerlijk is verteld en dat het daarnaast 
mogelijk wordt dat in de toekomst 
uit heel Nederland vervuilde grond 
gedumpt kan worden in Collen-
doorn. Dit onderwerp is ‘s avonds 
angstvallig voor de buitenwereld 
verzwegen.”

Binnen het gebied liggen 6 bedrij-
ven, 73 woningen, 5 boerderijen, 1 
vakantiepark en 225 ha landbouw-
grond. De gezamenlijke waarde 
van onroerend goed dat beïnvloed 
wordt door deze plannen bedraagt 
circa 50 miljoen euro, heeft Altena 
laten uitrekenen. “Wij vinden het 

Impuls Voorstraat
De plannen die aannemer Zweers 
uit Ane had met de winkels tussen 
de Voorstraat en de Oude Bosch 
in Hardenberg-centrum worden 
drastisch aangepast. Het bestaande 
woon-/winkelblok wordt – met 
uitzondering van het pand van 
Randstad Uitzendbureau – om-
gebouwd en uitgebreid en niet 
meer vervangen door grootscha-
lige nieuwbouw, zoals voorheen 
de bedoeling was. Het nieuwe 
plan omvat de komst van twee 
winkelruimtes, een horecaruimte 
(de huidige snackbar) en acht 
huurappartementen. De bebouwing 
bestaat nu nog uit twee bouwlagen 
met een plat dak. Dat worden straks 
drie bouwlagen met een plat dak. 

Familiedag
Stichting Vechtgenoten in Ommen, 
een inloophuis voor kankerpatiën-
ten en hun naasten, houdt zaterdag 
23 augustus een Familiedag. Voor 
jong en oud  zijn er tussen 10.00 en 
15.00 uur diverse activiteiten geor-
ganiseerd. Het gaat om samenzijn 
en gezelligheid, maar ook om het 
verkrijgen van informatie.

Doorsluizen
Leefbaar Hardenberg, de nieuwe 
naam voor de politieke partij Libe-
raal Hardenberg van Petra Baarslag, 
is ontevreden over de werking van 
de sluis in de rivier de Vecht nabij 
natuurcentrum De Koppel. Ten-
minste, de bevolking is ontevreden 
want volgens het raadslid worden 
hierover regelmatig vragen aan haar 
partij gesteld. En dan niet zozeer 
over de werking, als wel over de 
niet-werking. Ze heeft een hele serie 
vragen gesteld aan B&W over de 
kosten, de storingvrije ingebruik-
name en de communicatie. Die 
vragen kunnen met een enkele zin 
worden afgedaan: vraag maar bij de 
provincie Overijssel. Die instantie 
is namelijk eigenaar van de sluis.

Overlast van katten
 
De gemeente Hardenberg heeft 
blijkbaar heel erg lang moeten 
nadenken over een vraag van een 
inwoner van de Ondermaat in Har-
denberg-Baalder. Hij heeft begin 
april een brief gestuurd over honden 
en katten, maar pas begin augustus 
is er op die brief gereageerd.

 
De Hardenberger beklaagt zich over 
een berisping die zijn dochter heeft 
gekregen toen die de hond uitliet 
op een strook grond langs de Henri 
Dunantlaan. Volgens de gemeente 
was die berisping – door wie stond 
niet in de brief – onterecht, omdat 
er in de gemeente Hardenberg twee 
gebieden zijn waar honden mogen 
loslopen: het ene is het park Koter-
meerstal in Dedemsvaart, het an-
dere is de rand van de wijk Baalder.

Verder schrijft de man in zijn brief 
dat er een aanlijngebod moet komen 
voor katten, omdat hij last heeft van 
jankende krolse katers. Daarnaast 
heeft zijn zoon elektrische draden 
boven de vijver met Koikarpers 
moeten spannen om zijn hobby niet 
voortijdig te moeten beëindigen 
vanwege het verlies aan vissen. Als 
de toestand niet verbetert vreest hij 
toe te moeten treden tot het gilde 
van kattenmeppers. De gemeente 
geeft aan dat een verbod wettelijk 
niet mogelijk is en een aanlijnge-
bod niet controleerbaar, zodat de 
bewoner van de Ondermaat moet 
proberen zijn buren aan te spreken 
op de overlast.

 
Als je voetballers met extra veel 
puistjes ziet moet je oppassen. Kijk 
dan even of ze over opgeblazen 
spieren beschikken, vraag of ze 
een tintelend gevoel in hun lijf heb-
ben en let op de blik in hun ogen, 
alsof ze na de ene marathon die ze 
gelopen hebben alweer denken aan 
de volgende. Bij voetballers is dat 
verdacht, bij bodybuilders is dat 
heel normaal. Op het forum van 
Bodynet lees je allerlei reacties op 
het gebruik van Crack V3 door die 
gefrustreerde aandachtvragers die 

denken dat ze met een neplijf wèl 
kans maken bij de dames. 

Het spul adverteert met de slogan 
Too strong to be legal. En dat is ook 
zo. Misschien niet bij bodybuilders, 
maar wel bij voetballers. Er zit een 
stofje in dat tien jaar geleden door 
de Nederlandse Dopingautoriteit 
op de lijst met verboden middelen 
is gezet. Daar hadden ze in Spaken-
burg geen boodschap aan. Terwijl 
de rooien (IJsselmeervogels) voor 
aanvang van een wedstrijd een 
gebakken visje nuttigden namen de 
blauwen (Spakenburg) een bidon 
met water waarmee het poedertje 
was vermengd.
Wir haben es nicht gewusst, zullen 

de bestuurders van Spakenburg 
wel geroepen hebben, zou je den-
ken. Mis. Ze wisten ervan, hebben 
zelfs een vermanend vingertje 
opgestoken in de verwachting dat 
het gebruik zou ophouden, maar 
deden verder niets. Niet de KNVB 
inlichten, niet de trainer met een 
grote boog het dorp uitschoppen en 
niet de spelers schorsen. Gewoon 
een bezem pakken en alles onder 
het hoogpolig tapijt van de luxe 
bestuurskamer vegen.

Wat nu? Als de Nederlandse Do-
pingautoriteit de zaak heeft onder-
zocht en er blijkt iets niet in orde 
te zijn zal de KNVB zich over de 
zaak buigen. Dat betekent volgens 

de bond dat de spelers in principe 
twee jaar uitgesloten worden van 
wedstrijden, trainingen etc.  Een 
paar keer een poedertje slikken is 
dus erger dan enkele malen een hap 
vlees uit een tegenstander proberen 
te nemen, want dat levert maximaal 
4 maanden op. Maar daar kan het 
toch niet bij stoppen. Spakenburg 
werd in het jaar van het grootschalig 
gebruik kampioen. Die schaal moet 
uiteraard ingeleverd worden waar-
door Rijnsburgse Boys gekroond 
kan worden als beste van Neder-
land. Als die ploeg tenminste zon-
der zonden is. En ons eigen HHC? 
Daar gebruiken ze geen Crack maar 
Crackfree. En dat is te zien als ze 
het veld opkomen. Mooie shirtjes.

onverantwoord en onverstandig om 
de plannen door te zetten. Dit kan 
echt niet meer in 2014. Mocht u de 
plannen toch verder in ontwikkeling 
zetten, dan gaan wij er vanuit dat 
u ook onze belangen meeneemt in 
de planontwikkeling”, zo laten de 
ondertekenaars B&W weten.
Volgens de Stentor heeft Roelofs 
b.v. laten weten dat het absoluut niet 
om vervuilde grond gaat, laat staan 
gifgrond. Het gat wordt opgevuld 
met leem, baggerspecie en die onder 
meer vrijkomt bij reconstructies van 
woongebieden.

De reactie van de gemeente Har-
denberg op de vragen van Groen-
Links volgt binnenkort. Waterschap 
Vechtstromen heeft nog niet op 
vragen gereageerd.
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Hè, hè, eindelijk eens iemand die 
zich bemoeit met het fietspad door 
het Colenbranderbos. Het eerste 
stuk, van Dedemsvaart naar de 
Rheezerveenseweg is prima te be-
rijden. Een rit over het tweede deel, 
van de Rheezerveenseweg naar 
Hardenberg, kost je je kunstgebit, 
levert je gekneusde ribben op en 
wordt steevast gevolgd door een 
bezoek aan de fietsenmaker. Mis-
schien hebben de gezamenlijke fiet-
senmakers van Hardenberg het pad 
zelf wel in een deplorabele toestand 
gebracht teneinde de door de crisis 
gedaalde omzet aan nieuwe fietsen 

te compenseren met reparatiewerk. 
Maar dat zijn slechts gemene ver-
dachtmakingen, waar ik verder geen 
woorden aan vuil wil maken.

Maar nu heeft eindelijk de VVD 
de kat de bel aangebonden. Het 
(nog steeds) kersverse raadslid 
Alex Reiling wil van B&W weten 
wie voor het pad verantwoordelijk 
is – gemeente, Staatsbosbeheer – 
en vooral wie het gaat opknappen. 
En dan wordt ook echt opknappen 
bedoeld en niet, zoals nu is gebeurd, 
de argeloze toerist die denkt een 
leuk fietstochtje te maken middels 
een bord attenderen op het slechte 
wegdek. Dat laats hoeft niet want 
dat weet elke gebruiker van het pad 
binnen twee minuten. Reiling had 
over de slechte toestand gehoord 

tijdens een vergadering van Plaat-
selijk Belang Rheezerveen en heeft 
vervolgens zelf per fiets een verken-
ningstocht gemaakt. Na drie dagen 
was hij weer zodanig aanspreekbaar 
dat hij thuis kon uitleggen waar hij 
was geweest.

Eigenlijk is dat geen gek idee, als 
raadslid de fiets pakken en de buurt 
doorrijden. Of als ambtenaar, poli-
tieagent. Dan zou je bijvoorbeeld 
zien dat in Baalder al weken een 
auto van een buurtbewoner gepar-
keerd staat op een plek die bedoeld 
is voor mensen die het infobord 
van de wijk willen bekijken. Als 
dan ook nog eens een bezoeker 
van die buurtbewoner zijn wagen 
er achter stalt moeten de gasten van 
de wijk hun auto midden op straat 

zetten. Dat heeft al enkele keren tot 
gevaarlijke situaties geleid. Natuur-
lijk, niet erg sociaal van de buurtbe-
woner maar ik vraag mij af of nou 
niemand van onze overheidsdiena-
ren dat ziet. Er wonen raadsleden, 
ambtenaren en politieagenten in de 
wijk die dagelijks de parkeerplaats 
passeren. Of zou je er gewoon je 
wagen mogen neerzetten zolang je 
wilt? Als dat laatste klopt kan daar 
misschien via regelgeving wat aan 
worden gedaan.

Een fietspad voor toeristen, een 
parkeerplaats voor je bezoekers: 
Hardenberg wil graag gastvrij zijn, 
maar bijhouden en handhaven hoort 
daar ook bij. Mooi dat Reiling een 
eerste stap heeft gezet.

HARDENBERG - Scheidsrechter 
Wilco Jansen uit Zwolle – komend 
seizoen uit vrije wil niet meer te 
bewonderen in de Topklasse – had 
het nog niet eerder meegemaakt, no-
teerde hij op Twitter: een Open Dag 
van een amateurclub. Die primeur 
voor hem begint in Hardenberg al 
een beetje gewoon te worden. De 
vrijwilligers van HHC Clubsupport 
hadden weer een Open Dag voor 
(met name) de  jongeren georgani-
seerd die werd afgesloten met een 

HHC sluit Open Dag af 
met klinkende overwinning

wedstrijd van HHC-1. En Wilco 
Janssen was de scheidsrechter van 
die wedstrijd tegen zondaghoofd-
klasser MSC uit Meppel.

De Hardenbergers hadden zaterdag 
BBFreestyle uit Groningen inge-
schakeld om de activiteiten voor 
de bezoekers van de Open Dag te 
regelen: een pannaveld, een knik-
kervoetbalbaan,  een omhaalarena, 
1-tegen-1 voetbalveldjes  en voor 
de allerkleinsten een springkussen.

Even na elven opende voorzitter 
Bert Beun het festijn waarna pre-
sentator Piet Cees van der Wel de 
ongeveer 150 kinderen met hun 
ouders door het programma loodste: 
Freestyle Soccer gedemonstreerd 
door Bjorn Boes en Randy Koetsier, 
daarna zelf aan het werk met allerlei 
voetbalworkshops en uiteindelijk 
handtekeningen scoren van de 
selectiespelers. Ondertussen was 
de groep jongeren aangegroeid tot 
ongeveer 300, zodat de spelers van 

HHC-1 zich bijna een verzwikte 
pols schreven. 

De Open Dag werd afgesloten met 
de laatste oefenwedstrijd van het 
eerste. De Meppeler Sportclub 
MSC bleek een ideale sparring-
partner voor de Hardenbergers. Die 
konden naar hartenlust combineren 
en hun scorend vermogen testen. 
Door doelpunten van Penterman, 
Gouriye, Lanjouw en drie keer Klok 
leidden de Hardenbergers bij rust 
met 5-0. Na de pauze werd er nog 
drie keer gescoord, eindstand 8-0.
Hoewel de hele voorbereiding 
voor HHC goed is verlopen en de 
selectie een kwaliteitsimpuls lijkt 
te hebben gekregen, moet komende 
zaterdag getoond worden dat er 
ook gepresteerd kan worden als 
het ergens om gaat. Om 14.30 uur 
spelen de Hardenbergers in en tegen 
Genemuiden, een van de vier pro-
movendi in de Topklasse.

Muziek in openlucht
In het openluchttheater in het 
Gramsberger Bosje treedt zaterdag 
23 augustus zanger/gitarist Erik van 
‘t Holt op met leerlingen van zijn 
muziekschool Studio 31-A. Van ‘t 
Holt is muzikant van de band The 
Heinoos. Jonge musici uit Grams-
bergen en omstreken, die les volgen 
bij Erik van ’t Holt, spelen met 
hem en een gelegenheidsband met 
een hoog Heinoos-gehalte bekende 
oude nummers uit de zeventiger 
en tachtiger jaren. Bij slecht weer 
wordt uitgeweken naar recreatie-
centrum ‘t Hooge Holt. Aanvang 
19.30 uur.

50 vensters
De IJsselacademie presenteert 
vrijdag 22 augustus in het Rijks-
museum Twenthe in Enschede de 
Canon van Overijssel. Dat gebeurt 
tijdens de opening van het nieuwe 
vergaderjaar van de Staten van 
Overijssel. Van de slag bij Ane, 
Geert Grote, de havezaten tot en met 
de textielindustrie en RTV Oost: 
allerlei bekende namen komen aan 
bod in dit nieuw overzichtswerk 
van de geschiedenis van Overijssel.

Autobrand
De brandweerpost Hardenberg is 
afgelopen zaterdag gealarmeerd 
voor een woningbrand aan de Jan 
van Arkelstraat in Hardenberg. 
Tijdens het aanrijden werd de 
melding gecorrigeerd naar een 
autobrand in de buurt van een wo-
ning. Het bleek dat de eigenaar van 
de brandende wagen een kwartier 
daarvoor zijn auto had geparkeerd, 
zodat de brandweer ervan uitgaat 
dat kortsluiting de oorzaak van de 
brand is geweest. Ook een auto die 
naast het brandende voertuig stond 
heeft vlam gevat. Met twee stralen 
hogedruk zijn beide auto’s geblust.

Orgelconcert
Organist Herman Boerman en tenor 
Barend Wiltjer verzorgen donder-
dag 21 augustus een concert in de 
Höftekerk in Hardenberg. Op het 
programma staan liedbewerkingen 
met aansluitend samenzang in af-
wisseling met solozang van Wiltjer. 
Aanvang 20.00 uur. De toegang 
is gratis, bij de uitgang wordt een 
vrijwillige bijdrage gevraagd.

Spreekuur Euregio
De Euregio houdt maandag 25 au-
gustus van 18.00 tot 19.00 uur een 
spreekuur in het gemeentehuis van 
Hardenberg. Burgers kunnen hier 
terecht met vragen rond werken en 
studeren in het buurland en sociale 
verzekeringen (zoals AOW, WAO, 
zorgverzekering, pensioen, werk-
loosheid). Ook op algemene vragen 
over verhuizen naar het buurland 
kan informatie worden verkregen. 
Voor het beantwoorden van vragen 
over Duitse belastingen is een ver-
tegenwoordiger van het Finanzamt 
aanwezig.

Stiltewandeling
De werkgroep Twente/Salland 
van het Evangelisch Werkverband  
houdt donderdag 28 augustus een 
stiltewandeling. Er wordt om 19.30 
uur gestart bij het dorpshuis aan 
de Gravelandsweg 18 in Bruine-
haar. Er wordt een uur in stilte 
gewandeld.  Na de wandeling kan 
de avond afgesloten worden met 
een luisteroefening . Informatie 
en opgave: Henk Koldenhof, tel. 
0546-642947.

HARDENBERG - Het Veluws 
Mannenensemble o.l.v. Wim Ma-
gré geeft vrijdag 22 augustus een 
gratis concert op vakantiepark De 
Kleine Belties aan de Rheezerweg 
in Hardenberg. De zangers worden 
begeleid door Wilbert Magré, zoon 
van de dirigent. Het concert begint 
om 20.00 uur.

Gratis zomerconcert 
mannenensemble BALKBRUG - Ruim 30 jaar orga-

niseert de Stichting Kamermuziek 
Oud Avereest (SKOA) concerten 
van hoge kwaliteit tegen een lage 
entreeprijs in de Reestkerk in Oud 
Avereest. Omdat de Reestkerk op 
dit moment wordt gerestaureerd en 
verbouwd is hij enige tijd niet be-
schikbaar voor concerten en andere 
activiteiten. De concertserie van 
SKOA gaat echter gewoon van start. 

SKOA verhuist naar de Brugkerk
Iedere derde zondag van september 
t/m april is er kamermuziek te be-
luisteren, nu even niet in de Reest-
kerk maar in de fraai verbouwde 
en comfortabele Brugkerk aan de 
Zwolseweg in Balkbrug. Het eerste 
concert van de nieuwe serie wordt 
gehouden op zondag 21 september 
om 15.00 uur, wanneer het duo 
Saxion optreedt, een combinatie 
van saxofoon en accordeon.



Raadsleden zijn niet grappig. En 
voorzitters van vergaderingen ook 
niet. Dat denken sommigen wel. 
Flauwe opmerkingen, zogenaamd 
leuke reacties op elkaars verspre-
kingen, kinderachtige tussenzinne-
tjes. Serieus vergaderen is blijkbaar 
niet iedereen gegeven.

Vorige week was het tijdens de eer-
ste vergadering na het zomerreces 
weer raak. Terwijl de onderwerpen 
zich wel leenden voor ernstige 
blikken. En plechtstatige woorden. 
Dat laatste is sommigen wèl ge-
geven. Als er ooit een prijs wordt 
uitgeloofd voor welsprekendheid 
wordt die zonder enige vorm van 
tegenstand door Bert Gelling van 
de VVD in de wacht gesleept, met 

Hans Botter van OpKoers op een 
eervolle tweede plaats. Als ook de 
inhoud erbij wordt betrokken maakt 
Gelling minder kans.

De PvdA vroeg dinsdag bij monde 
van Ria Juurlink aan de andere 
partijen of ze het onderwerp krimp 
de komende jaren eens op de agenda 
willen zetten. Dat vond Gelling 
vreemd, want de coalitie heeft de 
afgelopen 12 jaar veel gedaan, maar 
geen rekening gehouden met moge-
lijke krimp. De regeringspartijen 
hebben geen enkele visie getoond 
en alleen maar naar de korte termijn 
gekeken. Dertig procent leegstand 
in het nieuwe winkelcentrum rond 
de Markt in Hardenberg is natuur-
lijk slecht werk, vond hij. Juurlink 
corrigeerde hem meteen door te 
zeggen dat met krimp de demogra-
fische ontwikkeling wordt bedoeld, 
dat wil zeggen de afname van het 

aantal geboorten. Gelling bleef ech-
ter doorgaan over de kortzichtigheid 
van het college, de grote uitdagin-
gen die er liggen op het terrein van 
zorg en werk, het verminderen van 
de schuld en – opnieuw – het gebrek 
aan visie.

Daarna bleef het stil. De andere coa-
litiepartijen lieten Gelling zijn gang 
gaan, terwijl zij en hun collegeleden 
van broddelwerk werden beticht. 
Uiteindelijk moest burgemeester 
Peter Snijders hem van repliek die-
nen, terwijl dat eigenlijk de fractie-
voorzitters van de regeringspartijen 
hadden moeten doen. Volgens Snij-
ders is er nog helemaal geen sprake 
van krimp want het eerste half jaar 
van 2014 is het aantal inwoners van 
de gemeente Hardenberg met 150 
personen toegenomen. Wel treedt 
er een verschuiving op: minder 
jongeren en meer ouderen. En wat 

de visie op de toekomst van Har-
denberg betreft vertelde Snijders dat 
de gemeente volop bezig is met het 
omzetten van woorden in daden. En 
trouwens, er wordt niet alleen aan 
de korte termijn gedacht want men 
is al bezig met de ontwikkeling in 
het jaar 2020.

De fractievoorzitters hebben niet 
alleen zichzelf niet altijd even goed 
in de hand, ook hun fractiegenoten 
doen soms maar wat. Anders is het 
niet te verklaren dat er tientallen 
minuten lang werd geëmmerd over 
goothoogten, regeltjes uit de ba-
sisadministratie, het uitoefenen van 
druk op kippenboeren en de breedte 
van de wegen richting Stobbenplas-
weg. De raadsvergaderingen zijn na 
de laatste verkiezingen misschien 
wel interessanter geworden, maar 
zeker niet beter.

.............ergee
Woensdag 27 augustus 2014

redactie@sallander.nl

Nieuwenhuis heeft de gemeente ge-
vraagd de industriebestemming van 
de woning te halen, maar dat wil 
de gemeente niet. Als dat namelijk 
gebeurt gelden opeens heel andere 
regels voor lawaai en stank voor de 
bedrijven in de omgeving van de 
woning, die dan in een soort bun-
ker veranderd zou moeten worden 

Nieuw bestemmingsplan maakt 
woning vrijwel onverkoopbaar

om er volgens de regels te mogen 
wonen. Wel wil de gemeente de 
situatie gedogen. Zolang de woning 
geen anderhalf jaar leeg staat mag 
er gewoond worden, anders zouden 
de grond en het huis onverkoopbaar 
zijn. Nieuwenhuis had maar moeten 
kijken welke bestemming de grond 
had toen hij de woning 20 jaar 

geleden kocht, stelt de gemeente. 
Volgens Nieuwenhuis hebben ver-
kopers, makelaar en taxateur ge-
zegd dat er niets bijzonders met de 
woning aan de hand was. Hij denkt 
dat bij een vorige vaststelling van 
het bestemmingsplan een fout is 
gemaakt.

Onderzoek in het archief van de 
gemeente Hardenberg lijkt hem in 
het gelijk te stellen. In het bestem-
mingsplan van 1951 viel zijn wo-
ning – die uit 1939 stamt – buiten 
de industriezone. In het herziene 
plan van 1960 staat het perceel wel 
binnen de industriezone, samen 
met het achterliggend gebied aan 

de Vechtstraat waar onder meer 
de tankwagenfabriek van J & J ten 
Cate was gevestigd. Opvallens is 
echter dat de woning niet is ingete-
kend op de kaart die bij het bestem-
mingsplan hoort. Dat toont aan dat 
de kaartmaker waarschijnlijk heeft 
gedacht dat het perceel op de hoek 
Bruchterweg/Vechtstraat en de in-
dustriegrond één terrein zijn. Mocht 
de gemeente de bestemming van de 
grond niet willen veranderen dan 
verwacht Nieuwenhuis een betere 
oplossing van de lokale overheid 
voor het probleem dan de nu voor-
gestelde uitsterfregeling, bijvoor-
beeld de aankoop van zijn woning 
zodra hij ooit gaat verhuizen.

Afgelopen maandag heeft er over 
deze zaak een gesprek plaatsge-
vonden tussen de juridische ver-
tegenwoordiger van Nieuwenhuis 
en verantwoordelijk wethouder 
Douwe Prinsse. De uitkomst van dat 
gesprek is nog niet bekend gemaakt.

HARDENBERG - Dat is even schrikken als je het nieuwe 
bestemmingsplan Bruchterweg-Nieuwe Haven onder ogen 
krijgt en ziet dat jouw huis eigenlijk op industriegrond 
staat. Met als gevolg dat je eigenlijk niet mag wonen waar 
je woont. Dat overkwam Hardenberger Jan Nieuwenhuis 
die op de hoek Bruchterweg/Vechtstraat woont.

Overname woningen
Woningcorporatie Beter Wonen in 
Hardenberg heeft bijna 200 wonin-
gen  overgenomen van Vestia, een 
woningcorporatie in Zuid-Holland 
die de laatste jaren door een slechte 
bedrijfsvoering in de financiële pro-
blemen is gekomen. De overname 
omvat het totale bezit van Vestia in 
Hardenberg en Lutten: 191 wonin-
gen, drie bedrijfsruimtes, één recre-
atieruimte en 32 parkeerplaatsen. 
In Hardenberg betreft het 32 een-
gezinswoningen aan Herderstasje/
Akkermunt en de vijf appartemen-
tencomplexen Markant, Havestaete, 
De Spinde en Klepperstaete 1&2. In 
Lutten gaat het om twaalf woningen  
aan de Meidoornstraat.

Watergraaf benoemd
Commissaris van de Koning Ank 
Bijleveld heeft woensdag 20 au-
gustus Stefan Kuks geïnstalleerd als 
watergraaf van waterschap Vecht-
stromen. Daarmee is hij de eerste 
watergraaf van dit jonge water-
schap. Tijdens een bijzondere ver-
gadering van het algemeen bestuur 
van het waterschap legde Kuks ten 
overstaan van Bijleveld de belofte 
af. Waterschap Vechtstromen is 
vanaf 2014 verantwoordelijk voor 
het waterbeheer voor circa 800.000 
inwoners van Twente, Noordoost-
Overijssel en Zuidoost-Drenthe.

Laatste Kleppertoer
De Kleppertoer 2014 loopt op zijn 
eind. Alleen woensdag 27 augustus 
is er nog een reguliere toer. Daarna 
is het te vroeg donker om nog om 
17.00 uur te vertrekken. Als extra 
heeft de organisatie een rit inge-
pland op woensdag 3 september, 
vertrek om 13.00 uur. Verder zijn 
er de herfsttintentochten op 18 en 
25 oktober, vertrek om 13.00 uur.

Autopuzzeltocht
Zondag 31 augustus houdt dorps-
huis ‘t Haarschut in Kloosterhaar 
een autopuzzeltocht. De start is om 
13.00 uur bij het dorpshuis aan de 
Dorpsstraat 17. Wie mee wil doen 
kan zich t/m  27 augustus aanmel-
den bij de beheerster Jessica de 
Jong, tel. 06-13505610.

Pleinfestijn
Zaterdag 30 augustus wordt in het 
centrum van Hardenberg de slotact 
gehouden van het zomerfestival: 
het Pleinfestijn. Er wordt op de 
Markt opgetreden door Xander 
de Buisonjé, Edsilia Rombley, 
Erwin Nijhoff, Glennis Grace en 
Showband Beethoven. Het feest 
is ook bedoeld voor inwoners van 
Balkbrug, Gramsbergen, Klooster-
haar, Slagharen, Dedemsvaart en 
de andere dorpen in de gemeente 
Hardenberg. Het Pleinfestijn begint 
om 19.30 uur, de toegang is gratis.

Botulisme
In de sloot aan de Hardenbergerweg 
vlakbij het gemaal Willem Snel in 
Gramsbergen zijn onlangs twee 
dode eenden gevonden. Waterschap 
Vechtstromen heeft de eenden laten 
onderzoeken. Uit dit onderzoek is 
gebleken dat het gaat om botulisme 
type C. Dit type is niet schadelijk 
voor mensen, maar kan wel schade-
lijk zijn voor dieren. Het waterschap 
heeft een informatiebord geplaatst 
en adviseert om uit voorzorg elk 
contact met het water op deze lo-
catie te vermijden.

Eén van de speerpunten van gemeente en politie is de verkeersveiligheid. Op plaatsen waar regelmatig (bijna) ongelukken gebeuren worden regelmatig 
snelheidscontroles uitgevoerd, zoals hier op de N34 tussen de Witte Paal en de afslag De Boshoek. Dat blijft ook in 2014 nodig.

HARDENBERG - Het jaar 2013 
was volgens de Gebiedsscan van de 
Politie IJsselland een jaar als veel 
andere. De meeste vormen van cri-
minaliteit in de gemeente Harden-
berg zijn vrijwel gelijk gebleven.

Alleen is het aantal misdrijven be-
hoorlijk gedaald, van 6475 misdrij-

ven in 2012 naar 5875 misdrijven in 
2013. De belangrijkste dalers over 
2013 en de voorgaande jaren zijn 
voertuigencriminaliteit (diefstal 
van fietsen, inbraak in auto’s e.d.), 
aantasting openbare orde en ruimte 
(vernielingen van gemeentelijke 
eigendommen bijvoorbeeld), ille-
gale handel en overige misdrijven 

(onder meer verkeersongevallen 
door alcoholmisbruik).

Wat wèl anders is, is de manier van 
werken: niet alleen vóór de burgers 
maar ook mèt de burgers. Dat heet 
in politiejargon ‘contextgedreven 
werken’. Daartoe hoort ook de 
terugkeer van de wijkagent. In de 

gemeente Hardenberg zijn nu 5 ac-
tief, dat moeten er 12 worden. Geen 
extra agenten overigens, maar een 
taakverandering. Zij moeten samen 
met de wijkbewoners de omge-
ving veilig houden. Daartoe wordt 
met wijk- en buurtverenigingen 
overlegd en steeds meer gebruik 
gemaakt van WhatsApp en Twitter.

Geen spectaculair jaar voor politie Hardenberg
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Ik heb ze in Hardenberg nog niet 
gehoord of gezien, de nominaties 
voor ALS-Icebucket. En als je de 
Volkskrant van woensdag 27 au-
gustus hebt gelezen weet je dat dit 
maar goed is ook. Of wanneer je 
de cartoon van Luojie hebt gezien, 
de cartoonist van de Engelstalige 
China Daily. Of in de Metro de 7 
redenen hebt gelezen om niet aan 
de uitdaging mee te doen.

De uitdaging om een emmer ijs over 
je te gooien is een hype, om ervoor 
te zorgen dat de stichting ALS 
flink wat geld krijgt om een mid-
del te vinden teneinde de dodelijk 
spierziekte ALS te bestrijden. Via 
Facebook is de hype de hele we-
reld overgegaan en heeft tenslotte 
ook ons land bereikt. Het internet 

staat vol met filmpjes van bekende 
Nederlanders die meedoen, anderen 
nomineren of als ze niet meedoen 
geld storten. Of het liefst meedoen 
èn geld storten. Ook regionale pro-
minenten doen mee. Burgemeesters 
uit Twente bijvoorbeeld, uit Losser, 
Borne en Hengelo. Die zo ijdel 
zijn dat ze graag op de voorgrond 
treden, maar ook niet anders kunnen 
dan meedoen, want anders vindt 
de bevolking ze niet sportief. Het 
merendeel van de filmpjes laat deel-
nemers zien die genadeloos door de 
cartoonist te kijk worden gezet; ze 
doen het voornamelijk voor zich-
zelf, om op foto of film te komen en 
die aan de wereld te tonen.

In de Volkskrant komt Kellie Liket 
aan het woord, onderzoekster aan de 
Erasmusuniversiteit in Rotterdam. 
Zij heeft uitgezocht dat mensen die 
hun euro’s aan deze hype uitgeven 
niet nogmaals hun geld aan andere 

goede doelen uitgeven, terwijl die 
veel nuttiger zijn. Aan ALS sterven 
jaarlijks 500 mensen in Nederland. 
Dat is tragisch, maar er zijn grotere 
problemen. Jaarlijks sterven 1 mil-
joen mensen aan malaria. Geven 
voor malarianetten is 500 keer zo 
nuttig als geven voor ALS-medica-
tie. Ze stelt zich daarbij de vraag of 
niet alle doelen even belangrijk zijn 
om aan te geven? Haar antwoord is 
dat ze niet gelijk zijn, als je kijkt 
naar de impact die ze hebben op 
de wereld. Laat je niet leiden door 
hypes, zegt ze, maar door het effect 
dat een donatie heeft op de levens 
van anderen.

Maar waarschijnlijk is dit aan do-
vemansoren gezegd. De reacties op 
het stukje in Metro laten weer eens 
zien dat mensen slecht lezen, over 
weinig kennis beschikken en zich 
bijna uitsluitend door emoties laten 
leiden. De actie is geweldig, vinden 

ze, want nu kent iedereen ALS en 
het levert veel geld op. Klopt. De 
Facebook-actie heeft wereldwijd 
100 miljoen euro opgebracht en in 
Nederland minstens een miljoen. 
Dat terwijl de stichting al ruim in 
de reserves zit. Geld dat dus niet 
naar acties is gegaan die met het-
zelfde bedrag meer mensen kunnen 
redden.

Of je meedoet moet je zelf weten, 
het is je eigen keus om te geven 
zonder naar de impact van je gift te 
kijken. En met een ALS-patiënt in je 
omgeving is het wel duidelijk waar 
je sympathie ligt. Meedoen omdat 
je graag in de belangstelling staat of 
omdat je het fijn vindt met de kudde 
mee te lopen? Ook allemaal eigen 
keus. Maar bespaar ons die stomme 
youtube-filmpjes, die alleen maar 
de eigen ijdelheid strelen. Harden-
berg: icebucket-vrije gemeente. 
Kwestie van gewoon doen.

.............ergee
Woensdag 3 september 2014

redactie@sallander.nl
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Veel volk bij Sallands Mooiste

SALLAND - Bij Sallands Mooiste wordt meestal gedacht aan het zomerse 
wielerfestijn met tochten door Haarle, Holten, Hellendoorn, Nijverdal, 
Lemele en Luttenberg. Maar eigenlijk is er maar één die deze naam echt 
verdient: het oogstcorso van Raalte, onderdeel van het Stöppelhaenefeest.

In de zomerperiode wordt in een groot deel van Salland – waartoe ook 
de streek langs de Vecht behoort maar die door slimme marketingmensen 
Vechtdal is genoemd – teruggegrepen op het boerenverleden. De historie 
trekt in veel gedaanten voorbij, van oogstdagen tot optochten met oude 
werktuigen. Maar als het ècht nostalgisch moet behoort alleen Raalte met 

zijn Stöppelhaene tot de eredivisie. Precies op het goede moment, als de 
laatste rogge van het veld is gehaald, zodat er na weken van hard werken 
tijd is voor een feestje. En dat al meer dan 60 jaar in georganiseerd verband. 
Met duizenden mensen langs de weg als het oogstcorso door de straten 
trekt, dat de veelal oudere toeschouwers mee terugneemt naar de tijd van 
hun jeugd, toen het boerenleven nog leek op de plaatjes uit de boekjes 
van Ot en Sien. De optocht is ook wat deelnemers betreft meer dan een 
lokaal evenement, want er reden onder meer wagens mee uit Schoonebeek, 
Oosterhesselen, Sleen, Dalen, Odoorn en Coevorden.
Meer foto’s van het corso zijn te vinden op www.bit.ly/stoppelhaene.

De laatste wagen met de roggeoost van 2014 wordt in optocht door Raalte gevoerd.

HARDENBERG – Er is onrust 
ontstaan op de dagbestedingslocatie 
van de RIBW aan de Stuwdijk in 
Hardenberg, het Regionaal Instituut 
voor Begeleid Wonen. Mensen zijn 
overstuur geraakt en de emoties lo-
pen soms hoog op. De dagbesteding 
verdwijnt en daarmee ook de werk-
plekken van diverse cliënten. Dat 
heeft de Raad van Bestuur ander-
halve week geleden meegedeeld aan 
het personeel. Volgens de betrokken 
medewerkers is de oorzaak van de 

Gemeente: “Onrust over einde dagbesteding onnodig”.
problemen de bezuinigingen in de 
zorg die straks door de gemeenten 
worden ingevoerd. Er wordt zelfs 
beweerd dat de gemeente Harden-
berg nu al geen geld meer in de dag-
besteding steekt. Die dagbesteding 
is bedoeld voor mensen met een 
psychische achtergrond die daar al-
lerlei werkzaamheden kunnen doen.

Volgens de gemeente zijn de ver-
halen die worden verteld onjuist. 
“Er is geen sprake van het stopzet-

ten van de dagbesteding, maar het 
RIBW wil de dagbesteding op een 
andere manier vormgeven die beter 
past bij het wijkgericht werken. De 
RIBW heeft ons te kennen gegeven 
dat de locatie aan de Stuwdijk niet 
eerder sluit dan op het moment dat 
de laatste deelnemer een andere pas-
sende plek heeft gevonden.”

Dagbesteding wordt vanaf 1 januari 
2015 vanuit de AWBZ overgehe-
veld naar de Wmo. Daarmee wordt 

het een taak van de gemeente. De 
bewering dat de gemeente geen geld 
steekt in dagbesteding is volgens 
de woordvoerder van wethouder 
René de Vent onjuist. Wel is het zo 
dat gemeenten moeten bezuinigen 
omdat ze vanuit het Rijk worden 
gekort op het budget hiervoor. In 
overleg met de aanbieders van dag-
besteding wil de gemeente komend 
najaar afspraken maken over de 
vorm van dagbesteding, waarbij de 
huidige indicaties van de inwoners 

worden gerespecteerd maar de 
begroting niet wordt overschreden. 
2015 is hierbij een overgangsjaar. In 
dat jaar zal de gemeente toewerken 
naar de nieuwe werkwijze. “De 
eventuele sluiting van de vestiging 
aan de Stuwdijk is een besluit van 
de RIBW en niet van de gemeente. 
De RIBW bepaalt waar en op welke 
wijze zij dagbesteding biedt aan 
haar cliënten. Wij gaan er vanuit 
dat de RIBW hierbij de indicaties 
van cliënten respecteert en zorgvul-
dig omgaat met de overgang naar 
nieuwe vormen van dagbesteding”, 
aldus de gemeente.

Rommelmarkt
 
Achter de Oosterkerk in Bergent-
heim wordt zaterdag 6 september 
een rommelmarkt gehouden van 
9.30 tot 12.30 uur. De helft van de 
opbrengst gaat naar de stichting 
Al-Kafaat in Libanon voor een 
rolstoelbussenproject. Het ander 
deel is bestemd voor een project van 
Kerk in Actie. Wie zelf nog spullen 
wil inbrengen kan dat t/m vrijdag 
doen achter gebouw De Bo.

Onderscheiding
Burgemeester Peter Snijders heeft 
zaterdag 30 augustus een konink-
lijke onderscheiding uitgereikt aan 
Henrie Telman uit Bergentheim. 
Hij is benoemd tot Lid in de Orde 
van Oranje-Nassau. Telman nam 
30 juni afscheid van de vrijwillige 
brandweer, na een dienstverband 
van 31 jaar. Behalve voor zijn 
brandweerwerk heeft hij het lintje 
gekregen voor zijn activiteiten als 
vrijwilliger voor de plaatselijke 
voetbalvereniging, de gereformeerd 
vrijgemaakte kerk, stichting Dit 
Koningskind en stichting Sprank.

Tour de Keet
Het jongerenwerk van De Stuw 
organiseert Tour de Keet, een 
avondvullend programma met o.a. 
een optreden van de band Goed 
Mis! De avond begint met een 
kort inhoudelijk programma, in 
samenwerking met Tactus en de 
Brandweer. Het jongerenwerk van 
De Stuw wil de keetbezoekers  in dit 
gedeelte attent maken op het belang 
van bewust omgaan met bier en 
hen wijzen op de  brandveiligheid. 
De aftrap van de tour is in oktober. 
Aanmelden kan bij jongerenwerker 
Ruben Drost: r.drost@destuw.nl. 

Bieb voor Mariënberg
Maandag 1 september is in Mariën-
berg het nieuwe servicepunt van de 
bibliotheek geopend in basisschool 
De Regenboog. Leden kunnen de 
boeken reserveren via de website 
www.bibliotheekhardenberg.nl. 
De bestellingen worden vervolgens 
naar Mariënberg gebracht waar ze 
via een geautomatiseerd uitleen-
systeem worden uitgeleverd, met 
hulp van leerlingen uit groep 8 van 
De Regenboog. Het servicepunt is 
geopend op maandag van 15.30 
tot 19.30 uur en op donderdag van 
15.30 tot 17.00 uur.

Monumentendag
In museum Zichtbaar Verleden, 
aan de Kloosterdijk in Sibculo, is 
zaterdag 13 september geopend van 
10.00 tot circa 16.00 uur.voor het 
laatst de reizende expositie ‘Grens-
overschrijdend werken 1600–1950’ 
te zien. De expositie is een project 
van de samenwerkende historische 
verenigingen Heemnoabers.



.............ergee
Woensdag 10 september 2014
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Carthago delenda est. Na elke toe-
spraak sprak de Romeinse senator 
Cicero deze of soortgelijke woor-
den. Vrij vertaald: En overigens 
ben ik van mening dat Carthago 
verwoest moet worden. Uitein-
delijk waren zijn mede-senatoren 
dat zó zat dat ze toegaven: de stad 
Carthago in Noord-Afrika werd 
inderdaad verwoest.

Cicero indachtig heb ik eigenlijk de 
neiging om elk verhaal te beginnen 
met de woorden: raadsleden zijn 
niet grappig. Net zolang tot ze het 
snappen. Eén keer erover schrijven 
helpt namelijk niet. Vorige week 
werd tijdens de raadsvergadering 
diverse malen de oude naam Libe-
raal Hardenberg gebruikt voor de 

partij van raadslid Baarslag, terwijl 
het sinds enkele weken Leefbaar 
Hardenberg moet zijn. Zelfs me-
vrouw Baarslag ging enkele ma-
len in de fout. Zo vaak dat ze zei 
“nog één keer en ik zal trakteren”. 
Waarop het CU-raadslid Sake Stelp-
stra vroeg waarop ze zou trakteren. 
Helaas verstond Baarslag dit niet 
dus werd gevraagd wat Stelpstra 
zei. Weg grappige opmerking! De 
volgende woordenwisseling zorgde 
ervoor dat burgemeester Snijders ze 
uiteindelijk tot de orde moest roe-
pen. Raadsleden zijn niet grappig. 
In de afgelopen 63 jaren is er maar 
één geweest die wèl een enkele 
keer voor een humoristische noot 
kon zorgen, namelijk het voormalig 
PvdA- en tegenwoordig OpKoers-
raadslid Wim Kloekhorst. Maar 
die had weer het probleem dat hij 
af en toe slecht verstaanbaar was 
waardoor menige grap in het niets 
verdween.

Over slecht verstaanbaar gespro-
ken: voetbalvereniging HHC heeft 
veel geld uitgetrokken voor nieuwe 
spelers, waardoor het meeste werk 
naast het veld door vrijwilligers 
moet worden gedaan. Het ware wel-
licht beter geweest een voetballer 
minder aan te trekken om een paar 
centen te kunnen besteden aan een 
geluidsinstallatie. Vorige seizoenen 
was het op de staantribune vaak 
een probleem om te horen wat de 
omroeper van dienst te vertellen 
had. Dat was echter nog heilig 
vergeleken bij dit seizoen. Nu is 
op dooie momenten in de wedstrijd 
het populairste gespreksonderwerp 
of het bestuur een Kroaat, Oezbeek 
of Wit-Rus in de geluidscabine 
heeft gestald om de beursberichten 
voor te lezen. Er wordt zelfs gesug-
gereerd dat er een bandje met de 
stem van Gé Otten is opgedoken 
dat af en toe wordt afgespeeld. 
Voor de wat jongeren onder ons: 

Gé Otten was een Hardenberger 
die met een bordje SH op zijn fiets 
door Hardenberg reed. Inderdaad, 
slecht horend. Zijn spraak was nóg 
slechter. Als hij wat vertelde zorgde 
je ervoor dat je met enige regelmaat 
knikte en ja-ja zei, in de hoop dat 
het niet zou opvallen dat je er niets 
van had verstaan. Dat heeft zo’n 
indruk gemaakt dat ik nog steeds 
geneigd ben te knikken en ja-ja te 
zeggen als de HHC-omroeper wat 
te vertellen heeft. Zonde van de 
inspanning van de beste man en 
jammer voor de toeschouwers die 
graag bevestigd willen hebben dat 
inderdaad de speler wordt gewisseld 
die zij in gedachten hadden. Mocht 
het HHC-bestuur geen geld meer 
hebben voor een kwaliteitsslag op 
omroepgebied, is dan misschien een 
actie onder fans een optie? Voor een 
meier streaken over het hoofdveld 
en een filmpje op Youtube. ALS dat 
geen uitdaging is!

HARDENBERG – Wie een stel bijzondere schapen bezit, ideeën heeft 
voor een hertenkamp of wie leverancier is van klim- en speeltoestellen 
is welkom bij de gemeente Hardenberg. Op de groene grasvlakte bij het 
gemeentehuis, waar ooit het politiebureau stond, wordt de komende vier 
jaar nog geen actie ondernomen. Daarna moeten er woningen komen, maar 
de daadwerkelijke bouw hangt nog van veel factoren af. Onder meer van 
de snelheid waarmee andere bouwplannen worden gerealiseerd.

Er liggen nog zo’n 25 plannen op de plank die vragen om uitvoering. 
Bijvoorbeeld de flat tegenover de Bisschopshof aan de Parkweg. Of wo-
ningen aan de Marslaan op de plek van de voormalige huishoudschool 
Clara Feyoena. Verder moet er nog iets komen op de plaats waar voor-
heen kleuterschool De Potnösters stond, aan de Karel Doormanlaan. Aan 
diezelfde straat is enkele jaren geleden de bibliotheek afgebroken, ook 

Hardenberg nog niet af

daar kan gebouwd worden. Enkele plannen zijn al uitgewerkt, zoals de 
ontwikkeling aan het einde van de Voorstraat, nabij de Vechtbrug waar 
bouwbedrijf Zweers de bestaande leegstaande winkelpanden opknapt 
en er winkels en appartementen van maakt. Aan de andere kant van het 
winkelgebied, waar het Oosteinde overgaat in de Stationsstraat, ligt nog 
een blok dat op ontwikkeling wacht. Er is provinciaal geld om de vroegere 
garage Ten Cate te saneren en er is een ton beschikbaar om iets van die 
garage en de naastgelegen panden te maken. Volgens de gemeente is er 
een projectontwikkelaar mee bezig, maar is het nog te vroeg om met de 
plannen naar buiten te treden. Tenslotte ligt er nog steeds een plan om een 
woonblok te bouwen aan de Havenweg, als laatste onderdeel van de her-
ontwikkeling van de Markt en omgeving. “Genoeg werk aan de winkel”, 
meent wethouder Douwe Prinsse van Ruimtelijke Ordening. “Voorlopig 
hoeven we ons niet te vervelen.”

Lager waterpeil
Waterschap Vechtstromen verlaagt 
het waterpeil in landbouwgebieden 
van zomerpeil naar winterpeil. In 
sommige gebieden is het door de 
overvloedige neerslag erg nat op de 
landbouwpercelen. De gemiddelde 
grondwaterstanden zijn op enkele 
plaatsen hoger en de verdamping 
van water neemt verder af. De 
gewassen hebben geen behoefte 
meer aan extra water om te groeien 
terwijl de oogst steeds dichterbij 
komt. De komende weken zal het 
waterschap daarom de stuwpeilen 
in de landbouwgebieden geleidelijk 
naar het winterpeil brengen.

Lezing fotograaf
Natuurfotograaf Ron ter Burg houdt 
donderdag 18 september tijdens de 
landelijke Fotoweek een lezing in 
het LOC aan de Parkweg in Har-
denberg. Ter Burg vertelt tijdens 
deze interactieve lezing over de 
technieken en zijn belevenissen 
die hij meegemaakt heeft tijdens 
zijn fotografiesessies. Aanvang 
19.30 uur.

Kwijtschelden
Leefbaar Hardenberg heeft in de 
krant gelezen dat in de gemeente 
Putten AOW’ers en Zelfstandige 
ondernemers (ZZP’ers) met een 
uitkering geen gemeentelijke be-
lastingen meer hoeven te betalen. 
Dat lijkt deze partij ook wel iets 
voor Hardenberg. In Putten heeft 
de VVD een motie ingediend om 
dit voor elkaar te krijgen. Dat zou 
Leefbaar Hardenberg ook kunnen 
doen maar de partij van mevrouw 
Baarslag laat dat liever over aan 
B&W. Het college is daarom ge-
vraagd of die het beleid van Putten 
ook wil invoeren in Hardenberg.

Gasleidingen
Een deel van het centrum van 
Hardenberg lijkt nog minstens een 
maand op een gebied met loopgra-
ven. Gasleverancier Cogas is bezig 
met het leggen van een hogedruk-
gasleiding om de wijken Baalder 
en Marslanden met elkaar te ver-
binden. Dat wordt volgens Cogas 
in een ring gedaan om in geval van 
storing toch gas te kunnen leveren. 
Her en der worden gasstations ge-
bouwd die de gasdruk terugbrengen 
zodat deze energiebron bruikbaar is 
voor huishoudens.

Expositieboerderij
Zondag 14 september is de expo-
sitieboerderij van het Dorpsarchief 
Kloosterhaar aan de Verlengde 
Broekdijk 16 geopend voor publiek 
van 14.00 tot 17.30 uur. Er is een 
vaste, uitgebreide expositie te zien 
over de Joodse werkkampen Bal-
derhaar en Kloosterhaar en de ex-
positie over godsdienstonderwijzer 
Johannes Fredriks. Daarnaast zijn 
er tal van andere bezienswaardig-
heden op en rond de boerderij. De 
entree is gratis, een gift wordt op 
prijs gesteld.

Knuffelberen
De kinderafdeling van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg is 
200 knuffelberen rijker. De beren 
zijn aangeboden door Hendri Mei-
link van serviceclub Round Table 
Noord-Salland. De knuffels zijn 
deels gesponsord door Moderna 
Textielservice.

redactie@sallander.nl

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg wil voortaan leges 
vragen voor nieuwe registraties 
van kinderopvang.

De kosten voor het uitvoeren van 
de toezicht- en handhavingstaak 
kinderopvang nemen jaarlijks toe. 
Tot nu toe was deze dienst gratis, 

Vechtdal Marketing adopteert de 
roze vluchtheuvels in gemeente 
Wijchen. Vorige week dinsdag 
kwamen deze vluchtheuvels in het 
nieuws omdat ze per ongeluk roze 
waren geverfd. Het marketingbu-
reau adopteert ze omdat roze  de 
kleur van het Vechtdal is.

Leges voor aanvraag kinderopvang
dat wil zeggen dat de kosten uit 
de algemene middelen werden be-
taald. B&W vinden dat de aanvraag 
zoveel mogelijk kostendekkend 
moet zijn.
Wie een bedrijf wil beginnen voor  
kinderdagopvang, buitenschoolse 
opvang, gastouderbureau of wie 
een kindercentrum wil starten moet 

daarvoor 577 euro betalen. Voor 
gastouderopvang wordt minder 
gevraagd, namelijk 200 euro, omdat 
anders de kosten niet in verhouding 
staan tot de opbrengsten voor een 
gastouder.

De gemeenteraad bespreekt het 
voorstel 16 september in de oriën-
terende ronde en neemt tijdens de 
raadsvergadering van 30 september 
hierover een besluit.

Vechtdal adopteert 
roze vluchtheuvels
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Koopzondag
Langzaam rukt de zondagopenstel-
ling op vanuit Twente. De grote ste-
den waren al ontheiligd en zojuist 
is besloten dat (bijna) buurgemeente 
Tubbergen aan de beurt is. Een 
CDA-gemeente pur sang. Goed, de 
partij heeft eventjes aan de zijlijn 
gestaan om de schoenen weer aan te 
kunnen trekken waar men jarenlang 
naast heeft gelopen, maar sinds mei 
van dit jaar bezitten de christende-
mocraten met 10 van de 19 raadsze-
tels weer de absolute meerderheid. 
En nu is het zover dat winkeliers in 
de gemeente Tubbergen geen ont-
heffing meer hoeven aan te vragen 
om de winkels op zondag te openen. 
Van ‘s morgens elf tot ‘s avonds 
zeven mag elke middenstander de 

deuren van zijn bedoening van het 
slot houden. Mag, het hoeft niet. 
Bakkers mogen de deuren zelfs al 
om acht uur openen en ook voor 
campingwinkels geldt een ruimere 
uitzondering.

Het CDA is de grote initiator van 
het geheel. Is dat een ander CDA 
dan in de gemeente Hardenberg? 
Uiteraard. Daar een katholieke club 
met meer bourgondische inslag, hier 
is men vooral van gereformeerde 
huize, doordesemd met het gedach-
tengoed van Calvijn. En misschien 
heeft de leeftijd ermee te maken. In 
Tubbergen is de verantwoordelijk 
CDA-wethouder Roy de Witte am-
per 27 jaar. Tegenover De Roskam 
zei hij dat het met de nieuwe veror-
dening voor de winkeliers makkelij-
ker en goedkoper wordt om open te 
zijn. “Dat past ook bij een modern 
centrum, waar ondernemers naar 

hartenlust kunnen doen waar zij 
het beste in zijn: ondernemen.” De 
Witte lijkt mij nou niet bepaald een 
man van de wereld, afgedaald van 
de Olympus in Amsterdam, Rot-
terdam of Utrecht. Of om dichterbij 
te blijven: Enschede, Hengelo of 
Almelo. Hij woont in Manderveen, 
en daar is geen winkel te vinden. 
Zijn achtergrond, leeftijd en oog 
voor de moderne tijd hebben hem 
wellicht ervan overtuigd dat de 
zondagopenstelling niet is tegen 
te houden.

Dat probeert de ChristenUnie in 
Hardenberg wel. Zo lang mogelijk, 
althans. Ook het CDA had in het 
verkiezingsprogramma staan dat de 
partij tegen koopzondagen is, maar 
dat lijkt wat minder principieel 
dan de mening van de CU, want 
de christendemocraten vinden wel 
dat er in de gemeente Hardenberg 

op zondag voldoende ruimte moet 
zijn voor evenementen en activitei-
ten. Tot 2018 geen winkels open in 
Hardenberg op zondag. En daarna? 
In Barendrecht was vorig jaar uit-
breiding van het aantal koopzonda-
gen aan de orde. De ChristenUnie 
kwam met vier tips voor haar leden 
om deze uitbreiding tegen te gaan: 
bidden, een petitie tekenen, een 
brief aan de gemeenteraad sturen 
en een opvallende: laten zien dat je 
geniet van de zondagsrust, om het 
beeld bij te stellen dat de zondag 
voor christenen een dag is waarop 
ze vooral veel dingen niet mogen. 

De CU Hardenberg heeft nog een 
kleine vier jaar om de oprukkende 
Twentse horden van zondagkopers 
tegen te houden. En de katholieke 
leden van het CDA in Hardenberg 
om zich wat meer te laten gelden.

TWENTERAND - Dat lezen en voorlezen erg belangrijk zijn voor de 
ontwikkeling van kinderen weet zo langzamerhand iedere Nederlander. En 
dat ouders de grootste invloed hebben op het leesplezier van hun kinderen 
zal ook weinig mensen zijn ontgaan. Toch wordt in ruim een kwart van de 
gezinnen met jonge kinderen nooit voorgelezen. En in de gezinnen waar 
dat wel gebeurt is het met name de moeder die Piep is wakker, Woezel en 
Pip of Boer Boris ter hand neemt. Vaders lezen verhoudingsgewijs het 
minst vaak voor, terwijl een vaderlijk leesvoorbeeld een groot effect heeft 
op het leesgedrag van kinderen. De Leescoalitie (bibliotheken, stichting 
lezen, stichting boekpromotie en anderen) probeert daarom vaders en 
grootvaders aan het voorlezen te krijgen.

Vorige week, tijdens de Week van de Alfabetisering, heeft een elftal vaders 

Vaders moeten vaker voorlezen

uit Twenterand onder aanvoering van wethouder Jan Binnenmars van 
Onderwijs voorgelezen op kinderdagverblijven in de gemeente. De Bi-
bliotheek Twenterand had voor de onderwijswethouder De Kleine Wereld 
in Westerhaar uitgezocht. Zo’n 20 kleintjes in de leeftijd van ongeveer 3 
jaar luisterden naar een als boer verklede Binnenmars. Die verkleedpartij 
paste bij het voorleesboek Boer Boris. De wethouder had er een interactief 
boek van gemaakt, want de wiebelende kleintjes moesten bij de les worden 
gehouden door zelf mee te tellen met het aantal dieren van Boer Boris of 
te vertellen over hun eigen veestapel. Het voorleesboek mocht het kinder-
dagverblijf houden, maar Binnenmars ging niet zonder boek naar huis. Als 
dank voor zijn bijdrage gaven de kinderen hem een zelfgemaakt boek met 
tekeningen, met op de voorkant een boer die wel wat leek op Boer Boris. 
En zelfs een beetje op Boer Jan.

Boer Jan leest in kinderdagverblijf De Kleine Wereld voor uit het boek Boer Boris.

HARDENBERG - Leerlingen van 
het Alfa-college in Hardenberg 
koken donderdag 2 oktober samen 
met min of meer bekende inwo-
ners van de gemeente Hardenberg 
een achtgangenmaaltijd voor het 
goede doel. De opbrengst van de 
avond gaan naar de stichting Vecht 
voor Jeugd, die zich inzet voor 
kinderen en jongeren die door om-
standigheden in de problemen zijn 
gekomen. Vecht voor Jeugd steunt 
deze kinderen op sportief, cultureel 
en educatief terrein.

Koken voor stichting Vecht voor Jeugd
Het koksteam bestaat onder andere 
uit de schaatsers Gary Hekman en 
Erik Hulzebosch, de raadsleden Piet 
Cees van de Wel en Rick Brink en 
ondernemers van De Wildkamp, 
Brink Transport en Brunink Me-
taal. Geïnteresseerden kunnen een 
tafeltje reserveren in het restaurant, 
waarbij het 8-gangen diner 40 euro 
per persoon kost.

Reserveren kan via het telefoon-
nummer 088-3341955 of via de 
website www.koken-met-sterren.nl.

Kabelgeld
De gemeente Hardenberg kan 
65.000 euro verdienen als ze vóór 
26 september een contract on-
dertekent met TenneT, het bedrijf 
dat verantwoordelijk is voor het 
transport van elektriciteit via het 
hoogspanningsnet in Nederland. 
Om de levering van elektriciteit 
ook in de toekomst te kunnen ga-
randeren wordt in de regio gewerkt 
aan een aantal aanpassingen in het 
elektriciteitsnet. Een onderdeel van 
deze aanpassing is de aanleg van 
een nieuwe ondergrondse hoog-
spanningsverbinding tussen Har-
denberg en Coevorden. Die kabel 
gaat onder meer door grond van de 
gemeente. B&W zijn van plan op 
tijd te tekenen.

Zwerfvuil
 
Het zwerfvuil in het nieuwe Vecht-
park bij Hardenberg is velen een 
doorn in het oog. Sommigen laten 
het niet bij een constatering maar 
grijpen in. Vrijwilligers, de gemeen-
te Hardenberg en vuilverwerker 
Rova gaan 20 september van 9.30 
tot 11.30 uur aan de slag om het 
zwerfvuil op te ruimen. De Mooi 
Schoon bus, die bewoners gratis aan 
kunnen vragen om hun eigen buurt 
op te schonen, is die dag aanwezig. 
Aanmelden kan bij De Koppel.

Open dag
Arbeidscentrum De Scholle aan 
de Handelsstraat in Hardenberg – 
onderdeel van Baalderborg - houdt 
zaterdag 20 september van 10.00 tot 
16.00 uur een open dag. Iedereen 
die het leuk vindt om deze werkplek 
voor mensen met een verstandelijke 
beperking te komen bekijken, is 
deze dag van harte welkom. Tijdens 
deze open dag worden demonstra-
ties gegeven door de groep hout- en 
papierbewerking, de drukkerij en 
de keramiekgroep. De  eigenge-
maakte producten zijn op deze dag 
ook te koop. Verder is er o.a. een 
schminkhoek, een springkussen en 
een dierenknuffelhoek.

Nieuw
Vier personen ontvangen donderdag 
18 september uit handen van burge-
meester Snijders het Koninklijk Be-
sluit van Nederlanderschap tijdens 
de naturalisatieceremonie. Het gaat 
om een vrouw uit Afghanistan, een 
man uit Somalië en twee kinderen 
die in Hardenberg geboren zijn. 
Tijdens de ceremonie leggen de 
nieuwe Nederlanders de verklaring 
van verbondenheid af.

Zeis
Bij natuurcentrum De Koppel in 
Hardenberg wordt zaterdag 27 
september een cursus maaien met 
de zeis gehouden, van 09.30 tot 
15.30 uur. Bij deze activiteit van 
landschap Overijssel wordt het 
zeisen geleerd, maar ook het haren 
van de zeis, zodat de zeis ook scherp 
blijft. Verder is de mobiele smid 
aanwezig, die de eigen zeis af kan 
stellen. Het is mogelijk ter plaatse 
een zeis te kopen of te lenen.

Kookmiddag
Woensdag 1 oktober wordt er door 
het Alfa College, LOC-Cultuurmix, 
en de Bibliotheek een kookmiddag 
voor kinderen georganiseerd. Dat 
gebeurt van 14.00 tot 16.00 uur in 
de demo-keuken van het LOC in 
Hardenberg, ingang Sportlaan.

HARDENBERG - Raadslid Alex 
Reiling van de VVD heeft het tij-
dens de laatste raadsvergadering 
nog even geprobeerd, maar zijn 
naamgenoot Gert Reiling van de 
kampeerwinkel op industrieterrein 
De Nieuwe Haven in Hardenberg 
(sinds 2008) en Freddy Pullen van 
de gelijknamige meubelzaak (sinds 
1979) moeten hun bedrijven op den 
duur beëindigen.

In het nieuwe bestemmingsplan is 
geen plek meer voor detailhandel. 

Geen detailhandel op Nieuwe Haven
Voor Pullen en Reiling betekent dit 
dat wanneer zij ermee stoppen hun 
plek niet door iemand anders mag 
worden ingenomen. De VVD vond 
dat voor beide ondernemers een 
uitzondering gemaakt moest wor-
den, maar daar voelden B&W niets 
voor. “Ze wisten vanaf het begin dat 
ze er geen detailhandel mochten 
vestigen. Als mensen dan toch fors 
investeren is dat hun eigen risico”, 
vond verantwoordelijk wethouder 
Prinsse. Vrijwel alle raadsleden 
waren het met hem eens.



CDA-gedeputeerde Theo Rietkerk 
verlaat de provinciale politiek. In 
2003 is hij gedeputeerde in Overijs-
sel geworden, daarvoor was hij 5 
jaar lid van de Tweede Kamer. Zijn 
nieuwe baan is bestuursvoorzitter 
van onderwijsinstelling Landstede. 
Dat werd tijd, hoor je in de wandel-
gangen. Al een poosje trouwens. 
Rietkerk heeft alles op provinciaal 
gebied al eens meegemaakt, weet 
veel en laat dat soms iets te duidelijk 
merken.

Datzelfde wordt gezegd van de 
Hardenberger wethouder Douwe 
Prinsse. De beroemde uitspraak 
van de schrijver F. Scott Fitzgerald 
is misschien wel op hem van toe-
passing: “Been everywhere, seen 
everything and done everything, 
God, I’m sophisticated.” Wereld-

wijs is-ie, op lokaal terrein, iemand 
die politiek Hardenberg van haver 
tot gort kent. Op zich niks mis 
mee, maar de kans bestaat dat je je 
na zoveel jaren een beetje vreemd 
gaat gedragen. Vorige week dinsdag 
was dat nog het geval, tijdens de 
raadsvergadering.

Op de agenda stond het vaststel-
len van een bestemmingsplan 
waardoor een paardenhouderij met 
woning gebouwd mochten worden 
in Rheezerveen. Een hamerstuk, 
maar op het laatste moment wilde 
raadslid Jacco Rodermond (van 
D66? “Voorlopig”, zei hij.) er een 
bespreekstuk van maken. Dat viel 
in slechte aarde bij met name CDA-
fractievoorzitter Dirk van der Valk, 
maar Hans Botter van OpKoers rea-
geerde wat christelijker en brak een 
lans voor Rodermond: een nieuwe 
partij in de raad met nieuwe men-
sen, die nog niet de fijne kneepjes 
van het vak kennen, daar moet je 

een beetje mededogen mee hebben.
Rodermond wilde bij dit agenda-
punt weten hoe het zat met handha-
ving: wist de wethouder wel dat er 
begonnen was met werkzaamheden 
terwijl de raad nog geen besluit had 
genomen? “Ik weet hier niets van”, 
was de reactie van Prinsse. “Dacht 
je nou echt dat ik bij elke bouwaan-
vraag ging controleren hoe ver men 
is?” Eigenlijk gaf hij de indruk dat 
de vraag hem niet zoveel interes-
seerde. Maar er moest uiteraard wel 
geantwoord worden. 

“In zulke gevallen gaan we kijken 
of iets gelegaliseerd kan worden. 
Maar soms neemt een aanvrager 
het risico dat hij wordt teruggefloten 
door de gemeente of rechter. Niks 
bijzonders, meer smaken hebben 
we niet.” Rodermond meende dat 
hij niet helemaal serieus werd geno-
men. En daarin had hij gelijk. Het 
klopt dat Prinsse dit verhaal al tien-
tallen keren heeft moeten vertellen, 

maar dan nog is het niet zo aardig 
de nieuweling als een klein ventje 
te behandelen. Misschien moet hij 
nog eens terugdenken aan de tijd 
dat hij leraar was aan een school in 
Dedemsvaart. Nieuwelingen moet 
je op weg helpen, hen soms drie 
keer iets uitleggen, maar zeker niet 
een beetje blasé of uit de hoogte 
behandelen. 

Wellicht moeten we voor Prinsse 
ook maar eens uitkijken naar een 
andere baan. Bestuursvoorzitter van 
een pingpongfabriek van 20 hectare 
op bedrijventerrein Broeklanden-
Zuid bijvoorbeeld. Of manager van 
het crematorium op de Haardijk. 
Maar ik denk dat-ie zal zeggen: 
had Rodermond zich maar beter 
moeten voorbereiden en de vraag op 
het juiste tijdstip op de juiste plek 
moeten stellen. En ook daar is wat 
voor te zeggen.
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HARDENBERG - De fractie 
van OpKoers was tijdens de 
raadsvergadering van dinsdag 16 
september vol lof over het beleids-
plan Samen doen. Daarin staan 
besluiten over zaken als man-
telzorg, welzijnssubsidies, hulp 
voor gehandicapten en chronisch 
zieken, jeugdhulp en de hulp die 
de samenleving zelf moet bieden 
aan buurt en buurtbewoners. 
Het vreemde was echter dat toen 
erover gestemd moest worden één 
partij tegen stemde: OpKoers.

Voorafgaand aan de stemming 
werden drie amendementen en één 
motie behandeld. Het amendement 
van de ChristenUnie en PvdA om 
geen eigen bijdrage te vragen als 
iemand hulp van het gebiedsteam 
nodig heeft, werd aangenomen. In 
het tweede amendement, ook van 
ChristenUnie en PvdA, werden 

Hardenbergers moeten het samen doen
B&W opgeroepen contracten af te 
sluiten met zorgaanbieders die reke-
ning houden met de godsdienstige 
gezindheid, de levensovertuiging en 
de culturele achtergrond van de cli-
enten. Het derde amendement was 
alleen van de ChristenUnie. Daarin 
werd gevraagd het geld dat besteed 
wordt aan een jaarlijkse waarde-
ringsbijeenkomst voor mantelzor-
gers direct aan de mantelzorgers 
te geven, omdat die niet op zo’n 
bijeenkomst zitten te wachten en het 
geld wel goed kunnen gebruiken. 
Met alleen steun van D66 werd dit 
voorstel verworpen.

Daarna werd gestemd over het hele 
voorstel, inclusief de aangenomen 
amendementen. Hans Botter van 
OpKoers dacht echter dat nu de 
motie aan de beurt was zodat hij 
de vinger bij wijze van spreken al 
bij de tegen-knop had geplaatst. 

Pas toen voorzitter burgemeester 
Peter Snijders met een hamerklap 
het agendapunt afrondde begreep 
Botter dat hij tegen had gestemd 
terwijl hij eigenlijk voor had willen 
stemmen.
Toen de motie uiteindelijk werd 
behandeld stemde OpKoers tegen, 
net als de ChristenUnie, de VVD 
en het CDA. De andere partijen 
vonden het wèl een goed idee om 
B&W alleen zaken te laten doen 
met instellingen die hun bestuurders 
niet meer betalen dan een ministers-
salaris. In de wet staat dat dit in vier 
jaar bereikt moet worden, maar 
GroenLinks, PvdA en D66 vinden 
die periode te lang en willen alleen 
zaken doen met organisaties die 
nu al beloven dat ze zich aan het 
maximum houden. Omdat deze drie 
partijen een minderheid vormen 
werd de motie met grote meerder-
heid verworpen.

TAPTOE - De zomer is nu echt voorbij. Dat heeft niets te maken met een 
bepaalde datum, of met de buitentemperatuur maar met de taptoe. Als in 
Hardenberg het marktterrein wordt omzoomd met taptoeliefhebbers is het 
zomerseizoen voorbij. Het evenement is elk jaar een ware publiekstrek-
ker en deze tiende editie was dat niet anders. Op speciaal verzoek van de 
toeschouwers was de Bicycle Showband Crescendo uit Opende van de 

partij, net als twee jaar geleden. Het fietsende korps oogstte ook dit keer 
veel lof. Muzikaal topwerk werd geleverd door de showbands Excelsior 
uit Delft en Pasveer uit Leeuwarden, terwijl de jonge muzikanten van de 
Arnhem band - ooit begonnen als padvinderskorps – de show stalen met 
hun kleurrijke optreden. Regionale bijdragen waren er van showkorps Jubal 
uit Dedemsvaart en Soli Deo Gloria uit Ane.

Open Ateliers
Komend weekeinde is het vierde en 
laatste Open Atelier weekeinde in 
het Vechtdal. Zaterdag 27 en zondag 
28 september kunnen kunstmin-
naars van 11.00 tot 17.00 uur kunt 
kennismaken met het werk van 17 
kunstenaars.
Schilders, keramisten, tekenaars en 
fotografen laten hun atelier zien en 
vertellen verhalen over hun kunst. 
Alle namen, locaties en technieken 
van de deelnemers zijn te lezen in 
een folder die verkrijgbaar is bij 
campings, het I-punt in Hardenberg, 
het gemeentehuis en hij is aan te 
vragen via www.vechtdalkunst.nl

Oktoberfeest
Het Oktoberfeest is aan een onstuit-
bare opmars bezig. Ooit begonnen 
in Beieren, maar de grens van het 
bier- en muziekfeest is steeds ver-
der naar het noorden verschoven. 
Hardenberg is al enkele jaren gele-
den toegetreden tot het Dirndl- en 
Lederhosengilde en vorig jaar is de 
Duitse buurgemeente Emlichheim 
overstag gegaan. Dat is ze daar 
blijkbaar zo goed bevallen dat er dit 
jaar een tweede editie plaatsvindt. 
En ook nog eens een dag langer. 
Vrijdag 10 en zaterdag 11 oktober 
staat er een tent in het dorp met 
binnenin Beierse sfeer, Beiers eten, 
Beiers drinken en bovenal typisch 
Duitse Stimmungsmusik. Neder-
landers zijn welkom.

Klaverjassen
Twee jaar na de vorige editie gaan 
de Vrienden van Hospice ’t Huis 
aan de Vecht in Hardenberg weer 
24 uur lang klaverjassen voor het 
goede doel. Vrijdag 14 november 
beginnen de spelers om 20.00 uur 
in het Grand Café van het Alfa-
college. De deelnemers betalen 15 
euro inschrijfgeld en worden voor 
dit bedrag gedurende de hele 24 uur 
de van het toernooi voorzien van 
eten en drinken. Het is de bedoeling 
dat zij zich door familie, vrienden 
en bekenden laten sponsoren om 
deze marathonsessie vol te kunnen 
houden en zo een mooi bedrag bij 
elkaar te spelen voor het hospice. 
Aanmelden kan tot 21 oktober bij 
janhamhuis@gramsbergen.nl.

Visrecord
De Vechtdal Vistafette krijgt een 
herkansing. De eerste poging om 
een wereldrecord te vestigen door 
met zoveel mogelijk vissers op 
één moment in één rivier te vissen 
moest worden afgelast in verband 
met gevaarlijk hoog water. Zaterdag 
27 september moet dit wel lukken. 
De recordpoging staat onder leiding 
van Olympisch Judokampioen en 
fanatiek hengelaar Mark Huizinga 
en de bekendste visser van Neder-
land, Ed Stoop van Vis TV. Tussen 
14.00 en 15.00 uur worden langs 
de hele rivier de Vecht vanuit een 
helikopter tellingen uitgevoerd. 
Meer info is te vinden op de web-
site www.vechtdaloverijssel.nl/
vistafette.

Kinderboekenweek
 
Woensdag 1 oktober gaat de 60e 
editie van de Kinderboekenweek 
van start. Het thema van dit jaar 
is Feest! In de bibliotheek in Har-
denberg kunnen kinderen woens-
dagmiddag 1 oktober van 14.00 tot 
16.00 uur koken met pompoenen. 
Een week later wordt er geknutseld 
met Loom-elastiekjes.

HARDENBERG – Het was niet 
zo sprankelend als vorige week 
tegen Hoek, maar HHC keerde 
zaterdag wel met de drie punten 
uit Spakenburg naar huis.
 
De wedstrijd tegen IJsselmeervo-
gels werd door HHC met 1-3 ge-
wonnen door doelpunten van Klok, 
Penterman en Manuhutu maar daar 
zag het aanvankelijk niet naar uit. 
De Spakenburgers waren de baas 
in het begin van de wedstrijd en 
hadden de 1-0 op het puntje van 
de schoen liggen. Na een kwartier 
werd de wedstrijd voor het grootste 
deel van de toeschouwers een stuk 
minder interessant. Oud-prof Pascal 
Bosschaart (o.m. FC Utrecht, Fey-
enoord en ADO) vergreep zich aan 
Sargon Gouriye en kon met rood 
vertrekken. HHC wist met de man-
meersituatie goed om te gaan  en 
won verdiend van IJsselmeervogels.

Winst voor HHC



ting ProDemos, moesten de scholieren een stad inrichten met een beperkt 
budget. De huizen stonden er al maar er waren nog geen voorzieningen 
zoals scholen, ziekenhuizen en sporthallen of groene ruimtes. Op basis van 
hun ‘partijprogramma’ moesten de leerlingen anderen ervan proberen te 
overtuigen dat bijvoorbeeld de bouw van een ziekenhuis belangrijker is dan 
een sporthal en buurthuis, of omgekeerd. De leerlingen waren in groepen 
verdeeld met elk een voorzitter, secretaris, woordvoerder en ‘gewone’ 
partijleden. Samen moesten ze tot de ontdekking komen dat het in een 
democratie draait om overleggen, argumenten bedenken en meerderheden. 

Uit het enthousiasme waarmee de leerlingen aan het spel deelnamen mag 
misschien geconcludeerd worden dat het over enige jaren niet moeilijk zal 
zijn om raadsleden te vinden voor de Hardenberger gemeenteraad.

Ik moet dat toch eens een keer vra-
gen aan de mensen van Leefbaar 
Hardenberg: gaan ze nou wekelijks 
allerlei dorpskranten uitpluizen op 
zoek naar iets wat Hardenberg ook 
zou kunnen gebruiken, of pakken 
ze de auto en struinen ze door de 
omgeving op zoek naar tips, of 
worden ze wekelijks platgebeld c.q. 
gemaild met klachten en wensen 
van burgers?

Vorige week hadden ze weer iets 
bedacht, over plastic afval. Vuilop-
haler ROVA haalt één keer per vier 
weken zakken met plastic afval op. 
Vaak worden die zakken de avond 
voor de ophaaldag neergezet. Lo-
gisch, want ROVA vraagt van de 
bewoners dat de zakken vóór 07.00 
uur aan de weg worden gezet. Nou 

bezitten de meeste mensen tegen-
woordig wel een beetje een groen 
geweten’. Plastic is niet zo goed 
voor het milieu en dat het geschei-
den wordt ingezameld is best oké. 
Maar om nou de wekker te moeten 
zetten om je plastic naar buiten te 
werken is toch echt iets teveel ge-
vraagd. Dan maar de avond ervoor. 
Alleen zitten in die zakken vaak wat 
restjes etenswaren en die trekken 
weer dieren aan. Zakken kapotge-
scheurd, afval over de straat, afijn, 
u kent dat wel. Dat kan anders, zegt 
Leefbaar Hardenberg, en het bewijs 
is in Meppel te vinden.

In Meppel haalt de gemeente elke 
veertien dagen het plastic afval op. 
De inwoners van de stad kunnen 
hun zakken met kunststofafval op-
hangen aan oranje haken die aan pa-
len zijn bevestigd, meestal zijn dat 
lantaarnpalen. Het voordeel hiervan 
is dat de zakken niet wegwaaien en 

dat beesten de zakken niet mak-
kelijk kunnen openscheuren. Nou 
heeft Meppel niet overal haken 
kunnen ophangen. Ze zijn alleen 
aangebracht wanneer er lantaarnpa-
len staan aan de kant van de straat 
waar het plastic moet worden aan-
geboden. Als er geen ophanghaken 
zijn moeten de bewoners zelf maar 
een oplossing bedenken, adviseert 
de gemeente.

De redactie van RTV Oost heeft 
de vraag ook gelezen, er een be-
richtje van gemaakt en er helemaal 
zelfstandig  een opmerking aan 
toegevoegd: “Of de hangklemmen 
in Meppel ook een eind maken aan 
de rommel op straat door open-
getrokken zakken laat Leefbaar 
Hardenberg in het midden.”
Zoek dat als nieuwsmedium dan 
zelf even uit, zou je denken. Want 
als je dat wel doet weet je meteen 
dat het plan van Leefbaar Har-

denberg geen zoden aan de dijk 
zet. In Meppel worden namelijk 
zakken ook te vroeg opgehangen, 
soms zelfs direct na de inzameling. 
“Zakken met kunststofafval aan 
een lantaarnpaal zijn niet alleen een 
onplezierig gezicht, ze belemmeren 
ook de doorgang voor wandelaars 
en voor buurtbewoners met een 
rollator of kinderwagen. Bovendien 
trekken de zakken ongedierte en 
katten aan”, reageert de gemeente 
Meppel.

Gelukkig heeft Leefbaar Harden-
berg nóg een vraag. Mensen in het 
buitengebied zetten hun zakken een 
beetje van de weg af, omdat anders 
auto’s de zakken kapot kunnen 
rijden. Maar omdat ze wat verder 
weg staan neemt ROVA ze niet mee. 
Kunnen B&W dit even regelen? wil 
Leefbaar Hardenberg weten. Kijk, 
zo’n vraag, daar heb je wat aan.

.............ergee
Woensdag 24 september 2014
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HARDENBERG - Eerst een partijnaam kiezen, dan een partijpro-
gramma maken, een slogan verzinnen, prioriteiten aanbrengen in je 
wensenlijstje en argumenten bedenken om anderen te overtuigen dat 
jouw wensenlijstje het beste is. Leerlingen van De MarsWeijde Har-
denberg, Windesheim Sibculo en De Regenboog Slagharen hebben 
afgelopen week aan den lijve ondervonden dat het nog niet zo eenvoudig 
is om iets voor elkaar te krijgen wat je graag wilt.

Dinsdag 23 en woensdag 24 september waren de leerlingen van groep 7 
en 8 afgereisd naar het gemeentehuis in Hardenberg om in de raadszaal 
het spel Democracity te spelen. Eigenlijk was het geen spel maar een les 
over democratische besluitvorming in spelvorm. Onder leiding van Patrick 
Rijke uit Zwolle, ooit leraar klassieke talen maar nu werkzaam bij de stich-

Leerlingen maken kennis 
met democratie in spelvorm

Patrick Rijke van ProDemos legt aan de leerlingen de spelregels uit.

HARDENBERG - De twee grote 
veranderingen op bestuurlijk niveau 
die dit jaar hebben plaatsgevonden 
bij de Saxenburgh Groep (o.m. 
Röpcke-Zweers ziekenhuis, Oost-
loorn en Clara Feyoena Heem) 

Bestuurlijke vernieuwing moet kwaliteit Saxenburgh Groep vergroten
krijgen een vervolg. In april is het 
voormalig CDA-kamerlid Hein 
Pieper benoemd als voorzitter van 
de Raad van Toezicht, als opvolger 
van René Schuldink. Twee maanden 
later is Henri Janssen benoemd als 

voorzitter van de Raad van Bestuur, 
in feite degene die samen met Pau-
line Terwijn de dagelijkse leiding 
van de Saxenburgh Groep heeft. En 
nu worden de resterende leden van 
de Raad van Toezicht vervangen. In 

wat ze zelf een persbericht noemen 
schrijft de Saxenburgh Groep dat 
de leden vertrekken “om de strate-
gische keuzes die de Saxenburgh 
Groep heeft ingezet ruimte te ge-
ven.” Wat die strategische keuzes 
zijn wordt niet vermeld, maar het 
is al langere tijd bekend dat het 

ruim 40-jaar oude ziekenhuis aan 
vervanging toe is en dat de Inspectie 
vindt dat de kwaliteit van de verzor-
gingstehuizen verbeterd moet wor-
den. Het nieuwe team rond Pieper 
moet uit mensen bestaan die over 
meer medische en juridische kennis 
beschikken dan de huidige ploeg.

Verkeersles
 
Ruim 4000 leerlingen van basis-
scholen in de gemeente Hardenberg 
doen de komende weken mee aan 
projecten in het kader van verkeers-
veiligheid. Het project Streetwise 
leert kinderen op speelse wijze over 
veiligheidsregels in het verkeer. Het 
veiligheidsprogramma Dode Hoek 
leert kinderen in de hoogste groepen 
om veilig om te gaan met grote 
voertuigen in het verkeer. Het pro-
ject wordt onder meer uitgevoerd 
door de ANWB.

Motortoertocht
 
Stichting Eveno Racing houdt zon-
dag 5 oktober een motortoertocht 
van ongeveer 150 km met vertrek en 
aankomst in Kloosterhaar. De start 
is rond 10.30 uur bij motocafé De 
Finish aan de Verlengde Broekdijk. 
Bij terugkomst is er vanaf 15.00 uur 
een barbecue voor de liefhebbers. 
De opbrengst komt ten goede aan 
Eveno Racing Gramsbergen, die 
jong racetalent ondersteunt. Voor 
opgave of meer informatie kan men 
mailen naar info@motocafe.nl.

SynDROOM
 
Tv-maker Johnny de Mol was don-
derdag 18 september met een opna-
meteam aanwezig in Hardenberg. 
Het team maakte in en bij Stads-
herberg ’t Klepperhuus opnames 
voor het RTL4-programma ‘Syn-
DROOM’. Hierin helpt De Mol 
ambities, dromen en fantasieën van 
mensen met een verstandelijke be-
perking te realiseren. Wiens droom 
Johnny helpt uitkomen en wat die 
droom precies inhoudt is te zien op 
9 oktober om 21.30 uur bij RTL4.

Groei ‘t Rechthoes
 
Zorginstelling ‘t Rechthoes aan 
de Veenlandweg in Brucht mag 
uitbreiden. Dit is een kleinschalige 
zorginstelling, die zich richt op dag-
besteding voor jongeren tot 27 jaar. 
Het gaat hierbij om een groep van 
maximaal 16 cliënten. De dagbeste-
ding bestaat uit diverse activiteiten 
waaronder therapieën en het geven 
van lessen voor beroepsopleiding 
(hovenier, glazenwasser en klus-
jesman). Op het erf staan 3 bijge-
bouwen die er eigenlijk niet mogen 
staan. B&W vinden het toch goed 
dat de gebouwen nu legaal worden 
gebruikt voor de zorginstelling.

Hardenberg Proeft
 
Twee dagen eten en drinken wat 
de lokale restaurants, producenten 
en specialiteitenwinkels te bieden 
hebben. Dat kan op zaterdag 4 en 
zondag 5 oktober tijdens het evene-
ment Hardenberg Proeft. Normaal 
op één dag, maar vanwege het 
eerste lustrum nu uitgesmeerd over 
twee dagen. Op de Markt wordt 
een gezamenlijk terras gemaakt 
en daaromheen presenteren de 26 
deelnemers zich in pagodetenten. 
Zaterdag van 14.00 tot 18.00 uur, 
zondag beginnen ze en eindigen ze 
een uur eerder. Voor het proeven 
dient men Kleppertjes te kopen voor 
2 euro per stuk.



Het is misschien moeilijk te gelo-
ven, maar de 10 windmolens die ten 
zuiden van Dedemsvaart worden 
geplaatst (5 in de gemeente Har-
denberg, 5 in de gemeente Ommen) 
zullen er mede voor zorgen dat onze 
riolering straks de overvloedige 
stortbuien niet meer aan kan. Op-
warming van de aarde door CO2? 
Niks ervan. Broeikaseffect? Al-
lemaal onzin. De ware schuldigen 
staat 100 meter in de lucht. Of 135 
meter, dat hangt van de gemeente-
raad af die toestemming geeft voor 
het plaatsen van de windmolens. Of 
beter: windturbines.

Vorige week kwamen de wind-
turbines weer eens langs in de 
gemeenteraad. Met – zoals elke 

keer – een rij tegenstanders die 
kwamen vertellen dat de windmo-
lens mensen ziek maken, dat het 
uitzicht wordt bedorven, de op-
brengst gering is en de huizen in de 
buurt onverkoopbaar. En daarna de 
voorstanders – de mensen die geld 
aan de molens denken te verdienen 
– die reppen over milieuvoordelen 
en werkgelegenheid: werk voor 
bouwvakkers tijdens de bouw en 
daarna maar liefst twee vaste banen 
voor onderhoudsmensen. En, let op: 
goed voor de regionale werkgele-
genheid hè, de onderhoudsmensen 
komen niet uit Purmerend, Pruisen 
of Patagonië. De raad moet bin-
nenkort een besluit nemen over de 
verplichte MER, de milieu effect 
rapportage. Wat moet men allemaal 
onderzoeken? Die vraag dient de 
raad te beantwoorden. Nou is er een 
commissie geweest die alvast een 
voorschot heeft genomen en heeft 

opgeschreven wat je zou kunnen 
onderzoeken. Natuurlijk trekken 
de tegenstanders de integriteit van 
die club in twijfel. Dat doe je altijd 
als ze niet precies zeggen wat jij 
wilt. Doen ze dat wel dan zijn het 
uiteraard de beste lui die je op hun 
vakgebied maar kunt vinden. Maar 
het zou meer om de slimheid van die 
club moeten gaan. Of de sluwheid.

De raad heeft diverse keren gezegd: 
niet meer dan 10 windmolens en 
niet hoger dan 100 meter. Nou, zei 
de voorbereidingsclub, als ik jullie 
was zou ik ook eens uitzoeken of 
dat niet hoger kan. Of meer. Want 
als je ze hoger bouwt kun je mis-
schien met minder toe. En als je er 
meer plaatst hoeven ze misschien 
niet zo hoog te worden. Afijn, de 
hele discussie ging daarna over het 
aantal en over de lengte, de andere 
zaken kwamen vrijwel niet meer 

aan bod. Dat de molens er komen 
staat nu wel vast, en de plek ook. 
Maar... beloofd is beloofd, zeiden 
de meeste raadsleden: niet meer 
dan 10 en niet hoger dan 100 meter. 
Tenzij........

En zoek ook eens uit of de toename 
van regenbuien in ons land komt 
door parken van windmolens, wilde 
mevrouw Baarslag van Leefbaar 
Hardenberg weten. Grootschalig 
gebruik van windenergie kan het 
klimaat danig in de war schoppen, 
staat op Fibronet.nl. Maar zo’n 
wetenschappelijk onderzoek duurt 
jaren, is erg kostbaar en is geen taak 
van de gemeente, vonden B&W. 
En dat vond de rest van de raad 
ook. Nou ja, als de molens straks 
in Dedemsvaart-zuid staan en we 
krijgen weer eens een overvloedige 
plensbui weet u tenminste wie daar-
voor heeft gewaarschuwd.

.............ergee
Woensdag 8 oktober 2014
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COLLENDOORN - “Indruk-
wekkende herdenking bij joods 
monument werkkamp Molengoot 
met eigentijdse bijdragen jeugd 
@vechtdalcollege”, twitterde 
burgemeester Peter Snijders van 
de gemeente Hardenberg.

Hij doelde daarmee op de verhalen 
van Nadine Steen en Emily Hak-
kers, leerlingen van vwo-5, tijdens 
de jaarlijkse herdenking bij het 
monument voor de joodse dwang-
arbeiders in Kamp Molengoot in 

Collendoorn bij Hardenberg. Per-
soonlijke verhalen, die indruk heb-
ben gemaakt, vertelde hij na afloop.

Het monument is geadopteerd 
door basisschool De Marsweijde 
in Hardenberg-Marslanden en het 
Vechtdal College in Hardenberg-
centrum. Dat houdt onder meer in 
dat beide scholen een bijdrage leve-
ren tijdens de plechtigheid door het 
lezen van een gedicht of het vertel-
len van een verhaal, door het leggen 
van bloemen bij het monument en 

bij de rondgang na afloop, waarbij 
een steentje bij het monument wordt 
gelegd als symbool voor de eeuwig-
heidswaarde.

Gospelmuzikanten
De druk bezochte plechtigheid – on-
derbroken door enkele regenbuien 
- werd dit jaar voor het eerst muzi-
kaal ondersteund door ‘bijna buren’ 
Frank en Marlou van Essen, grote 
namen in de Nederlandse gospel-
wereld. Ook voor het eerst was er 
een bijdrage van Coby Kuijpers 

(voorganger van de evangelische 
gemeente De Fontein in Coevorden) 
en Larissa Baak (zangeres van de 
gospelgroep Newday). Zij zongen 
met ondersteuning van de bijna 
100 aanwezigen het Israëlisch en 
Nederlands volkslied.

De enige joodse bijdrage werd 
verzorgd door rabbijn Menachem 
Sebbag, als kolonel werkzaam bij 
het Ministerie van Defensie, die de 
joodse gebeden voor de overlede-
nen uitsprak.

Veel jeugd bij herdenking Molengoot

Leerlingen van De Marsweijde assisteerden bij het leggen van kransen en bloemen.

Asielzoekers
 
De gemeente Hardenberg is wèl 
benaderd door het Centraal Orgaan 
opvang Asielzoekers (COA) met 
de vraag of Hardenberg nood-
opvang kan bieden aan asielzoe-
kers, maar er is geen geschikte 
locatie gevonden. Dat vertelde 
burgemeester Peter Snijders vorige 
week tijdens de raadsvergadering 
naar aanleiding van een vraag van 
D66’er Jacco Rodermond. Volgens 
Snijders heet het COA die vraag 
aan vrijwel elke gemeente gesteld. 

Opvoeding
 
Tijdens de koopavond in Harden-
berg zijn medewerkers van 19.00 
tot 21.00 uur van Samen Doen en 
het Centrum voor Jeugd en Gezin in 
Hardenberg-centrum te vinden om 
een gezonde traktatie uit te delen. 
Zij doen dat als onderdeel van de 
Week van de Opvoeding. Ook alco-
holvrije drankjes spelen deze week 
een rol. Leerlingen van het Vechtdal 
College in Hardenberg vieren deze 
week een feestje met alcoholvrije 
cocktails. Zij krijgen bezoek van 
de mensen van Dazzling Cocktails 
en leren alles over lekkere drankjes 
waar je geen kater aan over houdt.

Duurzame kern
 
De gemeente Hardenberg daagt 
inwoners uit om aan de slag te gaan 
met duurzaamheid. Inwoners met 
een duurzaam idee voor de eigen 
kern of wijk die dit samen met bu-
ren, een club of vereniging willen 
uitwerken, kunnen meedoen aan 
de wedstrijd Meest duurzame kern 
van de gemeente Hardenberg. De 
aftrap van de wedstrijd is vrijdag 
10 oktober, om 19.30 uur in het 
gemeentehuis van Hardenberg. Dan 
worden de spelregels uitgelegd en 
enkele voorbeelden gepresenteerd.

Bekerwedstrijd
 
Het gaat momenteel goed met 
HHC in de Topklasse. Afgelopen 
zaterdag werd met 0-2 gewonnen 
van Excelsior Maassluis, ongeveer 
42 uur lopen van Hardenberg ver-
wijderd. Die goede serie willen de 
Hardenbergers graag doortrekken 
in de strijd om de KNVB-beker. 
Woensdag 29 oktober speelt HHC 
in Zwolle tegen PEC. Voor de 
Hardenbergers staat zo’n beetje 
de gehele zuidtribune tot hun be-
schikking: 2061 kaartje voor de 
gewone supporter en een kleine 
500 voor de sponsors van HHC. 
Deze week begint de voorverkoop. 

Vloeivelden
 
Johan Poffers geeft donderdag 16 
oktober van 20.00 tot ongeveer 
22.00 uur een presentatie in natuur-
centrum De Koppel in Hardenberg 
over de Vloeivelden in De Krim. 
Hij laat aan de hand van foto’s zien 
wat er de laatste jaren is veranderd 
in het gebied en welke bijzondere 
vogelsoorten er te zien zijn.

Opknappen scholen
 
De Professor Waterinkschool in 
Hardenberg (anno domini 1973) 
wordt verbouwd. De gemeenteraad 
krijgt binnenkort een voorstel onder 
ogen om het schoolgebouw zowel 
bouwkundig als functioneel weer op 
het juiste peil te brengen.
Nog ouder is De Fontein in Lutten. 
Die school – uit 1970 – is niet meer 
te redden en wordt vervangen door 
een nieuw, kleiner gebouw.

Energie opwekken door te dansen
HARDENBERG - Tijdens de Dag 
van de Duurzaamheid, vrijdag 10 
oktober, proberen inwoners van 
de gemeente Hardenberg zoveel 
mogelijk energie op te wekken 
door te dansen op een Duurzame 
Dansvloer, met als doel het wereld-
record ‘Energie-opwekken op een 
dansvloer’ naar Nederland te halen.
Van 16.00 tot 20.00 uur krijgen 

leden van dansscholen, sportver-
enigingen of andere clubs uit de 
gemeente Hardenberg de kans om 
zoveel mogelijk energie op te wek-
ken op de Sustainable Dance Floor: 
de enige dansvloer ter wereld die 
bewegingsenergie kan omzetten in 
elektriciteit. Tussen deze groeps-
activiteiten door is er ruimte voor 
andere Hardenbergers om te laten 

zien hoe energiek ze zijn.
De poging het wereldrecord te bre-
ken kan door ‘gewoon’ te dansen, 
maar ook een Zumba-demonstratie 
of breakdance battle behoren tot de 
mogelijkheden. Op dit moment is 
het record in handen van de Spaanse 
stad Murcia. Er moeten minimaal 
500.000 joules worden opgewekt 
om het record te verbreken.

HARDENBERG - Het Clara Feyoe-
na Heem in Heemse gaat investeren 
in Geriatrische Revalidatiezorg, de 
hulp voor ouderen die net een ope-
ratie achter de rug hebben en nog 
zorg nodig hebben voordat ze weer 
naar huis kunnen. Dat gebeurt in 
samenwerking met revalidatiecen-
trum Roessingh in Enschede. Vanaf 
1 november wordt deze zorg gecen-
traliseerd in Hardenberg-Heemse.

Uitbreiding revalidatiezorg



Bijna was-ie wegbezuinigd, de 
Nederlandse consul-generaal Peter 
Vermeij in München. Net op tijd 
kwam het kabinet tot inkeer. Of ei-
genlijk zorgden de ‘gedoogpartijen’ 
ervoor dat we een bruggenhoofd 
blijven houden met China en de 
golfstaten, want dat is Beieren. Of 
hij het Oktoberfest in Lederhosen 
had bezocht, wilde een journalist 
weten. Niet in Lederhosen maar 
wel met een mooi Beiers jasje aan. 
Want vergis je niet, zei Vermeij: het 
is best een chique feest, niet zomaar 
een drinkfeest.

Ik heb er moeite mee om hem te ge-
loven. Als je al die reclamebeelden 
ziet van lange tafels met hossende 
kerels die van grote pullen bier 

worden voorzien door vrouwen met 
opgeknoopte borsten in Dirndlkos-
tuum, dan is chique niet het eerste 
woord dat bij mij opkomt. Zuipen, 
lallen en worst eten. Niks mis mee, 
zullen velen reageren. Maar het 
is wel iets anders dan de consul-
generaal bedoelt. Hij bezoekt mis-
schien ander party’s, want volgens 
hem is het Oktoberfest het cement 
tussen bepaalde zakelijke relaties. 
Netwerken, daar draait het om, 
en als dat met een worstje en een 
glaasje bier kan is dat prima.

Onze burgervader heeft dat ook 
begrepen. Niet dat hij twee weken 
geleden in Lederhose het Oktober-
fest in de Evenementenhal heeft 
bezocht. Of afgelopen weekeinde 
het tweedaagse feest in de Duitse 
buurgemeente Emlichheim. Neem 
ik aan. Maar hij weet wel wat net-
werken is. Snijders zat namelijk in 

Brussel, bij de 12e Europese week 
van regio’s en steden, die trouwens 
maar vier dagen duurde. Als je al die 
enthousiaste geluiden van bestuur-
ders uit Noord- en Oost-Nederland 
hoort moet het fantastisch zijn 
geweest. Veel geleerd over hoe 
je Brussels geld krijgt voor onze 
projecten, twitterde een Noord-
Nederlander. Met de bus vanuit de 
Achterhoek naar Brussel om te lob-
byen voor regionale samenwerking, 
noteerde een oosterling.

Dat waren trouwens nog redelijk 
normale twitterberichten. Er waren 
er echter ook die bol stonden van 
versleten hashtags als #respect en 
#trots en #boeiend. Eigenlijk kun je 
die niet meer gebruiken, net zo min 
als je de versleten opmerking ‘dat je 
ergens energie van krijgt’ nog kunt 
hanteren. “Vandaag zo’n boeiend 
gesprek gehad, daar heb ik veel 

energie van gekregen.” Flauwekul 
natuurlijk, alleen van voedsel krijg 
je energie, al het andere kost ener-
gie, zelfs eten.

Maar goed, netwerken dus, om 
duidelijk te maken dat het bezoeken 
van een Oktoberfest in München of 
een Europese week in Brussel wel 
iets meer is dan een schoolreisje 
voor (mantel)pakken. Als we over 
enige tijd de euro’s uit Brussel 
richting Noord- en Oost-Nederland 
zien stromen, of bedrijven mogen 
verwelkomen die bijna in katzwijm 
zijn gevallen na het aanhoren van de 
prachtige verhalen over het gunstige 
investeringsklimaat in onze regio 
en die nu staan te trappelen om 
onze bedrijfsterreinen te bevolken, 
dan kunnen we #trots zijn op onze 
regionale bestuurders die ons aller 
#respect verdienen. Netwerken, 
lijkt mij eigenlijk best #boeiend.

.............ergee
Woensdag 15 oktober 2014
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HARDENBERG - Er zit veel energie in Hardenberg. In elk geval ge-
noeg om in vier uur tijd een wereldrecord ‘Energie opwekken op een 
duurzame dansvloer’ te vestigen.

Vrijdag 10 oktober, tijdens de Dag van de Duurzaamheid, stond voor het 
gemeentehuis een tent opgesteld met een speciale dansvloer. Door erop te 
dansen werd beweging omgezet in energie. Het was de bedoeling het record 

Hardenberg danst wereldrecord
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van de Spaanse stad Murcia te verbreken: in vier uur meer dan 500.000 
joule opwekken. Scholieren, dansgroepen, sportclubs, toevallige passanten, 
iedereen die maar een beetje mobiel was, was welkom. Samen zorgden ze 
ervoor dat het record op ruim 588.000 joule werd gesteld. Burgemeester 
Peter Snijders, die net als de wethouders al dansend voor een deel van de 
energie zorgde, daagde na afloop provinciehoofdstad Zwolle uit om het 
record van Hardenberg te verbeteren.

HARDENBERG - Het is het ge-
meentebestuur van Hardenberg ge-
lukt de raad een sluitende begroting 
2015 aan te bieden. Ook voor de 
jaren daarna ziet het financiële beeld 
er niet ongunstig uit. Overigens kan 
dat laatste nog veranderen, omdat 
de gemeenten vanaf 2015 allerlei 
rijkstaken op hun bordje krijgen 
mèt een bijbehorende bezuiniging. 
Voor de inwoners van Hardenberg 
betekent dit dat de belastingtarie-
ven alleen met de inflatiecorrectie 
worden verhoogd, tenzij de raad 
i.v.m. bezuinigingsvoorstellen an-
ders beslist.

Ondanks dat Hardenberg niet veel 
vet op de botten heeft wordt er 

B&W Hardenberg kunnen raad 
sluitende begroting aanbieden

wel geld beschikbaar gesteld om 
enkele grotere projecten uit te voe-
ren, zoals het bij de tijd brengen 
of zelfs nieuwbouw van enkele 
basisscholen, de opwaardering van 
de N34, de aanpassing van de stati-
onsomgeving in Hardenberg en het 
doortrekken van de treinverbinding 
Almelo-Mariënberg.

Met de kavelverkoop voor huizen 
gaat het de goede kant op. De ver-
koop is in 2013 voor het eerst weer 
gestegen en ook dit jaar ligt de ver-
koop op schema. Het betreft voor-
namelijk woningen voor starters. 
De verkoop van 2-onder-1-kap en 
vrijstaande woningen loopt volgens 
de gemeente nog niet naar wens.

Straatnaam
 
Sibculo wordt nog sterker verbon-
den met het voormalige klooster 
Groot Galilea. De nieuwe straat in 
bestemmingsplan Voor d’Akkers 
krijgt de naam Refter. Voor het 
geval er later nog meer straten wor-
den aangelegd heeft men de namen 
Prior en Kapittel op de plank liggen.

Huizen
 
Het voormalige Vechtdal Col-
lege in Dedemsvaart gaat tegen de 
vlakte. Ervoor in de plaats komen 
woningen met commerciële ruimtes 
(geen winkels, geen kroegen). Op 
het eerste deel, aan de Langewijk, 
worden 12 woningen gebouwd: drie 
blokken van vier appartementen. 
Later worden er nog eens 16 stuks 
achter gebouwd.

Fietspad
 
De gemeente heeft met twee boeren 
afspraken kunnen maken over de 
aanleg van het Fietspad Vechtdijk, 
van Hardenberg via Baalder en Ane-
velde weer terug naar Hardenberg. 
Hierdoor is het mogelijk dat er een 
verbinding kan worden gemaakt 
van het eilandje bij de Loozensche 
Linie naar de Pothofweg aan de 
overkant van de rivier de Vecht. De 
route die de gemeente oorspronke-
lijk in gedachten had, is ondertus-
sen aangepast. Vogelbeschermers 
en boeren die teveel geld vroegen 
hebben ervoor gezorgd dat het stuk 
over de dijk tussen de Kellerlaan 
en de plek waar de Vecht de N34 
raakt niet aangelegd kan worden. 
De grond zou onteigend kunnen 
worden, maar die procedure duurt 
zolang dat er dan geen recht meer 
zou zijn op provinciale subsidie.

Verkeer in centrum
 
Op de wegen in het centrum van 
Hardenberg mag binnenkort niet 
harder worden gereden dan 30 kilo-
meter per uur. Hiervan uitgezonderd 
zijn de toegangswegen zoals de 
Parkweg, Europaweg, Schuite-
straat, Witte de Withstraat en Lage 
Gaardenstraat. De voorrang in de 30 
km-zone wordt nergens geregeld, 
zodat alles van rechts voorrang 
heeft. Binnenkort wordt ook begon-
nen met het plaatsen van borden in 
het buitengebied van Hardenberg 
zodat daar niet harder dan 60 km 
per uur mag worden gereden, op 
enkele grotere wegen na zoals die 
naar Gramsbergen en Mariënberg.

Clubhuis
 
Honkbalvereniging Cubs in Har-
denberg heeft een eigen kantine. 
Nog niet helemaal af, maar het 
grootste deel staat op sportpark De 
Kruserbrink. Er moet nog wel een 
hoop geklust worden. Woensdag-
avond 15 oktober kunnen de leden 
de kantine bewonderen. Daarna 
wordt duidelijk welke materialen 
men nog nodig heeft en voor welke 
klussen men de leden nodig heeft.

Party
 
In wijkgebouw ‘t Sumpelhuus in 
de Hardenberger wijk Norden-
Hazenbos wordt donderdag 16 
oktober van 20.00 tot 23.00 uur een 
Teenage-party gehouden. Dit is de 
eerste van een serie activiteiten om 
de wijkvereniging te reanimeren. 
De vereniging was tot voor kort op 
sterven na dood, maar met hulp van 
opbouwwerk De Stuw wordt nieuw 
leven in de wijk gebracht.

HARDENBERG - De Baalderborg Groep is geëindigd op de 13e plaats bij 
de Beste Werkgevers Awards 2014 in de categorie meer dan 1.000 mede-
werkers. Vijftig organisaties in de categorie 1.000 of meer medewerkers en 
vijftig organisaties in de categorie minder dan 1.000 medewerkers hebben 
kans gemaakt op de felbegeerde titel ‘Beste Werkgever van Nederland’. 
Vorige week dinsdag is de uitslag bekendgemaakt in het DeLaMar theater 
in Amsterdam. “Een hele mooie prestatie”, zegt Aimée Roumans, manager 
P&O van de Baalderborg Groep, “vooral omdat medewerkers zelf aangeven 
tevreden te zijn over onze organisatie”.

REGIO - De provincie Overijssel is binnenkort 75 openbare oplaadpunten 
voor elektrische auto’s rijker. Met die doelstelling start de provincie een 
subsidieregeling voor de plaatsing van de laadpalen. De subsidieregeling is 
bedoeld voor Overijsselse gemeenten. De provincie draagt maximaal 1.000 
euro per laadpaal bij. Met ingang van 1 november 2014 kunnen gemeen-
ten aanvragen voor een subsidie indienen. Voor die tijd wordt in opdracht 
van de provincie samen met de gemeenten de behoefte aan laadpalen en 
mogelijke locaties geïnventariseerd, zodat de laadpalen ook daar worden 
geplaatst waar de grootste behoefte bestaat.

Geld voor laadpalen

Baalderborg goede werkgever
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Ze zouden eens een dag een agent 
met een gun moet plaatsen bij de 
rotonde in Hardenberg, waar de 
Parkweg en Nijenstede elkaar ra-
ken. En niet met een lasergun om 
de snelheid te meten maar met een 
Heckler & Koch inclusief licht en 
laser, om verkeersovertreders van 
hun fiets te blazen. Nou vooruit, 
als dat iets te sharia-achtig is: een 
stroomstootwapen voldoet mis-
schien ook maar dat heeft niet mijn 
voorkeur.

Elke dag nemen fietsers voorrang 
en maken groot misbaar als het 
eens bijna verkeerd afloopt. Vorige 
week dinsdag een jonge vader op 

zijn fiets, die bijna werd geraakt 
door een automobilist die op de ro-
tonde reed. De fietser keek gelukkig 
eerst nog wel verschrikt achterom 
naar het zitje waar zijn dochtertje 
hoorde te zitten, sperde zijn ogen 
nog wijder open toen hij zag dat het 
zitje leeg was maar realiseerde zich 
nog net op tijd dat hij waarschijnlijk 
zijn spruit bij een vorig akkefietje al 
was kwijtgeraakt. Vervolgens keek 
hij vuil naar de chauffeur en ging al 
sms’end of twitterend verder.

Hoe dat bij de grotere rotonde 
Europaweg-Bruchterweg moet 
weet ik nog niet. Aan twee kanten 
een gewapende agent plaatsen lijkt 
mij niet verstandig - tenzij ze een 
schiettraining onder stress hebben 
gevolgd – want anders zou het mid-
del nog wel eens erger kunnen zijn 

dan de kwaal. Om beurten knallen 
is wellicht een oplossing. En als na 
een dag of twee elke fietser begrijpt 
dat je beter voor haaientanden kunt 
stoppen als er verkeer op een ro-
tonde rijdt? Dan kunnen ze ingezet 
worden bij probleemgevallen zoals 
bij de ingang van Baalder.

Ik heb al eerder geschreven dat 
twee bewoners van de Beekberg te 
beroerd zijn om een eindje om te 
rijden om hun auto te stallen op de 
parkeerplaats waar iedere buurtbe-
woner dat doet. In plaats daarvan 
zetten ze elke avond hun wagen 
op de plek waar bezoekers van de 
buurt even kunnen parkeren om de 
plattegrond van Baalder te bekij-
ken. Maar als er geen plek is zetten 
die uit arren moede hun auto maar 
even tijdelijk op de rijbaan, met 

alle gevaarlijke gevolgen van dien. 
Nou kun je van de omwonenden 
niet verwachten dat ze middels een 
ouderwetse lynchpartij die buurtjes 
duidelijk maken dat zoiets te asoci-
aal voor woorden is, maar wanneer 
de agenten na hun rotondewerk 
nog even een bezoekje aan Baalder 
brengen moet dat probleem binnen 
de kortste keren zijn opgelost.

Natuurlijk kost dat een paar cen-
ten: uren inzet politie, kogels of 
stroom, opruimen van de restanten 
en dan zullen nog wel enkele din-
gen vergeten zijn. Maar ik lees net 
dat staatssecretaris Dekker eist dat 
platte humor verhuist naar de com-
merciële zenders, dus even SBS of 
RTL inseinen en de hele zaak kan 
kostenneutraal worden afgewerkt. 
Morgen maar even bellen.

Het Museum Staphorst was dit 
seizoen de tussenstop van de Klep-
pertoer, die begon met de Promo-
tierit op 6 mei en eindigt met de 
Herfsttintentocht van 25 oktober. 
Tot tevredenheid van het museum-
bestuur en de vrijwilligers, vertelde 
Luten.  “Wat ons betreft volgend 

Staphorst blij met Kleppertoer

STAPHORST/HARDENBERG - Je moet geen zwakke maag hebben 
voor gerechten als stip of bruine bonen met spekvet of proemenkreuze. 
Eigenlijk is het voedsel uit de tijd dat mensen lichamelijk hard moesten 
werken, weinig ingrediënten hadden en goedkoop moesten koken. En 
toch waren er vorige week woensdag honderden die ervan proefden 
tijdens de streekgerechtendag in Museum Staphorst. Met daartussen 
ongetwijfeld inwoners van de gemeente Hardenberg, want museum-
voorzitter Henk Luten wist te vertellen dat veel mensen die hadden 
deelgenomen aan de Kleppertoer 2014 waren teruggekomen voor een 
ècht bezoek aan het museum.

jaar weer”. Zijn musuem is nog 
niet zo lang geleden overgegaan 
van de gemeente naar een stichting 
die zich zoveel mogelijk zelf moet 
bedruipen. “Het was dus voor ons 
wat onwennig, maar dat het goed is 
bevallen blijkt wel uit de verzoeken 
van de vrijwilligers om ze snel weer 

in te roosteren nadat ze een avondje 
hadden geholpen.”

Hoeveel bezoekers het museum 
extra heeft ontvangen dankzij de 
Kleppertoer kan Luten nog niet 
precies aangeven, “maar meer dan 
vierduizend zeker. Tot nu toe heb-
ben we ongeveer 80 bussen gehad 
die toch zeker gemiddeld met 
zo’n 50 personen waren gevuld.” 
Behalve over het aantal was Luten 
over meer zaken tevreden: “Over 
de organisatie van de Kleppertoer 
bijvoorbeeld. Alles liep op rolletjes, 
je kunt oprecht spreken van een 
prettige samenwerking. De enige 
‘wanklank’ die we hoorden - als 
je dat al zo mag noemen - was dat 
sommige bezoekers het jammer 

vonden dat ze maar zo kort in ons 
museum konden zijn. Maar ja, dan 
had daar entreegeld voor betaald 
moeten worden en was de toer voor 
hen duurder uitgevallen en had hij 
te lang geduurd. Bovendien zijn nu 
veel deelnemers aan de Kleppertoer 
nog eens teruggekomen en dat was 
voor ons museum weer gunstig.”

Dat het bezoek van de Hardenber-
gers goed is bevallen blijkt ook uit 
de zoektocht van het museumbe-
stuur naar net zo’n activiteit. “We 
zijn daar wel naar op zoek, maar 
hebben nog niks concreets gevon-
den. Mochten er meer bustochten 
bij jullie in de regio een stopplek 
zoeken dan houden wij ons van 
harte aanbevolen.”

Tijdens de Streekgerechtendag waren er ook demonstraties Staphorster stipwerk en knopen maken.

GRAMSBERGEN - Gramsbergen is kwaad op Cogas. Net als een groot 
deel van Twente overigens. Het kabelbedrijf laat alle klanten verplicht over-
stappen van Ziggo naar Caiway. Omdat Gramsbergen vanwege politieke 

Kwaad op Cogas om gedwongen 
overstap naar andere provider

besluiten in het verleden als enige 
in de gemeente Hardenberg door 
Cogas wordt bediend, geldt de ver-
plichting alleen voor de inwoners 
van deze voormalige gemeente. 
De klanten en nu ook politici laten 
massaal weten dat ze van dit soort 
praktijken niet zijn gediend. Geen 
korting meer op Ziggo-mobiel, geen 

Wifi-spots, weer een nieuw mail-
adres, een modem dat vervangen 
moet worden, minder mailadressen 
per aansluiting en een duurder top-
pakket, zijn enkele van de klachten.

Cogas heeft voor Caiway gekozen 
omdat dit bedrijf zowel pakketten 
voor traditionele coaxkabel als 

voor glasvezel aanbiedt. Ziggo 
heeft alleen kabelpakketten en wil 
niet over op 100 procent glasve-
zel. Wanneer Cogas straks overal 
aansluitingen voor glasvezelkabel 
heeft aangelegd kan er uit meer 
providers worden gekozen, maar 
welke bedrijven dat zijn en wat ze 
leveren is nog niet bekend.

Petitie
De SPD in de Grafschaft Bentheim 
heeft een digitale petitie opgezet als 
signaal naar de Duitse overheid om 
geen tol te heffen op Duitse wegen. 
De schade voor het grensverkeer 
weegt zo zwaar dat de financiële 
voordelen voor de Duitse schatkist 
daar niet tegen opwegen, is de 
achterliggende gedachte. Politieke 
partijen in de gemeenten Harden-
berg en Tubbergen hebben de pe-
titie inmiddels ondertekend, net als 
enkele honderden sympathisanten. 
De petitie – in het Duits en het Ne-
derlands – is te vinden op de site  
bit.ly/tolpetitie

Tradities
Het verhaal van het zûte plassie, het 
Ommer zoete broodje met stroop en 
anijs, is binnenkort te lezen in een 
boek van de IJsselacademie. Samen 
met de verhalen over het eiertikken 
met Pasen, de Palmpasenoptocht en 
het Toafelen op Oudejaarsavond is 
het verhaal van het zoete broodje 
gebundeld in het boekwerk Tradi-
ties in Ommen. Dinsdag 4 novem-
ber om 20.00 uur wordt het eerste 
exemplaar overhandigd aan wet-
houder Ko Scheele in het Hervormd 
Centrum. Na de presentatie worden 
enkele tradities ook in de praktijk 
uitgevoerd. Niet het toafelen, maar 
wel het eiertikken en het vouwen 
van jubileumroosjes.

Vrijwilliger
Overijssel zet haar vrijwilligers 
jaarlijks in het zonnetje met de 
Overijsselse Vrijwilligersprijs. Dat 
gebeurt vrijdag 7 november in het 
provinciehuis voor de 16e keer. Er 
zijn geldprijzen beschikbaar voor 
organisaties en individuen. Vanuit 
de gemeente Hardenberg zijn de 
stichting ProGram uit Gramsbergen 
en i-Age uit Dedemsvaart geno-
mineerd. Een jury beoordeelt de 
nominaties maar ook de inwoners 
van Overijssel kunnen stemmen 
voor de publieksprijs. Dat stemmen 
kan nog t/m 6 november via www.
ovp2014.nl

Streekproduct
Hoe je ijs  kunt vergelijken met bier, 
nagelhout en vanillevla is een goed 
bewaard geheim, maar het ijs van 
Bosman uit De Krim is verkozen 
tot Het lekkerste streekproduct van 
Overijssel. Tenminste, dat vinden 
de luisteraars en een testpanel van 
het NCRV-radioprogramma Plein5. 
Afgelopen week was Overijssel 
aan de beurt, deze week Utrecht. 
Bosman moet het opnemen tegen 
onder meer appelsap uit Groningen, 
Goudse kaas uit Zuid-Holland, 
zoervleis uit Limburg en Ooster-
scheldekreeft uit Zeeland.

Verkoopdag
In de Buurtkamer aan de Bramer-
straat in Hardenberg wordt zater-
dag 1 november een verkoopdag 
gehouden. Tussen 10.30 en 15.00 
uur kan men er terecht voor allerlei 
handwerkartikelen.
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Typisch Nederlands, noemt histo-
ricus Herman Pleij in zijn nieuwste 
boek ‘Moet kunnen’ het omgaan 
met extreme meningen: eerst elkaar 
verrot schelden (smerige racisten, 
jullie behandelen Zwarte Piet als 
slaaf – nee, jullie moeten met je 
tengels van onze tradities afblijven) 
en uiteindelijk wordt een pragma-
tische oplossing gezocht waarbij 
iedereen wat water in de wijn doet 
en waarin iedereen toch een stukje 
van zichzelf terugvindt.

Je zag dat vorige week terug in de 
vergadering van de gemeenteraad, 
waarin werd gesproken over de 
komst van een recreatievoorziening 
aan de Mulderij in Dedemsvaart. 
Daar wil een bewoner een verval-
len boerderijcomplex omtoveren tot 

boerderijkamers, een gastenverblijf, 
een groepsaccommodatie en een 
kinderdagverblijf. En misschien 
komt er nog een minicamping. De 
buurt is daar op tegen. Fel op tegen. 

De weg is nu al te smal en wordt 
straks helemaal gevaarlijk en er is 
een begraafplaats in de buurt die 
om rust vraagt en niet om gelal en 
geblèr. De buurtbewoners hebben 
brieven geschreven, de raad uitge-
nodigd ter plekke te komen kijken, 
er zijn gesprekken geweest met de 
initiatiefnemer en de buurt om een 
compromis te vinden en de betrok-
kenen hebben diverse keren inge-
sproken tijdens raadsvergaderingen. 
Vorige week gebeurde dat zelfs door 
zeven personen. Als je raadsleden 
flauw wilt hebben moet je vooral 
zoiets doen, zonder overleg steeds 
hetzelfde vertellen. Niet het vele is 
goed maar het goede is veel. Maar 
dit terzijde.

Het bleek dat beide partijen lijn-
recht tegenover elkaar stonden, 
een bemiddelingspoging van de 
zijde van de gemeente was mislukt. 
Maar waar was dan de pragma-
tische oplossing van Pleij? Daar 
wilde de raad wel voor zorgen. 
Eerst de VVD, die een amende-
ment indiende waarin stond dat de 
initiatiefnemer maar moest afzien 
van een groepsaccommodatie, dat 
zou rust brengen. Hoe kan uitge-
rekend de VVD ingrijpen in een 
bedrijfsplan van een ondernemer, 
vroegen andere raadsleden zich 
af. Het amendement werd dan ook 
weggeblazen. Kijk nog eens een 
keer naar de verkeerssituatie, vroeg 
de ChristenUnie. Een wanhopige 
vraag in de trant van Ollie B. Bom-
mel die vertwijfeld uitroept: “Tom 
Poes, verzin een list!” als hij het 
niet meer weet. Want wat had de 
CU dan gewild? Dat de gemeente 
de weg dubbel zo breed maakt? 

Uiteindelijk kwam D66 met een 
snel in elkaar geflanste motie die 
tijdens een schorsing nog verbeterd 
moest worden. In die motie werd 
het college gevraagd samen met de 
initiatiefnemer en de buurt overleg 
te voeren om de veiligheid en de 
rust te verbeteren. Nadat de raad 
had besloten dat de initiatiefnemer 
verder mag gaan met zijn plannen 
omarmden bijna alle partijen alsnog 
deze motie. Geen opdracht maar 
een inspanningsverplichting, werd 
er snel bijgezegd. B&W kunnen 
dus gerust een ambtenaar sturen 
die na 5 minuten concludeert dat er 
geen oplossing is die de gemeente 
minder dan een half miljoen euro 
kost en klaar is Kees. Alleen Op-
Koers verschool zich niet achter 
de slappe poging om behalve de 
geit toch ook een beetje de kool te 
sparen. Mosterd na de maaltijd, zei 
de OpKoers-woordvoerder. En zo 
was het.

Ruth is het verhaal van gedwongen 
emigratie, van hongersnood, al-
lochtonen, maar ook van loyaliteit, 
van trouw. Een modern verhaal 
eigenlijk, dat op sommige plaatsen 
in ons land ook gespeeld wordt in 
een moderne setting. In Gramsber-
gen waren het traditionele beelden 
die de honderden belangstellenden 
te zien kregen, beelden zoals ze 
die kennen uit de bijbelverhalen 
van kerk en catechese. Dus een 
‘soort van kleding’ die meer dan 
tweeduizend jaar geleden in het 
Midden-Oosten werd gedragen en 
ook gebruiksvoorwerpen uit die 
tijd. De herkomst van die kleding 

Verhaal over hongersnood en 
emigratie met een happy end

is trouwens een verhaal apart: door 
musicaldeelnemers en een groep 
mensen daaromheen gemaakt van 
oude gordijnen die zijn opgeschar-
reld bij allerlei meubelzaken.

De musical Ruth, van graf tot 
wieg, is de vijfde in een rij die in 
2005 vanuit de PKN-gemeente in 
Gramsbergen is begonnen. Eerst 
Esther, daarna Mozes, vervolgens 
Paulus en twee jaar geleden een 
Nederlandstalige Mattheus Passie. 
En misschien wordt er ook nog 
wel een zesde musical opgevoerd. 
De makers van Ruth - Gerard van 
Amstel, Gerard van Midden en Erik 

Idema – zijn bezig met een nieuwe 
musical getiteld Op zoek naar Ju-
das, waarin het ze het levensverhaal 
van Judas vervlechten met dat van 
Jezus van Nazaret.

Die musical is naar verwachting 
leverbaar in juli 2016. Of de Grams-
bergenaren – en inwoners uit de om-
geving – daaraan gaan werken is de 
vraag. Dat hangt onder meer af van 

GRAMSBERGEN - Het bijbelboek Ruth is een literair pareltje, vinden 
zowel christelijke als niet-christelijk letterkundigen. Ze prijzen het 
boek om zijn stijl, woordgebruik en opbouw. Dat straalt voor een deel 
af op de musical met dezelfde naam, het verhaal over Naomi, Ruth en 
Boaz. Afgelopen weekend werd het theaterstuk twee keer opgevoerd 
voor een uitverkochte zaal in MFC De Binder in Gramsbergen.

de beschikbaarheid van dirigente 
Marjan Snippe uit Sibculo, regis-
seur Henk Peneman uit Radewijk, 
de mensen van licht en geluid en de 
huidige groep van ruim 30 deelne-
mers, maar gezien het enthousiasme 
tijdens de twee uitvoeringen en 
(volgens de verhalen) het plezier 
tijdens de repetities, zal het niet veel 
moeite kosten opnieuw koorleden 
en solisten te vinden.
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De musical Ruth zorgde twee keer voor een uitverkochte grote zaal van MFC De Binder in Gramsbergen.

HHC laat winst uit vingers glippen
HARDENBERG - In sommige 
media, vooral op internet, wordt 
HHC nog steeds gezien als kam-
pioenskandidaat. Bijna wekelijks 
laten de Hardenbergers zien dat dit 
zwaar overdreven is. Het elftal van 
trainer Marcel Groninger laat delen 
van een wedstrijd mooi voetbal 
zien, maakt ook doelpunten maar 

zakt daarna zover terug dat de te-
genstander weer kan opkrabbelen. 
Zaterdag was dat in Sneek tegen 
Oranje Nassau niet anders. Binnen 
tien minuten 0-2 door doelpunten 
van Gersom Klok, maar aan het 
eind mochten de Hardenbergers de 
handen dicht knijpen dat er ‘slechts’  
2-2 op het scorebord stond.

Plastic zakken
De gemeente Hardenberg is niet van 
plan straatlantaarns van klemmen 
te voorzien zodat daar de zakken 
met afvalplastic opgehangen kun-
nen worden. Leefbaar Hardenberg 
had dit gezien in Meppel en wilde 
van B&W weten of dit idee ook in 
Hardenberg toegepast kon worden. 
Uiteraard kan dit, was de reactie van 
B&W, maar de gemeenteraad – en 
dus ook Leefbaar Hardenberg - 
heeft gekozen voor het systeem van 
omgekeerd inzamelen, waarmee dit 
jaar een begin is gemaakt. Als fase 
2 aan de beurt is worden overal 
ondergrondse containers geplaatst 
voor het restafval. De grijze con-
tainers worden dan gebruikt voor 
kunststofverpakkingen, blik en 
drankenkartons. De plastic zak zal 
dus uit het straatbeeld verdwijnen. 
Dat gebeurt in de loop van 2015, 
met een uitloop naar 2016.

Uitvoering Euphonia
 
Zangvereniging Euphonia houdt 
zaterdag 8 november haar jaarlijkse 
uitvoering in MFC De Binder in 
Gramsbergen. Vanaf 20.00 uur 
brengt het Gramsberger koor een 
afwisselend a capella programma 
met populaire werken, afgewis-
seld met succesvol traditioneel 
repertoire. De zaal is open vanaf 
19.30 uur. Donateurs van Euphonia 
hebben gratis toegang. Voor overige 
belangstellenden bedraagt de toe-
gangsprijs 5 euro.

Gezondheidszorg
 
Het nieuwe Gezondheidscentrum 
Kloosterhaar opent vrijdag 31 
oktober officieel zijn deuren met 
een Open Huis. Tussen 16.00 en 
20.00 uur is iedereen welkom om 
een kijkje te komen nemen aan de 
Dorpsstraat 22 en 22b. In het pand 
kan men onder meer terecht voor 
huisartsenzorg, logopedie, fysio-
therapie en er is een dependance 
van het ziekenhuislaboratorium 
Hardenberg gevestigd.

Natuurwerkdag
 
Zaterdag 1 november is het landelij-
ke Natuurwerkdag. Voor het eerst is 
het mogelijk bij natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg  de handen 
uit de mouwen te steken. Van 10.00 
tot 13.00 uur zijn vrijwilligers daar 
van harte welkom om onderhoud 
te plegen aan de Koppeltuin. In 
verband met de organisatie is aan-
melden via www.natuurwerkdag.
nl noodzakelijk. Daar is ook alle 
informatie over de locaties, exacte 
tijden en de Natuurwerkdag zelf te 
vinden.

Voorkomen inbraak
 
De politie en de gemeente Harden-
berg houden donderdag 30 oktober 
een infoavond over inbraakpreven-
tie en Whatsapp-alertgroepen. Aan 
bod komen zaken als babbeltrucs en 
gaatjesboorders. Daarnaast wordt 
het gebruik toegelicht van moderne 
media  in de strijd tegen inbrekers. 
In de gemeente Hardenberg zijn in 
20 verschillende buurten en wijken 
al Whatsapp-alertgroepen actief. In 
zo’n groep wisselen buurtbewoners 
via de berichtendienst Whatsapp 
informatie uit over verdachte per-
sonen of situaties in de eigen buurt 
of wijk, met als doel de plannen van 
een verdachte persoon te verstoren. 
De avond begint om 20.00 uur en 
wordt gehouden in het gemeente-
huis van Hardenberg
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“Titel Ereburger Kloosterhaar zou niet misstaan”
Ceremoniemeester Henk Schepers:

© Roel Gritter

Een koninklijke onderscheiding zat 
er niet voor hem in, want die had 
hij in 2000 al gekregen. Wel een 
passend afscheidscadeau, namelijk 
een kunstwerk voor in de tuin, door 
drie leden van het creatief centrum 

Voorzitter Riekele Bron (r) van het Dorpshuis neemt afscheid van Jan Ekkel, die 55 jaar bestuurslid is geweest.

vervaardigd. “En misschien moet er 
maar een klein comité in het leven 
worden geroepen die onderzoekt 
of Jan geen Ereburger van Kloos-
terhaar gemaakt kan worden”, 
opperde ceremoniemeester Henk 

Scheper tijdens de heropeningsac-
tiviteit. “Maar misschien is hij dat 
ook al, zonder officiële goedkeu-
ring.” Ekkel was namelijk bij veel 
activiteiten in het dorp betrokken: 
zwembad, Oranjecomité, kerk, 
korfbalvereniging, sinterklaasfeest, 
vrijwel niemand deed tevergeefs 
een beroep op hem. En helemaal 
ermee stoppen wil hij nog niet. 
Mocht men hulp of advies nodig 
hebben dan is hij zeker beschikbaar, 
vertelde Ekkel dinsdagavond.

Naast het afscheid van Jan Ek-
kel stond de heropening van het 

KLOOSTERHAAR – Hij werd op zijn twintigste in het bestuur 
gekozen van de stichting Dorpshuis Kloosterhaar. Dat was 55 jaar 
geleden, bij de opening van dorpshuis ‘t Haarschut. Elke deelnemende 
vereniging moest een lid leveren en Ekkel (“Jan van Luuks”) werd 
afgevaardigde van de Jongensclub. Die club is allang ter ziele, maar 
Ekkel bleef bestuurslid. Nu is er toch een eind gekomen aan zijn di-
recte betrokkenheid met het dorpshuis. Dinsdag 28 oktober, tijdens 
de heropening van het opgeknapte dorpshuis, werd afscheid van hem 
genomen.

dorpshuis op het programma. Met 
financiële bijdragen uit enkele 
fondsen en dankzij de inzet van 
veel vrijwilligers is het gelukt het 
dorpshuis een metamorfose te laten 
ondergaan en een moderne uitstra-
ling te geven. Verder is dinsdag het 
officiële startsein gegeven voor het 
ontwikkelen van een Buurtkamer. 
Alle zorginstellingen in Klooster-
haar hebben mensen geleverd voor 
een werkgroep die onder supervisie 
van stichting De Stuw dagopvang 
en dagbesteding in het dorpshuis 
gaat regelen, met hulp van bijna 
zestig vrijwilligers.

Wat hebben een pianospelend 
meisje en een goudvis met elkaar 
te maken? Het antwoord is: internet.

Om met het meest aangrijpende te 
beginnen: enkele weken geleden 
is een 13-jarig meisje uit Tilburg 
omgekomen in het verkeer. Haar 
pa zetten een filmpje van zijn pia-
nospelende dochter op Youtube en 
plaatste op Twitter het verzoek om 
te kijken en het bericht te retwee-
ten, “want ze wilde graag beroemd 
worden”. Meteen doken allerlei 
geëmotioneerde mensen erop af, 
Youp van ‘t Hek deed een duit in ‘t 
zakje en Giel Beelen van 3FM liet 
weten dat hij het hartverscheurend 
vond. “Laat de wens van 13-jarige 
Anna alsnog uitkomen: laten we 
haar beroemd maken” noteerde 

hij. Dat laatste lukte: vorige week 
donderdag stond de teller op 1,5 
miljoen.

Rouwdeskundige Westerink noem-
de de actie geslaagd. ‘’Zij wilden 
een soort standbeeld voor haar 
oprichten en dat is gelukt. Voor 
Anna is het een vervulling van haar 
wens.’’ En pa leerde meteen de 
keerzijde van de medaille kennen, 
want hij had diezelfde donderdag 
een boodschap voor de journalisten: 
“Stop s.v.p. met bellen. Ik wil niet 
op radio of tv, het gaat niet om mij, 
het gaat om Anna.”

Nou ja, dat laatste is natuurlijk 
niet waar. Natuurlijk gaat het wel 
om pa. Of beter: om de rouwver-
werking van pa. Anna zal het bij 
wijze van spreken worst zijn wat 
er nu gebeurt. Hoewel, dat is niet 
iedereen met mij eens. “Nou kun je 
mooi pianospelen bij de engelen”, 

liet een bezoeker van de videosite 
weten, “wat fijn voor je dat je nu 
toch beroemd bent geworden.”

Eigenlijk is het volgens de rouw-
deskundige een modern bidprentje, 
zo’n bericht op facebook of twitter. 
Voor de niet-katholieken: een bid-
prentje is tegenwoordig vaak een 
gedrukt kaartje met een foto van 
een overledene en enkele regels 
over zijn of haar leven, plus een 
gebed. Maar omdat drukwerk uit 
de mode raakt wordt steeds vaker 
het internet hiervoor gebruikt. Met 
als resultaat veel huilreacties, heel 
veel snikkende vreemdelingen en 
een enkel tegengeluid: “Waar is dit 
goed voor? Ok, er is verdriet maar 
dit hoeft zo toch niet allemaal. Stel 
dat iedereen dit gaat doen, waar 
blijf je dan.” Uiteraard werd deze 
persoon verbaal afgemaakt, want 
hij vertoonde niet het juiste über-
geëmotioneerde kuddegedrag.

Dichter bij huis werd meegehuild 
om een dode goudvis. Een leerling 
van een basisschool in Oldenzaal 
had haar meester een briefje ge-
schreven dat ze alleen kon schrijven 
en niet kon praten, omdat ze te 
verdrietig was vanwege de dood 
van haar goudvis. Meester plaatste 
het briefje op facebook, waarna 
het een dag later al duizenden keer 
geliked was door ontroerde vol-
wassenen. Niet iedereen keurde de 
actie goed: “Deze meester heeft het 
vertrouwen van dat kleine meisje 
ernstig beschaamd”, was één van de 
reacties. De meester vertelde dat hij 
dit een volgende keer niet weer zou 
doen, hij had de impact van sociale 
media sterk onderschat. Gelukkig 
was er nog één persoon die de zaak 
wel goed had ingeschat: “Zullen 
we maar een stille tocht gaan hou-
den? Beetje lichaamsbeweging is 
nooit weg.” Zijn humor werd niet 
gewaardeerd.

HARDENBERG - De komende 
maanden wordt de helft van de lei-
dinggevenden en tien procent van 
de stafondersteuning bij zorginstel-
ling Baalderborg ontslagen. Dat is 
nodig om de bezuinigingen in de 

Baalderborg moet bezuinigen
zorg het hoofd te kunnen bieden.

Ook in de directe zorg verdwijnen 
banen. Veel van de tijdelijke en 
flexibele contracten worden niet 
verlengd. Het gaat in totaal om 70 

tot 80 fte van de huidige 850 vol-
ledige arbeidsplaatsen. Een deel 
van de medewerkers zal aan de slag 
gaan op andere locaties en in andere 
functies. De Baalderborg Groep, die 
op 80 locaties zorg biedt, voorkomt 
daarmee gedwongen ontslagen 
onder de medewerkers binnen de 
directe zorg aan de ouderen en 

verstandelijk gehandicapten. Met 
het terugdringen van het aantal 
leidinggevenden zullen de teams 
zelfstandiger gaan werken. Het 
managementteam is eerder dit jaar 
al verkleind.

De reorganisatie is volgens direc-
teur Martin Kirchner vooral een 

gevolg van het kabinetsbeleid. Het 
rijk hevelt zorgtaken en  de bijbe-
horende financiering over naar de 
gemeenten. Deze decentralisatie 
van de zorg gaat gepaard met be-
zuinigingen op het budget. Voor de 
Baalderborg Groep betekent dat een 
korting van tenminste 4,4 miljoen 
euro tot en met 2017.

Dierentuin
 
De dierentuin in Nordhorn (vlak 
over de grens bij Denekamp) houdt 
voor de 20e keer een Open Dag. Dat 
gebeurt op zondag 9 november van 
10.00 tot 16.00 uur. De dierentuin is 
die dag gratis toegankelijk. Omdat 
het vierde lustrum wordt gevierd is 
de hele dag gevuld met activiteiten.

Ontbijt
 
Kinderen van groep 4 van CBS de 
Marsweijde in de Hardenberger 
wijk Marslanden hebben maandag 3 
november in het gemeentehuis ont-
beten, samen met de burgemeester 
en de drie wethouders. De gemeente 
Hardenberg wil als JOGG-gemeen-
te (Jongeren Op Gezond Gewicht) 
de kinderen duidelijk maken dat een 
gezond ontbijt belangrijk is om de 
dag goed te beginnen.

Piet blijft Piet
 
De commissie Rondgang Sinter-
klaas in De Krim gaat absoluut niets 
aan het Sintfeest en de traditionele 
functie van Zwarte Piet veranderen. 
Dat laten de commissieleden op de 
website sinterklaasdekrim.nl weten. 
Het gedoe over discriminatie en 
slaven hebben ze wel gevolgd, maar 
zij willen daar niets mee te maken 
hebben. Sint èn Piet blijven welkom 
in De Krim, aldus de commissie.

Verlichting
 
De gemeente Hardenberg gaat 
samen met Saxion Hogeschool 
onderzoeken of de openbare ver-
lichting veranderd moet worden. 
En met veranderd wordt bedoeld 
donker op plekken waar het kan en 
licht op plekken waar het nodig is. 
Maar ook het beter afstellen van 
verlichting rond sportvelden en het 
vervangen van traditionele lampen 
door LED-verlichting staan op het 
programma. Hardenberg doet dit 
niet op eigen houtje maar wil samen  
met 15 andere gemeenten in de 
regio Zwolle bewuster omgaan met 
openbare verlichting. De provincie 
Overijssel steunt de gemeente met 
een bedrag van 15.000 euro.

Marconi Award
 
Edwin Evers (43) uit Hardenberg 
heeft de Marconi Oeuvre Award 
2014 gewonnen. De populaire 
538-radiopresentator kreeg vorige 
week van zijn jeugdheld André van 
Duin te horen dat hij de prestigieuze 
radioprijs had gewonnen. Evers 
won eerder al een gouden radioring, 
zilveren radiosterren en prijzen als 
beste presentator en beste program-
mamaker. Voorgangers van Evers 
die ook de Oeuvre Award hebben 
gekregen zijn Tom Mulder, Ferry 
Maat, Frits Spits, Felix Meurders, 
Lex Harding en Jeroen van Inkel.

Treindeuren
 
Vervoerder Arriva heeft sinds afge-
lopen weekend het geluidsniveau 
van de treindeuren op de Vecht-
dallijnen verlaagd. Veel reizigers 
klaagden over het schelle lawaai.
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Als je als gemeente even wacht, 
kun je zomaar een ton verdienen. 
Nou ja, hoef je een ton minder uit 
te geven. De tennisverengingen 
in Hardenberg – TOGO uit 1930 
en TVO uit 1985 – willen samen 
met de tennishal op sportpark De 
Boshoek één stevige club worden 
met ruim 600 leden. Tijdens de 
collegeonderhandelingen stuurden 
beide verenigingen een brief waarin 
ze vertelden dat de fusie samen 
moet gaan met vernieuwde banen, 
een opgeknapte hal en betere wegen 
en paden op het sportpark. Of de ge-
meente even zes ton wil reserveren, 
was de vraag.

In het onderhandelingsakkoord heb-
ben de regeringspartijen afgespro-
ken dit door te schuiven naar 2019 

of later. Dat schoot de tennisclubs in 
het verkeerde keelgat, zodat ze nu, 
bij de behandeling van de begroting, 
opnieuw in de pen zijn geklommen 
èn de raad hebben toegesproken. Na 
wat gegoochel met offertes wordt 
de gemeente nu gevraagd vijf ton te 
betalen. Maar ondanks deze ietwat 
vreemde financiële move heeft het 
verhaal van TOGO-voorzitter Jan 
Heuver de raad wel aan het denken 
gezet.

Heuver vertelde dat de banen van 
zijn club volgend jaar vervangen 
moeten worden. In 2015 twee ton 
uitgeven aan banen en daarna fuse-
ren waarna je opnieuw geld moet 
uitgeven aan nieuwe banen, dat is 
geld weggooien. Hij was nog zo 
aardig om eerst Bruchterveld een 
kunstgrasveld te gunnen, maar dan 
moesten de tennisclubs wel in 2016, 
hooguit in 2017 aan de beurt komen. 
Een financiële toezegging kreeg 

Heuver niet, maar wel de belofte dat 
B&W volgend voorjaar aangeven of 
er ruimte in de begroting is om de 
clubs te helpen. 

Soms kun je sporters ook tevre-
den stellen zonder extra geld uit 
te geven. Weliswaar via Leefbaar 
Hardenberg, maar toch. Deze par-
tij had vragen gesteld over het in 
aanbouw zijnde nieuwe zwembad. 
Zijn er wel voldoende kleedkamers 
voor minder-validen?, wilde LH 
weten. En is dat volgens de wet- en 
regelgeving? Ja, zei de gemeente, 
het Projectbureau Toegankelijkheid 
en onze Hardenbergse werkgroep 
Bereikbaarheid zijn tevreden.
Klopt het dat er één kleedruimte 
komt voor valide en minder valide 
mensen? En zo ja, hoe zit het dan 
met de privacy, was de volgende 
vraag. Tja, wil een minder-valide  
omkleden in zo’n kleedruimte 
dan kan dat, wil-ie meer privacy 

dan kan dat ook want we hebben 
een aparte kleedruimte, reageerde 
de gemeente. O, maar weet de 
gemeente wel dat je voor mensen 
die langer zijn dan 1.75 meter een 
bad van minstens 1.60 meter moet 
hebben of een verstelbare bodem? 
En dat inwoners van Hardenberg 
in Emmen gaan zwemmen omdat 
daar een bad is dat geschikt is 
voor minder-validen? Dat weet de 
gemeente allemaal wel, schreven 
B&W, maar de adviesgroepen voor 
minder-validen zijn zeer tevreden 
over het nieuwe bad, er zijn geen 
wettelijke eisen voor waterdiepte of 
temperatuur en de mensen gaan naar 
Emmen om heel andere redenen. 
Allemaal losse flodders dus, maar 
goed, Leefbaar Hardenberg heeft 
enkele ambtenaren weer mooi een 
paar uur van de straat gehouden. 
Kost een paar belastingcenten, maar 
dat moeten wij maar voor de goede 
zaak overhebben, lijkt mij.

VRIEZENVEEN - De kritiek in 
2013 dat het Nationaal Schoolon-
tbijt gezonder moet, heeft dit jaar 
op veel scholen de hagelslag uit 
het pakket gestoten. Net als het pak 
sinaasappelsap. Ervoor in de plaats 
meer fruit en gezonder beleg. Dus 
tarwebolletjes, krentenbollen, vol-
korenbrood, halvarine, fruitstroop, 
halvajam, smeerkaas, 30+ kaas, 
halfvolle melk en appels. Er zijn 
ook scholen waar ze lak hebben 

Gedoe om hagelslag bij het ontbijt
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aan deze betutteling. Thuis wel 
hagelslag en tijdens het school-
ontbijt niet? Hypocriet gedrag, zo 
redeneerden ze.

Ontbij op gemeentehuis
Maandag 3 november was de eer-
ste dag van de twaalfde editie van 
Het Nationaal Schoolontbijt, een 
educatief evenement waarbij een 
half miljoen kinderen op zo’n 2.500 
basisscholen samen gingen ont-

bijten en les kregen over gezonde 
voeding. In veel gemeenten werd 
één schoolklas uitgenodigd om in 
het gemeentehuis te ontbijten. In 
Twenterand ontving burgemeester 
Visser leerlingen van groep 3 van 
De Fontein in Westerhaar, locatie 
Hoofdweg. Met pakken hagelslag 
op tafel.

Make-A-Wish
Met dit zogenoemde burgemees-

tersontbijt is ook een goed doel 
ondersteund. Dit jaar was dat Make-
A-Wish Nederland. Burgemeester 
Visser mocht een cheque van 100 
euro overhandigen aan  de twee 
leerlingen die deze dag klassedienst 
hadden. Een schijntje als je bedenkt 
wat Visser ervoor terug kreeg van 
de jonge scholiertjes: een handvol 
prachtige tekeningen, die samen een 
hele wand in de B&W-kamer kun-
nen veranderen in een kunstmuur.

Burgemeester Cornelis Visser krijgt tekeningen van leerlingen van De Fontein

BRUCHTERVELD – Directeur 
Jan Bakker van basisschool De 
Wiekslag in Bruchterveld heeft 
de gemeenteraad van Hardenberg 
tijdens de raadsvergadering van 
4 november opgeroepen, nu een 
het beloofde kunstgrasveld voor 
Bruchterveld op de begroting te 
zetten. Bakker sprak namens zijn 
school, namens Plaatselijk Belang 
maar vooral namens de voetbalver-
eniging Bruchterveld.

Oproep voor kunstgras in Bruchterveld
“Al in 2006 sprak wethouder 
Prinsse het voornemen uit om op 
alle sportaccommodaties in de 
gemeente Hardenberg een kunst-
grasveld aan te laten leggen. Dit is 
bijna gerealiseerd. Nog 3 kernen 
hebben geen kunstgrasveld en daar 
is Bruchterveld er één van” vertelde 
Bakker. De plaatselijke voetbal-
vereniging zit te springen om een 
nieuw veld: het huidige tweede 
veld is vaak onbespeelbaar omdat 

de bodemgesteldheid slecht is. De 
gemeente laat daarom twee keer 
per jaar een gespecialiseerd bedrijf 
komen om de grond te bewerken.

Volgens Jan Bakker heeft ook zijn 
school belang bij een kunstgrasveld. 
De periode wanneer de buitengym 
gegeven wordt, ruwweg vanaf de 
meivakantie, zijn de voetbalvelden 
gesloten vanwege het onderhoud. In 
dat geval kan er of geen buitengym 

gegeven worden of er moet uitge-
weken worden naar het zogenaamde 
speelterreintje aan het fietspad naar 
de Kuilenweg, een veldje dat op 
termijn moet wijken voor woning-
bouw.

“De Bruchtervelder vraagt niet 
zo snel iets voor zichzelf en als 
er iets gevraagd wordt, dan is de 
uitwerking daarvan vaak met een 
grote portie zelfwerkzaamheid. Nu 
vragen we overduidelijk om uw 
aandacht en inspanning, want dit 
kunnen we niet zelf”, zo besloot 

Bakker zijn inspraakbeurt.

Wat het verhaal oplevert is nog niet 
bekend. De politieke partijen von-
den wel dat er iets moet gebeuren. 
Er zijn verwachtingen gewekt en 
toezeggingen gedaan, het wordt tijd 
om aan te geven wanneer ze aan 
de slag kunnen, was de strekking 
van de reacties. Begin volgend jaar 
wordt tijdens de voorjaarsnota wel-
licht meer duidelijkheid verschaft.

Vluchtelingen
 
De gemeente Hardenberg moet 
meer woningen beschikbaar stellen 
aan asielzoekers. De groei wordt 
veroorzaakt door een toestroom van 
vluchtelingen uit Syrië en Eritrea. 
In 2012 moest Hardenberg ruimte 
bieden aan 12 asielzoekers, in 2013 
aan 38 en dit jaar aan 47. De ver-
wachting is dat dit aantal stijgt naar 
100 in 2015. Het gevolg kan zijn, zo 
schrijven B&W aan de gemeente-
raad, dat er meer subsidiegeld moet 
naar Vluchtelingenwerk om deze 
mensen te begeleiden.

Extraatje
 
Wie niet in de kaartenbak van de ge-
meente zit maar wel hooguit 110% 
van de bijstandsnorm ontvangt doet 
er goed aan, bij de gemeente een 
aanvraagformulier in te vullen voor 
een financieel extraatje. Het Rijk 
heeft hiervoor geld beschikbaar 
gesteld, maar dan moet de aanvraag 
uiterlijk 31 december 2014 zijn in-
gediend. Voor gehuwden is 100 euro 
beschikbaar, voor alleenstaande ou-
ders 90 euro en voor alleenstaanden 
70 euro.

Zandwinplas
 
De zandwinplas in Collendoorn van 
de firma Roelofs wordt uitgebreid. 
Waar de buurt bang voor was, het 
verondiepen van de plas, oftewel 
het dichtgooien van de plas met 
grond of baggerspecie, gaat niet 
door. De bestaande zandwinlocatie 
is naar verwachting in 2016 uitge-
put. Daarom wil Roelofs de locatie 
uitbreiden met zo’n 3 hectare aan 
de noordoostkant van de zandwin-
plas. B&W willen dit door middel 
van een bestemmingsplanwijziging 
mogelijk maken.

Pleinfestijn
 
Net als dit jaar wordt het Zomerfes-
tival 2015 in Hardenberg afgesloten 
met een pleinfestijn. Zaterdag 22 
augustus speelt in elk geval de band 
Beethoven Rocks op de Markt. De 
rest van het programma wordt later 
bekend gemaakt.

Kleppertoer
 
De Kleppertoer 2014 heeft wat min-
der mensen getrokken dan verleden 
jaar. Toch is de organisatie tevreden 
met het aantal van 3500 bezoekers. 
Blij was men ook met de vele po-
sitieve reacties over de tussenstop 
bij Museum Staphorst. De nieuwe 
route staat in grote lijnen al vast, 
“maar de verhalen en anekdotes 
moeten we nog verzamelen”, zegt 
medeorganisator Koop Drenth.

Hoogbegaafd
 
Dinsdag 25 november is er in het 
Grand Café in het LOC in Har-
denberg een lezing over Hoogbe-
gaafdheid door Janet van der Veen.  
Aanvang 19.30 uur.
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De prijs van soep geeft een aardig 
beeld hoe het onderwijs er financi-
eel voorstaat.

Dat zit zo: Vanaf 2011 was voor alle 
leerlingen van middelbare scholen 
een maatschappelijke stage ver-
plicht. Dus een aantal uren vrijwil-
ligerswerk bij IVN of voetbalclub, 
helpen bij activiteiten in de bejaar-
densoos of voedsel inpakken bij de 
Voedselbank. Daar was eerst veel 
weerstand tegen (“waar bemoeit 
de regering zich mee”), maar nu 
wil bijna niemand die stage meer 
kwijt. En toch moet dat, want het 
Rijk heeft na vier jaar besloten 
de stekker uit het project te halen. 
Met ingang van 2015 is het geen 
verplichte activiteit meer.

In tegenstelling tot de landsregering 
vindt een meerderheid van de lokale 
regeringspartijen dat jammer. Zo 
jammer zelfs, dat ze vorige week 
tijden de Begrotingsraad een motie 
indienden, waarin B&W werden 
opgeroepen in gesprek te gaan 
met de vo-scholen in de gemeente 
Hardenberg. Uiteraard werd die 
motie aangenomen omdat CDA en 
CU samen 17 van de 31 raadszetels 
bezetten. Terwijl verantwoordelijk 
wethouder Jannes Janssen net nog 
had verklaard dat in juni al gesprek-
ken waren gehouden en dat de scho-
len negatief hadden gereageerd. 
Niet omdat ze de stage niet zien 
zitten, maar omdat ze er geen geld 
meer voor krijgen.

Het Rijk gaf de gemeente bijna een 
ton voor de maatschappelijke stage, 
waarmee De Stuw werd betaald om 
voor stagemakelaar te spelen. Tot 

veler genoegen, overigens. Maar 
die geldkraan is dichtgedraaid. 
Daarnaast kregen de scholen geld 
om een soort stagecoördinator te 
betalen, iemand die in de scholen 
de organisatie voor zijn rekening 
neemt. En die geldkraan is ook 
dichtgedraaid. Janssen moet nu dus 
weer informeren bij scholen of ze 
wel of niet willen doorgaan met de 
maatschappelijke stage.

“En jullie zeggen niks over de kos-
ten of over een mogelijke bijdrage 
van de gemeente?”, vroeg Annie 
Kelder van OpKoers aan Dirk van 
der Valk van het CDA. Waarmee ze 
meteen de vinger op de zere plek 
legde. Scholen zouden eigenlijk 
moeten doorgaan met de maat-
schappelijke stage, vinden CDA, 
CU, GroenLinks en D66, maar dat 
moeten ze blijkbaar zelf betalen. In 
plaats van nieuwe iPads voor twee 

klassen moeten ze uren betalen voor 
een stagecoördinator. In plaats van 
een compleet boekenpakket aan-
schaffen voor 75 leerlingen moeten 
ze iemand betalen om de stage te 
regelen die het CDA c.s. zo graag 
willen voortzetten. Blij, blij, blij, 
twitterden CDA en GroenLinks toen 
de motie was aangenomen. Maar ze 
trekken aan een dood paard, want de 
scholen hebben geen geld.

Als je nou bedenkt dat de prijs 
van een kommetje soep in de mid-
dagpauze voor docenten vorig 
jaar vanwege de crisis met 60% is 
verhoogd en velen daarom maar 
een drinkbouillon van de Aldi 
meenemen van huis, dan weet je 
wel hoe laat het is. Pas wanneer de 
soep gratis wordt kun je spreken van 
het einde van de crisis. Tot die tijd 
is het op een houtje bijten. Ook wat 
de maatschappelijke stage betreft.

Het was voor trouwe bezoekers van 
de beraadslagingen een vreemde 
raadsvergadering. Enkele moties 
van de regeringspartijen CDA, CU 
en PvdA werden door hun eigen 
wethouders ontraden, maar toch 
aangenomen. En dat terwijl die 
wethouders de steun kregen van de 
oppositie. Onderzoek naar subsidie 
voor de twee tennisverenigingen 
in Hardenberg die willen fuseren 
bijvoorbeeld, of voor kunstgras in 
Bruchterveld en het opknappen van 
het openluchttheater in Gramsber-
gen. Wacht nou maar even, vertelde 
wethouder Douwe Prinsse, tot we 
in het voorjaar de Sportnota klaar 
hebben. Daar staat dan iets in over 
de tennisfusie, over het kunstgras, 
maar ook over sportfaciliteiten voor 
het Greijdanus en het Alfa-college. 
De moties zijn dus overbodig, vond 
de voltallige oppositie. Dat vonden 
ze ook van de motie over het theater 
in het Gramsberger bosje, omdat 
wethouder René de Vent al had 

VVD: “Hardenberg moet voorzichtiger met geld omgaan”

toegezegd volgend voorjaar met een 
voorstel te komen. Dat de regerings-
partijen de moties toch in stemming 
brachten was dan ook vooral voor 
de bühne, was na afloop de mening 
van bezoekers.

De oppositie was toch al niet te 
spreken over het financieel gedrag 
van B&W en de regeringspartijen. 
Met name de VVD liet bij monde 
van fractievoorzitter Bert Gelling 
weten dat er teveel geld wordt uit-
gegeven. De schuld van Hardenberg 
is volgens Gelling de afgelopen tien 
jaar gestegen van 67 miljoen naar 
190 miljoen euro. En nog steeds 
houden de coalitiepartijen zich 
niet aan hun eigen afspraak dat ze, 
eenvoudig gezegd, eerst iets moeten 
verkopen voordat ze weer iets kun-
nen kopen, zei de VVD’er. Hoe het 
dan wel moet vertelde hij er niet bij. 
“Waarom zullen wij ons als kleine 
oppositiepartij druk maken over 
schulden als u dat als coalitie niet 

doet”, verdedigde hij het ontbreken 
van een alternatief. “Wel roepen van 
de zijlijn maar niet willen meespe-
len, dat heeft weinig zin”, was het 
commentaar van enkele raadsleden 
van de coalitiepartijen.

Voorzichtig investeren
De woorden van de VVD brachten 
CDA, CU en PvdA niet op andere 
gedachten. Er is inderdaad veel 
geld uitgegeven, maar daar heeft 
de maatschappij ook veel voor 
teruggekregen, was de algemene 
mening. En het hebben van een 
schuld is geen probleem zolang je 
maar de rente kunt betalen. “We zijn 
enthousiast en ambitieus”, vertelde 
CDA-voorman Dirk van der Valk. 
“We willen vooruit, maar wel 
behoedzaam.” Diezelfde woorden 
gebruikte CU-fractievoorzitter Wim 
Boersma. “In de vorige raadsperi-
ode is flink geïnvesteerd. Dat moet 
nu een stuk minder, maar stilstaan 
is er niet bij, want dan gaan we 
eigenlijk achteruit. Projecten voor 
de samenleving en de werkgelegen-
heid blijven hard nodig.”
D66 was dinsdag af en toe de weg 
kwijt. Eerst werd een motie inge-
diend om contactfunctionarissen 
lessen van leerkrachten te laten 

overnemen terwijl dat verboden is, 
later werd de gewijzigde motie om 
werkzoekenden bijvoorbeeld als 
conciërge in te zetten op basisscho-
len ingetrokken, omdat wethouder 
De Vent beloofde dit idee mee te ne-
men in de plannen die hij heeft met 
langdurig werklozen. Woensdag 
stuurde de partij echter een persbe-
richt dat D66 blij was, dat de motie 
om onderwijzend personeel op 
basisscholen te ontlasten met grote 
meerderheid was aangenomen.

De PvdA toonde zich bezorgd over 
de betaalbaarheid en de beschik-
baarheid van sociale huurwoningen. 
Verder zal de partij bij haar leden 
van de Tweede Kamer aandringen 
om het werken over de grens aan-
trekkelijker te maken. Nu is dat nog 
niet het geval doordat geen AOW 
wordt opgebouwd. Die belemme-
ring moet verdwijnen, zei fractie-
voorzitter Rita Juurlink, omdat aan 
de Duitse kant van de grens veel 
personeel wordt gevraagd.

Toen er na vierenhalf uur vergade-
ren gestemd moest worden werd de 
Begroting 2015 met grote meerder-
heid aangenomen. Alleen de VVD 
en D66 stemden tegen.

HARDENBERG - Het lijkt financieel goed te gaan met de 
gemeente Hardenberg. Een sluitende begroting 2015 en nog 
betere cijfers voor de jaren daarna. En er kan zelfs een beetje 
geïnvesteerd worden. Maar er zit weinig vet op de botten. En 
dat is nog niet tot elk raadslid doorgedrongen, bleek vorige week 
tijdens de Begrotingsraad.
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Verkeerde been
 
Het tv-programma Nieuwsuur en 
in haar kielzog RTV Oost heeft 
de inwoners van Hardenberg op 
het verkeerde been gezet. Gemeld 
werd dat Hardenberg volgend jaar 
het meest van alle Overijsselse 
gemeenten moet bezuinigen, name-
lijk 3,8 miljoen euro, dat dit wordt 
veroorzaakt door overheveling van 
taken van Rijk naar gemeente maar 
dat Hardenberg tegelijkertijd haar 
streekfunctie in de regio wil be-
houden. Dit bericht heeft tot onrust 
onder sommige inwoners geleid, 
terwijl het niks nieuws is. Har-
denberg heeft vorig jaar namelijk 
besloten meer dan 10 miljoen euro 
te gaan bezuinigen in de periode 
2014-2017 en daar is die 3,8 mil-
joen van 2015 een onderdeel van. 
Het meest wordt bezuinigd door 90 
banen van ambtenaren te schrappen. 
Overigens zegt de gemeente dat 
richting Nieuwsuur niets is gezegd 
over overheveling van taken of 
het behoud van de streekfunctie, 
maar dat de redactie dit zelf heeft 
geconcludeerd.

Kantoor weg
 
Het voormalig kantoor van provin-
ciale waterstaat op de hoek Grams-
bergerweg / Lage Gaardenstraat in 
Hardenberg gaat tegen de vlakte. 
Het pand is overigens al jaren in 
gebruik door Accountantskantoor 
Smit. Op de plaats van het houten 
gebouw komt een pand in drie 
bouwlagen, met op de begane grond 
kantoorruimten, op de eerste ver-
dieping 3 appartementen en op de 
tweede verdieping 2 appartementen.

Belparkeren
 
Sinds afgelopen vrijdag is belpar-
keren mogelijk in Hardenberg. Op 
plekken waar vooraf betaald moet 
worden – dus niet in parkeergarages 
en het plein bij Albert Heijn – kan 
met een mobiele telefoon worden 
afgerekend. Een kaartje kopen is 
dan niet meer nodig. Wie dit wil 
moet zich bij een provider aan-
melden, die wel transactiekosten 
berekent. Wie toch een papiertje in 
handen wil hebben kan voortaan 
ook sneller betalen. Met Dip & Go 
kan met een pinpas betaald worden 
zonder de pincode in te typen. Met 
kleingeld betalen blijft ook moge-
lijk, maar de chipknip verdwijnt als 
betaalmiddel.

Kerst in dialect
 
Voor ieder die de streektaal een 
warm hart toe draagt is er zaterdag 
13 december een bijzondere kerst-
bijeenkomst in de Stephanuskerk 
aan de Voorstraat in Hardenberg. 
Buiten blazen leden van de mid-
winterhoorngoep hun tonen, binnen 
verzorgen vanaf 15.00 uur Willem 
van Lingen, Gerrit Bosscher en Ger-
rit van Faassen een programma rond 
het thema ‘De Midwinterhoorns 
bloast weer’. Een programma 
van eigengemaakte liedjes, kerst-
verhalen en  harmonicamuziek. 
Meezingen kan want de liedteksten 
worden geprojecteerd. De collecte 
bij de uitgang is voor het Diaconale 
Jongerenwerk.
 
Studiekeuze
 
Het Alfa-college in Hardenberg 
houdt donderdag 20 november van 
19.00 tot 21.00 uur de informatie-
avond Studiekeuze MBO. Ook het 
RTC is vertegenwoordigd. Plaats 
van handeling is het LOC, ingang 
Sportlaan.

November is slachtmaand, maar het oude handwerk van het slachten en daarna verwerken van een varken is nog maar zelden te zien. In Enter gebeurt 
dat nog jaarlijks bij het Zompenmuseum. Vorige week woensdag vertelde slager Gerard Lammertink tusen het snijden door over deze plattelandstraditie.
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Een deel van de route wordt vol-
gend voorjaar in boekvorm uitgege-
ven. Op de site www.gegarandeerd-
onregelmatig.nl is al iets te lezen 
over Twentse kruistochten, zoals 
de titel van het boekje luidt. Daarin 
is ook de meest noordelijke kapel 
opgenomen, namelijk die in Geer-
dijk, hoewel die een beetje uit de 
route ligt. “Omdat het een modern, 
gedurfd ontwerp is. Heel anders 
dan de meeste andere kapellen die 
nogal traditioneel zijn gebouwd”, 
motiveert Naber haar keus.
In 2010 is ze begonnen met het 

Kerkepad wordt Kapelletjespad

verkennen van het eerste deel van 
de route. Dat is een poosje onder-
broken geweest omdat ze het Geert 
Grootepad tussen Deventer en 
Zwolle in boekvorm heeft uitgege-
ven, maar in 2012 heeft ze de draad 
weer opgepakt. Het Kapelletjespad 
Twente voert door natuurgebieden 
als het dal van de Mosbeek, het 
Buurserzand, landgoed Singraven 
en landgoed Twickel en gaat bij 
Hesingen een stukje de grens over. 
Dat gebeurt bij het traject rond 
Vasse, dat vorige week is gelopen. 
Na een oproep in Tubantia om mee 

te lopen was binnen de kortste keren 
de grens van 50 deelnemers bereikt. 
Door nog enkele gidsen in te scha-
kelen konden uiteindelijk ruim 70 
personen vanaf restaurant Tante 
Sien in zes groepen de omgeving 
verkennen.

Religieuze honger
Dat Vasse is gekozen als startpunt 
van de eerste grote verkenning is 
niet toevallig. Niet alleen is het ge-
bied aantrekkelijk om te wandelen 
maar je vindt in en rond het dorp 
een aardige hoeveelheid kapellen, 
landkruizen en zelfs een Lourdes-
grot in een hoekje van het plaatse-

lijke kerkhof. Parochianen uit Vasse 
besloten in 2002 om tegelijkertijd 
vier gelijksoortige Mariakapellen 
op te richten. De Jozef en Pancra-
tiusparochie van het dorp omvat 
meerdere buurschappen, met elk 
hun eigen identiteit. En dus kregen 
Hezingen, Mander, Manderveen 
en Vasse-Beekzijde elk een kapel. 
Met een Mariabeeld dat in Polen 
is gemaakt en een mozaïek die het 
Twents landschap toont. De Twent 
is misschien wat minder kerks ge-
worden, maar de religieuze honger 
is nog niet gestild. En het trots zijn 
op de omgeving is onveranderd 
groot.

TWENTE – Wandelen langs kerken wordt steeds moeilijker omdat 
ze langzaam maar gestaag uit beeld verdwijnen. Soms letterlijk, 
doordat ze worden afgebroken, maar ook omdat ze een andere functie 
krijgen. Daarvoor in de plaats komt het wandelen langs kapelletjes. 
En dat wordt steeds makkelijker, want ze schieten in Twente bijna als 
paddenstoelen uit de grond. Alsof buurtschappen een wedstrijd hou-
den wie de mooiste heeft. Marijcke Naber uit Zwolle heeft een lange 
afstandswandelroute van 400 kilometer in 46 etappes samengesteld 
langs dit religieus erfgoed in Twente. Vorige week woensdag is voor het 
eerst met een grote groep wandelaars de etappe rond Vasse gelopen.

Marijcke Naber (2e van rechts) geeft uitleg over de bouw van de Lourdesgrot in Vasse.

Wij tellen weer niet mee. ‘Onze’ 
asielzoekers hebben een woning, 
gaan goed gekleed, bellen met 
smartphones en rijden in scoot-
mobielen. Elders hebben ze uitge-
procedeerde asielzoekers die met 
bad, bed en brood nog net in leven 
worden gehouden en niet op straat 
durven te komen omdat ze opgepakt 
kunnen worden. Randstadkabinet, 
zegt CDA-leider Buma. En het 
stopt niet bij de asielzoekers. Denk 
ook aan het bereik van mobiele 
telefoons langs de grens, de benzi-
neaccijns die automobilisten naar 
Duitse pompen jaagt en problemen 
voor mensen die in Duitsland willen 
werken maar vanwege Nederlandse 
regeltjes dat niet kunnen.

De ChristenUnie in Hardenberg 
wil daar iets aan doen. Maandag 

10 november heeft de Raad van 
Europa uitgesproken dat illegale 
vreemdelingen bij de Nederlandse 
overheid aanspraak moeten kun-
nen maken op basisvoorzieningen 
als onderdak, voedsel en kleding. 
De gemeente Den Haag is met-
een hierin gesprongen en heeft 
aangegeven dat vreemdelingen 
zonder papieren deze winter in de 
Hofstad niet op straat hoeven te 
slapen. Hardenberg moet hetzelfde 
doen, vindt de CU. Dat moet deze 
partij ook wel vinden, want in het 
Evangelie volgens Matteüs staat dat 
men de hongerigen moet spijzen en 
de vreemdelingen moet herbergen. 
Het bad wordt niet genoemd maar 
dat valt waarschijnlijk onder het 
herbergen.

Een plek voor deze mensen heeft 
de gemeente ook al, namelijk een 
woning in de wijk Baalder. CU-
raadslid Simone Hof – de straat 
waar de woning staat is waarschijn-

lijk naar haar genoemd – sprak 
hierover tijdens de raadsvergade-
ring van vorige week dinsdag. De 
gemeente koopt die woning en de 
eigenaar koopt een woning van de 
gemeente, de zogenoemde HoE-
woning in de Marslanden. Zo’n 
super zuinige woning die als het 
even kan meer energie oplevert dan 
erin gestopt wordt. Een prestigeob-
ject van de gemeente uit 2011 dat 
niet helemaal heeft gebracht wat 
door sommige hemelbestormers 
was gedacht. Mensen met gewoon 
boerenverstand hadden nogal wat 
scepsis getoond, maar B&W hadden 
laten uitrekenen dat een verlies van 
een ton nog acceptabel was want de 
publicitaire aandacht zou aanzien-
lijk zijn. En de gemeente zorgde er 
als aanjager voor dat andere partijen 
ook zo’n energieneutrale woning 
zouden bouwen, was de gedachte. 
Helaas: weinig publicitaire belang-
stelling en geen enkele private partij 
die het stokje wilde overnemen. Ie-

dereen was namelijk druk doende in 
de crisistijd het hoofd boven water 
te houden. “En het proefwonen in 
dat huis was ook al geen succes”, 
sneerde Hof richting B&W.
Afijn, de enige mogelijk om niet te-
veel geld kwijt te raken is een goede 
woning ruilen voor een slechte wo-
ning en wat centen toekrijgen. Maar 
dan moet de ingeruilde woning in 
Baalder nog wel worden verkocht.

Eén ding in deze zaak is wel vreemd. 
De raad heeft conform het voorstel 
geld beschikbaar gesteld om het 
huis in Baalder te kopen (het bedrag 
stond in de stukken) en het verlies 
op de HoE-woning af te boeken (dat 
bedrag stond niet in de stukken). 
Mijn vraag bij de ambtenaren naar 
dit verlies leverde als antwoord op: 
48.000 euro. De vraag van raadslid 
Hof leverde als antwoord op: tussen 
de 90.000 en 115.000 euro verlies. 
De gemeente kennende zal het laat-
ste antwoord correct zijn.

HARDENBERG  - Treinreizigers 
op het traject Zwolle - Emmen krij-
gen 165 extra zitplaatsen in de spits 
vanaf medio 2016. Gedeputeerde 
Staten van Overijssel en Drenthe 

Langere treinen hebben Arriva opdracht gegeven 
drie extra tussentreinstellen aan 
te schaffen, waarmee spitstreinen 
verlengd kunnen worden. De kosten 
van het project bedragen 6 miljoen 
euro, waarvan het Rijk de helft 
betaalt en Overijssel en Drenthe 
samen de andere helft.

Drempels
 
Het aantal verkeersdrempels zal 
niet verminderen nu de gemeente 
Hardenberg de snelheid op veel bin-
nenwegen verlaagt van 80 naar 60 
km. CDA-raadslid Gerrit van den 
Berg had hierom gevraagd, maar 
wethouder Jannes Janssen had daar 
geen oren naar. “De politie wil zelfs 
meer drempels, maar ook dat doen 
we niet. Eerst kijken we hoe het 
verkeer zich ontwikkelt. En als het 
toch nodig blijkt om maatregelen te 
nemen dan denken we eerder aan 
het verhogen van kruisingen dan 
aan het aanbrengen van drempels”, 
vertelde Janssen. “We houden dat 
samen met Plaatselijk Belang in de 
gaten. Als er eventueel onnodige 
drempels weggehaald moeten wor-
den dan doen we dat pas als we met 
zo’n weg aan de gang gaan, anders 
wordt het veel te duur.”

Achteraf
 
Busmaatschappij Syntus is vo-
rige week begonnen om als eerste 
streekvervoerder het Achteraf Be-
talen in te voeren. Reizigers van 
18+ kunnen zonder saldo op de 
ov-chipkaart met de bus reizen en 
achteraf betalen. Aan het einde van 
de maand betalen ze de rekening 
voor de afgelegde kilometers via 
automatische incasso. Dit is onder 
meer geldig voor Lijn 30 van Har-
denberg naar Hoogeveen.

Politieactie
 
De politie, de Koninklijke Mare-
chaussee, de Belastingdienst en de 
gemeente Hardenberg hebben dins-
dag 18 november van 6.00 tot 12.00 
uur een gezamenlijke handhavings-
actie uitgevoerd op bungalowpark 
Het Stoetenslagh in Rheezerveen. 
Ruim 150 percelen zijn gecontro-
leerd op illegale bouw en veilig-
heid, meer dan 200 personen zijn 
gecontroleerd om te kijken of ze 
er illegaal wonen (10 verdachten), 
of ze nog boetes moeten betalen (2 
verdachten) en of ze voor hun auto’s 
wel motorrijtuigenbelasting betalen 
(4 verdachten). De bedoeling is 
vaker dit soort gezamenlijke acties 
te voeren, ook op andere parken.

Glazen huis
 
De Dedemsvaartse DJ’s Douwe 
Hoekstra, Peter Schipper en Sander 
van Zijl worden donderdag 11 de-
cember rond 19.00 uur opgesloten 
in het Glazenhuis op de Markt in 
Dedemsvaart. Zaterdagavond 13 
december mogen ze om 22.00 uur 
het huis weer verlaten. Behalve 
drinken en wat gezonde smoothies 
krijgt het drietal geen voedsel. Met 
de actie hopen zij geld binnen te 
halen voor Clini Clowns.

Kookprijzen
 
Arnaldo Katoele en Julian Ste-
geman, beide 17 jaar, hebben als 
keukenbrigade de titel ‘Junior Chef 
of the year’ in de wacht gesleept. 
De leerlingen van de koksopleiding 
van het Alfa-college in Hardenberg 
hebben vorige week meegedaan aan 
de  landelijke kookwedstrijd van 
Unilever in het Miele Inspirience 
Center in Vianen. Rick van der Boor 
(18) en Dylan Grendelman (17), 
ook van de locatie Hardenberg, 
behaalden een derde plaats. De keu-
kenbrigade kreeg als opdracht om 
een driegangenmenu te maken met 
vier kilo zeebaars. Per gang werd er 
gevraagd om een andere techniek. 
Zo’n drie maanden geleden zijn de 
leerlingen begonnen met trainen.



Hoe vaak zegt u tegen medewerkers 
van uw bedrijf dat ze geweldig 
werk hebben gedaan? Bijvoorbeeld 
omdat ze een potloodpunt hebben 
geslepen, een verband hebben aan-
gelegd, hun veter zo mooi hebben 
gestrikt of warme koffie hebben 
gezet? Waarschijnlijk nooit. Of het 
moet een nieuweling zijn die een 
schouderklopje nodig heeft vanwe-
ge gepest door collega’s, misschien 
een oudere werknemer wiens cavia 
op de intensive care ligt of iemand 

die u gunstig wilt stemmen omdat 
u wellicht later iets van hem of haar 
nodig hebt. Maar anders? Nooit.

Sommige raadsleden doen niet an-
ders. O wat fijn, dat de ambtenaren 
zo’n mooi rapport hebben gemaakt. 
En het ziet er ook nog eens fraai 
uit. En zo punctueel aangeleverd. 
Dolletjes gewoon. De afgelopen 
vergaderingen kon je dit soort bij-
dragen weer horen van volksverte-
genwoordigers van D66, de VVD, 
PvdA en ook de ene GroenLinks’er. 
Maar die laatste doet dat zo vaak dat 
het als een vast onderdeel van zijn 
bijdrage aan het debat wordt gezien.

Ik zou mij als ambtenaar er vrij 
ongemakkelijk door voelen. Het is 
alsof je als klein kind wordt behan-
deld, iemand die een aai over de bol 
moet krijgen van ‘ome raadslid’. 
Terwijl je gewoon je werk doet. 
Niets bijzonders, een alledaagse 
prestatie. In de tijd dat vrijwel ie-
dereen nog hoeden droeg werden 
die hoofddeksels soms versierd met 
een pluim, een veer. Vandaar dat 
de uitdrukking Iemand een veer op 
de hoed steken werd gebruikt als 
een compliment werd gegeven. De 
ambtenarij bezwijkt bijkans onder 
de pluimen. En wat blijft nog over 
aan complimenten als er echt eens 

uitzonderlijk werk wordt verricht, 
of onder grote tijdsdruk? 

Nieuwelingen waren ze – maar 
aardige nieuwelingen, om Nescio 
maar eens te parafraseren. Het is 
namelijk opvallend dat het vooral 
verse raadsleden zijn die zich aan 
het overdadig uitdelen van pluimen 
bezondigen, op die ene oldtimer 
van GroenLinks na. Maar die is 
nog zo kwiek als een jongeling, dat 
zal het zijn. Voor al die raadsleden 
de vraag: mag het ook een onsje 
minder zijn? De ambtenarij zal u 
dankbaar zijn. En die niet alleen.
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Huldiging
 
Als sportwethouder moet je wel iets 
meer kunnen dan linten doorknip-
pen: je moet ook sporters kunnen 
huldigen. Wethouder Douwe Prins-
se laat dat met enige regelmaat zien. 
Vorige week kon hij de 21-jarige 
Evelyn Polman uit Hardenberg hul-
digen, die 6 oktober voor de tweede 
maal Nederlands kampioen klein 
kaliber karabijn was geworden. 
Deze week wordt de 10-jarige Kas 
Haverkort uit Heemserveen op het 
gemeentehuis ontvangen. Hij heeft 
onlangs de titel van Beste Rookie  
(= nieuwkomer) in de Minimax op 
zijn naam geschreven, een kartcom-
petitie over acht wedstrijden.

Laatste wedstrijd
 
Nog één keer, en dan is het ge-
beurd met de jaarlijkse regionale 
schrijfwedstrijd over de Tweede 
Wereldoorlog. Jongeren tussen de 
14 en 18 jaar uit Noord-Overijssel 
kunnen nog een keer meedoen aan 
de Frits de Zwerverprijs. Die bestaat 
behalve uit de eer uit geldbedragen 
van 300, 200 en 100 euro. Tot 
eind januari 2015 kunnen ze onder 
schuilnaam hun werk inleveren bij 
de IJsselacademie in Kampen. Voor 
deze 15e editie kunnen ze kiezen uit 
vijf thema’s: Persoonsbewijs, Goed 
of fout, Helden, Kind in oorlogs-
tijd en Onderduiken, besluit met 
gevolgen. Dat er aan de wedstrijd 
een eind komt heeft volgens de IJs-
selacademie te maken met gebrek 
aan geld en mankracht.

Nieuwe Nederlanders
 
Deze week hebben negen inwo-
ners van  Hardenberg uit handen 
van burgemeester Peter Snijders 
het bewijs van Nederlanderschap 
gekregen. Dat gebeurde tijdens een 
feestelijke naturalisatieceremonie 
in het gemeentehuis. De negen zijn 
afkomstig uit Afghanistan, Somalië, 
Irak, Iran en Mauritius.

Blaasexamen
 
De midwinterhoornblazers uit Har-
denberg laten zaterdag 6 december 
de nieuwe cursisten afblazen voor 
het Olde Roop certificaat. Dat wil 
zeggen dat ze een korte melodie 
kunnen blazen die gebaseerd is op 
drie tonen. De gevorderden gaan 
voor de Hardenbergse Olde Roop, 
die proberen namelijk een toontje 
extra. Of dat ook lukt is zaterdag 
tussen 10.00 en 12.00 uur te horen 
bij de Wijkboerderij in Baalder.

Repareren
Zaterdag 13 december zitten de 
vrijwilligers van het Repair Café 
Vechtdal van 13.00 tot 15.30 uur 
klaar in natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg voor allerlei repa-
raties, van elektronica tot kleding. 
Met dit keer een bijzonder thema als 
extraatje: herstel van kerstverlich-
ting. Wie hiervoor belangstelling 
heeft dient wel zijn reservelampjes 
mee te nemen. Als de reparatie is 
gelukt mag men een vrijwillige bij-
drage geven, waarvoor onderdelen 
en gereedschap wordt gekocht.

Boeken
 
In de bibliotheekvestigingen in 
Hardenberg wordt van dinsdag 16 
t/m maandag 22 december weer een 
verkoop van afgeschreven boeken 
gehouden. Alle boeken gaan weg 
voor 50 cent per stuk en de laatste 
dag voor 10 cent per stuk.

De voorzitter van Plaatselijk Be-
lang kon de wethouder toespreken 
in dorpshuis Ons Gebouw, omdat 
in zijn buurtschap het eerste 60 
km verkeersbord werd geplaatst. 
Na dit eerste bord zullen nog vele 
volgen, zodat voor de zomer van 
2015 alle buitenwegen aan de 

80 kilometer is te hard

Het eerste bord is geplaatst op de kruising Duitslandweg - Grote Kattendijk. 

EBBENBROEK - Gerrit Meier kan rijmen en dichten zonder zijn hemd 
op te lichten. Nou ja, vooral rijmen. De voorzitter van Plaatselijk Be-
lang Ebbenbroek kon vorige week woensdag wethouder Jannes Janssen 
in enkele strofes duidelijk maken waar Ebbenbroek en Bruchterveld op 
zitten te wachten: een kunstgrasveld, een nieuwe school en woningen. 
Maar waar hij vooral aandacht voor vroeg was de verkeersveiligheid. 
Nu in het buitengebied van Hardenberg de maximumsnelheid wordt 
teruggebracht tot 60 km/uur en de voorrangskruisingen veranderen in 
gewone kruisingen komt de veiligheid nog nadrukkelijker aan de orde.

beurt zijn gekomen. Alleen enkele 
belangrijkere verkeersaders blijven 
80 kilometerwegen, zoals de wegen 
van Hardenberg naar Gramsbergen,  
naar Slagharen en naar Mariënberg. 
Ook de provinciale en landelijke 
wegen vallen niet onder de ver-
keersmaatregel.

Meijer vroeg ook de gemeente om 
hulp bij het openhouden van de 
grensovergang Balderhaar, vlak bij 
Ebbenbroek. “Het verhaal gaat dat 
de Duitsers de grensovergang wil-
len afsluiten, omdat het verkeer de 
bermen stuk rijdt. Hopelijk helpt 
de gemeente dit plan van tafel te 
krijgen, anders zit Ebbenbroek 
straks met een hoop sluipverkeer 
opgescheept waardoor de ver-
keersveiligheid sterk vermindert”, 
betoogde de PB-voorzitter.

Wethouder Janssen zei te hopen dat 
de inwoners van Ebbenbroek snel 
aan de nieuwe maximumsnelheid 
zullen wennen. “Uit onderzoek 

weten we dat het vooral de eigen 
inwoners zijn die in hun buurt te 
hard rijden, want zij kennen de 
wegen goed. Voorlopig houden 
we het bij het plaatsen van borden, 
maar als het nodig wordt zal de 
politie controleren. En dan niet 
meteen waarschuwen maar direct 
bekeuren. Bovendien zullen we 
in elke kern samen met Plaatselijk 
Belang kijken of er aanvullende 
maatregelen nodig zijn. Misschien 
verhoogde kruisingen, misschien 
extra belijning of andere kleuren op 
het wegdek, maar eerst zijn nu de 
weggebruikers aan zet om te laten 
zien dat meer verkeersveiligheid 
ook in hun belang is.”

HARDENBERG - De woning van 
de familie Wilps aan ‘t Holt 10 in 
Hardenberg, op de hoek van de 
N34 en de Kellerlaan, gaat tegen 
de vlakte zodra de kruising onder 
handen wordt genomen. De N34 
zorgt straks voor teveel geluids-
overlast als er 100 km/u mag wor-
den gereden. Maar erg ver hoeven 
de bewoners niet te verhuizen. Op 
een andere plek op zijn kavel mag 
Wilps een nieuwe woning bouwen. 

Woning hoek N34/Kellerlaan wordt afgebroken
Daarvoor was wel de medewerking 
van de gemeente en de buren nodig. 
De bedrijven van de buren krijgt 
alleen nog maar de bestemming 
akkerbouw, waardoor geen vee ge-
houden mag worden. En daardoor 
blijft de milieucirkel van dat bedrijf 
maximaal 50 meter en kan Wilps 
zijn woning verplaatsen. Omdat 
het bestemmingsplan gedeeltelijk 
wordt gewijzigd neemt de gemeente 
ook meteen de bestemming van ‘t 

Holt 8 mee. Door van deze woning 
een plattelandswoning te maken 
kan hij nu ook verkocht worden 
aan iemand die niet verbonden is 
aan een boerenbedrijf.

15e BeroepenDoedag
HARDENBERG - In de Evene-
mentenhal in Hardenberg worden 
woensdag 3 en donderdag 4 decem-
ber voor de 15e keer de Beroepen 
Doedagen gehouden. Ruim 2500 

vmbo-scholieren maken dan ken-
nis met beroepen door er zelf mee 
aan de slag te gaan. Dat betekent 
bijvoorbeeld dat ze zelf leidingen 
aanleggen, koekjes bakken, ban-
den verwisselen, dieren voeren 
en bloemstukken maken. De ken-
nismaking vindt plaats op 35 doe-
eilanden. Donderdagavond tussen 
18.30 en 20.30 uur kunnen ouders 
en andere belangstellenden de Eve-
nementenhal bezoeken om te zien 
waar hun zoon of dochter tijdens 
de Doedag mee bezig is geweest.
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Wie wordt De Gewoondoener van 
2014? De gemeente Hardenberg 
heeft weer wat bedacht om de 
nieuwjaarsreceptie op te leuken. Al-
leen maar Rivella met bitterballen, 
handjes schudden en een pianist op 
de achtergrond is blijkbaar ook niet 
alles. De combinatie met de sport-
verkiezing is weer geschrapt. “De 
sportverkiezing van 2014 wordt in 
een nieuw jasje gestoken”, meldt 
de gemeente. “Hij wordt niet meer 
gecombineerd met de nieuwjaars-
receptie. Hierdoor komt er meer 
ruimte voor de sporters en hun 
sportprestaties.”

Dat nieuwe jasje is trouwens een 
tweedehandsje, maar dat weten ze 

bij de gemeente niet. Jaren geleden 
was de sportverkiezing altijd een 
op zichzelf staand fenomeen. Dat 
heb ik ooit nog eens mede mogen 
organiseren, toen de Hardenbergse 
Ziekenomroep in sportzaal De 
Kamp in Baalder de presentatie 
verzorgde en onder meer gasten 
als Europees marathonkampioen 
Gerard Nijboer mocht ontvangen.

Dit jaar wordt het dus de verkiezing 
van de ‘gewone doener’, een inwo-
ner of ondernemer die dit jaar een 
bijzondere of opvallende prestatie 
heeft geleverd. Iemand die een 
handen-uit-de-mouwen-mentaliteit 
bezit, puur en authentiek. Wie kun-
nen er meedoen? Een uitvinder bij-
voorbeeld, een festivalorganisator, 
muzikant, innovator, winkelier of 
kunstenaar. Een politicus wordt niet 
genoemd. En dat is niet zo vreemd.

Maar misschien wordt daar een 
aparte verkiezing voor gehouden? 
Iets van: wie heeft het meest soci-
ale gezicht? En dan niet het echte, 
maar het sociale gezicht voor de 
bühne. Ik denk dat de ChristenUnie 
hoge ogen gooit, vooral door de 
actie van vorige week. Hardenberg 
is net als elke andere gemeente 
vanaf januari verantwoordelijk voor 
mensen die zorg nodig hebben. Het 
‘toverwoord’ daarbij is maatwerk. 
Iedereen die zorg nodig heeft krijgt 
een keukentafelgesprek waarbij 
wordt gekeken welke zorg die per-
soon nodig heeft. Dat was voor de 
ChristenUnie niet voldoende.

Een van de nieuwe fractieleden 
meende dat er best situaties kunnen 
ontstaan waardoor mensen met een 
beperking tussen wal en schip val-
len. Als dat gebeurt moeten B&W 

los van alle regels kunnen ingrijpen 
ten gunste van de cliënt, vond hij. 
Zijn amendement werd gesteund 
door CDA, PvdA en OpKoers. Niet 
doen, adviseerde PvdA-wethouder 
René de Vent. Wij leveren al maat-
werk, dat is nou net de kern van het 
hele nieuwe systeem: er kan geen 
onredelijk besluit worden genomen. 
En als een cliënt dat toch denkt kan 
hij altijd in beroep gaan. Het CDA 
begreep het uiteindelijk en trok de 
steun in. De rest bleef halsstarrig 
vasthouden aan het eigen ongelijk. 
Uiteindelijk werd het amendement 
met 15 tegen 13 aangenomen. 
En wat verandert er door? Niets, 
helemaal niets. “Behalve dat je 
nu problemen kunt krijgen bij een 
eventuele rechtszaak”, vertelde De 
Vent. Maar ja, het sociale gezicht 
staat zo goed in de nieuwsbrief aan 
je achterban.

Derde lustrum Beroepen Doedagen

HARDENBERG - Alle leerlingen 
van de tweede klassen vmbo uit de 
gemeente Hardenberg en ver daar-
buiten hebben vorige week woens-
dag en donderdag deelgenomen 
aan de 15e editie van de Beroepen 
Doedagen. In de Evenementenhal 
Hardenberg stonden ongeveer 35 
doe-eilanden klaar, waar in die 
twee dagen bijna 2600 leerlingen 
aan allerlei activiteiten konden 

deelnemen. Sommigen hadden 
zich opgegeven voor de bakkerij 
en mochten koekjes bakken, bij 
de horeca werden mini-pizza’s 
gemaakt en moesten de leerlingen 
aan tafel bedienen, er kon worden 
getimmerd, gezaagd, met senioren 
worden gewandeld, bij de land-
macht met volle bepakking door de 
zaal worden gestruind en bij sport 
& bewegen konden de leerlingen 

springen op de tumblingbaan en 
boksen.

Omdat het derde lustrum werd 
gevierd hadden de organisatoren 
bedacht dat de deelnemers een 
selfie-met-tekst zouden maken 
op een doe-eiland, waarmee een 
iPad-mini was te winnen. Maar 
veel reacties heeft dat idee nog niet 
opgeleverd, omdat de scholieren 

drie rondes druk bezig waren met 
datgene waarvoor ze waren geko-
men: proeven van de wereld van 
de beroepen.

Donderdagavond konden ouders 
samen met hun zoon of dochter 
een kijkje nemen op de Beroepen 
Doedag. Hiervan hebben meer 
dan duizend bezoekers gebruik 
gemaakt.

Het doe-eiland van de kappers had zoals elk jaar over belangstelling niet te klagen.

HARDENBERG – ‘t Holt, de weg 
over de Vechtdijk tussen de Keller-
laan en woonwijk De Heemsermars, 
verliest op termijn zijn functie als 
sluipweg. Nu gaat nog veel verkeer 
van de N34 naar Heemse via deze 
smalle weg, maar dat kan straks niet 
meer. Het wordt namelijk een dood-
lopende weg voor auto’s, omdat het 
gedeelte tussen  de woonwijk en 
de Amaliabrug wordt omgebouwd 
naar een fietspad. Dit is één van de 

Volgende deel Vechtpark aan de beurt
onderdelen van het Vechtpark Har-
denberg, dat tussen de Voorstraat-
brug en de Willem-Alexanderbrug 
wordt aangelegd. Dit deel van het 
Vechtpark gaat dienst doen als 
waterberging – vandaar dat water-
schap Vechtstromen mee doet – en 
het wordt gebruikt voor recreatie, 
natuur, kunst en cultuur.

De Voorstraatbrug wordt zelf ook 
aangepakt. Deze brug uit 1949 

wordt niet vervangen, zoals velen 
hadden gehoopt, maar hij wordt 
zodanig gemaakt dat het lijkt alsof 
het één lange brug is. Het is straks 
mogelijk om van de brug via trap-
pen naar het winterbed van de Vecht 
af te dalen. Verder wordt vanaf de 
brug een wandelpad aangelegd tot 
aan een nieuwe installatie die ervoor 
moet zorgen, dat het Heemsermars-
park kan volstromen bij extreem 
hoge waterstand van de Vecht. Die 

installatie kan ook dienst doen als 
tribune bij evenementen. Het be-
staande evenemententerrein aan de 
Heemser kant van de Vecht blijft 
namelijk bestaan.

Waterberging
Het Heemsermarspark gaat dienst 
doen als waterberging. Het park 
wordt vergroot, er komen nieuwe 
betonnen paden en bij de fietstunnel 
komen betonschotten die bij hoog 

water de tunnel kunnen afsluiten.
Het ontwerp voor de nieuwe inrich-
ting van het gebied is tijdens vier 
ontwerpsessies samen met zo’n 60 
bewoners, ondernemers en andere 
belanghebbenden gemaakt. Vorige 
week woensdag zijn de plannen 
voor het eerst gepresenteerd tijdens 
een inloopbijeenkomst in theater De 
Voorveghter. De verwachting is dat 
komend voorjaar met de herinrich-
ting van het gebied begonnen kan 
worden. In december 2015 moeten 
de werkzaamheden klaar zijn.

Meester
 
In Bruchterveld zijn ze nogal gek 
met hun schoolmeesters m/v. Voor 
het nieuwe bestemmingsplan De 
Kuilen-3 moet een nieuwe straat-
naam worden vastgesteld. Juffrouw 
Scheffer en de meesters Holtrop en 
Van Engbrink zijn al geëerd met een 
straatnaam. Daar komt nu meester 
Van der Meer bij. Hij was hoofd der 
school van 1958 tot 1972.

Toilet
Het openbaar toilet in het centrum 
van Hardenberg blijft nog zeker 
twee jaar in tact. Eerder had de 
raad besloten de voorziening weg 
te bezuinigen, omdat hij veel kost 
en vrijwel niks oplevert. Het was 
de bedoeling dat mensen gebruik 
zouden maken van toiletten in ho-
reca in de buurt, maar die blijken 
niet voor iedereen bereikbaar. De 
kosten bedragen jaarlijks 11.500 
euro, met een opbrengst van 500 
euro. De middenstanders zijn bereid 
2500 euro bij te dragen: 500 euro 
voor het toilet en 2000 euro voor 
borden die de weg moeten wijzen 
naar het toilet.

Fusie
 
De katholieke basisscholen Anton 
Geerdes en Sint Jozef in Slagharen 
gaan fuseren, honderd jaar na de 
komst van de eerste katholieke 
school in het dorp. Voorlopig blij-
ven ze wel in twee gebouwen 
werkzaam. Het Daltononderwijs 
van de Sint Jozef blijft voorlopig 
aangeboden. Na een jaar wordt 
door het team van de nieuwe school 
aangegeven of dat ze blijft.

Belasting
 
De verhoging van de toeristenbelas-
ting is al een verkeerde keuze van de 
gemeenteraad, maar het verhogen 
van de forensenbelasting is hele-
maal niet te pruimen. Tenminste, 
dat vinden de campingeigenaren. 
Mensen met een stacaravan wor-
den als het ware weggejaagd naar 
gebieden rond Hardenberg omdat ze 
elders goedkoper kunnen recreëren. 
“Op de Veluwe hoeven ze helemaal 
geen forensenbelasting te betalen”, 
zei voorzitter Ronald Brinkman van 
de stichting Recreatie en Toerisme 
tijdens de raadsvergadering van 2 
december. Daar vallen in sommige 
gemeenten stacaravans onder de 
toeristenbelasting, waardoor de ei-
genaren geen 240 euro betalen zoals 
in Hardenberg maar bijvoorbeeld 
165 zoals in Epe. Voor 2015 gaat 
de verhoging in Hardenberg wel 
gewoon door.

N34
 
Het verbreden en vernieuwen van 
de N34 tussen de Witte Paal en de 
Drentse grens is niet in 2017 klaar 
maar pas begin 2019. Het onder-
zoek naar verkeersdruk moet over.
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Bankjes
 
VO-school De Nieuwe Veste in 
Hardenberg heeft eindelijk het ca-
deau van de ouderraad in gebruik 
kunnen nemen. In augustus 2013 
is het nieuwe schoolgebouw aan 
de Piet Heinstraat opgeleverd. De 
ouderraad wilde ter ere hier van een 
cadeau aanbieden, maar het zoeken 
was naar een geschikt geschenk. 
Uiteindelijk is de keus gevallen op 
bankjes op het schoolplein. Onlangs 
zijn ze geplaatst en in gebruik ge-
nomen.

Collecte MS
 
Tijdens de collecteweek van het 
Nationaal Multiple Sclerose Fonds 
eind november is een bedrag van 
bijna 4500 euro opgehaald in de ge-
meente Hardenberg. Het geld wordt 
besteed aan onderzoek, begeleiding 
van patiënten en voorlichting.

Dialectdienst
 
In de RK Sint Willibrorduskerk in 
Vilsteren vinden zaterdag 20 de-
cember de tv-opnames plaats van de 
jaarlijkse kerstnachtdienst van RTV 
Oost en Overijsselse organisaties 
voor streektaal. De dienst wordt ge-
houden in de vorm van het Festival 
of Lessons and Carols. Het thema 
van de viering dit jaar is ‘Iej heurt ‘t 
van alle kaanten’. De dienst begint 
om 19.30 uur, de entree is gratis. Hij 
wordt uitgezonden op woensdag 24 
december om 20.00 en 23.00 uur.

Wandelen
 
Lions Twenterand zetten donderdag 
26 december voor de 22e keer een 
kerstwandeling van ruim 5 kilome-
ter uit in het natuurgebied Eerder 
Achterbroek, tussen Den Ham en 
Ommen. Dit jaar is de opbrengst 
bestemd voor de stichting Manna. 
Er kan tussen 11.00 en 14.00 uur ge-
start worden vanaf de parkeerplaats 
Meiersbos aan de Junnerdijk. De 
start is met borden aangegeven. Bij 
het beginpunt is tegen een vrije gift 
een routebeschrijving verkrijgbaar. 
Langs de route staan muzikanten 
en midwinterhoornblazers. Halver-
wege is een rustpunt waar eten en 
drinken verkrijgbaar is.

Levend evangelie
 
Voor de 3e keer wordt in Lutten 
een wandeling gehouden langs een 
Levend Kerstevangelie. Dat gebeurt 
zaterdag 20 december van 17.00 tot 
21.00 uur, in en achter de tuin van 
de Hervormde kerk aan de Aner-
weg-Noord. Een evangelist leidt 
de bezoekers langs de verschillende 
episodes uit het kerstevangelie. 
Op de zoektocht naar de ster komt 
men onder meer Gabriël, Augustus, 
Maria en Jozef tegen. Onderweg is 
koorzang te horen. De wandeling 
eindigt bij de kerstkribbe op het 
plein achter de kerk.

Voedselbank
 
De Voedselbank Noordoost-Over-
ijssel roept ook dit jaar mensen op 
om hun kerstpakket bij de voed-
selbank in te leveren. De inhoud 
van de ontvangen kerstpakketten 
wordt gesorteerd en verdeeld over 
de bijna 250 pakketten die twee 
wekelijks worden gehaald in Om-
men, Hardenberg en Dedemsvaart. 
In Hardenberg kan het pakket wor-
den ingeleverd aan de Zwingel 7 
in Baalderveld,  op dinsdag 23 en  
dinsdag 30 december tussen 19.00 
en 20.00 uur.

UILENBAL - Het IVN gaat dins-
dag 23 december van 14.00 tot 
16.00 uur uilenballen pluizen bij 
natuurcentrum De Koppel in Har-
denberg. De doelgroep bestaat uit 
kinderen van 6 t/m 12 jaar.

Tv-presentator Sipke Jan Bousema 
is er geboren, net als zanger Syb van 
der Ploeg, politicus Piet Jongeling, 
schrijver Theun de Vries en dammer 
Jannes van der Wal. Het merendeel 
van deze bekende Friezen heeft niet 
meer of nog geen huishoudelijke 
hulp nodig, want ze zijn inmiddels 
overleden of nog te jong.

Voor de oudere inwoners van de 
Friese gemeente Dantumadeel 
zou dat wel kunnen gelden. Sinds 
vorige week mogen ze weer hopen 
op ondersteuning nu de rechtbank 
in Groningen heeft bepaald dat niet 

zomaar met huishoudelijke hulp 
mag worden gestopt per 1 januari. 
De gemeente moet kijken naar de 
persoonlijke situatie van mensen 
die op dit moment hulp krijgen, 
vond de rechter.

Wat betekent die uitspraak voor de 
gemeente Hardenberg, wil CDA-
raadslid Rick Brink weten. En hoe 
maakt u de inwoners van Harden-
berg duidelijk wat deze uitspraak 
voor hun situatie kan betekenen, 
is zijn tweede vraag. Eigenlijk 
vreemde vragen. Want in feite zegt 
de rechter niks anders dan dat je als 
gemeente niet tot een algemene stop 
op huishoudelijke hulp mag beslui-
ten, maar dat je bij elke cliënt moet 
kijken naar zijn of haar persoonlijke 

situatie. Je moet dus zogenoemde 
keukentafelgesprekken houden. En 
dat doet Hardenberg. Mensen die 
nu en volgend jaar recht hebben op 
hulp worden begin 2015 geïnfor-
meerd over de veranderingen en 
uitgenodigd voor een persoonlijk 
gesprek. Wat de uitkomst van dat 
gesprek ook mag zijn, hun oude 
hulp loopt dan sowieso nog een 
half jaar door.

Had raadslid Brink dat kunnen 
weten? Natuurlijk, want het is al 
diverse keren aan de orde gekomen 
en het is voor hem, maar ook voor 
alle anderen, te lezen op de website 
van de gemeente. Waarom stelt 
hij dan toch die vragen? Tja, geen 
idee, maar het maakt wel duidelijk 

dat politici niet diep in de materie 
zitten, zoals de politieke partijen 
ook lieten zien tijdens de raads-
vergadering van begin december, 
toen ze extra maatwerk voor het al 
bestaande maatwerk wilden hebben.

Het laat ook zien dat reageren op 
mediaberichten niet zo handig is. 
Veertig jaar geleden lag er vrijwel 
een verbod in de raadszaal op het 
gebruik van zinnen als “ik heb in 
de krant gelezen dat....” toen bur-
gemeester Van Splunder aan het 
bewind was. Hij vond dat raadsle-
den zelf moesten nadenken en zelf 
onderzoek moesten doen. Sindsdien 
valt er weinig kwaliteitsverbetering 
te ontdekken.

HARDENBERG - Mevrouw Nij-
man–van der Tol uit Hardenberg is 
zaterdag 13 december benoemd tot 
Lid in de Orde van Oranje Nassau. 
Burgemeester Peter Snijders heeft 
de onderscheiding uitgereikt in de 
gereformeerd vrijgemaakte kerk 
Het Morgenlicht tijdens haar vijf-
tigjarig jubileum als kerkorganist.

Anneke Nijman-van der Tol is 
sinds 1964 actief als kerkorganist. 
Eerst was ze organist in de in de 
gereformeerde kerk vrijgemaakt 
te Hilversum. In 1968 verhuisde 
ze naar de gemeente Hardenberg 

HARDENBERG - Twaalf keer heeft Hardenberg-centrum een kerstmarkt 
gehad die eerst alleen werd georganiseerd door mannenkoor HCM en daarna 
samen met Stad Hardenberg Promotie (SHP). Afgelopen zaterdag was de 
13e editie met meer activiteiten en meer bezoekers dan verleden jaar maar 
nu had SHP er maar een kerstbraderie van gemaakt. Of nog minder: een 
wintermarkt. Deze naamsdegradatie kwam doordat enkele Hardenbergers 
die wat meer leven in de brouwerij willen brengen een nieuwe kerstmarkt 
hebben bedacht.

Aanstaande donderdag, vrijdag en zaterdag kan volgens de organisatoren 
een magische kerstbeleving worden ervaren op de Markt. Met zang, mu-
ziek, verkoop van kerstartikelen, knieperties, warme Glühwein, Duitse 
boterkoek, erwtensoep en chocolademelk. Precies zoals tijdens de kerst-

Twee kerstmarkten in Hardenberg

markt van HCM. Op de vraag of het niet handiger was geweest samen te 
werken, zeggen leden van HCM dat hierover wel is gesproken, maar dat 
hun kerstmarkt dan een week later gehouden zou moeten worden. “En 
dan hadden we geen kerststukje meer verkocht omdat je te dicht op Kerst 
zit”, was hun reactie.

Een nieuwe activiteit dit jaar was een kerstviering in het dialect in de 
Stefanuskerk, de voormalige hervormde kerk aan de Voorstraat. Willem 
van Lingen, Gerrit Bosscher en Gerrit van Faassen hadden een programma 
gemaakt rond het thema De midwinterhoorns bloast weer. De rode draad 
door het programma was het opnieuw ontdekken van de warmte uit vroegere 
tijd. Het was een druk bezochte bijeenkomst met eigengemaakte liedjes, 
kerstverhalen en harmonicamuziek.

© Roel Gritter

Een nieuw onderdeel van de kerstmarkt was een kerstdienst in het dialect in de Stefanuskerk.

Organiste krijgt lintje
waar zij als onderwijzeres aan de 
slag ging. Vanaf dat moment was 
zij organist voor kerkgemeenschap-
pen in achtereenvolgens Heemse 
(1968), Lutten (1972), Mariënberg 
(1975) en Baalderveld (2005). In de 
jaren negentig van de vorige eeuw 
hielp mevrouw Nijman enkele jaren 
vrijwillig schoolkinderen met een 
lees- en rekenachterstand. Daar-
naast begeleidt ze vanaf 1994 een 
schoolklas bij de avondwandelvier-
daagse, bezocht ze 20 jaar lang een 
gehandicapte dame in zorgcentrum 
Clara Feyoena Heem en collecteert 
ze ruim 40 jaar voor goede doelen.

HARDENBERG - Het jongeren-
werk van welzijnsorganisatie De 
Stuw houdt net als verleden jaar 
een Indoor Pannatoernooi voor 
jongeren van 12 t/m 16 jaar. De 
jongerenwerkers pakken het dit jaar 
wel iets groter aan, met zes voor-
rondes en een finale.

De voorronden worden gehouden 
in Kloosterhaar, Slagharen, Grams-
bergen, Bergentheim, Heemse en 
Dedemsvaart. De voorronde in 
Kloosterhaar is inmiddels achter 
de rug. De eerstvolgende wedstrij-

Pannatoernooi 
voor tieners

den worden gespeeld op zaterdag 
20 december in Gramsbergen en 
22 december in Bergentheim. De 
finale is vrijdag 2 januari om 19.00 
uur bij discotheek Crazy Horse in 
Hardenberg. Profvoetballer Hakim 
Ziyech van FC Twente zal de prij-
zen overhandigen en een aantal van 
zijn acties tonen. Opgeven kan via 
email bij de jongerenwerkers van 
De Stuw of een half uur van tevoren 
op de speellocaties.  De deelname 
is gratis.



Aan de Europaweg gebeurde dat door gratis wafels en soep uit te delen 
en door optredens van een kwintet Carol Singers, dat eerst buiten en later 
tijdens stormachtige momenten in de winkels enkele malen Christmas 
carols ten gehore bracht.

De VVD-fractie in de raad van Har-
denberg bestaat uit nieuwelingen. 
Dat is te merken bij het stemmen 
over voorstellen van B&W. Als 
enige partij stemde de VVD in 
november tegen de begroting voor 
2015. De politieke mores wil dan 
dat je je neerlegt bij de nederlaag 
en dat je coöperatief meestemt met 
de gevolgen van het door de meer-
derheid aangenomen voorstel. In 
dit geval: met het aftikken van de 
belastingvoorstellen die horen bij 
de begroting. Dat deed de VVD 
vorige week dinsdag niet. Opnieuw 
werd met overgrote meerderheid het 
B&W-voorstel aangenomen en op-
nieuw stemde de VVD tegen. Hoe 
heurt het? Nou, zo dus niet.

Ook OpKoers maakte een vreemde 
move. De partij stemde voor alle 
verordeningen (afvalstoffenheffing, 
rioolheffing, ozb etc.) maar tegen 
de hondenbelasting. Blijkbaar wist 
partijleider Botter dat het praten 
voor de bühne was, want hij kwam 
niet met een alternatief. Terwijl 
wanneer zijn plan was aangenomen 
om de hondenbelasting af te schaf-
fen er een gat van 350.000 euro 
in de begroting was geschoten. 
De politieke mores wil dan dat je 
met een plan komt om dat gat te 
dichten, maar dat deed Botter niet. 
Ook het stokpaardje van gratis 
parkeren werd weer bereden, terwijl 
hij weet dat parkeren niet gratis is: 
of de parkeerder betaalt door een 
parkeerkaartje af te rekenen of de 
burger betaalt via een hogere ge-
meentelijke belasting.
Trouwens, normaal gesproken is 

het Petra Baarslag van Leefbaar 
Hardenberg die het altijd over 
gratis parkeren heeft, maar zij is 
al maanden afwezig. Niet aan huis 
gebonden of zo, want ze wordt 
regelmatig in het openbaar gezien, 
maar ze komt gewoon niet. Onder-
tussen schrijft ze wel brieven aan 
B&W met vragen. Over zwerfafval 
bijvoorbeeld, dat is haar een doorn 
in het oog. “Daarom is ze er zeker 
niet”, twitterde Rein Jonkhans 
(PvdA): “ze is natuurlijk aan het 
papier prikken.”

Nou was ze dat niet, want ze mag 
dan het gemeentehuis mijden, in 
theater De Voorveghter is ze wel 
regelmatig te zien. En dat laat ze 
via twitter volop weten. Een ziekte 
die haar aan bed kluistert is het dus 
niet. Dat ze niet bij raadsvergade-
ringen komt is om privéredenen, 

zo laat ze desgevraagd weten. De 
voorzitter van de raad is hiervan 
volgens haar op de hoogte. Wat die 
privéredenen zijn vertelt ze niet. En 
terecht, want anders was het niet 
privé maar openbaar. En dan was de 
lol er ook af. Nu valt nog volop over 
haar afwezigheid te speculeren. 
Trouwens, ze zal binnenkort wel 
weer in de raadszaal verschijnen 
want vorige week vrijdag was de 
gemeenteraad op werkbezoek bij 
bloementeler Markhorst (leliegif) 
en kippenhouder Van Veen (vogel-
griep) en daar was ze bij aanwezig. 
Zes januari is de eerstvolgende 
kans voor haar om haar kiezers in 
de raadszaal te vertegenwoordigen. 
De vorige maand overleden Nijver-
dalse schrijver Willem Frederiks, 
alias Willem van Noesel, schreef 
er eind jaren ‘80 al een boekje over: 
Kiek’n wat ‘t wördt.
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HARDENBERG - Terwijl de driedaagse herfstmarkt op de Markt in Har-
denberg uiteindelijk toch nog wat publiek trok tijdens een redelijk droge 
zaterdagmiddag, moesten de winkeliers buiten het centrum maar zien hoe 
ze klanten kregen.

Op dit moment is aan de Grote Bel-
tenweg 1 een pannenkoekenrestau-
rant gevestigd en verder een bistro, 
een hotel en twee bedrijfswoningen. 
De beide restaurants worden uitge-
breid, één van de bedrijfswoningen 
wordt een groepsaccommodatie 
en daarvoor in de plaats komt een 
nieuwe bedrijfswoning. Aan het 
huidige hotel verandert niets, maar 
er komt wel eentje bij: een luxu-

Toeristische impuls voor Rheeze

eus, architectonisch hoogwaardig 
hotel met maximaal 40 kamers,  
wellnessvoorzieningen, vergader-
ruimtes, restaurant, zwembad en 
sportvoorzieningen.
Daarbij blijft het echter niet. Omdat 
er steeds meer vraag komt naar een 
slechtweervoorziening willen de 
eigenaars van De Rheezerbelten, 
de familie Hans, een overdekte 
speeltuin bouwen, die ook door 

bezoekers van buiten gebruikt kan 
worden.

Naast de entree aan de Grote Bel-
tenweg wordt een toeristisch punt 
ingericht, met informatie over de 
omgeving, de historie van Rheeze 
komt aan bod en de authentieke 
grenssteen die ooit op die plek heeft 
gelegen wordt teruggeplaatst. Bij 
dit alles hoort een nieuwe, centrale 
receptie en ook die krijgt een spe-
ciale opvallende verschijningsvorm 
want hij wordt gebouwd als een 
hooiberg.

Het bestemmingsplan voor dit 
gebied heeft de gebruikelijke zes 
weken ter inzage gelegen. In die 
periode heeft niemand gereageerd, 
zodat de plannen verwezenlijkt 
kunnen worden zodra de gemeen-
teraad ze begin februari heeft goed-
gekeurd. Overigens is het niet de 
bedoeling alle verbouwingen in een 
keer uit te voeren, maar de komende 
jaren in gedeelten.

RHEEZE – Er zijn al eerder plannen geweest om pannenkoekenres-
taurant annex bistro De Rheezerbelten uit te breiden, met onder meer 
hotelruimte. Maar verder dan de tekentafel is men niet gekomen. Dit 
keer lijkt het echter wel te gaan lukken. En nog uitgebreider dan eerst 
de bedoeling was.

Foto’s veteranen
 
De stichting Veteranen Hardenberg 
is van plan een fototentoonstelling 
te houden in museum  ‘t Stadhuus 
aan de Voorstraat. De organisatoren 
willen hiermee  aandacht vragen 
voor alle ex-militairen die ooit op 
een vredesmissie zijn uitgezonden, 
tussen 1945 en 2015. Via deze weg 
wil het stichtingsbestuur veteranen 
oproepen fotomateriaal ter beschik-
king te stellen, dat vervolgens gedi-
gitaliseerd wordt en op A4-formaat 
wordt afgedrukt. Daarna worden ze 
op grote publicatieborden tentoon-
gesteld in het museum. Er kan onder 
meer contact worden opgenomen 
via wilfredkikkert@kpnmail.nl. 
Wie zich beschikbaar wil stellen als 
suppoost kan zich hier ook alvast 
melden.

Oliebollen
In gebouw De Bo in Bergentheim 
worden dinsdag 30 december van 
9.00 tot 16.00 uur en woensdag 
31 december van 8.00 tot 12.00 
uur oliebollen en appelflappen ge-
bakken. De opbrengst is bestemd 
voor de Oosterkerk, de voormalige 
hervormde kerk aan de Kanaalweg-
oost.

Vertrek
Na Frits Dantuma heeft nu de 
tweede selectiespeler van HHC uit 
Hardenberg te kennen gegeven dat 
hij vertrekt. De veel scorende Twent 
Hielke Penterman houdt er na vier 
seizoenen mee op. Waar hij naartoe 
gaat is nog niet bekend. Penterman 
zegt aan een nieuwe uitdaging 
toe te zijn, maar intern doet het 
verhaal de ronde dat hij en Sargon 
Gouriye niet op één lijn zitten met 
trainer Marcel Groninger. Omdat 
die onlangs zijn contract verlengde 
is het de verwachting dat nog meer 
spelers met een aflopend contract 
HHC zullen verlaten.

Fotokijkdagen
Om het jaar 2014 af te sluiten houdt 
het Dorpsarchief Kloosterhaar 
twee Fotokijkdagen. Zondag 28 en 
maandag 29 december is hiertoe 
de Expositieboerderij aan de Ver-
lengde Broekdijk 16 geopend van 
14.00 uur tot 17.30 uur.

Tijdelijke school
De Boslustschool uit Ommen krijgt 
een jaartje onderdak in Dedems-
vaart. Daar staat sinds maart van dit 
jaar het voormalige schoolgebouw 
van het Vechtdal College leeg. 
De 100 leerlingen van de Ommer 
school moeten tijdelijk vervan-
gende huisvesting hebben, omdat 
de eigen school wordt verbouwd. 
De verhuizing vindt in de loop van 
februari 2015 plaats. Het schoolge-
bouw zal op termijn plaatsmaken 
voor woningen.

Boek Slag bij Ane
 
Oud-Hardenberger Gert Timmer-
mans, tegenwoordig wonend in 
Hasselt en werkzaam als geschie-
denisleraar aan het Greijdanus in 
Zwolle, heeft woensdag 17 decem-
ber zijn boek Gevangene van de bis-
schop gepresenteerd. Dat gebeurde 
in het gemeentehuis van Harden-
berg, waar burgemeester Snijders 
het eerste exemplaar in ontvangst 
mocht nemen. Het boek vertelt het 
verhaal van twee boerenzonen uit 
Rheeze in de tijd van de Slag bij 
Ane in 1227.

HARDENBERG - Wie een jaar 
geleden het afscheid van directeur 
Jan Kroesen van theater De Voor-
veghter heeft meegemaakt, kan 
dinsdag 6 januari een bekende aan 
het werk zien, namelijk cabaretier 

REGIO - Vanaf 1 januari mogen in 
de gemeenten waar ROVA inzamelt 
ook blik, sap- en zuivelpakken 
in de zak voor de plastic verpak-
kingen. De techniek is nu zo ver 
dat bruikbaar materiaal uit deze 
verpakkingen gehaald kunnen wor-
den. Hoewel de inhoud van de zak 
zwaarder en scherper zal zijn (blik), 
worden er door ROVA geen andere 
plastic zakken geleverd.

Nieuwjaarsconference over Hardenberg

Meer afvalscheiding

Mark van de Veerdonk. Hij houdt 
een conference over de gemeente 
Hardenberg tijdens de Nieuwjaars-
bijeenkomst in het gemeentehuis. 
Hiervoor zijn alle 60.000 inwoners, 
alle ondernemers, verenigingen en 

instellingen uitgenodigd, maar gelet 
op de plek waar de bijeenkomst 
wordt gehouden is de verwachting 
dat niet iedereen van de uitnodiging 
gebruik maakt.
De bijeenkomst in het gemeentehuis 
begint om 19.30 uur en eindigt rond 
23.00 uur.

REKENKAMER - Mevrouw Al-
jona Wertheim is de nieuwe voorzit-
ter van de Rekenkamercommissie 
van de gemeente Hardenberg. Zij is 
dinsdag 16 december geïnstalleerd 
en beëdigd door de gemeenteraad.
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